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ži vl jenje recti od pad коу 
' Kresnikah nad Štorami zahtevajo sanacijo železarnine deponije - Republišl<a inšpel<cija nima podatl<ov. Vroča tema na strani 21. 

RESÉHÉ^RTI 
! akcija prenašanji lat; preko ceste. Stran 14. 

L TELEFONIRANJE 

f̂ Vprašljivi nâ tiŝ lisga Telekoma ob . < 

Ä Jwjef Stran 24. 

ТфЦепје šestletnega Borisa - starši od Poncija do Pilata. 
Reportaža na strani 20. 

Malo denarja 
za veliko pravic 

Okrogla miza o zdravstvu, zavarovanju in 
tem, koliko nas vse to stane. Strani 8-9. 

Celje Pivovarna Laško že četrtič državni pn/ak 
v rokometu. Reportaža na strani 16. 

%adnaigraob100 
'tiici filma na strani 15. 



DOGODKI 

Pred celjskim 
občinskim 
praznikom 

Natančen program pri-
reditev ob praznovanju 11. 
aprila, praznika občine Ce-
lje, bo javnosti predstav-
ljen v prihodnjih dneh, da-
nes pa svetniki Mestne ob-
čine Celje razpravljajo 
o nominirancih za zlate, 
srebrne in bronaste celjske 
grbe. 

Pred iztekom svojega 
mandata je Komisija za 
priznanja in nagrade obči-
ne Celje za dobitnika zlatih 
celjskih grbov predlagala 
umetnostno zgodovinarko 
Mileno Moškon ter pr ima-
rij docenta Zvonimirja Šu-
šteršiča. Komisija za man-
datna vprašanja, volitve in 
imenovanja nove občine 
Celje pa je v preteklih ted-
nih dodala še predlog za 
podelitev Zlatega celjskega 
grba ob 100-letnici ustano-
vitve Celjskemu pevskemu 
društvu. 

Prav tako je novoimeno-
vana komisija nominirala 
za srebrna celjska grba zo-
bozdravnika primarij 
Franca Štolfo ter kulturni-
ka Štefana Žvižeja, za bro-
nasta celjska grba pa 
dramsko igralko Vesno 
Jevnikar-Perko in Cvetka 
Rojea za delo v krajevni 
skupnosti in uspešno orga-
nizacijo srečanj ukradenih 
otrok. IS 

Javno delo celjskega župana 
Po treh mesecih županovania novinarska konferenca Jožeta Zimska 

Celjski župan Jože Zimšek 
je pred natančno dvema leto-
ma, ko je bil izvoljen za pred-
sednika občinske vlade oblju-
bil, da bo o svojem delu in na-
logah izvršnega sveta novinar-
jem spregovoril enkrat meseč-
no. »Z rednimi mesečnimi sre-
čanji bom nadaljeval tudi kot 
župan, saj so pogovori zdaj, ko 
ni več tedenskega spremljanja 
našega dela, še bolj potrebni,« 
je obljubil po dobrih treh me-
secih županovanja. 

Pretekle tri mesece so v Ce-
lju namenili predvsem obliko-
vanju nove občinske uprave, 
urejanju odnosov z upravno 
enoto in konstituiranju občin-
skega sveta z vsemi odbori in 
komisijami. Zimšek ocenjuje, 
da je sodelovanje v občini do-
bro, da pa zadeve še niso v ce-

loti urejene, saj je bil Zakon 
o lokalni samoupravi dokaj 
nejasen, njegove spremembe 
pa so prinesle kar nekaj novo-
sti. Tako na j bi celjski občin-
ski svet še doživel nekaj ka-
drovskih sprememb, občina pa 
mora s pogodbami urediti svo-
je odnose z upravno enoto ter 
vzpostaviti dokončno organi-
zacijo občinske uprave z ime-
novanjem vodij posameznih 
občinskih služb. 

V občinski upravi je t renut-
no zaposlenih 81 delavcev, po 
sistemizaciji pa naj bi delo 
opravljalo 96 ljudi. »Dodatnih 
zaposlitev v občinski upravi 
ne bo, še vedno pa iščemo 
— verjetno tudi zaradi soraz-
merno nizke plače, ki jo lahko 
ponudimo - sposobnega diplo-
miranega pravnika,« pravi 

Zimšek in napoveduje nada-
ljevanje reorganizacije Javne-
ga podjetja Komunala, občin-

skega Zavoda za planiranje in 
izgradnjo, celotnega komunal-
nega področja ter družbenih 
dejavnosti v občini. Letos na j 
bi v celoti zaključili tudi last-
ninjenje podjetja Celjski se-

jem, na področju družbenih 
dejavnosti pa se napovedujejo 
tri pomembnejše investicije. 

Gre za novogradnjo Srednje 
gostinske in turistične šole, 
večnamenske telovadnice ozi-
roma športne dvorane ob Gim-
naziji-center ter Zgodovinske-
ga arhiva. I. STAMEJČIČ 

Na novinarsko vprašanje, kaj je s predvolilnimi obljubami, da 
bo tudi po reformi lokalne samouprave celjska občina v okviru 
starih meja, je Zimšek odgovoril: »Sodelovanje novih treh občin 
lahko ocenim za zgledno, dogovorili smo se za polletno skupno 
delo strokovnih služb, podobno pa naj bi veljalo tudi za Občin-
sko gasilsko zvezo ter osnovne šole. Menim pa, da je naš interes 
po veliki in močni občini večji kot ga je trenutno čutiti v Voj-
niku in Štorah. Interes za »staro« občino pa je precejšen med 
ljudmi, naj omenim le Svetino in Frankolovo. Kako bo, je težko 
reči. Sam pa mislim, da ne bo nič narobe, če bo do združitve 
prišlo čez štiri leta ali kdaj kasneje, odvisno od interesa ljudi.« 

Semoličev odstop 
Po dobrem letu je odstopil 

generalni direktor Mednarod-
nega podjetja Zlatarne Celje 
dr. Brane Semolič. S svojo od-
ločitvijo brez obrazložitve je 
pred tednom seznanil upravni 
odbor, ta pa je za vodenje vseh 
poslovnih funkcij pooblastil 
predsednika odbora Staneta 
Seničarja. 

Dr. Semolič je prevzel di-
rektorske dolžnosti po odhodu 
dolgoletne direktorice Anice 
Berglez-Volk in pričakovali 
so, da bo rešil podjetje, ki se je 
po izgubi jugoslovanskega t r -
ga znašlo v velikih dolgovih. 
Podjetje je skušal izvleči iz te-
žav z obsežnim programom 
dezinvestiranja, ki so ga pre-
počasi izvajali. 

Po ocenah upravnega odbo-
ra in njegovega predsednika 
ima Zlatarna možnosti, da 
preživi le, če bo oklestila stro-
ške. Zato na j bi upravni odbor 
in skupščina že ta in prihodnji 
teden sprejela ključne odloči-
tve o tem, koliko delavcev je 
preveč, koliko strokovnjakov 
v trženju in tehnoloških proce-
sih pa premalo. 

Konec podžupanske zdrahe? 
Šentjurski svetniki spet za Pungartnika 

v šentjurskem občinskem 
svetu so se na ponedeljkovi se-
ji znova lotili teme, ki jih 
spremlja že od vsega začetka. 
Gre za sporno izvolitev šent-
jurskega podžupana. Svetniki 
so pred časom z javnim glaso-
vanjem izvolili Ota Pungartni-
ka iz Socialdemokratske 
stranke Slovenije. 

Drugi kandidat, Branko Go-
rečan iz Liberalne demokraci-
je Slovenije, takrat ni bil izvo-
ljen. Iz njegove stranke ter iz 
Združene liste so ves čas opo-
zarjali, da je prišlo pri glaso-
vanju za Pungartnika do krši-
tve 33. člena začasnega po-
slovnika, ki omogoča tudi ta j -
no glasovanje. Svetniki iz 
obeh strank so se namreč zav-
zemali za tajno glasovanje za 
podžupansko fuiiccijo. Po za-
pletih, ki so hromili tudi redno 
delo šentjurskega občinskega 
sveta, se je v ponedeljek pred 
svetniki pojavila pisna zahte-
va svetnikov iz LDS po tajnih 
volitvah. 

V uvodu razprave je župan 
Jurij Malovrh predlagal, da 
počakajo na nove pravne ugo-
tovitve o zakonitosti odločanja 
o podžupanu. Menil je, da bi 
lahko sicer prišlo do napake 
ter do izgubljanja ugleda obči-
ne v najširši javnosti. Svetniki, 
ki so razdeljeni na dva politič-
na tabora, si namreč pred 
kratkim pridobljeno pravno 
mnenje slovenske vladne služ-

be razlagajo vsak po svoje, 
v svoj prid. 

Podžupanski kandidat, 
Branko Gorečan, je vztrajal, 
da je bistvena kršitev 33. člena 
začasnega poslovnika, LDS in 
ZL pa sta znova predlagali po-
novitev volitev, tajnih seveda. 
Podžupan Pungartnik je trdil, 
da se je glede postopka svoje 
izvolitve temeljito pozanimal 
pri pravnih strokovnjakih ter 
da ni izvedel ničesar spornega, 
sicer bi odstopil. Oglasila se je 
tudi predsednica občinskega 
sveta, Tatjana Oset, češ, da 
pod takšnim pritiskom ne mo-
re več delati. 

Pungartnikovi politični so-
mišljeniki (iz SDSS, SKD ter 
delno iz SLS) so se še naprej 

zavzemali za pridobitev mnenj 
ljubljanskih pravnih strokov-
njakov, Gorečanovi pa spet za 
takojšnje tajne volitve. Tako je 
prišlo do prekinitve seje ter se-
stanka kadrovske komisije. Ta 
se je morala odločiti o predlo-
gu liberalnih demokratov, ki 
so zahtevali, na j se občinski 
svetniki s tajnim glasovanjem 
takoj odločijo »ali je bilo nji-
hovo dosedanje odločanje 

o šentjurskem podžupanu 
v skladu s poslovnikom«. Tako 
je prišlo do tajnega glasova-
nja, svetniki pa so, z enim sa-
mim glasom razlike, izrazili 
večinsko mnenje, da so ravnali 
prav. 

Podžupan Oto Pungartnik 
se je na koncu zahvalil za iz-
kazano zaupanje večine občin-
skih svettiikov. 

BJ 

Krščanski demokrati v Veienju 
Slovenski krščanski demokrati pripravljajo prihodnji 

konec tedna v Velenju 5. letno konferenco stranke. 
Letna konferenca SKD se bo začela v petek, 7. aprila, 

z novinarsko konferenco v vili Herberstein, sledil pa bo 
bogat strokovni in zabavni del. Delovni del konference 
bodo SKD opravili v soboto. jg 

Vprašillve lanske številke 
o predlogu lanskega zaključnega računa tìanes skupai 
razpravUalo ohčinski svetniki Celja, Vojnika In Štor 

Iz predloga zaključnega ra-
čuna proračuna občine Celje 
za leto 1994 je razvidno, da je 
v občini Celje lani nastalo ne-
kaj več kot 140 milijonov to-
larjev izgube. V občinsko bla-
gajno se je steklo 3 milijarde 
68 milijonov, občina pa je po-
rabila 3 milijarde 208 milijo-
nov tolarjev. Zakaj tako, kdo 
bo pokril nastalo izgubo, ozi-
roma kako bodo nove občine 

Celje, Štore in Vojnik medse-
bojno porazdelile nastali dolg, 
bodo skušali odgovoriti člani 
občinskih svetov vseh treh ob-
čin na današnji skupni seji. 

Predlog zaključnega račima 
proračuna občine Celje za leto 
1994 je v javnosti slaba dva 
tedna, nanj pa je bilo že veliko 
pripomb. Danica Doberšek, 
bivša celjska finančna mini-
strica, ki je tudi zdaj v celjski 
občinski upravi zadolžena za 
finance pojasnjuje, da je izgu-
ba predvsem posledica nizke 
stopnje priznane javne porabe, 
ki je Celje s podpovprečnim 
priznanim odstotkom uvrstila 
na 52. mesto v državi. Če bi 
Celjanom država denimo priz-
nala vseh 100 odstotkov, bi bil 
zaključni račun pozitiven in bi 
pri enakih prihodkih in porabi 
izkazal 62 milijonov tolarjev 
presežkov. 

V javnosti je slišati veliko 
pripomb in očitkov, med dru-
gim tudi tistega, da je preko-
račitev občinskega proračuna 
posledica visokih zneskov, ki 
so si jih v decembru izplačali 
funkcionarji in delavci občin-
ske uprave. Župan Jože Zim-
šek zatrjuje, da se je občina 
Celje ves čas držala zakonskih 
osnov glede plač, zadnja us-
kladitev osebnih dohodkov 
v občinski upravi je bila sep-
tembra, decembra pa si niso 

izplačali nobenega dodatnega 
tolarja. 

Predlog zaključnega računa 
lanskega celjskega proračuna 
so v zadnjih dneh temeljito 
obravnavala vodstva vseh treh 
občinskih svetov. Tako so bili 
člani odborov za finance vseh 
treh občinskih svetov po Zim-
škovih besedah zadovoljni 
z večino pojasnil in so se odlo-
čili, da predlog zaključnega 
računa obravnavajo na skupni 
seji. 

V torek je javnosti svoja sta-
lišča glede predloga zaključ-
nega računa sporočil še Go-
spodarski forum strank slo-
venske pomladi. Predlogu od-
loka očitajo, da med dohodki 
niso zabeleženi presežki po-
djetij v lasti občine, ni jasne 
slike o odprodaji občinskih 
nepremičnin in zadovoljivih 
pojasnil o izpadu pričakova-
nih dohodkov stanovanjskega 
sklada. Ob tem opozarjajo še 
na nejasnosti ob plačilu anu-
itet in obresti, negospodarne 
odnose s PTT oziroma kasneje 
Telekomom, sofinanciranje 
NT-RC, prekoračitev prora-
čunske postavke »ostali izdat-
ki,« preveliko porabo denarja 
za aparat krajevnih skupnosti 
ter dejavnosti skupščine in iz-
vršnega sveta. 

IVANA STAMEJČIČ 

Za predorom Pletovarje še Goio rebro 
v ponedeljek so, 10 dni pred dogovorjenim rokom, prebili drugo cev 721 metrov dolgega 

predora Pletovarje na trasi avtomobilske ceste Hoče-Arja vas, že naslednji dan pa so pričeli vrtati 
drugo predorsko cev 757 metrov dolgega predora Golo rebro. Ob preboju je direktor graditelja 
SCT Ljubljana Ivan Zidar s šampanjcem čestital delavcem za dobro opravljeno delo, namestnik 
predsednika Darsa Metod di Batista pa je opozoril, da je predor Pletovarje prvi izmed 30 
načrtovanih enocevnih in dvocevnih predorov iz avtocestnega programa do leta 2000 in neke 
vrste generalka za najzahtevnejši predor na Trojanah. Foto: SHERPA 

Ne pozabite dohodnine! 
Samo še jutri, 31. marca, imate čas za oddajo napovedi 

za odmero dohodnine za preteklo leto. Pozabljivce čakajo 
visoke kazni. Sicer pa bo očitno večina oddala napovedi 
zadnji trenutek. V Celju, na primer, je do preteklega petka 
oddalo prijave vsega 7205 občanov, vseh prijav pa priča-
kujejo preko 31 tisoč. 

IB 

Mani davka od 
dobička 

LJUBLJANA, 28. mg. 
(Delo) - Državni zbo^ 
sprejel pomembna flng^? 
na zakona, ki med drugk 
prinašata nižjo davčno^ 
novo za obdavčitev dobjj 
ka podjetij in sicer z doŝ  
danjih 30 na 25 odstotkov 

PrevBlikili 
podražitev ne bo 

LJUBLJANA, 28. шац 
(Delo) - Telekom je vlaj 
poslal zahtevek za 52-(кј 
stotno podražitev telef(^ 
skega impulza in 
stotno zvišanje cene td( 
fonske naročnine in čepij 
zavarovalnica pričaki^ 
100-odstotno podražiti 
obveznega avtomobilskej 
zavarovanja, Eles pa ц 
odstotno podražitev elej 
trike, s 1. aprilom po zag 
tovilih vlade višjh cen n 
zen pri elektriki ni prič 
kovati. 

Informatika 95 
LJUBLJANA, 27. mait 

(Delo) - Na Gospodarska 
razstavišču se je pod gt 
slom Biti ali megabiti pij 
čel sejem Informatika 9i 
na katerem letos ne sodeli 
je skupina nezadovoljni 
podjetij, ki so razglajj 
bojkot nekaj tednov p 
sejmom. Kljub vsemu d 
predstavlja 82 podjetij i 
66 zastopnikov tujih po® 
tij iz trinajstih držav. 

Kacin sam zakri\̂  
nesrečo 

LJLTBLJANA, 27. man 
(Republika) - Obramb 
minister Jelko Kacin 
sam zakrivil nesrečo, v k 
teri se je v petek, 24. mar 
sam huje poškodoval, 
v preiskavi ugotovi 
Uprava za notranje zade 
Kranj. Za prehitevanje 
je namreč odločil v trenu 
ku, ko mu je nasproti pi 
peljal avtobus reške rej 
stracije. Medtem Kacin ] 
operaciji natrgane prsi 
aorte v Kliničnem cenil 
dobro okreva. 

Viožiii 
interpeiaciio 

LJUBLJANA, 24. mar( 
(Delo) - Poslanci SLS' 
SDSS so vložili interpeii 
cijo o delu ministrice i 
pravosodje Mete Zupan«' 
Njen odstop zahtevajo ^ 
radi primera Sergija Via» 
slava Majhna in zaradi z) 
nemarjanja dolžnosti, k' 
ni pravočasno pripra\'i' 
ustrezne zakonodaje za P 
spodarske prestopke. 
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1 DOGODKI 
јзупа deia 
uljučenih 57 Ldi 

kooj'šk' občini bodo letos 
llievali z javnimi deli na 
Heksu Žičke kartuzije in 
t̂ ^pnijski cerkvi Marijinega 
¿Itovanja v Špitaliču. 
, delavcev, ki bodo predvi-
^ v ta dela vključeni, bo 
fjovalo tudi pri statični in 
jheni sanaciji jugovzhod-

obrambnega stolpa ko-
Lga gradu in se vključe-
f v dela na področju tur iz-
in urejanja okolja, kamor 

•Jijo ureditev parka in poko-
nča, čiščenje brežin in vo-
^jjov, sanacija divjih odla-
,-¿ pa tudi pometanje ulic 
urejanje zelenic. 

p^gram javnih del Projek-
Lje novih delovnih mest 
ljučuje angažiranje strokov-
iov , programa, ki predvi-
Ф pomoč pri delu Območ-
organizacije Rdečega križa 

. p o m o č in nego starejših ob-
^ in invalidov na domu, 
se dopolnjujeta. Program 
¿videva tudi nadal jevanje 
jalne dejavnosti . Program 
jih del je že potrdi l občin-
isvet. 

MBP 

Svetnik in 
lavnateli 
; 20. marca je Jure Jan, ki 
itga konec lanskega leta 
snovali za nepoklicnega 
evnatelja laškega Kultur-
(ga centra, svojo funkcijo 
ačel opravljati profesi-
ulno. Kljub temu bo 
\ občinski upravi Laško, 
ijnje bil doslej zaposlen 
int^okovni sodelavec, še 
u|iit| zadolžen za področ-
>ki!¿!ure, 

I Na ta način so se v la-
tan občinskem svetu 
ognili morebi tnim zaple-
ta, ki bi ji lahko imeli za-

' idi nedavno sprejetih 
pïmemb in dopolnitev 

''akona o lokalni samou-
ki ravi. Jure J a n je namreč 

udi svetnik, po novem pa 
Ü » funkcije članov sveta 
. združljive s kakršnimi 

Bli drugimi funkci jami . 
' Л 

Nov glavni viiod v bolnišnico 
Celjska bolnišnica ima od 

ponedeljka, 27. marca, nov 
glavni vhod. Bolniki in obi-
skovalci bodo odslej vstopali 
v bolnišnico iz Gregorčičeve 
ulice, med stavbama Zdrav-
stvenega doma in Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje, do 
novega vhoda pa bodo prišli 
tudi s parkirišča na Glaziji mi-
mo stavbe nove bolnišnice. 

Park i ran je pred glavnim 
vhodom v bolnišnico je strogo 
prepovedano, vodstvo opozar-
ja, da bodo vozila ods t ranjeva-
li s pajkom, če bo to potrebno. 
Le negibljive bolnike na inva-
lidskih vozičkih smejo svojci, 
znanci, taksij i ali reševalna 
vozila mimo vra ta r j a pr ipel ja-

ti povsem do glavnega vhoda. 
Tam lahko vozilo za kra tek čas 
parki ra jo , a le toliko, da bolni-
ka p reda jo tr iažni službi bol-
nišnice, na to pa mora jo vozilo 
umakni t i na parkir išče na 
Glaziji. Vodstvo bolnišnice 
prosi vse obiskovalce, n a j spo-
š tuje jo pravila, sa j bo le tako 
mogoče preprečit i slabo voljo, 
do katere bi lahko hi t ro prišlo, 
sa j samo bolnišnično polikli-
niko vsak dan obišče približno 
tisoč bolnikov. 

Glavni vhod je odpr t od 6. 
do 20. ure, po 20. ur i pa je za 
nu jne pr imere tako imenovani 
urgentni vhod na križišču 
Kersnikove in Oblakove ceste. 
Skozi ta vhod z vozilom ni mo-

goče pripel jat i do glavnega 
vhoda. Urgentni vhod lahko 
uporabl ja jo reševalna vozila 
na nujn i vožnji ter vozila, ki 
pripeljejo negibljive ali slabo 
gibljive bolnike na oddelek za 
nalezljive bolezni in vročinska 
s tanja , na ginekološko-porod-
niški oddelek ter na dializo. 

Tu je tudi vhod za dostavna 
vozila pooblaščenih dobavite-
ljev in serviserjev, za interven-
cijska vozila ter vozila poslov-
nih par tner jev in zaposlenih, 
ki imajo posebne kartice. Ur-
gentni vhod je odpr t ves čas. 

MBP 
Foto: EDI MASNEC 

Kdai ureditev Ašlcerčeve? 
Celje potrebuje obvoznico 

5ever-jug, hkrati pa tudi so-
dobno urejeno mestno cesto, ki 
vodi iz laške smeri od Ulice 14. 
divizije, preko Aškerčeve do 
Mariborske. Prav ureditev 
Aškerčeve ulice je v načrtih 
občine že nekaj let, dela pa se 
nikakor i№ začnejo. 

Sprva je bila ovira neureje-
na dokumentaci ja , kasneje pa 
so se stvari zapletle zaradi de-
nacionalizacij skih postopkov 
objektov ob Aškerčevi ulici. 
Po besedah župana Jožeta 
Zimska je denacionalizacijski 
postopek za objekta Aškerče-
va 2 in 4 zda j zaključen. Sklad 

stavbnih zemljišč občine Celje 
pa je družini Rebeušek pred 
kra tk im poslal ponudbo za od-
kup objektov. Ce bo prišlo do 
dogovora, n a j bi z deli začeli še 
letos, zaključena pa n a j bi bila 
predvidoma do sredine pr i -
hodnjega leta. 

Takrat bo v Celju slovesnost 
ob 150-letnici izgradnje želez-
nice, po besedah župana Zim-
ška pa se Celje z vodstvom 
Slovenskih železnic dogovarja 
za dokončno ureditev železni-
ške postaje in n jene okolice. 
»Ker železničarji n imajo de-
na r j a v ta namen, bomo skuša-
li stvari rešiti tako kot pred 
kra tk im z menjavo samskega 
doma. Občina bi v zameno za 
železničarski samski dom ob 
Aškerčevi prevzela stroške za 
ureditev postaje ter njene oko-
lice in mislim, da bomo prišli 
do dogovora,« je optimističen 
Zimšek. j STAMEJČIČ 

Statut in 
proračun 

Laški občinski svet bo jutri, 
v petek, na svoji četrti redni 
seji ponovno obravnaval osnu-
tek statuta občine. 

Občinski svetniki so o os-
nu tku s ta tu ta govorili že na 
prejšnj i seji, vendar so se zara-
di napovedanih sprememb in 
dopolnitev zakona o lokalni 
samoupravi odločili, da pri 
spre jemanju dokumenta ne 
bodo hiteli. Prav tako so si 
vzeli več časa tudi za prouči-
tev pripomb, predlogov in do-
polnitev k predlaganemu s ta-
tutu. Na seji na j bi sprejeli 
zaključni račun občine za pre-
teklo leto in obravnavali osnu-
tek občinskega proračuna za 
letos. Prvič bodo obravnavali 
tudi dokumente o ustanovitvi 
javnih zavodov v občini, gre za 
obe osnovni šoli, glasbeno šo-
lo, vrtec in knjižnico, zopet pa 
imajo na dnevnem redu pre-
imenovanja ulic v Laškem. 

Л 

lovesno v celisici vojašnici 
^ celjski vojašnici so 
'jšnjo sredo imenoval i 

Završnika za novega 
'̂ 'Ijnika osmega pokrajin-
ama poveljstva Zahodno-
'lirske pokrajine. S loven-
^ se je udeležil tudi 
"ämbni minister Jelko 
'cm. 

tej p r i ložnos t i je m i n i -
JKacin poveda l , d a je Z a -
^'"^oštajerska p o k r a j i n a 
^ pomembnejših p o d r o č i j 

vojske , k i n iko l i n i 
"iceiner z a o s t a j a l o za d r u -

g imi v o j a š k i m i p o k r a j i n a m i . 
Z a t o g e n e r a l š t a b od n j i h p r i -
č a k u j e k o r e k t n o d e l o v a n j e 
učnega c e n t r a in b o j n e eno-
te. D o d a l je še, d a je l e tošn je 
l e to zelo p o m e m b n o za s lo-
v e n s k o vojsko, z las t i p r i p r o -
cesu i n t eg rac i j e v E v r o p s k o 
un i jo . 

B r i g a d i r Alojz Zav r šn ik , je 
do lgo le tn i de lavec TO (od le-
t a 1977), s e d a j zapos len 
v s lovenski vojski . Pove l jn ik 
Z a v r š n i k je poveda l , d a m u 
p r e v z e m do lžnos t i p o m e n i 

izziv in h k r a t i p r i z n a n j e , s a j 
ga je m i n i s t r u p r e d l a g a l n a -
če ln ik g e n e r a l š t a b a , gene ra l 
A l b i n G u t m a n . D o d a l je, d a 
je n j egov osnovni c i l j u s t r e z -
n a b o j n a p r i p r a v l j e n o s t s lo-
venske vo j ske v Z a h o d n i 
Š t a j e r s k i . V okv i ru t ega glo-
b a l n e g a c i l ja p a so z a n j p o -
m e m b n i še d o b r i medč love -
šk i odnos i , t a k o zapos len ih , 
k o t t u d i b o j n e ses tave . 

S E R G E J A MITIČ 
Foto : S H E R P A 

ob imenovanju brigadirja Alojza Završnika (skrajno levo) za komandanta Zahod-
"'^^ke pokrajine. 

Ofenziva proti 
Kurdom 

Turška vojska je na seve-
ru Iraka začela obširno 
ofenzivo, v kater i na j bi 
uničila kurdske upornike, 
pr ipadnike-Kurdske delav-
ske stranke, ki so odgovor-
ni za napade na cilje v Tur-
čiji in se na jugovzhodu dr -
žave borijo za ustanovitev 
Kurdis tana. V tej največji 
akciji proti Kurdom v zgo-
dovini turške države, ob 
podpori tankov, topništva 
in letalstva, sodeluje več 
kot 35 tisoč vojakov, akcija 
pa n a j bi po besedah pre-
mierke Cillerjeve t ra ja la , 
dokler upornikov ne bodo 
izkoreninili. Iraške oblasti 
v Bagdadu so Ankaro obto-
žile, da z ofenzivo na seve-
ru njihove države Turčija 
krši ozemeljsko celovitost 
I raka in nedotaklj ivost n j e -
govih meja. Na severu I ra -
ka, ki je sicer varovano ob-
močje, za ka r so ga zahod-
ne države razglasile po za-
livski vojni in ki ga danes 
nadzi ra jo iraški Kurdi, n a j 
bi živelo okoli 2800 pr ipad-
nikov Kurdske delavske 
stranke. Ta je leta 1984 za-
čela vojno s Turčijo, v kate-
ri je doslej padlo že več kot 
15 tisoč ljudi. Sicer pa 
kurdski narod šteje od 25 
do 30 milijonov l judi in je 
največja etnična skupina 
na Bližnjem in Srednjem 
vzhodu, še vedno pa nima 
svoje države. 

Zastrupitev v Tolciu 
Neznanci so na 16 posta-

jah podzemne železnice 
v Toldu podtakni l i posode 
z živčnim s t rupom sari-
nom; za posledicami uha -
janja plina je umrlo deset 
l judi, okoU 5 tisoč pa se jih 
je moralo zateči v bolnišni-
ce. Sarin je znan še iz druge 
svetovne vojne, ko so ga iz-
delovali nemški znanstve-
niki, in je kar 20-krat moč-
nejši od ciankalija. S imp-
tomi zas tnipi tve so motn je 
vida, bruhanje , glavobol in 
težave pr i d ihanju . Odgo-
vornosti za a tenta t ni prev-
zela nobena organizacija, 
policija pa meni, da je delo 
neobudist ične verske sekte 
Aum Šinrikio (Učenje res-
nice), ki je znana po f ana -
t izmu in izredni strogosti. 
Kriminalist i so namreč na 
sedežu sekte našli sestavi-
ne, ki so potrebne za izde-
lavo živčnega s trupa, rešili 
pa so tudi okoli 50 p r ipad-
nikov sekte, ki so jih s svo-
jimi »verskimi načeli« m u -
čili višji člani sekte. Sekta 
ne dovoljuje posedovanja 
osebnih stvari in za leto 
1997 napoveduje konec 
sveta. Njenih pr ipadnikov 
je na Japonskem več kot 10 
tisoč, širi pa se tudi 
v Moskvi in na ruskem 
Dal jnem vzhodu. 

Konferenca 
o staliiinosti 

v Parizu je bila konfe-
renca o stabilnosti v Evro-
pi, ki so se je udeležili 
predstavniki 52 držav (med 
nj imi tudi slovenski zuna-
nj i minister Thaler). Na 
koncu srečanja so slovesno 
sprejeli pak t o stabilnosti , 
nekakšen mehanizem pre-
ventivne diplomacije ozi-
roma kot je po srečanju po-
udar i l f rancoski zunanj i 
minister Juppe, »je pak t 
stabilnosti prva poteza 
preventivne diplomacije po 
koncu hladne vojne.« Za 
izvajanje pak ta bo skrbela 
Organizacija za varnost in 
sodelovanje v Evropi, pak t 

pa zajema tudi sporazum 
o dobrososedskih odnosih. 
Gre predvsem za ure janje 
odnosov med državami 
vzhodne in srednje Evrope 
ter balt iškimi državami 
z njihovimi sosedami, spo-
razum na na j bi tudi zago-
tovil spoštovanje osnovnih 
pravic manjš inam. Sodelu-
joče države so podpisale 
tudi vrsto bi lateralnih spo-
razumov, ki podrobneje 
ure ja jo dvostranska vpra-
šanja. V deklaraci j i je po-
udar jeno, da je edini pogoj 
za mir in mednarodno var -
nost s tabilna Evropa, ude-
leženci pa so se tudi obve-
zali, da bodo združili vse 
svoje napore, da bi zagoto-
vili stabilnost v Evropi. 

Evropa brez meja 
Ideja o Evropi brez meja 

se je naposled le začela 
uresničevati. V nedeljo je 
namreč začel veljati t.i. 
Schengenski sporazum, 
s kater im bo sedem evrop-
skih držav - Nemčija, Špa-
nija, Francija , Portugalska, 
Belgija, Nizozemska in 
Luksemburg - odpravilo 
nadzor na mejnih prehodih 
med temi državami. Isto-
časno pa bodo poostrili 
nadzor na mejah z ostalimi 
državami, nečlanicami 
Evropske unije. Z drugimi 
besedami to pomeni, da bo 
okoli 200 milijonov prebi-
valcev držav podpisnic 
sporazuma lahko potovalo 
svobodno, ne da bi morali 
na mejnih prehodih poka-
zat i potne liste. Ostale 
evropske države pa lahko 
zaradi ostrejšega nadzora 
meja, pr ičakuje jo zastoje in 
dolge čakalne kolone na 
mejah. Ena od bolj svetlih 
točk sporazuma bo zat i ra-
n je kriminala. Cariniki na 
zunanj ih mejah bodo na -
mreč povezani v Informa-
cijski sistem in bodo lahko 
sproti preverjali , če je ose-
ba, ki želi vstopiti v državo 
na seznamu iskanih oseb. 
S sporazumom so tudi za-
čele veljati omejitve pr i 
vnosu stvari iz ene države 
v drugo. Vprašanje vizu-
mov pa bo rešeno tako, da 
bodo potniki, ki bodo po-
trebovali vstopno vizo za 
eno od držav podpisnic 
sporazuma, le-to lahko pr i -
dobili na kateremkoli vele-
poslaništvu v teh sedmih 
državah. 

Nov direictor WT0-
ia 

Splošni svet Svetovne t r -
govinske organizacije 
(WTO) je na zasedanju 
v Ženevi za generalnega di-
rektor ja potrdi l I tal i jana 
Renata Ruggiera. Dolžno-
sti bo prevzel 1. maja , ko se 
bo poslovil dosedanj i di-
rektor tega osrednjega t r -
govinskega telesa Peter 
Suther land, njegov manda t 
pa bo štirileten, brez mož-
nosti ponovitve. 64-letni 
Ruggiero ima za seboj bo-
gato kariero. Doslej je 
opravljal naloge višjega 
svetovalca v i ta l i janskem 
avtomobilskem gigantu Fi-
atu, v letih od 1987 do 1991 
je bil minister za trgovino, 
pred tem pa je sodeloval 
z Evropsko komisijo. Rug-
giero ni bil edini kandida t 
za mesto generalnega di-
rektor ja . Najpre j je kandi -
diral tudi nekdanj i mehiški 
predsednik Salinas, ki pa 
je od kandida ture odstopil. 
Drugi Ruggierov pro t ikan-
didat je bil Južnokorejec 
Kim Čul Su, vendar je tudi 
ta odstopil od kandidature , 
potem ko so Združene dr -
žave in Evropa obljubile, 
da bodo v zamenjavo za 
njegov umik ustanovile no-
vo, četrto mesto pomočnika 
generalnega direktorja . 
S tem pa so se zamerile 
afr iškim državam, ki na t a -
ko visoki ravni n imajo no-
benega predstavnika. 



GOSPODARSTVO 

Proizvodnja narašča 
Ob koncu leta 1994 se je 

trend rasti industrijske proiz-
vodnje okrepil, v mesecu janu-
ar ju letos pa se še nadaljuje. 
Po objavljenih podatkih Zavo-
da za statistiko je industrija 
izdelala kar 15,6 odstotkov več 
kot v lanskem januarju. 

Po podatkih Zavoda za ma-
kroekonomske apalize in raz-
voj gospodarstveniki v prvi 
polovici leta 1995 napoveduje-
jo ugodno industrijsko dina-
miko. Tudi struktura menjave 
s tujino, kjer raste predvsem 
delež uvoza opreme, in nad-
povprečna rast proizvodnje 
investicijske opreme doma ka-
žeta na zmeren optimizem go-
spodarstvenikov. V primerjavi 

z letom 1994 so gospodarska 
gibanja torej spodbudna. 

Proti koncu leta 1994 zaloge 
niso naraščale. Še vedno raz-
meroma visoka obrestna mera 
za kratkoročne kredite, ki po-
meni strošek financiranja za-
log, sili podjetja k nizkim za-
logam in racionalnemu obna-
šanju. Spodbudno Je, da indu-
strijska proizvodnja najbolj 
raste na račun večje proizvod-
nje opreme za naložbe. Pri 
uvozu se povečuje delež opre-
me, manjši pa je uvoz blaga za 
široko potrošnjo - bolj kot po-
raba se torej krepi investicij-
ska dejavnost. Gospodarsko 
rast spodbujajo predvsem na-
ložbe in izvoz. Rast naložb ter 
uvoz opreme in proizvodov za 

reprodukcijo nakazujeta, da se 
preobrazba slovenskega go-
spodarstva nadaljuje, uvoz 
blaga za široko porabo pa ra-
ste precej počasneje. 

Proizvodnja blaga za osebno 
porabo je v letu 1994 presegla 
predlansko le za 2,4 odstotke. 
Med značilnimi industrijskimi 
panogami se zaradi močne tuje 
konkurence v vse težjem polo-
žaju nahaja tekstilna indu-
strija. 

Ker se je v preteklem letu 
produktivnost dvignila za 
7 odstotkov, se je bistveno iz-
boljšala tudi vrednost gradbe-
nih del. Glede na to, da so 
v začetku tega leta Avstrija, 
Finska in Švedska postale čla-
nice EU, ustvari Slovenija 
skoraj 70 odstotkov svoje bla-
govne menjave s članicami 
EU. 

Neposredne naložbe tujcev 
v Slovenijo zaradi prepočas-
nega lastninskega preobliko-
vanja podjetij stagnirajo. Naj-
brž gre za to, da se imetniki 
denar ja odločajo predvsem za 
varne naložbe in urejene druž-
benoekonomske razmere. 

Devizno varčevanje in za-
upanje prebivalstva v domače 
banke narašča. Na drugi stra-
ni zaradi razmeroma visokih 
obrestnih mer narašča tudi 
dolgoročna zadolženost podje-
tij. Presežek v tekočem delu 
plačilne bilance, pritok krat-
koročnega kapitala prebival-
stva iz tujine in povečano dol-
goročno zadolževanje podjetij 
povzročajo še večjo ponudbo 
deviz na domačem trgu. Prese-
žek deviz odkupuje centralna 
banka postopoma, da ne bi 
prišlo do prevelikega pritiska 
na inflacijo, kar pa po drugi 
strani, ob enaki denarni masi 
tolarjev v obtoku, povzroča 
dviganje obrestne mere in ne-
ugoden položaj izvoznikov. 

Lani je tečaj tolarja precej 
zaostal za rastjo cen doma, kar 
je imelo za posledico cenejši 
uvoz opreme in repromateri-
ala, položaj izvoznikov pa se je 
poslabšal. Nominalna rast te-
čaja ne sledi rasti domačih 
cen. To kciže na kratkoročnost 
politike izvoza. Država bo mo-
rala bolj stimulativno vplivati 

na izvoznike ali pa določiti re-
alen tečaj tujih valut, kar sa-
mo po sebi najbolj usmerja go-
spodarske subjekte v izvoz. 
V nasprotnem primeru bo 
konkurenčnost slovenskega 
izvoza vedno slabša. 

Rast domačih cen vpliva na 
rast plač oziroma stroškov de-
la, zaradi česar narašča infla-
cija. Stroški dela na enoto in-
dustrijskega proizvoda so se 
v letu 1994 zaradi naraščanja 
plač zvišali, ker pa je rasla tu-
di produktivnost, je ta porast 
kompenziran. 

Cene na drobno so se v letu 
1994 povečale za 18,3 odstot-
ka. Najbolj so se povečale cene 
elektrike, vode, odvoza smeti, 
osnovnih PTT storitev in os-
novnih živil, predvsem mesa in 
sladkorja. 

Brezposelmh je bilo decem-
bra 1994 okrog 124 tisoč oseb, 
kar je 13,5 odstotka aktivnega 
prebivalstva. Zaposlenost ne-
koliko narašča predvsem 
v drobnem zasebnem sektorju, 
v tradicionalnem družbenem 
sektorju pa še vedno upada. 

Najvitalnejša sredstva 
v bankah so se v preteklem 
letu realno povečala skoraj za 
četrtino; večje so predvsem 
hranilne vloge prebivalstva. 

Zaradi znižanja prispevnih 
stopenj so čiste plače rasle hi-
treje od bruto plač, toda večje 
dajatve iz naslova dohodnine 
so to rast plač izničile. 

Glavni viri pridobivanja 
prihodkov v javnih financah 
so bili prispevki na osnovi plač 
(42,2 odstotkov), prometni da-
vek (27,9 odstotkov) in dohod-
nina (15,6 odstotkov). 

BOGDAN VUNJAK 

Nov direktor Radeče papirja 
1. apr i la bo krmi lo radeške papi rn ice prevzel di-

pl.ing. Janez Bolta iz L jub l jane , ki so ga za novega 
genera lnega d i rek to r j a izbrali med š t i r imi kandida t i . 
Bolta, k i je doma in v tu j in i p r i znan s t rokovnjak na 
svojem področju , je v Radeče p a p i r j u delal že p red leti 
kot šef razvojnega oddelka. Zadn j ih neka j let je imel 
v L j u b l j a n i zasebno podje t je , ki je pre težno delovalo 
na področ ju pap i rne industr i je . 

J I Javne prodaje na Ceijsicem 
Agencija Republike Slovenije za prestrukturiranje in 

privatizacijo je do sredine marca odobrila 582 programov 
lastninskega preoblikovanja. Na Celjskem na javno pro-
dajo, s tem da imajo prvo soglasje Agencije, v kiatkem 
računajo še v Cestnem podjetju Celje, Cetisu, Dolini Vele-
nje, Dravinjskem domu, Etolu in Zdravilišču Dobrna. 
Javno prodajo pa v svojih lastninskih programih načrtu-
jejo tudi Alpos, Avto Celje, Bohor žaga in furnirnica 
Šentjur, Celjski sejem, Cinkarna, CRI Celje, Gorenje, 
Hmezad Trgovsko podjetje. Jelen Slovenske Konjice, 
Kovintrade, Mene Savinja Mozirje ter šentjurski Resevna. 
Vsa ta podjetja pa do sredine marca še niso imela prvega 
soglasja Agencije. 

Telefoniranje 
ho dražje 
CeUsHf Telekom prednjači po obsegu 
naložb — Ob sedanjih cenah so letošnji 
načrti vprašljivi 

Preteklo leto je bilo za celj-
sko poslovno enoto Telekoma 
zelo uspešno. V razvoj teleko-
munikacijskega omrežja so 
vložili skoraj 3 milijarde tolar-
jev, kar je dobra petina tovrst-
nih naložb v celotni državi, 
zmogljivost telefonskih cen-
tral so povečali za 12.722 prik-
ljučkov, v telefonsko omrežje 
pa so vključili 6.454 novih na-
ročnikov. 

Predstavniki Poslovne enote 
Celje so v nedavnem pogovoru 
z novinarji povedali, da so 
v Celju lani ustvarili za 4,7 mi-
lijarde tolarjev prihodka, kar 
je dobrih 10 odstotkov vseh 
prihodkov- v Telekomu Slove-
nije. S pospešenim vlaganjem 
v telekomunikacije jim je 
uspelo, da je na celjskem ob-
močju na 100 prebivalcev že 
skoraj 24 telefonskih naročni-
kov. Kljub temu je naš konec 
po številu telefonskih prik-
ljučkov še vedno na repu, 
v Sloveniji je namreč povpreč-
je 28,7 prildjučkov, slabše kot 
na Celjskem je le v Trbovljah 
in Murski Soboti. 

Kot je povedal mag. Borut 
Baša, vodja investicij v celjski 
enoti, so bile lanske naložbe 
mogoče predvsem zaradi 
ugodnega finančnega položa-
ja, ki so ga dosegli v dogovoru 
z občinami, krajevnimi skup-
nostmi in bodočimi naročniki. 
Za nove priključke so morali 
napeljati 500 kilometrov ka-
blov in vzpostaviti 45 omrežij, 
pri dobri polovici priključkov 
pa jim je uspel tudi prehod 
z analogne na d i ^ t a lno tehno-
logijo. Ce bi tudi v prihodnjih 
letih gradili tako pospešeno, bi 
do konca tega tisočletja dose-
gli gostoto 40 telefonov na sto 
prebivalcev. V celjskem Tele-
komu pravijo, da si bodo sicer 
prizadevali za takšen tempo 
razvoja telekomunikacij, ven-
dar pa za zdaj ne kaže prav 
dobro. Če cena impulza ob se-
danjem tarifnem sistemu ne bo 
precej višja, bo rast bistveno 
manjša. Po najbolj čmi vari-
anti bi lahko uresničili le tret-
jino naložb, kar pomeni, da bi 

dokončali tiste, ki so jih že za-
čeli, potem pa bi se do konca 
leta borili le še za preživetje. 
Predstavniki celjske enote pa 
bolj verjamejo optimistični 
varianti, po kateri naj bi letos 
povečali zmogljivosti central 
še za 18 odstotkov ali za skoraj 
14 tisoč novih priključkov, 
število telefonskih naročnikov 
naj bi se povečalo za 10 od-
stotkov. Za uresničitev tega 
cilja potrebujejo 1,7 milijarde 
tolarjev, v prvih letošnjih me-
secih pa so iz tega programa že 
priključili v omrežje novi tele-
fonski centrali v laški občini 
in na Svetini ter povečali 
zmogljivosti centrale na Dobr-
ni. V teh dneh poteka montaža 
central tudi v Pristavi in Pod-
platu, precejšnje težave pa 
imajo z gradnjo dodatnih 
zmogljivosti v Velenju in Šo-
štanju in z medkrajevno pove-

zavo z optičnim kablom v juž-
nem delu šentjurske občine. 

V slovenskih komunikacijah 
se obetajo v tem in prihodnjih 
letih velike spremembe. Po 
lanski ločitvi FTT podjetja na 
Pošto in Telekom bo nov za-
kon, ki je v parlamentu že 
v drugem branju, omogočil li-
beralizacijo na področju tele-
komunikacij, zavladali bodo 
zakoni trga, ministrstvo bo 
dajalo koncesije. Telekom bo 
ostal monopolist le za govorno 
telefonijo. S takšno spremem-
bo naj bi se v Sloveniji izbolj-
šala kakovost in znižale cene. 
Do poletja na j bi se Telekom 
tudi lastninsko preoblikoval 
v delniško družbo, ki bo imela 
22 odstotkov znanih delničar-
jev - sedanjih in bivših zapo-
slenih ter skladov, preostalih 
78 odstotkov bo ostalo v dr-
žavni lasti in se v doglednem 
času privatiziralo. 

JANJA INTIHAR 

Na celjskem območju imajo 
najmanj telefonskih naročni-
kov na sto prebivalcev v novi 
šmarski občini, in sicer 11,5, 
največ pa v celjski občini, kjer 
znaša gostota 34,3. 

Premalo večjih rejcev 
zaravko Počivalšek: »Z vstopom Slovenije v EU bodo preživele tri 
ali štiri mlekarne, računamo, da bo Celela med nJIml." 

Mlekarna Celeia iz Arje vasi je minuli petek 
v žalskem hotelu pripravila tradicionalno sre-
čanje rejcev mleka, najboljšim pa so podelili 
priznanja. 

V mlekarni Celeia so lani odkupili dobrih 37 
milijonov litrov kravjega in preko 83 tisoč li-
trov kozjega mleka. V nižinskem območju je 
bilo odkupljenega 35 odstotkov vsega mleka, 
65 odstotkov mleka pa so odkupili v hribovi-
tem in gorskem območju. V primerjavi s prejš-
njimi leti so v mlekarni letos bistveno bolj 
zadovoljni tudi s kvaliteto oddanega mleka, 
več pa bi imeli večjih rejcev. Približno 76 od-
stotkov vseh rejcev je namreč lani oddalo tret-
jino vsega mleka, ki ga je odkupila mlekarna. 

Tudi direktor mlekarne Zdravko Počivalšek 
je na srečanju v Žalcu ocenil, da so lansko leto 
razmeroma dobro preživeli, za kar gre zasluga 
tudi prelevmanski zaščiti, odkupili pa so 20 
odstotkov več mleka kot leta 1993. Pri tem je 
najpomembnejše to, da so večino odkupljenega 
mleka tudi sami predelali in prodali na sloven-
skem tržišču. Z mlekarno v Arji vasi pa so 
ponovno začeli sodelovati kmetje, ki so se 
v preteklosti odločili za odkup v nekaterih 
drugih slovenskih mlekarnah. Letos namera-
vajo odkupiti približno 42 milijonov litrov 
mleka, tudi te količine bodo sami predelali in 
prodali ter plačali zadrugam, ki jim kljub po-
manjkanju gotovine poskušajo mleko redno 
plačevati do 30. v mesecu. Počivalšek je še 
povedal, da letos v mlekarni načrtujejo določe-
ne naložbe, kakšne ni pojasnil, ker gre v hu-
dem konkurenčnem boju med mlekarnami pač 
za poslovno skrivnost. Obenem pa v Celei že 
razmišljajo, ka j jim bo prinesla prosta trgovi-
na z deželami vzhodne Evrope ter morebiten 
vstop Slovenije v Evropsko unijo. Takrat bodo 
v Sloveniji po Počivalškovi oceni preživele 
3 ali 4 mlekarne in v Arji vasi računajo, da 
bodo med njimi, za kar pa bo potrebno doseči 
še bistveno boljšo produktivnost. 

Najboljšim rejcem so ob koncu podelili še 
priznanja. Lani je največ mleka v Celeio Arja 
vas oddal Marjan Rek, KGZ Prevalje in sicer 
236 tisoč litrov. Z 210 tisoč litri je drugo mesto 
osvojil Franc Rotnik, KZ Šaleška dolina, tret je 
je prav tako pripadalo članu KZ Šaleška doli-
na Petru Napotniku, ki je lani oddal 199 tisoč 
litrov mleka. Največ mleka, dobrih 7 milijonov 
litrov, so lani odkupili v KZ Šmarje, druga je 

Prijazni kravici sta rejcem na srečanju v žal-
skem hotelu delili mlečne proizvode, narejene-
ga seveda tudi iz njihovega mleka. 

bila KZ Šaleška dolina in tret ja KGZ Sloven-
ske Konjice. Med posameznimi zadrugami pa 
so se najbolje odrezali naslednji rejci: Nada 
Pražnikar, KZ Laško, Milica Faktor, KGZ 
Slovenske Konjice, Janko Turnšek, KZ Bra-
slovče, Branko Ograjenšck, KZ Gotovlje, Bo-
jan Čretnik, KZ Petrovče, Anton Mešič, KZ 
Polzela, Marta Cilenšek, KZ Prebold, Jože Ce-
tina, KZ Šempeter, Slavka Jančigaj, KZ Ta-
bor, Anton Božič, KZ Tmava-Gomilsko, Franc 
Reberšek, KZ Vransko, Franc Rotnik, KZ Ša-
leška do l ing Anton Turnšek, KZ Celje, Vili 
Novak, KZ Šmarje, Franc Brišnik, Mlekarska 
zadruga Arja vas ter Jože Mastnak, KZ Šent-
jur. Med kozjerejci je lani največ mleka, do-
brih 18 tisoč litrov, oddal Franc Kapel iz Svet-
lega dola pri Štorah. 

IRENA BAŠA 

Prodana tretlina 
delnic 

Javno prodajo delnic so 
pred dnevi na našem ob-
močju zaključili v Trgov, 
skem podjet ju Potrošnik 
V tem celjskem podjetju so 
se lastninili z interno raz-
delitvijo in notranjim od. 
kupom, javni prodaji pa so 
namenili 40 odstotkov 
vrednosti družbenega ka-
pitala. Prodajna cena del-
nice za certifikat je znašala 
1.192 tolarjev, za gotovino 
pa 1.760 tolarjev. Javni 
prodaji je bilo namenjenih 
292.198 delnic, prodanih je 
bilo približno 39 odstot-
kov, kar je manj kot so pri-
čakovali. V Potrošniku bo-
do Agencijo najverjetneje 
zaprosili za podaljšanje ro-
ka javne prodaje, v na-
sprotnem primeru bodo 
namreč morali spremeniti 
program lastninskega pre-
oblikovanja. 

Sodelovanje 
z Bosno in 
Hercegovino 

Ocena možnosti odpira-
nja gospodarskega sodelo-
vanja z republiko Bosno in 
Hercegovino - to bo tema 
današnjega pogovora 
v celjskem hotelu Evropa, 
ki ga ob 17. uri organizira. 
Klub podjetnikov Zlato-
rog. Srečanja z gospodar-, 
stveniki z našega območja/ 
se bosta udeležila velepo-^ 
slanik Republike Bosne in 
Hercegovine v Sloveniji 
Uglješa Uzelac ter minister ' 
svetovalec Besim Čulaho-
vič. Pred razgovorom z go-
stoma bosta svojo dejav-
nost in ponudbo predstavi-
li Banka Celje ter Celjska 
borzna hiša. 

Štipendije iz 
Uniorja 

Zreško podjetje Unior je 
za šolsko leto 1995/96 raz-
pisalo kar 40 kadrovskih 
štipendij, kar je ob podat-
ku, da so v celotni občini 
Slovenska Bistrica razpi-
sane le tri tovrstne štipen-
dije, izredno visoka števil-
ka. Največ razpisanih šti-
pendij, 28, je namenjenih 
za poklice, pridobljene 
s srednjo in poklicno šolo 
strojno tehničnih in turi-
stičnih smeri. Šest štipen-
dij je ža diplomirane inže-
nirje strojništva, štiri za di-
plomirane ekonomiste in 
po ena za diplomiranega 
inženirja računalništva ter 
diplomiranega inženirja 
organizacije dela. 

Predstavitev 
raziskovalno 
razvojnih 
projelctov 

Danes, v četrtek, bodo 
v upravnih prostorih Gore-
nja v Velenju predstavili 
7 raziskovalno razvojnih 
projektov, ki so jih lani s fi' 
nančno pomočjo Ministf'j 
stva za znanost in tehnolo', 
gijo opravile raziskovaln® 
skupine Gk)renja Gosp^i 
dinjski aparati in Gorenja 
Inova v sodelovanju s p''', 
godbenimi partnerji . ^ 

Ip 
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Kakršni Slovenci, 
lalfšno tržišče nepremičnin 
^svetu gratino In kupujejo za 15, Slovenci za prihotinjih 100 let,^ pravi Janez 
iiugier 
'Slovensko tržišče nepremičnin še ni za-
- !elo io v Sloveniji še 
^Љо veljala jugoslovanska zakonodaja,« 

Žalčan Janez Klugler, mož z dolgolet-
n i izkušnjami na tem področju in po no-
^ direktor podjetja Naložba Hmezad 

Janez Klug le r se je z n e p r e m i č n i n a m i z a -
. 1 ukvarjati k o t o b r t n i k že p r e d p e t i m i leti , 

ko je b i lo mogoče t u d i n a t e m p o d r o č -
jj¿vijati z a s e b n o de j avnos t . Z b i r a l i so 

VjTnacije in j ih pos redova l i s t r a n k a m , 
etovali so j im in n u d i l i serv is p r i p r o m e t u 

'^pepremičninami. L e t a 1992 je J a n e z K l u -
L v Žalcu u s t anov i l p o d j e t j e O b j e k t a , k j e r 
Ladaljeval svojo de j avnos t t e r jo dopo ln i l 
fprojektiranjem g r a d b e n i h ob jek tov , sve to -
[jnjem na p o d r o č j u g r a d b e n i š t v a in p r i d o -
livanjem ^ a d b e n e d o k u m e n t a c i j e . Vrs to 
j ^ e n j p r i t r g o v a n j u z n e p r e m i č n i n a m i in 
loznavanje z a k o n o d a j e p a si je J a n e z K l u -
,1er pridobil še k o t sodn i ceni lec t e r i zvede-
¡ec za g r a d b e n o s t roko . 
Koliko sodnih cenilcev je danes na našem 

ilioiočju in kakšni so sploh pogoji, da nekdo 
ahko postane sodni cenilec? 
V zadnjem času se je š tevi lo s o d n i h ceni l -

(V precej poveča lo . P r ib l i žno 60 j ih je po 
nniem m n e n j u zapr i seg lo n a sodišč ih n a 
le l j skem. Neka j let naza j nas 
¡bi lo bistveno manj . O tem, 
¿0 j e lahko in kdo ne more 
iti sodni cenilec, pa odločajo 
odisea. V zadn jem času se po-
javljajo tudi cenilci, ki cenijo 
po t a k o imenovani ASA meto-
Jj, certifikat za to metodo sem 
Hidobil tudi sam. 

.Т danes že lahko govori-
so o slovenskem tržišču ne-
(RUČnin? 
Mislim, d a o t i p i č n e m t r -

' iiiču nepremičn in še t ežko 
porimo, m a r s i k a j p a se je 
1фгетеш1о. T r g se je začel 
»meje r a z v i j a t i s s p r e j e t -
im s tanovanjskega zakona , 
I stanovanja z d a j počas i 
rihajajo v ob tok . 
Kakšne cene dosegajo slo-
№ke nepremičnine? Na 
plošno velja, da so previ-
de. 
Cene n e p r e m i č n i n so so-
lanemo visoke, za k a r s ta 
" mojih i z k u š n j a h p r e d -
am dva raz loga . V S loven i -
itudi n a n a š e m območ ju , je 

drago že s a m o p r i d o b i -
âûje s t avbn ih zemlj išč , s a j 
'obremenjena z d a j a t v a m i 
'prispevki, z a r a d i česar je 
^ga tud i s a m a g r a d n j a , 
^gi razlog je p o v s e m d r u -

kakovos t n a š i h o b j e k -
^ v p r i m e r j a v i z o b j e k t i 
, hodn ih d r ž a v a h . S loven -
' gradimo k a k o v o s t n e in 
îne objekte , p o sve tu g le-

predvsem n a n j i h o v o 
TCionalnost. V z a h o d n i h 
'^ävah n a p r i m e r zg rad i j o 

ali poslovni o b j e k t za 15 

let , p o t e m s t a v b o p o r u š i j o m 
pos t av i jo novo. Si l a h k o 
p r e d s t a v l j a t e S lovenca , d a 
b o zgrad i l h i šo in jo čez 15 
le t poruš i l? To je p r i n a s n e -
k a j ne r azuml j i vega , za n a s 
i m a j o n e p r e m i č n i n e do lgo-
ročno t r a j n o v r e d n o s t n e g le -
de n a to, al i so r en t ab i l ne . 
S lovenc i g r a d i m o za 100 le t 
in t a k š n a mise lnos t p r e v l a -
d u j e t u d i p r i t r g o v a n j u z n e -
p r e m i č n i n a m i . 

Kaj v tem času najpogo-
steje kupujejo in prodajajo 
Slovenci? 

P o s e b n a k a t e g o r i j a so s t a -
n o v a n j a . N e k a j časa je n j i h o -
va c e n a m o č n o u p a d a l a za -
r a d i u g o d n e g a o d k u p a , 
v z a d n j e m č a s u spe t n a r a š č a , 
k e r n o v i h g r a d e n j ni . S t a n o -
v a n j je n a t r ž i šču t r e n u t n o 
s icer še p rece j , je p a že o p a -
zit i , d a je g r a d n j a za t rž i šče 
s k o r a j za s t a l a . D r u g a k a t e -
gor i j a sb i n d u s t r i j s k i in t r -
govsk i ob jek t i . L j u d j e d a n e s 
n a j p o g o s t e j e i ščejo t rgov ine 
in l oka l e v m e s t n i h središč ih , 
po m o ž n o s t i t akšne , d a so 
o b r n j e n i n a ul ico. To se d o -
b r o p r o d a j a . P r ece j m a n j je 
z a n i m a n j a za pos lovne p r o -
s to re v n a d s t r o p j i h , n j i h o v a 
p o n u d b a p a j e ve l ika . Cene 
pos lovn ih p r o s t o r o v in t u d i 
n a j e m n i n e z a n j e že m a l c e 
u p a d a j o , p o v p r a š e v a n j e p o 
s t a n o v a n j i h p a n a r a š č a . N e -
k a t e r a g r a d b e n a p o d j e t j a so 
to že spozna l a in se p o s t o p o -
m a spe t u s m e r j a j o v g r a d n j o 

za t ržišče. V Ža l cu b o d o z d a j 
g rad i l i še e n s t a n o v a n j s k i 
b lok , cena za k v a d r a t n i m e -
t e r s t a n o v a n j a bo o d 1500 do 
1700 m a r k , v 10 аИ 15 le t 
s t a r e m b l o k u p a ve l j a k v a -
d r a t n i m e t e r t r e n u t n o 900 do 
1000 m a r k . 

Kako pa je s ponudbo in 
povpraševanjem pri stano-
vanjskih hišah? 

L j u d j e iščejo p r e d v s e m 
s t a r e in m a n j š e h iše za a d a p -
tac i jo , p o n u d b a p a je r a v n o 
o b r a t n a , p r o d a j a j o vel ike, 
d r a g e ob jek te , t u d i v e h k o 
n e d o k o n č a n i h hiš , za n j i h je 
p o s e b e j t e ž k o n a j t i k u p c e . 
Vel iko je p o m a n j k a n j e 
s t a v b n i h parce l , z n o t r a j o b -
m o č i j zaz id l j ivos t i v Ž a l c u in 
Ce l ju j ih p r a k t i č n o n i več. 

Poslovno-trgovski 
center v starem 
mestnem Jedru 

Pred kratkim ste postali 
direktor podjetja Naložba. 
S čim se bo ukvarjalo to po-
djetje v okvira Hmezad 
Banke? 

Vrsto let s e m imel z a s e b n o 
p o d j e t j e , z d a j n a m e r a v a m 
p o s t o p o m a svoje p o d j e t j e 
uk in i t i in s t r a n k e p r e u s m e -
r i t i v p o d j e t j e N a l o ž b a . 
H m e z a d B a n k a n a m r e č p r i -
h a j a d o n e p r e m i č n i n iz n a -
slova s t eča jev in h ipo tek , 
s k a t e r i m i so bi la z a v a r o v a -
n a poso j i l a p r i v a t n i m t e r f i -
z ičn im osebam. In k e r je tega 
prece j , je H m e z a d B a n k a p o -

s ta la l a s tn ica n e p r e m i č n i n , 
s k a t e r i m i p a je t r e b a gospo-
d a r i t i in j ih vzdrževa t i . To 
seveda n e sod i v de j avnos t 
b a n k e , z a to so že p r e d d v e m a 
l e toma us tanov i l i p o d j e t j e 
N a l o ž b a d.o.o., t o je p o d j e t j e 
za t r ž e n j e n e p r e m i č n i n . L e -
tos je p o d j e t j e zaživelo in ke r 
sem z b a n k o sodeloval že 
v p r e t e k l i h le t ih , s m o se do -
govoril i , d a p r e v z a m e m m e -
sto d i r e k t o r j a , p o d j e t j e N a -
ložba p a je v 100-ods to tn i l a -
s t i b a n k e . 

Imate že kakšne načrte? 
F e b r u a r j a s m o n a d r a ž b i 

kup i l i s t a v b o n a Š l a n d r o v e m 
t r g u 20 v Ža lcu . To so u p r a v -
ni p ros to r i n e k d a n j e S t r o j n e 
in obsega jo p r e k o t isoč k v a -
d r a t n i h m e t r o v površ in . Z a 
to s t a v b o n a m e r a v a m o p r i -
p r av i t i okv i rn i k o n c e p t de -

javnos t i ; o b j e k t bo n a m e n j e n 
za pos lovno in t rgovsko d e -
javnos t , p r o s t o r e b o m o p o -
nud i l i v n a j e m al i o d k u p , o b -
j ek t p a n a j b i zaživel po 
e n o t n o p r i p r a v l j e n e m n a č r -
tu . Menim, d a bo s t e m spe t 
oživel s t a r i de l Ža lca . S o d e -
lovat i n a m e r a v a m o t u d i n a 
j avn i d r ažb i , n a k a t e r i b o d o 
p r o d a j a l i p r eos t a l e n e p r e -
mičn ine S t r o j n e v s t a r e m d e -
lu Ža lca . Če b o m o uspel i , b o -
m o p r idob i l i še 5 t isoč k v a -
d r a t n i h m e t r o v zeml j i šča in 
p r i b l i žno 2 t i soč k v a d r a t n i h 
m e t r o v p o k r i t i h površ in . R a -
zen t ega smo že kup i l i p o -
s lovno s t avbo v I l i rski Bi -
s t r ic i in n e k a j d r u g i h p r o s t o -
rov, k a r je d o b r a osnova za 
de lo t ega p o d j e t j a . N a j v e č 
t ežav je z a r a d i tega , k e r p r a -
vega t r g a n e p r e m i č n i n še 
v e d n o ni, s a j v S loven i j i n a 
t e m p o d r o č j u v g l a v n e m še 
v e d n o ve l ja n e k d a n j a j ugo -
s lovanska z a k o n o d a j a . P o -
vsem ne log ično je, d a p o s t a -
n e n e p r e m i č n i n a v t r e n u t k u , 
ko jo p o d j e t j e N a l o ž b a kup i , 
o snovno s reds tvo tega p o -
d j e t j a , n e p a t r ž n o b lago . Z a -
k o n o d a j o je t r e b a ured i t i , in 
to č im pre j . 

I R E N A B A Š A 
Fo to : E D I M A S N E C 

Janez Klugler, direktor podjetja Naložba 
d.o.o. 

1e¿ J 
upravnih prostorih Strojne naj bi zrasel sodoben poslovno-trgovski center. 

NOVO NA BORZI 

Tretji siovensici 
finančni sejem 

v dnevih od 4. do 7. apri la 
1995 bo v Cankar jevem domu 
v Ljubl jani potekal že t re t j i 
slovenski f inančni sejem 
z mednarodno udeležbo. Tako 
kot preteklo leto bo tudi na 
letošnjem sejmu veliko stro-
kovnih predavanj . N a j j ih na -
štejem samo nekaj : Kako izda-
ti vrednostne papi r je in Kda j 
z delnicami na borzo. Kako iz-
ter ja t i ter jatve, terminsko po-
slovanje na Blagovni borzi in 
Ljubl janski borzi vrednostnih 
papirjev, Vrednotenje nepre-
mičnin in zakonodaja na tem 
področju. Kako postat i borzni 
posrednik. Po programu sodeč 
bo letošnji sejem za vse, ki jih 
f inance zanimajo zelo zani-
miv. Med drugim bodo na sej-
mu predstavile svojo ponudbo 
največje banke in borzno-po-
sredniške hiše. 

Trgovanje 
z vrednostnimi 
papirji 

Od 6. januar ja , ko so se prvič 
pojavili nakupn i boni BZ Ban-
ke Slovenije št. 2 se takorekoč 
»vse vrti« okoli nj ih. Prometa 
s temi vrednostnimi papi r j i je 
vseskozi za naše razmere veli-
ko. Trgovanja z ostaHmi VP je 
malo. Na delniškem trgu se si-
cer trguje, vendar so tečaj i 
delnic tudi zaradi nakupnega 
bona vseskozi padali , občutno 
so se povišali samo takrat , ko 
je bil v časniku Delu napačno 
objavljen srednj i tečaj Banke 
Slovenije za DEM. Vsi, ki so to 
informacijo prečitaU so začeli 
p rodaja t i nakupne bone in ku -
povati delnice. Naslednj i dan 
so v Delu objavili popravl jen 
nižji tečaj za DEM in prišlo je 
do ponovnih nakupov n a k u p -
nih bonov. To je konkreten 
pr imer zelo pomembne napač-
ne objave tečaja. V bodoče bi 
morali bi t i tečaji za valute 
pravilno objavljeni, ka j t i za 
škodo, ki jo real izirajo investi-
torji, časnik Delo ne poskrbi. 
Res je, da pap i r veliko prenese, 
toda ta napaka je prehuda. Tr-
govanje z boni bo po vsej ver-
jetnosti še neka j časa trajalo. 
Popust za mesec april znaša 
432 USD ali 540 DEM. Ti viso-
ki popusti so ceno nakupnega 
bona dvignili na raven 
21.000,00 SIT. Kl jub tej visoki 
ceni so donosi, ki jih realizira-

jo kupci na blagajniškem zapi-
su še vedno med 10 in 15% 
letno. To so za na jbol j v a m e 
VP visoki donosi. Z obveznica-
mi pa se letos takorekoč ne 
t rguje več, še posebej zaradi 
tega, ker zaradi počasne rasti 
srednjega tečaja za DEM, 
v zadnjem mçsecu beležimo 
tudi padec tečaja, za investi-
tor je niso zanimivi. Kakšno 
krizo doživlja delniški t rg pa 
pr ikazuje padec Slovenskega 
borznega indeksa (SBI), ki je 
od začetka leta padel iz 1.384 

na 1.180 točk. To je 15%. Mo-
goče se ta padec na prvi pogled 
ne zdi velik. Toda tisti investi-
tor, ki je delnice prodal , kar 
dobro ve, ka j je real izirana iz-
guba. Seveda pa tudi vse na -
ložbe v delnice niso bile vse 
nedonosne. Kot pr imer n a j na -
vedem delnice delniške družbe 
Terme Čatež. Ker so izpolnili 
vse pogoje, ki jih predpisuje 
Zakon o gospodarskih druž-
bah, bodo lahko razdelili divi-
dende za pretekli dve leti. 
Kakšna bo višina dividende 
bodo odločali delničarj i na 
skupščini. 

Piše Bojan Gradišnik 

Proficia-Dadas in CBH sporo-
čata, da znaša vrednost vza-
jemnega sklada Herman Celj-
ski na dan 29. marca 1995 
1.119,0107 SIT. 

Program avtocest 
LJUBLJANA, 22. marca 

(Delo) - Poslanci državnega 
zbora so končali drugo 
obravnavo nacionalnega 
avtocestnega programa. 
Z dopolnili so posegli 
v zasnovo programa, sa j so 
obalno cesto Koper-Izola-
Lucija uvrstil i med hi t re 
ceste, ki n a j bi bile zgraje-
ne do leta 1999, vendar 
obalna cesta še n ima f i -
nančnega pokri t ja . Sprejeli 
so tudi neka j amandmajev, 
ki spreminja jo začetek gra-
ditve znot ra j prednostnega 
dela na Primorskem. 
K prednostnemu delu so 
dodali še odsek avtoceste 
od mejnega prehoda 
Obrežje do izvoza Čatež-
Brežice. Po sklepu poslan-
cev na j vlada pred t re t jo 
obravnavo omenjenega 
programa pr ipravi izhodiš-
ča prometne strategije d r -
žave. 

Vojašice poicojnine 
LJUBLJANA, 22. marca 

(Delo) - Državni zbor je 
v nadal jevanju prekinjene 
prve obravnave zakona 
o pravicah iz pokojninske-
ga in invalidskega zavaro-
vanja nekdanj ih vojaških 
zavarovancev menil, da 
predlog ni pr imeren za pr i -
pravo besedila za d m g o 
obravnavo. Zavrnitev so 
pospremili z doka j ostrimi 
besedami. 

0 Tamu po liitrem 
postopicu 

LJUBLJANA, 23. marca 
(Večer) - Državni zbor se je 
odločil, da bo zakon o sa-
nacij i Tama in Avtomonta-
že obravnaval po h i t rem 
postopku. Minister za go-
spodarske dejavnosti Maks 
Tajnikar je ob tem poslan-
ce opozoril, da f inančne sa-
nacije ni mogoče izpeljati 
brez pomoči države in da 
že obsta ja ekipa, ki je pr i -
pravl jena voditi sanacijo. 

Zavrniii dvig cene 
eieictriice 

LJUBLJANA, 23. marca 
(Večer) - Vlada je začela 
razpravo o letošnjem pro-
računu, vendar jo je preki -
nila zaradi r azha jan j med 
ministri . Spregovorüa je 
tudi o predlagam 19-od-
stotni podraži tvi elektrike, 
ki pa jo je zavrnila, ker 
mnenj i ministrstev za go-
spodarske dejavnosti in go-
spodarske o<iiose nista bili 
usklajeni . Kako bo z drugi-
mi zahtevami za dvig cen 
kot na pr imer za telefonski 
impulz, naročnine, komu-
nalnih cen avtomobilskega 
zavarovanja in drugo, pa še 
ni znano. 

Proračun na 
nedeijslci seji 

LJUBLJANA, 27. marca 
(Delo) - Slovenska vlada je 
na nedeljski seji nadal jeva-
la proračunsko razpravo in 
brez soglasja ministrov za 
znanost in tehnologijo, 
kultviro in kmeti jstvo spre-
jela predlog proračuna 
v višini 510,4 mil i jarde to-
larjev. Od tega je okrog 320 
mil i jard tolarjev f iksiranih 
obveznosti države, okrog 
20 mil i jard obveznosti pa 
je bilo prenesenih iz občin. 
Ko gre za druge odhodke, 
bodo vsi nacionalni pro-
grami, razen avtocestnega, 
še skrčeni. Proračun bodo 
te dni poslali v par lament . 



SEJEM EKO - DOGODKI e i 

NajpomembnejŠi ie vmesni čas 
Sejem Eko áokazal svoj pomen — Vrsta visoko strokovnih prireditev 

Sejem Eko 95, ki ga v Celju pri-
pravijo vsako drugo leto, je pred 
dnevi zaprl svoja vrata. V števi lkah 
se sicer ne more pohvalit i z dosežki, 
kot jih beležijo popularni in vse-
Ijudski sejmi, prav gotovo pa njego-
vega pomena ne gre prezreti. 

V času , ko se je S loven i j a p r i s i l j e -
n a vse h i t r e j e p r i l a g a j a t i ev ropsk im 
z a h t e v a m p o eko loško č is te j š ih iz-
de lk ih in t ehno log i j ah , če želi u spe t i 
n a t u j i h t rg ih , je se jem, k i je v celot i 

n a m e n j e n t em p r i z a d e v a n j e m , n u j -
n o po t r eben . Svoje i z k u š n j e l a h k o 
i z m e n j a j o p ro izva ja l c i op reme , n a -
m e n j e n e č i s t e j šemu oko l ju , p r e d -
vsem p a l a h k o odgovorn i s l iš i jo n j i -
hove p r i p o m b e in pred loge , k a k o 
n a j se d r ž a v a bo l j uč inkov i to v k l j u -
č u j e v s p o d b u j a n j e t eh p r i z a d e v a n j . 

Ni n a m r e č dovo l j s a m o ome jeva t i 
p r o i z v o d n j o z vse s t rož j imi p r e d p i s i 
in no rma t iv i , p r i t e m p a n ičesa r s to -
r i t i , d a bi se t a l až je p r e s t r u k t u r i r a . 

T u d i z a t o je s p o d b u d n a po t eza m i -
n i s t r s t va za okol je , k i je ob l a s tn i -
n j e n j u p o d j e t j e m omogoči lo z eko -
lošk imi r eze rvac i j ami bol j š i p o l o ž a j 
in j ih do lgoročne j še zaveza lo k iz-
v a j a n j u ekološk ih p r o g r a m o v . 

Ce se n a r a z s t a v n i h p r o s t o r i h n i so 
mogl i p o h v a l i t i z ve l ik im ob i skom, 
č e p r a v b i p r i čakova l i več m l a d i h iz 
o snovn ih in s r e d n j i h šol, p a je s e jmu 
go tovo d a l posebno težo p r o g r a m 
s p r e m l j a j o č i h posve tovan j . P o d a t -
kov o onesnaženos t i je vel iko, p r o -

b l e m p a p r e d s t a v l j a i z v a j a n j e s a n a -
c i j sk ih uk repov . Z v s a k i m novim 
posegom v okol je (p r imer avtoces t ) 
se d o d a t n o ruš i n a r a v n o ravnoves je . 
N a p o d r o č j u z a k o n o d a j e se za t ika , 
za č is te jše oko l j e bi b i lo t r eba n a -
men i t i več d e n a r j a . . . Vse to so p o -
u d a r j a l i r a z p r a v l j a l c i n a posve tova -
n j ih , k a r pomen i , d a bo v n a s l e d n j i h 
dveh le t ih t r e b a s tor i t i še vel iko, če 
n a j b i n a č e t r t e m s e j m u E k o govor i -
li o p r e m i k i h n a bol je . 

T. CVIRN 

Gorenje ima eicoiošite izdeliie ieta 
Na sejmu Eko 95 so podelili nagrade In priznanja za ekološke dosežke 

Tretji sejem Eko 95 se je 
končal s podelitvijo nagrad 
za najboljši letošnji ekološki 
izdelek in ekološko tehnolo-
gijo ter desetih priznanj za 
ekološke dosežke. 

N a razp i s G o s p o d a r s k e g a 
ves tn ika in Ce l j skega s e j m a 
za ekološki izdelek l e t a 1995 
je p r i spe lo 36 p r i j a v i n o v a -
tor jev , m a n j š i h p o d j e t n i k o v 
in več j ih pod je t i j , k i so k o -
mis i j i p red lož i l i 40 i zde lkov 
in tehnologi j . Komis i jo so se -
s tav l ja l i dr . Pav le G a n t a r , 
min i s t e r za oko l j e in p ros to r , 
dr . B o j a n P r e t n a r z U r a d a 
R S za i n t e l e k t u a l n o l a s tn ino , 
Jože J a n iz Zveze i n o v a t o r -
jev S loven i je in A n d r e j a J e -
r in iz G o s p o d a r s k e zbo rn i ce 
Sloveni je . Odloči l i so se za 
dve g l avn i n a g r a d i in dese t 
p r i z n a n j . Za ekološk i izdelek 
le ta so i zb ra l i novo g e n e r a c i -
jo p r a l n o - s u š i l n i h i n h l a d i l -
n o - z a m r z o v a l n i h a p a r a t o v 
G o r e n j e G o s p o d i n j s k i a p a -
r a t i iz Velenja . P r i p r a l n i h 
s t ro j ih g re za izdelke , k i p o -
r a b i j o 27 o d s t o t k o v m a n j 
energi je , 37 ods to tkov m a n j 
vode Ln p o r a b i j o - 2 0 o d s t o t -

kov m a n j p r a l n e g a p r a š k a . 
V s t ro j e so v g r a j e n i m a t e r i -
ali, k i so po i z t eku ž iv l j en j -
ske d o b e p r i m e r n i za r ec i -
k lažo . P r i h l a d i l n o - z a m r z o -
va ln i a p a r a t i h p a je b i s tveno 
to, d a h l ad i ln i s i s tem ne vse -

b u j e več ozonu škodl j iv ih 
snovi in d a a p a r a t i p o r a b i j o 
za 10 do 15 ods to tkov m a n j 
energ i je . 

N a g r a d o za ekološko t e h -
nologi jo l e ta 95 p a je p re j e lo 
p o d j e t j e B iokrog iz L j u b l j a -

n e za novo t ehno log i jo za 
k o m p o s t i r a n j e o r g a n s k i h 
o d p a d k o v . 

Med dese t imi p o d j e t j i in 
posamezn ik i , k i so p re j e l i 
p r i z n a n j a za ekološki dose -
žek le ta , s t a z na šega o b m o č -

ja Ki v V r a n s k o za top lo tn i 
v i r t e r m o r e a k t o r j a , k j e r g re 
za eko loško neoporečen se-
žig p o s e b n i h i n d u s t r i j s k i h 
o d p a d k o v in R u d i K r o n o v -
šek iz Bras lovč za t e h n o l o -
ško o p r e m o za p o n o v n o u p o -
r a b o r a b l j e n i h h lad iv , k i so 
j ih p r i pop rav i l i h dosle j iz-
pušča l i v z r a k (okol ju n e v a -
ren f reon) . Osta l i dob i tn ik i 
p r i z n a n j p a so: Liv Pos to jna 
za s t r an i š čn i sp l akova ln ik 
L a g u n a , B o š t j a n F ü r s t z Ble-
d a za p r o j e k t ekološke s a n a -
ci je B le j skega jezera , L i m n o s 
iz L j u b l j a n e za novo g e n e r a -
ci jo r a s t l i n s k i h č is t i ln ih n a -
p rav , I S iz M a r i b o r a za p r o -
g r a m c e n t r i f u g za r azo l j eva -
n j e o s t ružkov . Rud i Be lšak 
s P t u j a za t esn i ln i v ložek za 
k o n t r o l i r a n i iz tok vode . G o -
r e n j e M e t a l p l a s t Ruše za W^C 
sp l akova ln ik N a t u r a , E d i -
son -RE iz D o b r o v a v G o r i -
šk ih B r d i h za p e s k a l n i s t ro j 
za p e s k a n j e b o k o v l ad i j in 
S a v a K r a n j t e r E k o d a t a 
D o m ž a l e za oz račeva lno b l a -
z ino E k o S a v a . 

TC 
Foto : S H E R P A 

Tehnični direktor Gorenja mag. Jože Dolmar s priznanjem za ekološki izdelek leta. 

Občni zbor 
celjske SLS 

v nede l jo , 2. apr iu 
p r i p r a v l j a vods tvo celi.; 
ske p o d r u ž n i c e Slovenski 
l j u d s k e s t r a n k e v Kultur , 
n e m d o m u v Š k o f j i vasi 
občn i zbor , k i ga bodo 
n a m e n i l i p r e d v s e m raz-
p r a v i o de lu stranke 
Udelež i l se ga bo tudj 
p r e d s e d n i k S L S Магјац 
Podobnik. 

IS 

Ravnatelj za 
Hruševec 

Za delovno mesto v.d. rav. 
na tel j a osnovnošolske graj. 
nje v Hruševcu, so v šentjut. 
skem občinskem svetu izbri. 
li krajana Roberta G a j ^ 
Na ponedeljkovi seji so ^ 
obenem odločil i , naj začm 
z opravljanjem dela že ], 
aprila. 

Za m e s t o so kandidirali 
š t i r j e k a n d i d a t i , v kadrovski 
komis i j i t e r n a t o v občin, 
s k e m sve tu p a je prevladali 
od loč i tev za k a n d i d a t a Gaj. 
ška . K a n d i d a t i so morali 
p r e d komis i jo odgovar ja t i м 
n a j r a z l i č n e j š a vprašanja: 
m e d d r u g i m o pogledih m 
novo šolsko zakonodajo, 
o o d n o s u m e d učenci , starši, 
uč i te l j i in r avna t e l j em, pa 
tud i , z a k a j žel i jo menjati 
s lužbo, če jo že imajo . 

P i sno vlogo R o b e r t a Gaj. 
ška so n a sej i občinske^ 
sve ta p o s e b e j predstavi l i , ii 
n j e p a je r azv idno , d a gre ẑ  
k a n d i d a t a z naravoslovni 
i z o b r a z b o t e r b o g a t i m i ia 
k u š n j a m i v ce l j skem sred-i 
n j e m in o snovnem šols tv 
Sve tn ik Б^есе, k i je bil tu i 
m e d r a v n a t e l j sk imi kandi 
da t i , je p r i t e m oporeka l , za 
k a j so s v e t n i k o m predstavil 
s a m o n j egovo vlogo. Meni 
je, d a so t a k o p reos t a l i triji 
k a n d i d a t i v neenakopra* 
n e m po loža ju . 

B 

Sejem v številkah 
Celjsko sejmišče je v času sejma Eko 95 obiskalo okrog 

4 tisoč ljudi, ka r pomeni, da je število obiskovalcev ostalo 
približno na predlanski ravni. 

Sejem je bil na ogled na 5 tisoč kvadra tn ih metr ih 
not ranj ih in 2 tisoč kvadra tn ih metr ih zunanj ih površin, 
k jer se je predstavilo 95 razstavljalcev iz Slovenije, 
Avstrije in Italije, preko zastopstev pa tudi podje t ja iz 
Belgije, Nemčije, Velike Britanije, Švice in Združenih 
držav Amerike. Bolje kot predlani so bili obiskani sprem-
ljajoči posveti, k je r je bilo po ocenah okrog 400 udele-
žencev. 

Borza odpadkov 
Slovensko ekološko gibanje 

in t rženjsko informaci jska 
mreža Marinet iz Celja sta na 
novinarski konferenci na sej-
mu predstavila projekt vzpo-
stavitve borze sekundarnih 
surovin v Sloveniji, s ka tero so 
se prijavili na razpis minis t r -
stva za okolje. 

Po podatkih na j bi v Slove-
niji letno »pridelali« več kot 
300 kilogramov komimalnih 
odpadkov na prebivalca na le-
to, posebnih odpadkov pa n a j 
bi bilo več kot 54 tisoč ton 
letno. V Sloveniji je po nekate-
rih podatkih okrog 50 tisoč 
divjih odlagališč. Cilj bi moral 
biti zmanjševanje količine od-
padkov in njihova predelava, 
kar bi omogočila tudi borza 
sekundarnih surovin. 

Po besedah di rektor ja Mari-
neta dr . Boruta Jereba zanjo 
ne bi potrebovali posebnih 
vlaganj, sa j je Marinet že 
usposobljen za telefonsko po-
sredovanje informacij o različ-
nih izdelkih in storitvah. 
V svoji podatkovni bazi pa bi 

moral imeti informacije o po-
djet j ih , ki se ukvar j a jo s sveto-
vanjem o shranjevanju , uniče-
van ju ali izvozu posebnih od-
padkov, podatke o izvozu teh 
odpadkov v tuj ino ter podatke 
o tistih posebnih odpadkih, ki 
so sekundarne surovine. 
V mrežo bi se moralo vključit i 
kar največ slovenskih podjeti j , 
vsa tista, ki lahko odpadke 
uporabi jo kot surovine za na -
dal jn jo uporabo ter tista, ki se 
ukvar ja jo s svetovanjem 
o shranjevanju , uničevanju ali 
izvozu posebnih odpadkov. 
S f inančno podporo minis t r -
stva za okolje bi omogočili ob-
veščanje podjet i j o možnostih 
vstopa v informacijsko mrežo, 
z njegovim f inanci ranje bi bile 
informacije tudi brezplačne. 

V okviru Gospodarske zbor-
nice Slovenije sicer imajo po-
datke o podjet j ih , ki zbirajo in 
ods t ranju je jo posebne odpad-
ke, problem pa je njihova do-
stopnost, medtem ko bi bili 
v mreži Marineta na voljo 

Kazen za delo ali nesposobnost? 
v celjski bolnišnici lani 683 milijona tolarjev Izgub, s senatorjem v hiši v dveh 
mesecih pozitivno poslovanje. Kaj pa bolniki? 

»Več denar ja kot ga bolnišnica dobi, 
ne more trošiti . Celjska bolnišnica pa je 
to lani, zlasti v drugem polletju storila. 
Ne glede na nekatere objektivne razloge, 
pa bi bilo mogoče mars ika j doseči z ena-
ko denarja ,« je na torkovi seji Sveta 
Splošne bolnišnice Celje zatrdil pooblaš-
čenec ministra za zdravstvo mag. Franc 
Hočevar. 

Glede na lanskih 683 milijonov tolar-
jev izgube (skupno že 1,2 milijardi) in 
letošnjih 900 tisoč tolarjev presežka 
v dveh mesecih, bi bilo to mogoče verjeti . 
Toda, člani sveta so opozarjali , da je to 
lahko le kratkoročno, ob »strganju zad-
nj ih zalog«, dolgoročno pa brez spre-
memb, na ka tere sami nimajo vpliva, ne 
bo šlo. Posledice nai bi namreč sicer ob-
čutili tudi bolniki. Čakalne dobe pri na -
ročanju na operacije so se namreč 
s prejšnj ih dolgih sedmih mesecev po-
daljšale že na 11 mesecev . . . Magister 
Hočevar, za katerega je večina članov 
sveta šele v torek ugotovila, da je v bi -
stvu sanator , pa je poudari l , da »sedi na 
denar ju in dobavnicah« in da je njegova 
naloga, da v bolnišnici ne bo več rdečih 
številk. 

Čeprav podatki v poročilih, kot je ugo-
tavljal mag. Vlado Kuštr in, niso povsem 
usklajeni , pa so bili člani sveta doka j 
enotni v podpori oceni razlogov za lan-
sko izgubo, kot jo je pripravil v poslov-
nem poročilu direktor bolnišnice mag. 
Aleš Demšar, ter zahtevah, ki so jih na -
slovili na Vlado Republike Slovenije. 

Veliko izgubo je bolnišnica ustvari la 
predvsem zaradi previsokih materialnih 
stroškov (kriva je tudi za dva kra jša le-
žalna doba kot je sicer povprečje v slo-
venskih bolnišnicah), prevelikega števila 
zaposlenih (normativov ni, število določa 
zavarovalnica z indeksiranjem od leta 
1984), neporavnane izgube iz časa inte-

gralnega proračuna, neporavnane škode 
po poplavi, nedokončane novogradnje in 
modernizacije s tar ih stavb in preveč 
opravljenega dela (zlasti v ambulantah , 
k jer na število n imajo vpliva). 

Kl jub t rdnemu sanator jevemu mne-
nju, da lahko bolnišnica mars ika j sama 
odpravi, pa bodo vladi, kot ustanovitel j i-
ci in lastnici, naslovili zahteve, ki lahko 
po njihovem mnenju edino t r a jno razre-
šijo poslovanje bolnišnice. Večina je s ta-
rih: da opredelijo mesto celjske bolnišni-

ce v kategorizacij i bolnišnic, da pripra-
vijo kadrovske normative, da povedo 
kako bo z dokončanjem modernizacij« 
da uredi jo s ta tus dežurne službe v bol-
nišnicah . . . Pr ičakujejo tudi, da bi 
zdravstveni svet odločil, v kater ih bol-
nišnicah so dolžni opravl ja t i tudi onko-
loško dejavnost (v celjski so leta 19^ 
zdravili 13,5 vseh slovenskih novoodkU; 
tih rakavih bolnikov) in izposlovaí 
ustrezno plačilo teh storitev. . 

MILENA B. POKLIC 

Nov sejem pred vrati 
v torek dopoldne bodo v Celju odprli 6. sejem Avto Ш 
vzdrževanje 

v torek, 4. apri la ob 11. uri , bo na 
celjskem sejmišču predsednik Obrtne 
zbornice Slovenije Miha Grah odprl 6. 
sejem Avto in \ 'zdrževanje, ki bo na ogled 
do 9. apri la . 

Na 8 tisoč kvadra tn ih metr ih not ranj ih 
in 3 tisoč kvadra tn ih metr ih zimanjih 
površin se bo predstavilo 183 razstavl jal-
cev iz Slovenije, Avstrije in Belgije, pre-
ko svojih zastopnikov pa še podje t ja iz 
Nemčije, Italije, Francije, Belgije, Japon-
ske, ZDA, Koreje, Danske, Irske, Nizo-
zemske, Španije, Velike Britanije, Češke, 
Rusije in Švice. 

V dvorani C bo na ogled oprema za 
servisno-remontne delavnice in lakirni-
ce, v dvorani D osebna vozila in mobilni 
telefoni, v dvorani E dodatna oprema in 
rezervni deli, v dvorani C1 in na zuna-
njem prostoru pa tovorna vozila in pr i-
kolice, betonske garaže ter rabl jena vozi-
la. Ena od novosti letošnjega sejma je, da 

bodo obiskovalci lahko s pomočjo trženj-
sko informacijske mreže Marinet na se]; 
mu dobili osnovne podatke o ponudb' 
storitev na sejmu ter naslov, telefon i® 
lokacijo razstavnega prostora razstav-
1 j alca. 

V okviru spremljajočih prireditev bj' 
v sredo, 5. aprila Dan strokovnih šo'' 
v četrtek Dan servisno-remontnüi deja^' 
nosti, v soboto pa Dan avtoprevozniko^j 
V soboto popoldne bodo izbrali tri naj' 
bolje ohranjene najs tare jše avtomobi'J 
in lastnike nagradili . V petek bo d^ 
komercialnih predstavitev in sicer se ^ 
dopoldne predstavil Castrol iz L jub l j ^^ 
popoldne pa APRA iz Radovljice s рг^ ' 
stavitvijo ekoloških rešitev v avtopr® 
nicah. .jt 

Za obiskovalce sejma - pričakujejo F 
okrog 35 tisoč - pa so pripravili nagrad^'" 
ž rebanje vstopnic. ^ 



DOGODKI 

gržava s figo ч žepu 
Тмот, ki so árugo svetovno vaino preživeli ¥ nemških taboriščih, starše pa so Jim 
^¿¡¡loma pobili, še tudi nova država mačeha - Boj proti spreßetju amanúmaiev 

letni skupščini Društva taboriščnikov 
^adenih otrok, ki je bila v soboto v Nazar-

' " e bila glavna točka dnevnega reda proble-
'''t ka v zvezi z amandmajem Vlade Republi-
'^ciovcnije k predlaganem Zakonu o žrtvah 
^ gga nasilja (ZŽVN), ki bo v Državnem 
'"'ru drugič obravnavan predvidoma sredi 
rti»' 

'''vpredlogu Zakona je med drugim zapisano, 
bi bilo vsem žrtvam vojnega nasil ja pr izna-

'^'^polno zdravstveno varstvo in pravica do 
odškodnine. Zaplet lo pa se je pri členu, 

govori o posebni dobi ali pokojnini pod 
if^ejšimi pogoji. Vlada državnemu zboru 
^-andm^em namreč predlaga, n a j se 13. in 
. ¿len ZZN spremenita in n a j se v Zakon 
niše, da se posebna doba pr izna samo mobi-

^ancem v nemško vojsko, 14. člen, ki govori 
pokojninah pod posebnimi pogoji v celoti, pa 
al bi se po spre je t ju amandma ja v celoti črtal, 
'¿reakciji Društva taboriščnikov - ukrade-
ni, otrok in o splošni problematiki , s katero se 
jjjadeni otroci srečujejo že pol stoletja, smo 
{pogovarjali s predsednikom Društva, Jane-
oniStiglicem. 
Ijdo so ukradeni otroci? 
Ulcradeni otroci so posebna rizična skupina, 
o je skupina, ki je v času, ko so se dogajale 
jjhujše mesari je leta dvainštir ideset (približ-
( od junija do septembra), ko so Nemci aret i-
^ aktivne soudeležence in sodelavce NOB 
vse tiste torej, ki so se uprU okupator ju , bila 
ilajša od 18 let. Moške, starejše od osemnajst 
It so postrelili ali p a so jih, izjemoma, poslali 
koncentracijska taborišča, ženske pa so - r a -
en talk — dosledno poslali v taborišča. Nas, 
iroke, s tare do osemnajs t let, pa so poslali 
posebna taborišča v Nemčijo. Kot otroci smo 
ili podvrženi raznim rasnim pregledom - ho-
di so namreč ugotoviti , ali us t rezamo rasne-
111 tipu Germana. Ne gre za skupino - kot 
(kateri napačno pojmuje jo ali celo hote govo-
jjo- v kater i bi šlo za otroke, ki so jih odtrgali 
invenskim s taršem in potem dali družinam 
iSemčiji v posvojitev. Za nas, taboriščnike je 
виШпо, da smo bili odtrgani in temi rancem 
mlalcem koncentraci jskih taborišč in poslani 

v druga taborišča. To je bila prepoznavna po-
doba naše skupine. 

Kako deluje vaše društvo? 
Kot društvo delujemo t re t je leto. Sicer pa 

smo se dvainsedemdesetega leta skonstruiral i 
kot nekakšen odbor, delovali pa smo pod okri-
l jem občinskega odbora Zveze borcev Celje. 
Samostojna organizacija žal nismo mogli biti, 
čeprav smo to želeli. Ob dnižbeni spremembi 
smo morali postat i civilno pravna oseba, zato 
smo se organizirali v društvo. Združeni smo 
večinoma vsi, razen redkih posameznikov. 
V društvu nas je tr isto dvajset , iz podatkov pa 
ugotavljamo, da nas je vsega skupa j okoli t r i -
sto štirideset. Ta skupina taboriščnikov je na 
izredno nizki socialni lestvici in sicer iz pre-
prostega razloga. Če sem pre j povedal, da smo 
bili otroci vzeti koncentraci jskim taboriščni-
kom - talcem, to pomeni, da so nam starše 
pomorili, mi pa smo ostali sirote. Po osvobodi-
tvi smo se vrnili domov, k je r smo našli požgane 
in porušene domove in t ako smo brez staršev 
samorastniško odraščali . Še najbol jše so prišli 
»skozi« najmlajš i , ki so se še nekako lahko 
vključili v šolanje in si zagotovili normalno 
življenjsko eksistenco. Čeprav ne vsi. Največje 
žr tve so bili namreč nekoliko starejši otroci. 
Zlasti zato, ker so bili za šolo že prestari , za 
vključitev v delo premladi , k l jub t emu pa so 
morali začeti skrbet i za lastno preživetje in 
dost ikrat tudi za preživetje mlajš ih bratov in 
sester. V tem je t ragika, k i je mnogi ne razume-
jo. Tragika, ki je spremljala in še spremlja to 
skupino celo življenje. 

Na sobotnem sestanku ste govorili o drugi 
obravnavi Zakona o žrtvah vojnega nasilja. 
Kakšne odločitve ste sprejeli? 

Dogovorili smo se, da pošljemo predsedniku 
državnega zbora prošnjo, n a j omogoči, da bi 
v času neposredne obravnave predloga ZŽVN 
obravnavi prisostvovala tudi delegacija tabo-
riščnikov - ukradenih otrok. Ob obiskih raznih 
poslanskih skupin in poslancev smo namreč 
naleteli na obljubljeno podporo, vendar se bo-
nmo, da bi bil izid glasovanja lahko drugačen. 
Želimo biti pri razpravi in glasovanju, sa j smo 
dolžni naše člane obvestiti o tem, kateri po-

slanci so nam bili naklonjeni in so nas razume-
li, in v zvezi s tem se bodo moral i oglasiti tudi 
na pr ihodnj ih volitvah. 

Glavni problem, s katerim se ukradeni otro-
ci srečujete, je v bistvu mačehovski odnos dr-
žave do vas — tako v prejšnji državi kot v se-
danji. 

V prejšnj i državi, v povojni Jugoslaviji , je 
bilo veliko vinjet, če uporabim ta izraz. Dosti-
k ra t se je na raznih proslavah govorilo o žr-
tvah vojnega nasilja, o ukradenih otrocih in 
tako naprej . Obljub je bilo veliko, konkretno 
pa se za naš problem vsa leta ni zavzel nihče. 
Gre predvsem za moralno zadostitev. Jasno pa 
je, da je predvsem država dolžna s posebnim 
varstvom varovati to rizično skupino žrtev. To 
je mogoče tako, da jim omogoči zdravstveno 
varstvo v ustreznem obsegu, da se zaradi pr i -
zadetosti, zaradi katere ne morejo dosegati 
življenjskih uspehov v zadostni meri, pr izna 
možnost upokoji tve pod ugodnejšimi pogoji. 
Želimo doseči tudi mater ia lno nadomesti lo za 
t rpl jenje. 

Posebej pa izpostavljamo nekaj , ka r je zna-
čilno: vsem taboriščnikom, ki so zaradi teror ja 
okupator ja ostali brez staršev, je bila uničena 
življenjska sreča. 

Od konra vojne do danes ukradeni otroci 
torej še niste dobili nikakršne materialne od-
škodnine? 

Ničesar nismo dobili. Niti odgovorov na na -
še zahteve. Odgovor smo dobili le od nemške 
vlade in nemškega ministrstva za finance. 
V njem piše, da je bila ta zadeva z Jugoslavijo 
z brionskim protokolom iz leta št ir i inpetdeset 
razrešena. Zapisali so, da je država, Jugoslavi-
ja oziroma naslednica Slovenija, dolžna uredi-
ti ta problem z žrtvami vojnega nasilja. 

In kakšen je odziv države na vaše probleme 
danes? 

Zaenkrat nikakršen. Vladi Republike Slove-
nije in n jenemu predsedniku smo sedemnajs te-
ga marca poslali zapr to pismo z izrazi ogorče-
nja . Želeli smo, da vlada umakne svoj amand-
ma na predlog Zakona o žr tvah vojnega nasi-
lja. Da je to sramota za Vlado RS, je tako moje 
osebno mnenje kot tudi mnenje celotne sobot-
ne skupščine Druš tva taboriščnikov - ukrade-
nih otrok. Vlada se je namreč pojavljala kot 
zastopnica interesov svojih državljanov ne sa-
mo v notranj ih , pravnih in polit ičnih sferah, 
temveč je nastopala tudi na mednarodnih in-
st i tuci jah in zelo žalostno bi bilo, če bi morali 
reči, da je to delala s figo v žepu. 

Kaj boste storili, če vam sprejetja amand-
majev ne bo uspelo preprečiti? 

Upamo na pravičnost in načelnost poslan-
cev, da bodo po svoji vesti glasovali za sprejem 
takšnega zakona, kot je bil pr ipravl jen, in za-
vrnili amandmaje , ki so usmerjeni v to, da bi 
žr tvam vojnega nasil ja ne priznali ničesar. Če 
pa tudi to ne bo uspelo, bomo žal moral i izko-
ristiti druga, no t ran ja pravna sredstva. In če 
bo tudi to brez uspeha - ne bomo odnehali . 

NINA M. SEDLAR 

Ifaterinski dom v Celju bo 
Podpis dogovora o preno-
ilastništva ene od zgradb 
kompleksu vojašnice ob 

hriborski ulici v Celju, kjer 
вј bi uredili materinski 
"M, se je celjski občini v m i l 
°t bumerang. Namesto ob-
'kta, kjer naj bi v kratkem 
"idili primerne prostore za 
»moči potrebne matere 
otroki, je namreč Celje do-

propadajočo stavbo, za-
ljev javnosti vse bolj obve-
'la tista, da gre za ponesre-
fi predvolilni poskus celj-
^ a o s . 

^upan Jože Zimšek, k i je 
p pred vo l i tvami p o d p i s a l 
'"govor o p r e n o s u l a s tn i š tva 
"orambnim m i n i s t r o m Jel-

Kacinom p o j a s n j u j e , d a 
Jvni s lužbi m i n i s t r s t v a in 
,4ske obč ine u r e j a t a vse 
'trebno za p o d p i s pogodbe . 

' ^adba, k i s m o jo sp rva 
J^'li, se je po og ledu s t r o -
JJ^jakov p o k a z a l a za p o -

nep r imerno . J e t a k o 
®4ana , d a b i b i l a p o t r e b -

inen j ava vseh s t ropov in 
Ç ' tako d a je v p r a š a n j e , če 

Zanjo še sp loh smise lno 
J-.^^rugega ko t rušen je , 
itrsf̂ ^^ t eden s m o n a m i n i -
) za to začeli pogovore 
ij^^^njavi ob jek ta ,« p o j a s -
ÈçJ^inisek in d o d a j a , d a je 
ll̂ Ĵ ka obč ina za p o t r e b e 
ii vo j ske v p r e t e k l o -
tig^^^jala o b m o č j e v Š m i -
. 2u pri L jubečn i , v z a m e -

pa n a j b i z d a j dob i l a 
Voj.v̂  objektov v k o m p l e k s u 

ob Mar ibo r sk i . 

коЦи̂ ®̂ ^ o b j e k t e oz i roma 
î^'^^dï'atnih m e t r o v 

ЦјЈ ^ ih povr š in bo Cel je 
iaj ^^ ni j a sno , s a j je n e -
fin 2 pod m o r a t o r i -

^radi denac iona l i z ac i -

je. P r a v n i s lužb i ce l j ske o b -
č ine in o b r a m b n e g a m i n i s t r -
s tva p a n a j bi po ž u p a n o v i 
o b l j u b i konča l i pogovore do 
k o n c a apr i l a . »Ko bo u r e j e n o 

v p r a š a n j e l a s tn i š tva , b o m o 
z u r e j a n j e m m a t e r i n s k e g a 
d o m a začel i t akoj ,« n a p o v e -
d u j e Jože Z imšek . 

I. S T A M E J Č I Č 

Sporen zaključni 
račun proračuna 

Nadaljevanje druge seje 
Sveta mestne občine Velenje je 
minilo v znamenju prepirov in 
nesoglasij, obravnavali so le 
dve od petih točk dnevnega re-
da. Nekateri svetniki so sejo 
celo zapustili, zato je bila za-
radi nesklepčnosti prekinjena. 

Sprejeli so sklep o povpreč-
ni gradbeni ceni s tanovanjske 
površine in povprečnih stro-
ških komunalnega ure jan ja 
zemljišč. To točko so obravna-
vali že na pre jšnj i seji. Za ta -
knilo pa se je p r i predlogu od-
loka o zakl jučnem računu pro-
računa občine Velenje za pre-
teklo leto. Prihodki in odhodki 
občine so pr ikazani v vredno-
sti neka j več kot dveh mil i jard 
tolarjev, ostanek iz obvezne 
proračunske rezerve, ki se pre-
nese v proračun za letos, pa 
znaša pribl ižno 168 tisoč to-
larjev. Župan Srečko Meh je 
v svojem poročilu dejal, da je 
upravni organ občine v prete-
klem letu porabil skora j 339 
milijonov tolarjev. Ta denar 
seveda ni bil namenjen le za 
plače, v kater ih je bilo zajet ih 
134 zaposlenih, vendar tudi za 
ostale stroške, ki jih ima ta 
organ. Za varstvo okolja so 
porabil i m a n j denar ja , kot bi 
ga lahko. Poudari l je, da je to 
redka občina, ki je namenila 
tako veliko denar ja za pospe-
ševanje kmeti jske proizvod-
nje. ^^ecejšen del denar ja so 

porabil i tudi za vzdrževanje 
objektov. Neka j več sredstev 
bi potrebovali za ku l turne de-
javnosti, sa j imajo premalo de-
nar ja , da bi lahko obnovili 
kul turn i dom, poleg tega po-
t rebuje jo denar za ureditev 
knj ižnice in n a k u p knjig. 

Kljub svetnikov socialne, kr-
ščanske in ljudske demokraci-
je se s sprejemom zaključnega 
računa občine Velenje za lani 
ne strinja, ampak zahteva re-
vizijo. Sejo so glede na neupo-
števanje njihovih mnenj ter 
predlogov zapustili, na tiskov-
ni konferenci pa so pojasnili 
zahtevo po reviziji. Svetniki so 
bili mnenja, da je revizija pre-
draga in jo zavrnili. 

V razpravi je bilo takšno po-
ročilo deležno številnih pr i-
pomb, nekater i svetniki so bili 
mnenja , da realizacija močno 
presega plane proračuna. Po-
javila so se številna vprašanja 
o izplačevanju plač in s t imula-
cij v upravnih organih, o dol-
govih občine, prav tako je bila 
vprašlj iva upravičenost veli-
kih naložb, pa kreditov in še 
nmogo drugega. Skra tka eno 
samo nezaupanje med pris toj-
nimi organi. IGjub vsemu so 
predlog odloka o zakl jučnem 
računu proračtma sprejeli. 

DAMJANA SEME 

Unicef za otroke sveta 
Slovenski odbor za Unicef po dobrem letu dela — Ponosni na 
trgovino v CeUu 

Slovenski odbor za Unicef, 
ki mu predseduje Andreja Čr-
nak-Meglič, je bil ustanovljen 
konec leta 1993, po dobrem le-
tu dela pa so minuli četrtek 
v Celju na novinarski konfe-
renci predstavili brošuro 
»Dejstva in številčni podatki 
o Unicefu«. Predstavitev bro-
šure so pripravili v Celju zato, 
ker je v mestu ob Savinji na 
Slomškovem trgu tudi edina 
slovenska Unicefova trgovina. 

Vsi Unicefovi programi, ki 
jih v t reh četr t inah f inancira jo 
države, preostalo četrt ino pa 
zberejo z donaci j ami zasebni-
kov, so namenjeni pomoči 
otrokom. Osrednji cilj Unicefa 
pa je zmanjša t i vzroke smrti in 
bolezni otrok do petega leta 
starosti . V svetu dnevno umre 
35 tisoč otrok, za ka r dve t re t -
jini smrt i pa so vzrok bolezni, 
ki se jih zlahka prepreči. V tem 
desetlet ju se je tudi z Unicefo-

vo pomočjo smrtnost otrok 
zmanjšala za petino, a ugas-
njenih življenj zaradi t ube rku-
loze, dehidraci je ob driski ter 
šestih najpogostejših infekci j -
skih bolezni bi bilo z več na -
menskega denar ja lahko še ob-
čutno manj . 

V Slovenskem odboru za 
Unicef opozarjajo, da gre četr-
t ina zbranega denar ja za in-
tervencije, sa j dne\Tio nova 
vojna in kr izna žarišča zahte-
vajo takojšnje intervencije. 
Namenski denar za preventivo 
pa se tako zmanjšuje . 

Unicef ima preko 200 odbo-
rov v 117 državah, Slovenija 
pa s svojo organiziranost jo na 
ravni nacionalnega komiteja 
sodi v skupino 36 razvitih d r -
žav. Denar zbi ra jo predvsem 
s prodajo svojih izdelkov, ob 
lastni trgovini v Celju na 
Slomškovem trgu pa lahko vsi 
zainteresirani Unicefove če-

stitke, igrače, puzzle in ostalo 
naročijo na sedežu odbora 
v Ljubl jani , Linhar tova ulica 
13, k jer imajo t renutno vse iz-
delke iz letnega kataloga. Si-
cer pa smo Slovenci lani poku-

pili 2 mili jona čestitk in 
z zbranimi 76 milijoni tolarjev 
sodimo po proda j i na prebi -
valca na drugo mesto za L u k -
semburgom. 

I. STAMEJČIČ 

V Slovenskem odboru za Uni-
cef ocenjujejo, da je lani sep-
tembra odprta trgovina na 
Slomškovem trgu v Celju, zelo 
uspešna. Pri odpiranju trgovi-
ne so v Unicefu naleteli na 
izreden posluh občine, prihod-
nje leto pa nameravajo v Slo-
venskem odboru za Unicef 
celjsko trgovino predstaviti na 
srečanju odborov Unicefa za 
osrednjo in vzhodno Елторо. 

Klasje z vedno novimi izdelki 
Sredi aprila bodo ponovno odprli Mlakarjevo pekarno 

Celjani bodo lahko kmalu 
spet kupovali znani Mlakarjev 
kruh. Celjsko Klasje je namreč 
obnovilo pekarno in prodajal-
no, ki so jo pred devetimi leti 
ukinili. Po enakem postopku 
kot nekoč, le da bo premog 
v peči zamenjal plin, bodo spet 
pekli priljubljeni kruh. V pre-
novljeni prodajalni, ki jo bodo 
odprli ob celjskem občinskem 
prazniku 11. aprilu, pa bodo 
ponujali še okrog 300 vrst svo-
jih izdelkov. 

To je le ena od novosti, s ka -
terimi so novinar je seznanili 
v celjskem Klasju. Po besedah 
direktor ja Edi ja Stepišnika se 
namreč v Klasju trudijo, da bi 
potrošnikom ponudil i čim več 
novih izdelkov iz žitaric. Lani 
so jih razvili ka r 32, v teh dneh 
pa pr iha ja jo na trg z novo bla-
govno znamko AS, ki bo ponu-
jala vrsto izdelkov za grizlja-
nje. Prvi se imenuje Hruški in 
predstavl ja boljšo verzijo čip-
sa, sa j ima m a n j maščob. V ok-
viru te znamke načr tu je jo pr i -
bližno 50 različnih izdelkov. 

Sicer pa v Klasju ugotavl ja-
jo, da je 480 članski kolektiv, 
organiziran v prof i tne centre, 
lani posloval pozitivno. Pr i 
tem so zlasti uspešni s poseb-
nimi programi v mlinarstvu, 
pekars tvu in slaščičarstvu. 

medtem ko so proizvodnjo 
klasičnega kruhovskega pro-
grama lani zmanjšal i za 12 od-
stotkov, povečuje pa se mli-
narska dejavnost. Pestijo jih 
zlasti zamrznjene cene moke 
in kruha, ki jih določa država, 
pa tudi nekontrol i ran uvoz iz-
delkov dvomljive kakovosti, 
medtem ko domača proizvod-
n ja ni zaščitena. Velike težave 
jim povzročajo neplačane ter-
jatve, ki dosegajo tri mesečne 
bru to osebne dohodke ali 150 
milijonov tolarjev. 

Po neka j letih premora so 
lani ponovno veliko vlagali 
v izboljšave v proizvodnji in 
sicer so za to namenili 4 mili-
jone mark. Zamenjal i so čistil-
ni del mlinov, ka r je pomemb-
no tako z ekološkega vidika 
kot zaradi boljše kakovosti 
moke. Saniral i so betonske si-
lose v Tmovl jah , ki so jim dali 
tudi na zima j lepši videz. Vla-
gali pa so tudi v novo tehnolo-
ško opremo. 

V tem času pa se zlasti uk -
var ja jo z lastninskim preobli-
kovanjem podje t ja . Osnovna 
vrednost kapi ta la v Klasju 
znaša 951 milijonov tolarjev. 
Kar 27 odstotkov delnic na j bi 
imeli denacionalizacijski 
upravičenci, sa j so v Klasju 
dobili ka r 30 zahtevkov. 

v glavnem vezanih na vračilo 
zemljišč. Odločili pa so se tudi 
za javno prodajo delnic zaradi 
velikega zan imanja družin-
skih članov zaposlenih, upo-
kojencev in bivših zaposlenih, 
ki so svoje cer t i f ikate že depo-
niral i v Klasju. 

T. CVIRN 

Na območlu 
Prevozništva 
avto delavnosti 

Občina Celje je pred krat-
kim odkupila poslovne prosto-
re podjetja v stečaju Prevozni-
štvo Celje. V odkupu so sode-
lovali trije občinski skladi - za 
razvoj obrti in drobnega go-
spodarstva, Stanovanjski 
sklad in Sklad stavbnih zem-
ljišč. 

Občina Celje želi na tem ob-
močju uredi t i posebno cono 
avto dejavnosti . Gre za zdru-
ževanje obratovalnic mehani -
čarske, kleparske, ličarske, 
vulkanizerske ter sorodnih de-
javnosti na enem prostoru. Za 
zaokrožitev te akcije pa bo 
t reba še delno spremenit i ob-
stoječi zazidalni načrt . 

IS 



OKROGLA MIZA 

Malo denarja 
za veliko pravic 
Predstavniki države In zdravstva ob okrogli mizi o pravilih obveznega 
zdravstvenega zavarovanja 

Mineva tretji mesec, odkar 
v Sloveniji veljajo pravila 
;obver.nega zdravstvenega 
izavarovanja, ki naj bi na tem 
občutljivem področju našega 
življenja naredila nekoliko 
reda. Nova pravila pa so med 
ljudi vnesla kar precej stra-
hu in še več vprašanj, zato 
smo nekatere odgovore sku-
šali poiskati v pogovoru 
s predstavniki zavoda za 
zdravstveno zavarovanje ter 
celjskega zdravstvenega za-
voda in bolnišnice. 

Na okrogli mizi so kot 
p reds tavnik i izvajalcev so-
delovali primari) mag. Bran-
ko Mežnar, d i rek to r Zd rav -
stvenega doma Celje, dr. 
Metka Gole, g inekologinja 
v d i spanzer ju za žene, dr. 
Aleš Demšar, d i rektor cel j-
ske bolnišnice, iz cel jske ob-
močne enote zavoda za 
zdravs tveno zavarovanje pa 
so sodelovale Alenka Biih, 
vodja p l a n s k o - a n a l i t s k e g a 
oddelka, Sergeja Rajh, vodja 
oddelka za izva jan je pravic 
iz obveznega zdravstvenega 
zavarovan ja in Marina Sen-
ear, d i rektor ica celjske 
enote. 

So pravila res tako stroga 
in postavljajo na glavo vse 
pravice, Id smo jih zavaro-
vanci imeli doslej, ali je ra-
zlog za vznemirjanje kje 
drugje? 

Dr. Branko Mežnar: P r a -
vila so zelo obš i rna in zlasti 
v praksi , v zdravstvenih do-
movih in v bolnišnicah ugo-
tavl jamo, d a zavarovanci 
z n j imi niso dobro seznanje-
ni, da j ih ne poznajo . Za to 
p r i h a j a do številnih ne jasno-
sti in celo konfl iktov, k i j ih 
m o r a m o reševat i izvajalci , 
čeprav imajo vsi zavarovanci 
fo rmalno možnost , da 
o vsem, česar ne vedo, pov-
p ra ša jo n a zavodu za zdrav-
stveno zavarovanje . Zavod je 
obl jubl ja l , da bo l judi t eme-
l j i to seznani l s pravil i , k a r 
očitno ni storil. Za to smo za 
vse, česar zavarovanci ne r a -
zumejo oziroma ne vejo, k r i -
vi mi, zdravniki . 

Marina Senear: Pravi la so 
bila objavl jena v U r a d n e m 
listu, o n j i h je pisalo tud i 
dnevno časopisje, k a j več pa 
ni t i ni pot rebno. S a j pr i p r a -
vilih p ravzap rav ne gre za 
kakšne vel ike novosti, am-
pak predvsem za u v a j a n j e 
reda n a področ ju osnovnega 
zdravstvenega zavarovanja , 
za tisto, ka r smo fo rmalno 
imeli že doslej, v p raks i pa se 
je delalo drugače. Za to se mi 
zdi, da zavarovalnicam p r a -
vil ni t r eba posebej raz laga-
ti. T renu tna novost, na p r i -
mer, je to, da bo t reba imeti 
tud i osebnega ginekologa in 
zobozdravnika, k a r pa t ako 
že vsi vedo. Kakšne obrazce 
mora jo pisa t i zdravniki , p a 
l judi ver je tno ne zanima. 

Dr. Brane Mežnar: P rav je, 
da smo pr i nas dobil i t akšna 
pravi la in ne dvomim v do-
b r o n a m e m o s t zavoda pr i 
nj ihovi izdaji . Vendar p a za-
vod bol j s trogo kot v p re te -
klosti vz t ra ja pr i i zva jan ju 
pravi l in če pr i nečem vz t ra -
jaš, moraš to l judem tud i r a -

zložiti. Neka te ra pravi la se 
zda j dosledno uvel javl ja jo , 
to pa pomeni več admin is t r i -
r a n j a in še več bi rokraci je , 
k a r zavarovanci zelo čut i jo 
na svoji koži. Moja edina 
resna kr i t ika pravi l je, da iz 
vsega napisanega ni jasno 
razvidno, da so pravice f i -
nančno omejene. Zato n a j 
zavod v p r ihodn je vzpodbu ja 
zavarovance, da se bodo ob-
našal i bol j racionalno, da 
bodo svoje pravice korist i l i 
le t ak ra t , ko je to res po t reb-
no. Tako p a l j u d j e še vedno 
mislijo, da l ahko neomejeno 
koris t i jo zdravstvo, in ko jih 
pr i nas opozorimo na omej i -
tve, p r iha j a do konfl iktov. 
Seveda smo zopet vsega kr i -
vi zdravnik i in ne zavod. Pr i 
t em p a m o r a m še poudar i t i , 
da b i zavod v bodoče mora l 
spreml ja t i po rabo stori tev 
tud i po zavarovancih in ne le 
globalno. Stor i tve so namreč 
globalno omejene, zno t ra j pa 
se l ahko doga ja mars ika j . Ce 
kar ik i ram, nekdo, ki sistem 
pozna, l ahko koris t i vse p r a -
vice do nezavesti , nekdo 
drug, slabše obveščen, p a bo 
za m a r s i k a j p r ik ra j šan . 

Marina Senear: Pravi la 
jasno določajo, da mora 
osebni zdravnik presodit i , 
ka te re s tori tve so u temel jene 
in ka te re ne. F inance niso 
s tvar pravi l a m p a k države. 
L j u d e m je, žal, še vedno p re -
malo v zavesti, da za denar , 
ki je še vedno sol idarnosten, 
ne more jo dobi t i p r a v vsega, 
k a r se j im zahoče, a m p a k le 
tisto, k a r sodi v oljvezno za-
varovanje . Vse ostalo je s tvar 
posameznika in tud i za 
zdrav je bo sčasoma t reba 
da t i denar tud i iz las tnega 
žepa. 

Dr. Brane Mežnar: Če smo 
se tud i v zdravs tva odločili 
za zahodni sistem, je pač t re -
b a spreje t i dejstvo, da se bo-
mo tud i pr i na s n a tem po-
droč ju začeli počasi ločevati 
n a bogate in revne. Vem, da 
bo zelo hudo spre je t i t akšno 
dejstvo, sa j je bi lo doslej pe t -
deset let vse zas tonj . 

Marina Senear: Za seda j 
n i predvideno, da bi se p r a -
vice zavarovancev kma lu 
skrčile. Pravi la n a j bi vel jala 
še ka r n e k a j časa. 

Dr. Branko Mežnar: Res 
je, da se neka te re pravice ce-
lo širijo, res je pa tudi , da je 
vsako leto m a n j denar j a . In 
p r a v zarad i tega p r i h a j a do 
konf l ik ta , k i ga pa država 
noče pr iznat i . Ne kr iv im za-
varovalnice. Dvomim, da bo 
država povečala pr ispevne 
s topnje za zdravstvo, vendar 
bo pre j ali slej mora la spre-
jeti kakšno res pame tno reši-
tev, sicer se l ahko sistem 
zdravstva precej zatrese. 
P rav je, da zavarovanci tud i 
o t em zvejo k a j več. 

Sergeja Rajh: Pr i pravi l ih 
ne gre le zato, kakšne p rav i -
ce imajo zavarovanci oziro-
ma, da imajo pravico do vse-
ga, a m p a k je tud i pomemb-
no, da pravi la določajo tud i 
s t anda rd storitev, da so le-te 
tud i k ra j evno in časovno 
omejene. Tako mora jo , na 
pr imer , zavarovanci sami 

p lača t i po tne stroške, če n a -
mesto k na jb l i ž j emu zdrav-
n iku odidejo po zdravniško 
pomoč v kakšen bol j odda -
l jen k ra j . 

Čim prej izbrati 
osebnega zdravniica 

Od 1. aprila si bo poleg 
osebnega zdravnika treba iz-
brati še osebnega ginekologa 
in zobozdravnika. Kaj se 
lahko zgodi, če si nekdo ne 
izbere osebnega zdravnika? 

Dr. Brane Mežnar: To je 
l ahko k a r resen problem, če-
p r a v je to področje , k a r t iče 
f inanc i ran ja , urejeno. Še 
vedno si kakšna t re t j ina l j u -
di ni izbrala osebnega zdrav-
nika , pa k l j u b t emu občasno 
koris t i jo zdravs tvene s tor i -
tve. K sreči je sistem f inanc i -
r a n j a dvojni , skozi g lavar ino 
in skozi storitve, t ako da 
l ahko zno t r a j javnih zavo-
dov pokr ivamo tud i t akšne 
stroške. 

Marina Senear: Teh 30 od-
stotkov l judi ima gotovo 
nek je svoje kar tone . Ko bodo 
prvič prišl i k zdravniku in če 
n e bodo potreboval i n u j n e 
pomoči, se bodo pač moral i 
opredel i t i - ali p lača t i p re -
gled ali pa izbra t i osebnega 
zdravnika . 

Dr. Branko Mežnar: Če to 
t ako j prevedemo v prakso, b i 
na p r imer nekdo, ki danes 
r ab i zdravnika , n ima pa iz-
branega , za pregled mora l 
p lača t i sedem tisočakov. 
L j u d j e tega ne vedo, sa j so 
prepr ičani , da so s tem, ko so 
plačal i zavarovan je in imajo 
vel javno zdravs tveno knj iž i -
co, storil i vse. In zopet p r i -
h a j a do konf l ik tov med 
zdravnik i in pacient i . 

Dr. Metka Gole: L jud j e 
točno vejo, da si mora jo iz-
b ra t i osebnega zdravn ika in 
se de la jo nevedne, ko j ih po-
staviš p red dejstvo. 

Dr. Brane Mežnar: K sreči 
je tud i zavarovalnica d o k a j 
prožna in n a m ne gleda pod 
prste , če v t akšn ih p r imer ih 
stori tev ne za r ačunamo po-
sameznikom, a m p a k jih kr i -
jemo zno t r a j zavoda. Po t reb-
no bo kakšno leto, da bo t a k -
šen sistem zaživel. Če bi se že 
zda j zdravnik i obnašal i p ro -
fesionalno, bi l j udem eno-
s tavno vzeli denar , ne pa da 
j im raz lagamo nova pravi la 
zavarovanja . 

Marina Senear: Ni ravno 
tako. Moral i bi gledat i dol-

goročno, sa j več ko boste 
imeli opredel jenih pac ien-
tov, več dena r j a boste dobili . 
Za to se splača po t rud i t i in 
pac iente prepr ičat i , n a j si 
vendar le izberejo osebnega 
zdravnika . 

H katerim zdravnikom 
ljudje sploh še lahko grejo? 

Dr. Branko Mežnar: 
Z u v a j a n j e m ins t i tu ta osebni 
zdravnik je bilo vsem dano, 
da si izberejo svojega zdrav-
nika. To je tud i us tavna p r a -

vica. V p raks i se kaže, t ako 
kot povsod na t rgu, da so 
zdravniki , ki so bol j in m a n j 
pr i l jubl jeni . Tisti, ki j ih ima-
jo l jud je radi , zelo h i t ro do-
sežejo določeno kvoto pac i -
entov, l ahko b i jo celo k r e p -
ko presegli . Vendar pa b i b i -
lo nenormalno , če bi nekoga 
obremenil i s pet t isoč pac i -
enti , nekoga drugega p a ne. 
Za to se p o n u d b a t.i. p o p u -
la rn ih zdravnikov oži. Dlje 
ko zavarovanci čaka jo z iz-
biro, m a n j možnost i ima jo za 
izbiro po svoji volji in m o r a -
jo izbra t i med t is t imi zd rav-
niki , ki so še ostali . To je ena 
plat , d ruga p la t pa je zame-
n java osebnega zdravnika . 
Rad bi opozoril, da so t u k a j 
pravi la nekol iko nejasna . 
Na t ančno je določeno, k d a j 
l ahko zavarovanec zamenja 
zdravnika , bodisi, d a gre za 
konf l ik tno s i tuaci jo ali k a r -
koli drugega, nič jasnega pa 
ne piše, k a j s tor i t i v p r imeru 
odsotnost i zdravnika . 
V p raks i je zelo veliko odsot-
nosti zdravnikov, to so reci-
mo š tudi j sk i dopust i , letni 
dopust i , pa tud i bolniške, sa j 
l ahko tud i zdravnik i zboli-
mo. V t em času pa, če g leda-
mo formalno, mora jo pac i -
enti , če nj ihovega zdravnika 
ni, pr i nekomu d rugemu pre -
gled plačat i . Zavarovalnica 
bi mora la glede tega da t i n a -
t ančna navodila . Pr i na s si-
cer rešujemo takšne proble-
me po svoje, vendar bo mo-
ra la zavarovalnica o tem da -
ti n a t a n č n a navodila . Ne gre 
namreč, da bodo moral i l ju -
dje, ker je pač n j ihov zdrav-
nik odsoten, stori tve plače-
vati . 

Marina Senear: Ne vem, 
zaka j pr i t em p r iha ja do te-
žav, sa j so zadeve jasne. Za -
menjave začasno odsotnega 
zdravnika pač ne more dolo-
čiti d i rektor zavoda, a m p a k 
si zdravnika za ta čas lahko 
izbere pac ient sam. 

Zmeda na celjsici 
gineicologiji 

Od 1. aprila si bo poleg 
osebnega zobozdravnika tre-
ba izbrati še osebnega gine-
kologa. Če je že pri izbiri 
osebnih zdravnikov kar ne-
kaj nejasnosti, kako bo šele 
s tem? 

Dr. Branko Mežnar: Goto-
vo bo tud i s tem k a r precej 
težav, sa j imamo ginekologe 
v zdravstvenih domovih in 
v bolnišničnih ambu lan tah . 
Kako bodo t u k a j razdelil i 
kvote, sa j si veliko žensk 
zbere ginekologa v bolniš-
nici? 

Dr. Metka Gole: V Celju je 
nas ta la zmeda predvsem za-
rad i napotn ic . Za specialista 
ginekologa v bolnišnici zah-
teva jo napotnico , p r i nas, 
v zdravs tvenem domu, ni po-
t rebna . Ker ženske tega ne 
vedo, po nepo t rebnem izgu-
bijo veliko časa. Prav t ako 
p r i h a j a j o po napotn ico za 
vsako malenkos t , ker ne ve-
do, da l ahko pr i nas z eno 
napotn ico pooblast iš zdrav-

n ika v bolnici za p rav vse 
po t r ebne storitve. K sreči pa 
ženske t ud i še ne vedo, da se 
razšir i le pravice t ud i na po-
droč ju ginekologije. Če ome-
n im le pravico do desenzibi-
l izacije Rh negat ivnih žensk, 
česar p r e j n ismo delali . En 
test s tane 6.434 to lar jev in če 
imamo v d i spanze r ju tisoč 
žensk, to pomeni , da bi za 
t akšne preglede, če bi j ih 
zahtevale vse ženske, po ra -
bili ogromno denar j a . Kdo 
bo to plačal? 

Dr. Brane Mežnar: Treba 
je povedat i , da so stališča, 
spre je ta zno t r a j s troke, 
v r azkoraku z možnostmi 
p rograma, ki ga zavaroval -
n ica pr iznava. Zopet smo iz-
vaja lc i tisti, ki smo v ška r -
jah. Konkre tno o p r imeru , ki 
ga je navedla kolegica. Če 
namreč na red imo preiskave, 
n a m jih zavarovalnica ne 
pr iznava, je t r eba pr i škr tn i t i 
na kašnem drugem koncu. 
Tu se vidi, da pravi la , ki se 
sp re jemajo na d ržavn ih s t ro-
kovnih krogih, niso usk la je -
n a s temi pravil i . 

Dr. Metka Gole: Povedat i 
je t reba, da bi moral i gineko-
logi imeti povprečno število 
7760 žensk, v navodi l ih celo 
piše, da znaša maks imalno 
število opredel jenih 10.800. 
S a m a si ne morem preds tav-
ljat i , kako bom to zmogla, 
kako bo to vse s k u p a j delo-
valo. Poleg tega pa se bo mo-
ralo zmanjša t i tud i število 
pac ien tk v bolnišničnih am-
bu lan tah . K a m bodo vse te 
ženske šle? Mi imamo že vse 
polno. 

Mar ina Senear : Okoli izbi-
re ginekologa smo se zadn je 
čase pr i nas veliko pogovar-
jali, ker je samo n a Cejskem 
prišlo do težav. Bolnišnica 
namreč za vsak pregled pr i 
ginekologu zahteva napo tn i -

co in nismo prepričani, 
de la jo prav. ' ^ 

Dr. Brane Mežnar: Res j. 
kar pravi gospa Senčarjev^' 
da v bolnišnici zahtevajo ^̂ ^ 
potnice, čeprav to doslej «j 
bilo pot rebno. Lahko 5; 
preds tavl ja te , kakšna procç. 
du ra je po t rebna , če nek^; 
ženska po t r ebu je kontrace. 
pci jske tab le te in ima gin^^ 
kologa v bolnišnici . 

Sergeja Rajh: Razpletç 
smo razčiščevali že z (jj, 
Demšar jem, sa j je samo 
v Celju prišlo do zmede z na. 
potnicami . Če namreč žen, 
ska uvel javl ja pravico dg 
vsakoletnega preventivnega 
pregleda oziroma je nosečnj. 
ca, gre pa za osnovno zdrav-
stveno dejavnost , ki jo lahko 
pac ien tke kor is t i jo tudi 
v bolnici, s t em da plačajo 
neko razliko, napotn ice niso 
pot rebne. 

Dr. Brane Mežnar: To drži, 
sa j sem še danes dobil infer-
macijo, da ginekologi celjske 
bolnišnice dosledno zahte-
va jo napotn ice za vsak pre-
gled. Vsaki ženski zadeve 

pač ne moremo razlagati il 
enostavno nap išemo napot-
nico. To je lokalni problem 
ki je nas ta l samo v Celju. 

Dr. Aleš Demšar: V bolniš-
nici se drž imo pravil , da je 
napo tn ica po t r ebna za vsa-
kega specialista, razen za 
ps ih ia t ra in okul is ta . Napot-
nico je t reba pri ložit i v paci-
entovo dokumentac i jo kot 
dokaz, da je izbrani zdrav-
nik pooblast i l specialista za 
pregled. Problem je z gine-
kologijo, ker ženske še na-
p re j hodi jo n a preglede. Ce 
boste v zavodu dal i natančna 
navodila , da napotn ice a 
p r imarne preglede v bolniš-
nici niso pot rebne , se bomo 
pač tega držali . Problem j« 
specif ično celjski, ker sfflo 
pač b ih bol j papešk i od pa* 
peža in smo se na t ančno dr* 
žali navodil . 

Dr. Brane Mežnar: Pravila 
so pač nedodelana , to prići 
tud i cela vrs ta doda tn ih na-
vodil. Problem z ginekologi; 
jo bomo v Celju res morali 
rešiti, sa j zarad i naš ih napalm 
ne smejo t rpe t i ženske. 

Dr. Metka Gole: Veliko te-
ža v p r i čaku jemo tud i s priz-
n a v a n j e m pre iskav z ultraz-
vokom. V pravi l ih sta na-
mreč p r i znana dva ultrazvo-
ka za čas nosečnosti , gineko; 
loški u l t razvok pa ne. Ali na) 
ženske pošl jemo na rentgeo_ 
Vsekakor bomo ultrazvo» 
uporab l ja l i še napre j , рг^ 
gled p a bo p lačal i^S^ 
zavod. 

Dr. Brane Mežnar: Boj»̂  
zen žensk, da bi bile za каГ' 
koli p r ik ra j šane , je odve^' 
V javnih zavodih bomo P^' 
zavestno delali preglede, ^ 
ka te re bomo stroške rnot^^ 
sami plačevati , venda r pa 
ko ne bo moglo bit i v ned''' 
gled. 

Prim. mag. Branko Mežnar. dr. Metka Gole, dr. Aleš Demšar Alenka Bub 



OKROGLA M I Z A - DOGODKI 

uarina Senear: Treba je 
(^ati. glede izbire 

pö '̂̂ plogov in zobozdravni -
^"^¡etošnje leto testno, zato 

ba na vra t na nos teči in 
"'vati zdravnike. Časa je 
^Копса leta in še nas lednje 

leto. 

з̂Иа zdravil se 
"̂pfa zmanjšati 
poslej ie pri nas na po-
¿iu pisanja receptov in 

^ л ^ zdravil vladalo kar 
fLkšno razkošje. Kaj se bo 
''roioa se je že spremenilo 
¡ítem področju? 

pj Brane Mežnar: Od 1. 
rila osebni zdravnik ne 
о̂ге več predpisovat i dolo-

fjjjji or topedskih p r ipo-
'̂ oćkov- Zopet bo prišlo do 
Infliktov, sa j ni n ik j e r 
^edelieno, kdo bo to lahko 
^el. Casa pa ni več veliko. 

pr, Aleš Demšar: Logično 
Ljbilo, da bi l ahko to storil i 
irtopedi, vendar mora jo pre j 
[obiti pooblast i la . Mi smo 
,, roku poslali seznam 
fLjubljano, kdo od zdravni -

tabo pooblaščenec, vendar 
фога še n i smo dobili . Po 

¿tóijah z ginekologijo p u -
íráo, da s tvar i same tečejo 
iprej, s a j se bo mora lo ne -
lio urediti . Sicer pa n a j za -
lete rešijo v zavarovalnici . 

Dt. Branko Mežnar: P r i -
močki so zelo p rob lema-
mi, ker so zelo dragi . Fo r -
Љо gledano bi se l ahko 
sodilo, da jih zdravnik , če 
ijih po 1. apr i lu k a r sam 
fedpisal, t ud i sam plačal , 
'receptih p a lahko rečem, 
Î so večno neizpeta pesem, 
'nalize so v zadn j ih let ih 
«kazale iz jemno veliko 

zato t ud i t akšn i ukrep i 
avarovalnice. Po moje b i b i -
° edino učinkovito, da bi 
pogodbe vgradi l i mehan iz -

ki bodo vzpodbuja l i r a -
'"nalno p i san je receptov, 
'"ti pa me, da letos po p r a -
''ih ne moremo več p redp i -
^ati obvezilnega ma te r i -

kadar gre za zdrav l jen je 
^domu ali v lastni režiji, 
"omo moral i pač tud i tu 
'̂ ice goljufat i . Recept l ah -
® napiše samo osebni 
"ravnik, v nu jn ih p r imer ih 

tisti zdravnik , ki nud i p r -
® pomoč in specialist , če je 
J^blaščen. V praks i to po-

da so kronični bolniki , 
imeli special is t ično ne -

^ dobivali recepte tud i pri 
^<^ialistih. Tako bo tud i 
U P''̂ ], ka r je normalno . Po 
î ^̂ m̂ mora osebni zdravnik 
^ ,.^.apotnici posebno opre-

da pooblašča special i-
^udi za p i san je receptov. 

M • 
. ^Чпа Senear: Razlog, da 

'•ecepti tako, n i le f i nanč -
flßl^^J'ave, a m p a k so nova 
"Че̂  tud i posledica spre-

vloge osebnega 
Wo Doslej se je doga-
îh' H ^ u d j e pr i special i-
Г̂а na j raz l ične jša 

Itg^^ila in ker so obiskali 
t)ov„ specialistov in 

dobili zdravi la , se le-

ta čes tokrat med sabo niso 
u jemala . Nihče ni imel p re -
gleda, ka te ra zdravi la nek 
pacient jemlje. To bo odslej 
l ahko naredi l osebni 
zdravnik . 

Dr. Aleš Demšar: S a j p r a -
vila konec koncev ni t i niso 
t ako slaba. Zavod se je n a -
mreč dobro zavaroval , ko je 
v pravi la napisal , da lahko 
v n u j n i h p r imer ih recept n a -
piše kater ikol i zdravnik . 
Z d a j mi pa povej te zdravni -
ka, ki ne bo znal pr ikazat i , 
da p r imer ni bil nu jen . Kdo 
bo dokazal , d a ni bilo tako? 

Pravila prinašajo nekaj 
novosti tudi v bolnišnice. Je 
zaradi tega mogoče pričako-
vati težave? 

Dr. Aleš Demšar: Največj i 
p rob lem bodo socialne ho-
spital izacije. Po oddelkih 
cel jske bolnišnice leži t re -
n u t n o 15 ali 20 pacientov, ki 
so pr i nas iz čisto socialnih 
razlogov. Domovi za ostarele 
so na t rpan i , vsi t ud i n ima jo 
oddelkov za nepokre tne . In 
kma lu bomo prišl i navzkr iž 
s t i s t im členom pravil , ki 

pravi , da zavarovalnica bol-
nici ne bo p lača la t is t ih 
oskrbn ih dni, ko diagnost ič-
no in te rapevtsko s pac ien-
tom nismo naredi l i ničesar. 
Za to smo na minis t r s tvu za 
zdravs tvo že predlagal i uva -
j an je t ako imenovanih nego-
valnih bolnišnic. Zdravi l išče 
v Topolščici bi bilo za t akšne 
pac ien te zelo p r i m e m o . 
V Celju pa imamo težave t u -
di s t ist imi, ki č aka jo na ope-
racije, vendar bomo te zas to-
je rešili takoj , ko bo zgra jen 
opera t ivni t r ak t nove bolniš-
nice. 

Kako je pa sicer s čakalni-
mi dobami? 

Dr. Aleš Demšar: Brez ča-
ka ln ih dob enos tavno ne gre. 
V Celju že t ako za 8 ods to t -
kov presegamo pr iznan i ob-
seg special is t ičnih pregle-
dov. Vsak, ki p r ide v bolniš-
nico, ga m o r a m o pač pregle-
dat i , tud i če je brez napo tn i -
ce. Za to moramo v vrs to po-
stavi t i paciente , ki niso t ako 
nu jn i , s tem p a povečujemo 
čaka lne dobe. 

Marina Senear: Čakalne 
dobe so prob lem tudi 
v zdravs tvenem domu. V po-
godbah so opredel jene tako, 
kot s te j ih izvajalci p red la -
gali, mi n ismo ničesar spre -
minja l i . Zaveda t i pa se je 
t reba , da so čaka lne dobe 
v svetu n e k a j povsem nor -
malnega. Res p a je, da je to, 
ka r se dogaja zdaj , ko se ča-
ka lne dobe nenormalno da l j -
šajo, p redvsem posledica sa-
moplačnišk ih ambulan t . Za -
vod je že da l pobudo, da se 
zadeva spravi v red. Ne gre 
namreč za a m b u l a n t e v bol-
nišnici, a m p a k za t iste izven 
nje , k j e r de la jo vaši zdravn i -
ki. Le- t i namreč v nasp ro t ju 
z vsemi pravi l i jemlje jo svoje 
zasebne pac ien te predčasno 
na bolnišnične oddelke in to 
na r ačun obveznega zavaro-
vanja . 

JANJA INTIHAR 

Stçe/a Rajh Marina Senear 

Osnutek so sprejeli 
v šentjurskem občinskem 

svetu so v začetku tedna 
sprejeli osnutek letošnjega 
občinskega proračuna. Svet-
niki so imeli sicer vrsto pri-
pomb, njihove želje pa bo 
skušala uskladiti posebna 
komisija, sestavljena iz 
predstavnikov političnih 
strank oziroma svetnikov. 

To mora jo stori t i do p r i -
hodn je seje občinskega sve-
ta. Skupn i pr ihodki oziroma 
odhodki letošnjega občin-
skega p ro računa so nad 656 
mil i jonov tolarjev, od tega je 
9 mil i jonov od odproda je 
s tanovanj . Nova pos tavka 
med odhodki , 10 mil i jonov 
tolar jev, je namen jena delu 

občinskega sveta, pri čemer 
nekater i svetniki sodijo, da 
gre za previsok znesek. Na 
področju naložb so 20 mil i -
jonov to lar jev nameni l i za 
predvideni začetek g radn je 
doma upokojencev, novost 
pa je p rav t ako 1 mil i jon za 
Varstveno delovni center . 

Posamezne svetnike je 
med drug im zanimalo, k a j je 
z regionalnimi m a k a d a m s k i -
mi cestami v občini. Menili 
so, da je p remalo d e n a r j a n a -
menjenega za g radn jo šole 
n a Prevor ju ter za požarno 
varnost . Opozorili so na p ro -
p a d a n j e šen t jurskega le tne-
ga kopališča, s tem pa v a n j 
vloženih sredstev. Med res-
nejšimi predlogi je bila še že-

lja po us tanovi tvi izvajalske 
organizaci je za področ je 
kul ture . 

Ž u p a n je povedal , da je bi-
lo p rvo tno k a r za 800 mil i jo-
nov razl ičnih zahtevkov, za-
to je bilo ses tavl janje osnu t -
ka zahtevno delo. Za pr ibl iž-
no 400 mili jonov je p redp i -
sanih zakonskih obveznosti , 
za to je mogoče razdel i t i le 
preosta l ih 200 mili jonov. 
Brigi ta Jelene, ki je svetni-
kom letošnj i osnutek p r e d -
stavila, pa je posebej opozo-
rila na zahtevnost usk ladi tve 
predlogov, ki si med seboj 
naspro tu je jo . Za to so se od-
ločili za us tanovi tev posebne 
uskla jevalne komisije. 

BJ 

Jubilej gasilcev v Storah 
Gasilsko društvo Štore ima 

137 članov, med njimi 40 pi-
onirjev in mladincev. Društvo 
pokriva področje Štor, Pečov-
ja, Laške vasi in Kresnika. Na 
lanskem občinskem tekmova-
nju so bili zastopani s kar 
enajstimi desetinami, od pi-
onirjev do veteranov. 

Na občnem zboru so v pro-
gram zapisali dokončanje last-
ninjenja, skrb za mlade, pove-
čanje članstva, preventivo in 
skrb za izobraževanje ter pri-
reditve ob letošnji 5 O-letnici 
društva. Močno ekipo imajo 
v odročni Laški vasi, kjer bodo 
letos zgradili orodišče, da bo 
ekipa za primer požara ali 
druge nesreče dobro priprav-
ljena, saj je dostop iz doline 
težak. 

Društvo od decembra leta 
1993 deluje samostojno, brez 

pomoči železarne, žal pa še 
vedno ni rešen problem finan-

ciranja. Na občnem zboru so 
sprejeli s tatut ter izvolili nov 
upravni odbor, ki ga vodi Bo-

ris Čehovin, medtem ko je po-
veljnik Ivan Kumperger. Do-
bro je zastavljeno delo mladih, 
ki so imeli občni zbor pred sta-
rejšimi gasilci, uspešno pa jih 
vodi Leon Vrzel. Podelili so 
tudi priznanja za 10, 20, 30 in 
40 let zvestobe gasilstvu v Što-
rah, medtem ko sta posebni 
priznanji dobila tudi veterana 
Miha Dečman in Franc Kasn-
burger. 

T. VRABL 

Na prvem občnem zboru so se 
zbrali mladi gasilci v GD 
Škofja vas. Letos so že pripra-
NÌli športne aktivnosti na Ro-
gli, urejali so okolico gasilske-
ga doma ter izvedli tečaj za 
naziv pionir gasilec in mladi-
nec gasilec. Sodelovali bodo 
pri organizaciji proslave in 
prireditev ob 90-letnici dru-
štva. Izvolili so mladinsko ko-
misijo pri GD Škofja vas, v ka-
teri so Tomaž Kmecl, Suzana 
Kos, Polona Medved, Primož 
Kroflič, Petra Kocmut in Go-
razd Sentočnik. 

Nova pomlad 
življenja 

v Cankarjevem domu 
v Ljubljani je bilo 3. vse-
slovensko srečanje žena po 
operaciji dojke zaradi ra-
ka, ki se ga je udeležilo več 
sto žena. ki so jih spremlja-
li možje in otroci, prijatelji 
in znanci. Med njimi je bilo 
tudi 30 članic celjske sekci-
je, ki jo vodi Anka Seles. 

Društvo onkoloških bol-
nikov Slovenije je ob kul-
turnem programu pripra-
vilo za udeleženke pri jet-
nega srečanja tudi dve 
strokovni predavanji. 
V enem izmed njih je dr. 
Marija Vegelj-Pirc iz pro-
grama Evropa-Donna opo-
zorila na tri točke, ki so 
posebej aktualne za Slove-
nijo: »Narobe je, da v am-
bulantah za pregled bolez-
ni dojk še vedno zahtevajo 
napotnico, kar marsikatero 
žensko odvrne od pravo-
časnega pregleda. Problem 
je čakalna doba, ki je 
v Ljubljani tudi do tri me-
sece, kar je nevzdržno. 
Obravnave pacientk v bol-
nišnicah so velikokrat pre-
več rutinske. Pacientka ta-
ko ni dovolj poučena, kaj jo 
čaka. Imeti mora možnosi 
slišati drugo naneiije, če ni 
prepričana v prvo. Sicer pa 
gre za osveščanje nas vseh, 
kaj t i ženska je ob vesti, da 
ima raka, nebogljena in ji 
je treba pomagati.« 

TONE VRABL 

Sprejet osnutek 
občlnsicega statuta 

Prejšnji teden so na prvi 
izredni seji zreškega občinske-
ga sveta sprejeli osnutek ob-
činskega statuta. 

Na seji so obravnavali pred-
vsem dopolnitve in spremem-
be statuta, ki so jih politične 
stranke in svetniki pravočasno 
predložili predsedniku občin-
skega sveta. Najdlje so svetni-
ki obravnavali predloge spre-
memb členov, ki opredeljujeta 
območja in status krajevnih 
skupnosti v občini. Svetniki so 
sklenili, da se v statut vnese 
dopolnilo pri KS Dobrovlje in 
sicer »KS Dobrava-Dobrovlje 
za naselje Dobrovlje«, ker je 
del krajevne skupnosti v obči-
ni Slovenske Konjice. Svetniki 

so bili tudi enotnega mnenja, 
da se KS Zlakova, kot del ob-
čine Zreče, v statut vnese na-
knadno, saj še ni znano ali bo 
ostala samostojna krajevna 
skupnost ali pa se bo priklju-
čila KS Zreče. 

Najbolj pa so se nmenja kre-
sala pri členu statuta, ki opre-
deljuje status krajevnih skup-
nosti. Na predlog statutarne 
komisije so bili svetniki ob 
koncu razprave le enotnega 
mnenja, da so krajevne skup-
nosti pravne osebe s svojimi 
žiro računi ter da so lastnice 
premoženja in z njim razpola-
gajo. Vse programe aktivnosti 
KS pa bosta morala potrditi 
občinski svet in župan. 

AL 

Dvajset let okteta 
Studenček 

v petek, 31. marca bo oktet 
Studenček iz Celja v Narod-
nem domu pripravil jubilejni 
koncert, s katerim bo proslavil 
20-letnico obstoja. Oktet je bil 
najprej kvartet, ki ga je leta 
1975 ustanovil Ivo Knez, ki je 
še danes umetniški vodja te 
popularne in cenjene vokalne 
skupine. V prvi skupini pred 
dvajsetimi leti so ob vodji Ivu 
Knezu peli Franc Jurkovnik, 
Jože Brežnik in Franc Poko-
šak, danes pa je aktiven samo 
še vodja. 

Na jubilejnem koncertu, 
kjer bodo zapeli osemnajst pe-
smi, med katerimi jih bo šest 
Ipavčevih, bodo nastopili Ivo 
Knez, Vojko Cvikl, Milan 
Knez, Anton Kovač, Jože Re-
par, Andrej Bremec, Friderik 
Kodela in Andrej Hudomalj. 
Prvi samostöjni koncert je 
imel oktet leta 1991 v Rogaški 
Slatini, sicer pa je zadnje de-
setletje reden gost Novega ted-
nika in Radia Celje pri dveh 
akcijah - izletu 100 kmečkih 
žensk na morje in novoletnem 
obisku v celjski porodnišnici. 
Oktet je nastopal na številnih 

koncertih in revijah po Slove-
niji in izven nje. Redno sodelu-
je s triom Viki j a Ašiča, s kate-
rim so pred leti pri založbi He-
lidon izdali kaseto Razveseli 
se z nami. 

Ob jubileju so izdali novo 
kaseto z naslovom Snoč pa 
dav, na kateri je dvanajst pe-
smi. Kaseto so posneli v studiu 
Zlati zvoki pri Igorju Podpe-
čanu. Na slavnostnem koncer-
tu bodo pevci dobili tudi Gal-
lusove značke in sicer zlate 
Friderik Kodela, Anton Ko-
vač, Milan Knez in Jože Repar 
ter srebrne Vojko Cvikl in An-
drej Hudomalj, medtem ko sta 
to priznanje Ivo Knez in An-
drej Bremec že dobila. 

Generalni sponzorji izdaje 
nove kasete in jubilejnega 
koncerta okteta Studenček so 
Novi tednik-Radio Celje, Avto 
Celje d.o.o. in Zavarovalnica 
Triglav, območna enota Celje, 
kot dobrotniki pa še sodelujejo 
Petrol Celje, Etol, Eurodas Ce-
lje, Trgohlad Šentjur, Klasje 
Celje, Komercialna banka Tri-
glav, PE Celje, Banka Celje, 
Alpex Celje in Inpos Celje. 

TONE VRABL 

Izdelovanje belokranjskih plsanlc 
Zavod za kulturo v Žalcu tradicionalno organizira razne 

delavnice v želji, da bi l judje ne pozabili na stare lepe ljudske 
običaje. Tokrat so v sodelovanju z Belokranjskim muzejem iz 
Metlike organizirali delavnico izdelovanja belokranjskih pisa-
nic. Strokovni del je ob predavanju in diapozitivih podala 
kustosinja Belokranjskega muzeja Andreja Brancelj, delavnico 
pa je vodila Mihaela Gregorčič. T. TAVČAR 

ERA trgovina z živilskimi 
in neživilskimi izdelki d.d., VELENJE 
objavlja prosto delovno mesto: 

VODENJE ŽIVILSKE TRGOVINE 
Kandidati morajo poleg splošnih, z zakonom določenih pogo-
jev, izpolnjevati še naslednje: 
- da imajo V. stopnjo strokovne izobreizbe smeri trg. poslo-

vodja; 
- komercialni ali ekonomski tehnik 
- najmanj tri leta delovnih izkušenj na področju vodenja 

maloprodajne trgovine 
- bivališče v Celju ali bližnji okolici 
Poskusno delo traja 4 mesece. 
Zainteresirane vabimo, da pošljejo pisne prijave z dokazili 
o izpolnjevanju pogojev v roku 8 dni od objave na naslov: 
ERA d.d. Velenje, 63320 VELENJE, Prešernova 10, Kadrov-
ska služba. 
Kandidate bomo o izbiri pisno obvestili. 



KULTURA 

Spontane 
risbe 

v galeriji Kelea, ki ima 
svoje prostore v Muzeju 
novejše zgodovine v Celju, 
je postavljena razstava za-
grebškega umetnika Mari-
jana Jevšovarja. 

Gre za avtorja, ki pripa-
da starejši generaciji hrva-
ških slikarjev. Rojen je bil 
leta 1922 v Zagrebu, kjer je 
na tamkajšnji Akademiji 
likovnih umetnosti po dru-
gi svetovni vojni diplomi-
ral in končal specialko pri 
enem najvplivnejših slikar-
jev tistega časa. Marinu 
Tartagli. Za njegovo na-
daljnjo ustvarjanje tudi ze-
lo pomembno sodelovanje 
s skupino Gorgona od leta 
1960, ki v svojem izhodišču 
razvija ideje dadaizma in 
konceptualizma. Razstava 
v Kelei prikazuje njegove 
risbe, ki jih je naredil 
v daljšem časovnem razpo-
nu od šestesetih do devet-
desetih let. Prikazane so 
strnjeno ter označujejo ra-
zlične faze, ki so mu v po-
sameznem obdobju nare-
kovale specifično likovno 
estetiko. Najstarejše so na-
rejene s tankimi, ritmično 
povezanimi potezami, ki so 
zaključene s pravokotno 
oblikovanimi dimenzijami. 
V naslednji skupini del, 
prav tako iz šestdesetih let 
se je lotil preučevanja os-
novnih likovnih pravil, pri 
čemer se je osredotočil na 
risanje krogov, vzporednic, 
ravnih in ukrivljenih linij 
ter njihovim medsebojnim 
razmerjem. V začetku 
osemdesetih je ustvaril ci-
kel, kjer je uporabil barvo, 
zato gre za masivnejše, že 
slikarske nanose, ki obli-
kujejo like, za katere je 
značilna organska impul-
zivnost in izrazit kontrast 
z belo podlogo. Za risbe, ki 
jih je še naredil v tem de-
setletju, je značilna manjša 
formalna enotnost, zato se 
med sabo bistveno razliku-
jejo in so odraz njegovih 
raziskovanj v različne sme-
ri. Zadnja dela, ki so nasta-
la okoli leta 1990 pa ozna-
čujejo poudarjanje hori-
zontal in vertikal, iskanje 
učinkov med svetlimi in 
temnejšimi enotami ter do-
datne intervencije z brisa-
njem že obstoječega in na-
risanega, kar daje risbam 
povsem konceptualen po-
men, in na kar Jevšovar 
v spremnih komentarjih 
tudi opozarja. 

BORIS GORUPIČ 

Jubilejni iconcert 
CeUskI godalni orkester slovesno proslavil SO-letnlco 

Nekako pred 50 leti je priz-
nani že pokojni celjski violin-
ski pedagog Dušan Sancin 
zbral okrog sebe nekaj navdu-
šenih glasbenikov in ustanovil 
godalni orkester. To je bilo lo-
gično nadaljevanje glasbenih 
prizadevanj, ki jih je že pred 
drugo svetovno vojno gojil or-
kester celjske Glasbene ma-
tice. 

Petdeset let orkestra, ki je 
dolga leta deloval pod okri-
ljem KUD Ivan Cankar, smo 
pretekli teden proslavili v Na-
rodnem domu na slavnostnem 
koncertu, ki mu je bil pokrovi-
telj sam predsednik države 
Milan Kučan, slavnostni go-
vornik pa mestni župan Jože 
Zimšek. Dirigent Nenad Firšt 
je predstavil običajno zasedbo 
Celjskega godalnega orkestra, 
okrepljeno z nekaterimi po-
klicnimi glasbeniki, ki pa tudi 
sicer povsem ljubiteljsko radi 
sodelujejo v orkestru. Spored 
koncerta je bil sestavljen iz 
treh skladb, ki so pri poslušal-
cih naletele na različno odziv-
nost, niso pa mogle posebej 
vplivati na prijetno vzdušje, ki 
se je ustvarjalo že zaradi do-
godka samega. 

Uvodoma je bil izveden pr-
venec skladatelja Iva Petriča, 
skomponiran po naročilu or-
kestra Jubilee Concerto for 
Celea. Ne glede na skrbno na-
študirano izvedbo ob maksi-
malni zavzetosti dirigenta pa 
je vendarle med poslušalci 
prevladoval vtis, da po naroči-
lu napisana skladba ne zado-
voljuje vedno kriterijem za do-
bro glasbo. Seveda je pojem 
dobre in slabe glasbe relati-
ven, zlasti ko gre za sodobnej-
še kompozicijske prijeme. 
Omenjena skladba zaradi tež-
ko določljive preglednosti in 
težavne estetske razumljivosti 

ni zapustila kakega posebnega 
vtisa. Publika je na koncertu 
pozdravila tudi prisotnega 
skladatelja. Iz Ljubljane je 
v slavnostnem sporedu sodelo-
val še en priznan slovenski 
glasbenik. Violinist Tomaž 
Lorenz je nastopil v izvedbi 
Bachovega koncerta v E-duru 
za violino in orkester. Skladba 
iz Bachovega Cöthenskega ob-
dobja je zazvenela polno in in-
tonančno čisto s suvereno soli-
stovo izvedbo. Celotno glasbe-
no sporočilo je bilo estetsko 
zasnovano in je tudi zategadelj 
pri publiki izvedba naletela na 
ugoden odziv. V drugem delu 
je Celjski godalni orkester iz-
vedel še leta 1951 napisano 
Drugo suito za godala sklada-
telja Marijana Lipovška. Prvi 
stavek v živahni sonatni obliki 
je zazvenel vedro in iskrivo 

predvsem zaradi doživetega 
muziciranja in temperament-
nega dirigentovega pristopa. 
V drugem stavku smo lahko 
občudovali zlito igro violončel 
v tretjem pa razigranost celot-
nega orkestra. Občasna sla-
bost je bila le ritmično skupin-
ska igra, kjer ima orkester še 
precej rezerve. 

Ob koncu so bili glasbeniki 
in dirigent obdarjeni z mnogi-
mi šopki, občinska zveza kul-
turnih organizacij jih je odli-
kovala s svojim odličjem, na 
slavnostnem koncertu pa se je 
orkester primerno oddolžil 
nekdanjim dirigentom Valter-
ju Rateju in Radovanu Marvi-
nu. Posebne pozornosti je bil 
deležen tudi dolgoletni prvi 
violinist in violinski pedagog 
Milan Videnšek. 

E.G. 

Praznik pomiadi in jubileji 
Celjski godalni orkester je prvič v svoji zgodovini usta-

novil priznanja, ki so jih za dolgoletno, angažirano in 
uspešno sodelovanje v orkestru izročili petim najbolj 
zaslužnim članom za sodelovanje in nadaljevanje tradicije 
celjskih godalcev. Priznanja se imenujejo po Dušanu San-
cinu, ustanovitelju in prvemu dirigentu orkestra. Obliko-
val jih je Matija Golner, tudi član orkestra. Prejeli pa so 
jih: Breda Pilih in dr. Rado Pilih, člana orkestra od leta 
1960, Štefan Jug, član orkestra od leta 1957, Ivana Verš-
nak, članica orkestra od leta 1953 in Ferdinand Kunej, 
član orkestra od leta 1957 ! Občinstvo je z dolgimi aplavzi 
potrdilo podelitev Sancinovih priznanj. 

Predsednik ZKO Celje Milan Brecl pa je Celjskemu 
godalnemu orkestru izročil zlato plaketo zveze, saj so 
godalci najbolj uspešen ljubiteljski orkester v državi. 

Prav na prvi pomladni dan pa je izšla tudi nova CD 
plošča Celjskega godalnega orkestra Sedem besed Kri-
stusa na k i ^ u . 

Občinstvo je skupaj s predsednikom Republike Mila-
nom Kučanom, ki je prevzel pokroviteljstvo nad jubilej-
nim koncertom, in njegovo soprogo Štefko ter drugimi 
visokimi gosti, ljubitelji glasbe in prijatelji celjskih godal-
cev, koncert, na katerem je bü slavnostni govornik župan 
Mestne občine Celje Jože Zimšek. 

MATEJA PODJED 

Lepa pesem Iz Šentjurja 
Deset let dela dirigenta Franca Kllnarßa z zborom 

Biti povabljen na letni 
koncert ženskega pevskega 
zbora Skladateljev Ipavcev 
iz Šentjurja pomeni pričako-
vanje lepega, glasbe polnega 
večera. Prav to smo vsi, ki 
smo bili v soboto gostje sim-
patičnih pevk v dvorani kul-
ture v Šentjurju, tudi doži-
veli. S koncertom je zbor za-
okrožil desetletno delo svo-
jega dirigenta prof. Franca 
Klinarja. Tako je bil pevski 
večer tudi jubilejni nastop 
tega, v slovenskem prostoru 
dobro znanega zbora, ki mu 
je prav dingent-jubilant 
vtisnil svoj osebni pečat in 

v tem okviru je pevski na-
stop tudi izzvenel. 

Programsko je bil koncert 
zasnovan, kot je ob jubilej-
nih nastopih običajno: dir i-
gent želi pokazat i prerez 
skozi določeno obdobje, ki 
ga jubilej zaokrožuje. Zarad i 
tega se ni držal niti stilnega, 
nit i časovnega okvira, mar -
več je v progiam vključU 
skladbe raznih avtorjev, 
vendar z enim samim predz-
nakom; zapet i tisto kar zbo-
ru »leži« in s čemer se je kon-
certni srenji pokazal in uve-
ljavil. Med najznačilnejšimi 
skladbami bi bilo vredno 

omeniti Josepha Haydna 
»Pomlad,« Zoltana Kodalya 
»Ave Maria,« dveh duhovnih 
skladb skladateljev Skalov-
skega in Mokranjca »Veliča-
nje Kirila i Metodija« ter 
»Tebe pojem.« V drugem de-
lu pa so bile pr i redbe sloven-
skih l judskih pesmi raznih 
prirediteljev: Kramolca, Mi-
helčiča. Močnika in Gobca. 

Šarm zvoka tega ženskega 
zbora temelji na osebnem 
odnosu pevk do glasbene 
snovi, ki jo obdelujejo. Skozi 
tako raznolik program je b i -
lo čutiti interpretaci jsko pr i -
lagodljivost brez ponavl ja-
n ja stereotipov in nadrejeno-
sti. Niti enkra t ni bilo čutit i 
izrazite površnosti, nezane-
sljivosti ali neodgovornosti. 
Interpretaci ja je bila dobro 
zastavljena, dinamika pa 
grajena smiselno in zmoglji-
vosti pevkam ustrezna. 

Glavna zasluga za umetni-
ško zaokrožen koncert gre 
zborovodji prof. Francu Kli-
nar ju , ki zboru postavlja vi-
soke umetniške kri teri je in 
jih tudi uresničuje. Že bežen 
vpogled v njegov življenjepis 
kaže, da so imele pevke pri 
izbiri svojega dirigenta sreč-
no roko, ka j t i v eni osebi 
združuje človeško širino 
z bogat im glasbenim zna-
njem, ki si ga je pridobil med 
študi jem v raznih evropskih 
glasbenih centrih in pr i diri-
g i ranju pr iznanim simfonič-
nim orkestrom. 

Zboru in dirigentu izra-
žam osebne čestitke z željo, 
da smo praznovali samo eno 
izmed jubilejnih postaj . 

MARJAN LEBIČ 

Gostuje Volga sintonleta 
Nocol koncert vrhunskega komornega orkestra Iz RusUe 

Danes, v četrtek, 30. marca 
bo ob 19.30 uri v Narodnem 
domu gostoval ruski komorni 
orkester Volga sinfonieta z di-
rigentom Nikolajem Alekseje-
vim in solistko, violinistko 
Natalijo Morozovo. 

Izvajal bo Mozartov Diver-
timento v F duru, Tartinijev 
Vražji trilček, Schonbergovo 
Ozarjeno noč in Šostakovičevo 
Komorno simfonijo. 

Komorni orkester Volga sin-
fonieta prihaja iz starega ru-
skega mesta Uljanovski, ki se 
je prej imenovalo Simbirsk. 
Sestavljajo ga vodilni glasbe-
niki enega najboljših ruskih 
orkestrov. Akademskega dr-
žavnega simfoničnega orke-
stra iz Uljanovska. 

Z orkestrom je kot dirigent 

in solist nastopal tudi svetov-
no znani Mstislav Rostropovič, 
med solisti pa so z zborom 
koncertirali še Igor Ojstrah, 
John Lili, Daniel Šafran, Mak-
sim Fedorov, Stefan Raucha in 
drugi. 

Po dirigentovi zaslugi izvaja 
orkester tudi sodobno glasbo. 
Posnetek Ozarjene noči, ki jo 
bomo poslušali tudi v Celju, je 
za TV Berlin doživel velik 
uspeh in laskava priznanja 
glasbene kritike. 

Nikolaj Aleksejev sodi med 
najboljše dirigente mlajše ge-
neracije, ki prihaja iz znane 
dirigentske šole Konzervatori-
ja v Sankt Peterburgu. Njego-
vo ime se je v širši glasbeni 
javnosti uveljavilo po zmagi 
na 7. mednarodnem tekmova-

nju fundacije Herbert von Ka-
rajan. Gostoval je na Češke, 
Slovaškem, Poljskem, Japon-
skem, Hrvaškem, v Sloveniji, 
Koreji, Nemčiji, Španiji, Itali-
ji, Franciji in ZDA. 

Violinistka Natalija Moro-
zova je rojena leta 1955 
v Sankt Peterburgu in je s sed-
mimi leti začela študij violine 
na spevialni glasbeni šoli 
v rojstnem kraju. Diplomirala 
je leta 1979, podiplomski štu-
dij pa je z najboljšim uspehom 
končala leta 1983 v Moskvi. 
Od leta 1990 živi na Nizozem-
skem, kjer je članica radijske-
ga orkestra in orkestra Nieuw 
Sinfonietta Amsterdam. Delu-
je kot profesorica violine na 
Konzervatoriju v Rotterdamu. 

D. M. 

ZAPISOVANJA 

Oslcarji In Viiftorji 
David Letterman ali Who-

opy Goldberg? Pravzaprav je 
popolnoma vseeno. Oba, tako 
Letterman kakor Goldbergo-
va, sta sposobna približno tri 
ure in pol držati v napetosti 
milijone gledalcev, ki sprem-
ljajo podelitev najbolj elitnih 
filmskih nagrad Oskar. In jih 
obenem prepričati, da ravnajo 
povsem pravilno, ker so se od-
ločili eno noč v čast ameriške-
ga filma tudi prebedeti. Še 
več, jim posredno tudi neneh-
no dokazovati, da so pravza-
prav oni, torej gledalci, tisti, ki 
v resnici podeljujejo nagrade. 
Da je odločitev takorekoč nji-
hova. Kar seveda ni in ne more 
biti res. Najmanj noč pred 27. 
marcem se je že vedelo za vseh 
devetnajst nagrajencev. Stvar 
finalne podelitve je to le obe-
lodaniti. 

In Viktorji? Hja, se pač zgle-
dujemo po Američanih. Kar je 
navsezadnje tudi povsem pra-
vilno. Končno je tudi podelitev 
Feniksov, pa hrvaških Porinov 
denimo, samo odkrito citiranje 
Oskarjev. Vprašanje je le, kako 
to storiti? Kako prepisati 
Oskarje, ne da bi to jasno in 
glasno priznali? Kako ostati 
zakrit prepisovalec? Viktorji 
so - resnici na ljubo - dokaj 
posrečen prepis ameriškega 
performansa. Vsaj na zunanji 
ravni. Spretnost voditeljev je 
pač stvar lokalnega in ne gre, 
da bi celotno prireditev pode-
litve Viktorjev ocenjevali zgolj 
po vedenju voditeljev. Pač ni-
mamo svoje Whoopy Gold-
berg. Niti Davida Lettermana. 
Niti tako bleščečih zvezd, ka-
kršne imajo denimo naši sose-
dje Hrvati. Zadovoljiti se mo-
ramo preprosto s tistim, kar 
imamo. In iz tega potegniti 
najboljše. Pri čemer se vsa 
stvar šele zaplete. Namreč, ali 
res nimamo oddaje, ki bi jo 
lahko namesto Cafe Teatra 
uvrstili med nominirance. Za-
kaj se drugo leto med nomini-
rance za Viktorja recimo ne 
vpiše kakšen Barüy? Končno 
je tudi Barfly zabavišče. In tu-
di v Barfìy-ju podobno kot 
v Cafe Teatru poteka neke vr-
ste kulturni program. Ne sicer 
v lastni produkciji, pa vendar. 
In, ali slovenski poslušalci res 
ne poslušajo drugega kot Val 
202? Ga-ga, recimo? In, ah je 
kakšen Martič res bolj šar-
manten kot Miša Molk? In, ah 

mladinske oddaje res sodju 
med razvedrilne? Kaj hudit 
potem počne razvedrilni pj^ 
^am slovenske nacionalke, ^ 
je vsako leto med nominirana 
za najboljšo razvedrilno odd^. 
jo tudi takšna, ki je v las¿ 
mladinskega programa? d¡ 
nekaj hudo smrdi. Ali v razve, 
drilnem programu ah v revij¡ 
Stop, ki Viktorje podeljuj^] 
Zamislite si, da bi se med no. 
miniranci za Oskarja za naj. 
boljšo moško vlogo znašla Jo. 
die Foster? Pri tem bi bilo ne, 
kaj vsekakor narobe. Pri Vik. 
tor jih pa seje zgodilo ravno to. 
Da se je med oddajami znašli 
tudi kavama. Da se je mei 
razvedrilnimi oddajami znask 
povsem mladinska oddaja. Da 
se je med šarmantnimi obrazi 
znašel tudi z dlakami poraščen 
moški ksiht. Oskarji in Viktor-
ji si res podajajo roke. Toda k 
na zunanji ravni. Ali res? Kaj 
pa medijska pozornost! 
O Oskarjih se govori že več kot 
mesec dni. Vsi nominiranci so 
dali že na stotine intervjujev. 

O njih so že objavljene repor-
taže. Filmi, v katerih se pojav-
ljajo, ki so recimo nominiran^ 
so potoku že vse rekorde. & 
dajo Dance Session, ki jo vA 
najbolj šarmanten obraz slo 
venskih televizijskih ekranov 
ne povoha nihče. Njen ratia 
se zaradi Viktorja ni dviga 
niti za odstotek. Preprosti 
njena voditeljica je znank 
z naše uhce. Pa kaj? Je pd 
dobila Viktorja. Drugo leto, џ 
bo pa kdo drug. Ali pa tudi ne 
Saj je vseeno. In dokler bodi 
Viktorji sami sebi v ponos, do 
kler ne bodo anticipirali kakš-
nih konkretnih rezultatov 
dotlej bodo le stvar lokalnegi 
prepisa transnacionalni 
Oskarjev. 

Piše: Tadej čater 

Le še ena pesem 
Pod tem naslovom so v celj-

skem Pop teatru sredi marca 
predstavili poezijo gimnazijke 
Andreje Jezernik. Bodoča štu-
dentka primerjalne književno-
sti ni le ena izmed mnogih ob-
časno pišočih najstnic, ki v bo-
lečini nesrečne ljubezni preli-
vajo solze v verze, temveč je 
ena izmed redkih predstavnic 
video generacije, ki ustvarja-
nje poezije dojemajo kot smi-
sel svojega obstoja in kot na-
čin komunikacije z zunanjim 
svetom. Zato bo vznemirljivo 
slediti njenemu pesniškemu 
razvoju. 

Andreja Jezemik si zastav-
lja tri temeljna - torej večna 
- vprašanja: o smislu življenja, 
o (iluziji) ljubezni in o minlji-
vosti (smrti). V svoji poeziji 
teh vprašanj ne razrešuje, 
temveč jih zgolj definira in iz-
poveduje občutenja in stanja, 
ki jih povzročajo tovrstna pre-
mišljevanja in posledična za-
tekanja v vzporedne svetove. 
Zato je njena poezija iskrena, 
otožna, hrepeneča. 

Njene pesmi je čuteče pred-
stavila Mirjana Sajinovič, štu-
dentka igre na AGRFT, ki tre-
nutno svojo energijo usmerja 
v oblikovanje vloge hčerke 

Eve v akademijski predstav 
Brehtovega Gospoda Puntil 
in njegovega hlapca Mattija 
S pianinom jo je spremljal štu 
dijski kolega Jure Ivanušič, k 
je zaigral tudi svoj šanson ß 
sem ti blizu. Meščani ga bod 
lahko kmalu občudoval 
v dveh vlogah. Kot igralec 9 
bo predstavil v vlogi Gracian" 
v Shakespearovem Benešk^ 
trgovcu, ki bo v produkcij 
SLG Celje na domačem odi| 
premierno predstavljen pî  
petek v aprilu. Kot pianisti" 
šansonjer pa bo nekaj tednC 
kasneje nastopil v Pop teati* 
Pesniški večer sta prijetno p''' 
pestrila Alenka Goršič (fla '̂t̂ ' 
in Matej Banič (klasična ki^ 
ra). Za uvod sta zaigrala četr" 
stavek Malega jazza Job^ 
Duarteja. Med prepletanj^ 
s poezijo sta v nadaljevan)" 
predstavila še tri stavke ^ 
flavto in kitaro iz Zgodovii* 
tanga Astorja Piazzolle. 

Lansko leto je pesmi Andi^ 
je Jezemik za knjižni prv^^í 
uredil njen oče Marko, v z«' 
omejenem številu izvodov r 
jih je založil Club 202, ^ 
marketing. Dobro bi jih 
v razumnem številu ponuo' 
širši javnosti. i| 

BOŠTJAN VOl̂  



i KULTURA 

labìlelni koncert Zarje 
f^Biil peifskl zbor Iz ŠenlvIHa ¥оШ Matej Romih 
"^nulo soboto so v nabito 

' (Jvorani kulturnega do-
"'"v Šentvidu pri Planini 
^ nfcrtom proslavili peto 

»nie delovanja mešanega 
'''̂ kega zbora, ki gradi na 
'lcij' ^ koreninami že iz le-

jia t radici ja v Šentvidu 
i ^ r a , prvi pevski zbor pa 
dobili s pr ihodom duhovni-
Aitona Ribar ja leta 1889. 

' 1915 je postal zborovodja 
^nist Franc Jus, za n j im pa 
l̂ jjy sin Andrej . Od leta 
S do 1941 sta v kra ju delo-
I mešani in moški pevski 
¡If, Vodil ju je tedanj i bogo-
\fC in domačin Jože Lu-
° pevsko delovanje je pre-
ja 2. svetovna vojna. Leta 
^ je tedanji župnik Mart in 
löi ponovno obudil delova-
. zbora, ki deluje nepreki-

do danes. Od leta 1960 

do 1978 je zbor vodil Andrej 
Koželj, za n j im sta zbor vodila 
Franc Čemelč in Janez Slana. 
Od leta 1990 ga je prevzel Ma-
tej Romih, ki je zasnoval novo 
r epe r toamo vsebino, zato tudi 
koncert na peto obletnico. 

Danes šteje mešani pevski 
zbor 32 pevk in pevcev. Pred-
sednik zbora je Alojz Ulaga, ki 
je poudari l , da je njihov zbor 
zelo mlad, sa j je njegova po-
prečna starost 27 let. Toda 
š t i r je pevci so še iz sestava iz 
leta 1954: Jožica Romih, Sreč-
ko Tovornik, Anica Vrtačnik 
in Jože Vrtačnik, ki so še ob 
Angeli Romih, Hermini Tovor-
nik, Reziki Pušnik, J anku Puš-
niku in Andreju Koželju preje-
li z late Gallusove značke. Ma-
tej Romih je za svoje pet letno 
strokovno pr izadevanje in vo-
denje zbora prejel bronasto 
Gallusovo značko. 

In ka j so zapeli za jubilej? 
Pitoni: Lauda te dominum, 
Mendelssohn: Die Nachtigall , 
Wilkra: Ave Maria, Jereb: Ave 
Maria, Jereb: Ju t ran ja , Vodo-
pivec: Izgubljeni cvet, Aljaž: 
Triglav, Gobec: Lepa moja si 
Koroška, Hubad: Je pa davi 
slanca padla , Kramolc: Oj, ta 
mlinar, Leskovar: Tam čir teče 
bistra Žila, Leskovar: Ka j ti je 
deklica, Pahor: Pa se sliš, Pav-
čič: Slovo in Dolinar: Po go-
rah. Za dodatek so še zapeli 
Orkester in Večerni zvon. Zbor 
je na dobri poti, sa j svoje pev-
sko znan je prever ja jo tudi na 
številnih tekmovanj ih in sre-
čanjih, pa tudi gostujejo radi. 
Lepo so se ujel i tudi z dirigen-
tom Matejem Romihom, š tu-
dentom glasbe. Že jut r i bodo 
p)eli v Zdravilišču Rogaška 
Slat ina. 

DRAGO MEDVED 

Slovenci v Veliki Britaniji 
v Muzeju novejše zgodovine v Celju so v sodelovanju 

z Svetovnim slovenskim kongresom v torek odprli raz-
stavo z naslovom Slovenci v Veliki Bri tanij i 1991-1994. 
Dokumentarna razstava pr ikazuje delovanje rojakov 
v prelomnem času, ko se je Slovenija osamosvajala in 
njihove aktivnosti, ki so pripomogle k temu, da se je 
resnica o dogodkih pri nas razširila tudi v eni najvpl ivnej-
ših držav. B. G. 

Revije zborov 
Zveza kul turnih organizacij občine Žalec pr ipravl ja 1. apri la 

ob 20. ur i revijo odraslih pevskih zborov, ki bo v Kul turnem 
domu v Letušu. Nastopili bodo Dobroveljski f an t j e iz Letuša, 
Kvintet Lastovka s Polzele, Oktet Voglarji iz Vinske Gore] 
moški pevski zbor Ponikva, Savinjski oktet iz Žalca in mešani 
pevski zbor Dobrna. 

Nagrada igralki Miiadi Kaiezič 
Ob svetovnem Dnevu gledališča, 27. marcu je združenje 

dramskih umetnikov Slovenije podelilo v Mali drami SNG 
Ljubl jana svoja stanovska odličja, ki so namenjena dnevni 
krit iki m a n j opaznim igralskim fi l igramom ali pa zamol-
čanim igralskim osebnostim. Letošnji dobitniki so za živ-
l jenjsko delo Branko miklavc ter igralka SNG Celje 
Milada Kaiezič in igralec Janez Eržen. 

KINO UNION: 
16., 18.30 In 21.00 

JESENSKA 
PRIPOVED 

GALEKUAACVŽALCU 
v Hausaibichleijcvi ulid, 

Odprta vsak dan 
o d 9 . d o l l 

in 15. do 18. ure 
ob soboti pa 

od9,dol lure. 

jvko Beškovnik 25 let zapisan Talljl 
§0 trenutki, ki obrnejo življenje za 
s krog. Tako se je zgodilo tudi Živku 
jkovniku, ko je prestopil prag Tali-
lega hrama, ki je bil tedaj v T m o v -
4 nadvse skromen, vendar spošto-
g. Po naključju je zašel v Zarjo, ko 
potrebovali vojščaka pri igri Pod 
obodnim soncem Miloša Mikelna. In 
ostal. 
Vtem času , od le ta 1968 so na s t a l i 
ti-üni l iki , ki so tud i n j e m u vt isni l i 
ičat. K a r a k t e r n e vloge so m u da l e 
io u s t v a r j a l n i h možnos t i . O b n j i h 
iivel t u d i k o t o rgan iza to r . O b i s k o -
ije številne s emina r j e . U s t v a r j a l j e 
Äno v z d u š j e in v e č k r a t s svoj imi 

t u d i uspel . T a k o t u d i d a n e s 
¿Ija u s t v a r j a l n i nemi r , m o r d a v č a -
slkpreveč, z a to se n i mogel v celot i 
RKiïÎti i zk l j učno i g r a l s k i m v logam. 

To m i v e č k r a t op ros t imo , s a j ve l iko 
pos to r i za g leda l i šče t u d i k o t o r g a n i -
za to r . 

Ž ivko Beškovn ik sodi m e d t i s te Z a r -
jane , b r ez k a t e r i h si d o b r e g a in p r i s t -
nega vzduš j a sp loh n e m o r e m o z a m i -
š l ja t i . J e gon i lna si la in vzor , z a to od 
n j ega z a h t e v a m o vel iko več ko t od z a -
če tn ikov . P r a v t a več je v r e d n o t a , k i 
m u d a j e peča t d o k o n č n e zap i sanos t i 
g l eda l i škemu g a r a n j u b rez k a t e r e g a 
t u d i s a m n e more . 

Vse t o počne že 25 let. V e h k o k r a t 
n i t i n e z n a m o p o k a z a t i , d a je n j egovo 
de lo cen jeno . N a j bo p r i ložnos t t o r e j t a 
jub i le j , k i o z n a č u j e Z ivka Beškovn ika 
k o t p r e d a n e g a Z a r j a n a in čas t i lca T a -
l i j inega h r a m a . N a p o s n e t k u p a je 
v vlogi k a n o n i k a v Š k r j a n č k u . 

Š T E F A N Ž V I Ž E J 

Celjsko pevsko društvo in njegovih st 

I Zboru je p o o d s t o p u P a v l a B u k o v c a 
oovno p r e d s e d o v a l J a n k o Pokl ič , 
ilgoletni n e u m o r n i t a j n i k Cir i l Z a -
^ je p r e n e h a l a k t i v n o p r e p e v a t i 
zboru, t a j n i š k e pos le p a je za n j i m 
№zela I r e n a Avguš t inova . 
V letu 1983 se je zbor n a l e tnem 
•icertu p r e d s t a v i l z z a n i m i v i m p r o -
äinskim k o n c e p t o m . Pos luša l cem je 
Sredoval r a z v o j zbo rovske g l a sbe od 
^kov do sodobnos t i . O k o n c e r t u , k i 

z besedo povezova l d r a m s k i i g r a -
li Borut Alujevič , je k r i t i k E g o n K u -
Í v Celjskem t e d n i k u zap i sa l m n o g o 
«valnih besed . 
'^nj pohva lno - v s a j za n e k a t e r e - p a 
Wo v t e m le tu n a s t o p a n j e z b o r a 

Nekaterih s a k r a l n i h ob jek t ih . Z las t i 
v ž u p n i ce rkv i v Š e n t j u r j u , 

sta s k u p a j zape la ce l j sk i in š e n t -
moški zbor , k i ga je p r a v t a k o 

dirigent Gorš ič , je r a z b u r i l t e d a -
^.'•ilečkaste ob l a s tvene duhove . P r i -
J^tako da leč , d a so d i r i gen t a p o k l i -
•̂ Па zagovor k p r e d s e d n i k u m e d o b -
j^kega p a r t i j s k e g a komi t e j a , k i p a je 
Vendarle to l iko »š i rokogruden« , d a 

J^'iih h u j š i h s a n k c i j p r o t i z b o r u in 
. gentu ni bi lo. Seveda p r i t e m sp loh 
I v*̂  2a k a k r š n o kol i i zz ivanje , p a č p a 

p r epeva t i u s t r e z n o z b o r o v s k o 
oo v u s t r e z n i h p ros to r ih , k i so bil i 
akor a k u s t i č n o in t e h n i č n o (orgle) 

'^ernejši. 

I^^ogo pohva l v m e d i j i h p a je z b o r 
lov̂ ®̂  ^Pet n a s l e d n j e leto, ko j e p o -
i j i j^^^pešno n a s t o p i l n a t e k m o v a -
W ^ " " i b o r u in spe t za m a l o zgreši l 

- t o k r a t z 88,9 točke , k a r 
ončni r azv r s t i t v i p o m e n i l o 5. m e -

L^^^'adi p o n o v n e g a u spešnega n a -
Ц t^in t e k m o v a n j u je o s r e d n j a 
a JJ^^ka k u l t u r n a zveza z b o r pos la la 
ijijl̂ ^^^^nje zborov t r e h dežel v i t a l i -
Ig 'j^^prdenone, k j e r so ce l j sk i pevci 
f l l ^ a j š n j i k a t e d r a l i p r a v t a k o dož i -

in o d k r i t o s r č n a p r i z -

Zelo p r i s r č n o in n a v isoki k u l t u r n i 
r a v n i je b i l a zabe l ežena 90- l e tn i ca 
z b o r a s s l avnos tn im k o n c e r t o m . Z b o r 
je nas top i l s s lovensk im, p r e t e ž n o z a h -
t e v n i m sporedom. Pok rov i t e l j s t vo n a d 
s l av jem je imela obč inska s k u p š č i n a 
Celje, i zda l i p a so t u d i j ub i l e jno b r o š u -
r o s k r a t k i m p r e g l e d o m zgodov ine 
zbora . P o t e j vel ik i p ros l av i p a je b i l a 
še v i s tem le tu p o s t a v l j e n a p r e d z b o r 
p rece j z a h t e v n a na loga , n a m r e č i zme-
n j a v a g o s t o v a n j s češk im z b o r o m iz 
m e s t a H r a d e c Kra love . T u d i t o so 
u s p e š n o izvedli . N a j p r e j so v Ce l ju go-
s toval i češki pevci , k i so po leg dveh 
konce r tov k r a t e k čas p reb i l i o b j a -
d r a n s k i obal i , v jeseni p a so n a Č e š k e m 
p repeva l i cel js ld pevc i p r a v t a k o n a 
d v e h konce r t i h . P r i j a t e l j s k e vezi m e d 
p o s a m e z n i m i č lan i se o h r a n j a j o še 
danes . 

V z a h o d n i de l t e d a j še n a d v a b l o k a 
r a z d e l j e n e E v r o p e je zbor p o d v o d -
s tvom svojega d i r i gen ta d v a k r a t p o t o -
va l v n a s l e d n j e m le tu 1986. N a j p r e j 
k o t pos l anec ce l j ske obč in ske s k u p š č i -
n e v p a r t n e r s k o m e s t o G r e w e n b r o i c h , 
k j e r s ta bi la d v a k o n c e r t a zgol j p r i j a -
t e l j ske in p r o p a g a n d n e na r ave . N a -
s l edn je gos tovan j e je b i lo zah tevne j še . 
V f r a n c o s k e m m e s t u Tou r s n a m r e č 
r e d n o p r i p r a v l j a j o t e k m o v a n j a p e v -
sk ih zborov iz vse Evrope . Ce l j an i so 
nas top i l i v dveh k a t e g o r i j a h . V k a t e -
gor i j i po l i f one g l a sbe se n i so uvrs t i l i 
m e d šest f ina l i s tov , v ka t ego r i j i p r o -
s tega s p o r e d a p a so p o u s p e š n e m n a -
s topu v p r e d t e k m o v a n j u zased l i v f i -
n a l u če t r to mes to , k a r je bi l p r a v go to -
vo vel ik m e d n a r o d n i uspeh . Če k t e m u 
p r i š t e j e m o p r i j e t n o iz le tn i ško p o t o v a -
n j e po dol in i g r a d o v ob Loir i , ogled 
P a r i z a in s p o n t a n n a s t o p v k a t e d r a l i 
N o t r e D a m e , je bil to eden v i škov 
v vse j zgodovin i ce l j skega zborovskega 
p e t j a . T o d a v s k l a d u s t r a d i c i j o t u d i 
t i s t ega le ta n i so z a n e m a r i l i d o m a č e g a 
obč ins tva , n e s a m o v Cel ju , a m p a k t u -

d i v b l i žn j i okolici . E n e g a p r i j e t ne j š i h 
k o n c e r t o v so imel i v cerkv i n a P l a n i n i 
p r i Sevnici . Brez g o s t o v a n j a v t u j i n i n i 
m in i l o t u d i l e to 1987, ko se je z b o r 
ude lež i l enega n a j v e č j i h t e k m o v a n j 
v bo lga r sk i Va rn i n a oba l i Č r n e g a 
m o r j a . Veličina in t ežavnos t t ega t e k -
m o v a n j a je p r e d v s e m v n a s t o p i h š t e -
v i ln ih k v a h t e t n i h zbo rov iz v z h o d n e g a 
de la Evrope , z a to za uve l j av i t ev m a l o -
š tev i ln ih zborov iz os ta lega de la ce l ine 
n i b i lo možnos t i . Med zbor i , k i so d o -
min i ra l i , j e bi l t u d i b e o g r a j s k i a k a -
d e m s k i zbor . S l u č a j n a s r e č a n j a m e d 
ce l j sk imi in b e o g r a j s k i m i pevci p a so 
že t a k r a t n a p o v e d o v a l a , d a se » b r a t -
s tvo in ed ins tvo« m e d jugos lovansk imi 
n a r o d i r a h l o k r h a . 

T u d i z a r a d i t a k i h zadev je cel j sk i 
z b o r r a j e n a s t o p a l v nes lovanskü i d e -
že lah . S lovensko p e s e m so n a m r e č n a 
z a h o d u pos luša l i z več jo p o z o r n o s t j o 
in s impa t i jo . 

P r i j a t e l j s t vo m e d ce l j sk im z b o r o m 
in m o š k i m z b o r o m iz i t a l i j anskega m e -
s teca Soave b l i zu Verone, k i se je s t k a -
lo n a t e k m o v a n j u v Franc i j i , je p o v z r o -
či lo v l e tu 1987 t u d i i z m e n j a v o k o n c e r -
tov in d r u ž a b n o s t i . V t e m le tu so p r e -
š e m o v c i še t r e t j i č p repeva l i n a M a d -
ža r skem, v m e s t u Za laege r szeg so n a -
m r e č nas top i l i n a m e d n a r o d n e m fe s t i -
va lu v počas t i t ev o k t o b r s k e revoluci je . 
Če k t e m u d o d a m o še p o d a t e k , d a je 
imel z b o r is tega le ta še odmeven k o n -
ce r t v cel j sk i O p a t i j s k i cerkvi , t o k r a t 
že b rez »par t i j sk ih« opazk , je to gotovo 
obdob je , k i ga je t r e b a š te t i za i z r edno 
u s p e š n o in boga to t u d i g lede n a š t u d i -
r a n e g a pe semskega p r o g r a m a . 

S lovensko p e s e m so č lan i zbo ra p o -
nesl i v svet t u d i v n a s l e d n j e m le tu 
1988, ko so se udelež i l i zborovskega 
t e k m o v a n j a v Z e i l l h a u s n u b l i zu 
F r a n k f u r t a . Med 25 zbor i iz 16 d r ž a v 
in s t r e h k o n t i n e n t o v so se uvrs t i l i 
v zgodn j i de l razprede ln ice , zope t 
z več j im u s p e h o m p r i p r o g r a m u n a -
r o d n i h pesmi . 

PRIREDITVE 
[ M L E D A L I Š Č E 

v Slovenskem ljudskem gledališču v Celju bodo danes ob 17. 
uri , za drugi abonma Gimnazi je Celje, uprizorili predstavo 
Detektiv megla, jutr i v petek pa bodo ob 20.30, za abonma 
Oderpododrom 4 in izven, uprizoril i igro Smejči. V soboto ob 
20.30, bodo za abonma Oderpododrom 5 in izven, predstavo 
Smejči ponovili, v nedeljo ob 20.30, pa bo gostovala SNG 
Drama iz Ljubl jane, s predstavo Hamlet in Ofeüja . 
V Domu kulture v Velenju bo jutri , v petek ob 19.30, premiera 
Amaterskega gledališča iz Velenja, s predstavo Petra Shaf fe r j a 
Črna komedija . 

I H O M C E R T I 
V Razstavnem salonu Zdravilišča Rogaška Slatina bo v petek, 
31. marca ob 20. uri, koncert Mešanega pevskega zbora Zar j a iz 
Šentvida pri Planini , ki ga vodi Matej Romih. 
V Narodnem domu v Celju bo drevi ob 19.30, četrti abonmajski 
koncert komornega orkestra Volga sinfoniet ta iz Rusije. Jutr i , 
v petek 31. marca ob 19. uri, pa bo jubilejni koncert ob 20-
letnici Celjskega okteta Studenček, pod vodstvom Iva Kneza in 
s podelitvijo jubilejnih Gallusovih pr iznanj Slovenske pevske 
zveze. 
V Glasbeni šoli v Velenju bo jutr i , v petek ob 19.30, prireditev 
Pozdrav pomladi, k je r se bodo na občinski reviji predstavil i 
oktet i in male vokalne skupine. 
V avli osnovne šole v Dramijah bo v soboto, 1. aprila ob 19. uri, 
jubilejni koncert ob 20-letmci Moškega pevskega zbora iz Dra -
melj. 
V dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo jutri, v petek ob 
19.30, koncert Mešanega pevskega zbora Toplic Dobrna, pod 
vodstvom Mitje-'Bervarja. 

I Î I A . Z S T A . V E 
V Savinovem likovnem salonu v Žalcu bo do sobote, 8. aprila, na 
ogled razstava risb akademske s l ikarke Metke Krašovec. 
V galeriji Mozaik v Celju bo do 6. apri la , na ogled razstava 
likovnih del skupine Pin-Rudnika lignita Velenje. 
V Muzeju grafičnih umetnosti v Rogaški Slatini si lahko do 1. 
aprila, ogledate razstavo s tar ih grafičnih listov iz 19. stolet ja iz 
zbirke Okrasno cvetje. 
V jedilnici Cinkarne Celje si lahko do 27. aprila, ogledate 
razstavo z naslovom Izrael skozi objektiv, Fotokino krožka 
Ljudske tehnike Cinkarne Celje. 

• n I M O 
Union od 30.3. do 5.4. ob 16., 18.30 in 21. ur i ameriški film 
Jesenska pripoved; Mali Union od 30.3. do 5.4. ob 20. ur i 
ameriški fi lm April p r iha ja ; Metropol od 30.3. do 5.4. ob 16.30 
ameriški film Jakec iz Džungle, ob 18.30 in 20.30 pa ameriški 
fi lm Hitre tarče; Dom od 30.3. do 5.4. ob 18. uri ameriški film 
Z odliko, ob 20.15 pa ameriški film Razkrit je. 
Kino Rogaška Slatina 31.3. in 1.4. ob 17. in 19.15 ur i ameriški 
fi lm Ljubezen v troje. 
Kino Dobrna 1.4. ob 19. ur i in 2.4. ob 17. uri, ameriški f ibn Divja 
reka. 
Kino Žalec 31.3. ob 20.15 ameriški fi lm Kravj i blues, 31.3. ob 18. 
u n , 1.4. ob 20. ur i ter 2.4. ob 18. in 20.15 pa ameriški fi lm 
Frankenstein. 

[ • J S T A L O 
v Levstikovi sobi Osrednje knjižnice Celje bo danes, v četrtek 
ob 18. uri, predstavitev Tibetanske knjige mrtvih, ki jo bo 
predstavil književnik in prevajalec Ivo Svetina. 



NASI KRAJI I N LJUDJE Jí 

O kruhu, pohani piški in srčnih zadevali 
Pogovarjali smo se z tir. Janezom Tasičem, celjskim kardiologom In avtorjem srčne trim poti nati mestnim parkom 

Celjan je, zdravnik od 31. januarja leta 1969, 
intemist-kardiolog od leta 1976, večino časa 
zaposlen v Zdravstvenem domu Zdravstvene-
ga centra v Celju. Je oče dveh hčera, pa nobena 
ne bo šla študirat medicine, zaradi česar se mu 
ni sesul svet pod nogami. Je krščanski demo-
krat, na lanskih lokalnih volitvah je njegova 
stranka stavila na njegovo ime, ugled. 

Župan mestne občine Celje ni postal, je pa 
k l jub temu, vsaj posredno, ostal v politiki. Kot 
nosilec mnogih funkci j je morda še bolj kot 
v vlogi župana, dobrodošel pr i oblikovanju 
zdravstvene politike, pa u t r ipa v krajevni 
skupnost i Ostrožno, k jer živi z družino, in še 
kje. Medicinsko-zdravniško prakso, organiza-
cijske sposobnosti ter neka j ekonomsko-tržnih 
spretnost i je pokazal, ko je pred leti odprl 
»simbolično trgovinico« kot ji sam pravi, in 
Celjanom na Slomškovem trgu v vlogi trgovca 
prvi ponudil zdravju dopadlj ivo hrano in še 
mars ikaj . Sicer pa ga je, razen v njegovi ordi-
naciji, težko dobiti, vedno je nekje na poti, na 
kakšnem sestanku, simpoziju, predavanju . 
Razpet med stotero obveznosti, je zdrav ko 
dren. Zan j t ista o kovačevi kobili, ki da je 
zmeraj bosa, ne velja. Ob tem, ko vsak dan deli 
nasvete za zdravo in dolgo življenje, se tudi 
sam zaveda dejstva, da je vsakdo sam odgovo-
ren za lastno zdravje. Zato ga takrat , ko si 
vzame čas zase, lahko srečaš na dolgih spreho-
dih z njegovim labradorcem, pa v tistih kotič-
kih narave, ki jih je že kar posvojil, tako rad je 
z nj imi v sobivanju. 

Zaka j se je po končani fakul te t i odločil za 
interno medicino oziroma kardiologijo? Med 
š tudi jem v Zagrebu ga je s svojimi predavanj i 
in filozofskim pristopom do življenja vsega 
očaral profesor Sučič, »sicer pa je srce sedež 
duše, je središče človeških odnosov, je eden 
vodilnih o rganov . . . srce najpogosteje srečaš 
v l i teraturi , poeziji, pesmi, slovensko narodo-

pisje je polno srca,« je dr. Janez Tasič odgovo-
ril na vprašanje , povezano z njegovo ožjo spe-
cializacijo. 

Svetovna medicina, s tem pa tudi naša, je 
naredila velik korak, ko je spoznala, da je 
zdravl jenje bolnih za nacionalno zdravstvo 
vreča brez dna in da nobena država na svetu ni 
tako bogata, da bi lahko f inancirala vse tisto, 
kar sodobna medicina s svojo tehnologijo in 
znanjem lahko ponudi. Mnogo bolj poceni in 
dosegljivi so programi za ohran jan je zdravja, 
in prav s temi se naš današnj i gost največ 
ukvar ja . »Širjenje zavesti, da je zdravje vred-
nota, ki jo je t reba očuvati, je pripeljalo do 
tega, da danes l judje trošijo vse man j tablet, 
ker so se začeli ukvar ja t i z drugačnim načinom 
življenja. Sa j vemo, da so glavni krivci za veči-
no obolenj in okvar nezdrava, to je mastna in 
preobilna in še kako drugače nepravilna ter 
zdravju škodljiva prehrana, pa prekomerno 
uživanje alkohola, ka jen je itd. Vse te naše na -
pake in slabosti privedejo do zmanjšan ja od-
pornosti organizma, do okvar celic, nas tanka 
ateroskleroze, do celičnih mutaci j in nas tanka 
raka, pa do prometnih nesreč in še marsičesa. 
Zlasti me veseli, da se je zavest o zdravem 
načinu življenja začela p rebuja t i pr i mladih in 
pri tistih osveščenih l judeh, ki so si rekli: jaz 
bom svojemu otroku nudil najboljše, kar mu 
lahko, torej mu bom omogočil čist zrak, zdravo 
hrano, dovolj fizične aktivnosti in sprostitve, 
zdravo stanovanje, zdravo družino. Ka j niso 
v vse to prisiljeni tudi bolniki? Ko človek zboli. 

spozna vrednost zdravja in nobena mater ialna 
dobr ina mu ga ne more odtehtat i . Na področju 
preventive in rezultatov na tem področju Slo-
venija sicer caplja za evropskimi dosežki, me 
pa k l jub temu razveseljuje podatek, da se je 
število bolezni srca in ožilja pr i nas v zadnj ih 
petih letih zmanjšalo za 2 odstotka,« razmišlja 
sogovornik, ki svojim bolnikom rad postreže 
z nasvetom o zdravem načinu življenja, ki je 
najbol j naravna pot k ozdravitvi in ohran jan ju 
zdravja. 

»Pred leti so me pacienti spraševali, ka j na j 
spremenijo v prehrani in načinu življenja, pa 
sem jim delil različne nasvete, ob tem pa sva 
z bolnikom često prišla do skupne ugotovitve, 
da je naše tržišče glede ponudbe proizvodov iz 
programa zdrave prehrane sila skromno. Zato 
sem že leta 1981 odprl simbolično mini trgovi-
nico z imenom Biotop. Danes je ponudba 
zdravju neškodljive in koristne hrane že kar 
pestra, in vsaka trgovina, ki da ka j nase, ima 
vsaj eno proda jno polico, namenjeno zdravim 
proizvodom. Spominjam se, kako smo se pred 
leti smejali nemškim, švicarskim in podobnim 
turistom, ko so jedli črn kruh, mi pa smo se 
bahal i z belim, ker na j bi bel k ruh simboliziral 
blaginjo.« 

Doktor Janez Tasič je menda rekorder svoje 
vrste. Med celjskimi zdravniki na j bi bil tisti, 
ki ima največ funkci j . Je to res? »Prijatelji se 
radi pošalijo, da imam kar trideset različnih 
funkci j , jaz pa jim ponavadi v šali odvrnem, da 
jih imam v resnici samo osemindvajset,« reče 
šaljivo in potem še pove, da je, med drugim, 
predsednik regijskega odbora društva za srce, 
strokovni svetovalec za koronarne klube, 
predsednik slovenskega odbora za preventivo 
in rehabili tacijo, član slovenske komisije za 

funkcionalno diagnostiko, kot član slovenst' 
ga zdravniškega društva je odgovoren za niç̂  
narodne stike, je predsednik bioekološi^^ 
združenja Slovenije. Je tudi »oče« celjske sr^ 
tr im poti, prve v tem delu Evrope, pa ustanov 
telj celjskega koronarnega kluba, ki je drugj? 
vrste v Sloveniji, ob tem in še čem ça jç ? 
predsednik kra jevne skupnost i Ostrozno ¡í 
Ob vseh teh obveznostih si mora odmeriti^ 
čas za prebi ran je strokovne li terature, p a ' 
p isanje člankov, referatov in podobnih stî  
kovnih sestavkov, in še čas za pripravo » 
organizacijo raznih zdravniških srečanj, si^ 
pozijev itn. Lani mu je kar precej časa vza 
kandida tura za celjskega mestnega župan, 
Ka j je Celju in Celjanom pripravljal , če b i . 
izvolili za župana? »Predvsem bi želel dose| 
da bi se Celju vrnila njegova nekdanja veljav, 
Celje je v zadnj ih desetih, dvajset ih letih izĝ  
bilo vlogo, ki jo je v preteklosti imelo prç̂  
vsem na gospodarskem in izobraževalnem pj 
dročju, izgubilo je identi teto pravega mestj 
Mesto bi bilo t reba revitalizirati, mu dati ži? 
ljenje, zadržat i v n jem ljudi z znanjem. . .« 

Kam se doktor Janez Tasič skrije, каф 
užene pr iganjavi čas, da zleze vase, si spocij 
nabere novih moči in se posveti svoji družiij 
»Za redni odmerek duševne h rane poskrbij 
v celjskem gledališču, katerega abonent sej 
pa rad se z ženo in psom spreha jam po planja 
vab blizu Celjske koče ali se potepam po Šeni 
jungar tu in Kunigundi . Na j ra j e pa se sprehj 
jam po obsežnem gozdu, ki sega od Ostrožneg 
in t amkajšn je avtoceste pa vse do Šmartneg 
v Rožni dolini. Že dolgo vrsto let uživam v ho 
po tem gozdu, vsak mesec dva do tri krat, pai 
vedno odkrivam nove, lepe in t ihe doline, kc 
tičke, j a se . . .« 

MARJELA AGREi 

Letna konferenca ZKO Žalec 
Aktivnih nati pet tisoč članov 

Zveza kulturnih organizacij 
Žalec je imela v soboto v več-
namenskem domu v Vinski 
Gori volilno konferenco. Pri-
ložnost so izkoristili tudi za 
tehtanje doseženega in spreje-
manje načrtov za naprej. 

Zveza združuje 18 krajevnih 
in 20 šolskih kul turnih d ru-
štev, skupa j preko pet tisoč 
akt ivnih članov. Kul turno de-
lovanje v posameznih društvih 
teče po sekcijah, vokalno glas-
beni, ins t rumentalno glasbeni, 
gledališki, plesni, v nekater ih 
društvih pa še likovni, knj ižni-
čarski in kino sekciji. Šolska 
kul turna društva so deležna še 
posebne pozornosti, sa j se tam 
vzgaja podmladek. Najmoč-
nejša dejavnost v zvezi je vo-
kalno glasbena. V občini delu-
je 32 vokalnih skupin oziroma 
pevskih zborov. Na občinski 
reviji jih je sodelovalo 22, na 
medobčinski v Laškem dva, 
imeli so 25 samostojnih kon-
certov, 35 skupnih in kar 280 
ostalih nastopov. Imeli so še 
tri druge pomembne priredi-
tve, 100-letnico zborovstva 
v Gotovi j ah, pesem v ma ju na 
Ponikvi in Družina poje v An-
dražu. Na področju ins t ru-
mentalno glasbene dejavnosti 
so še posebej ponosni na štiri 
godbe na pihala, poleg tega 

delujejo še rogisti, ci trarj i , 
tamburaši , harmonikar j i , več 
narodno zabavnih ansamblov 
in drugih glasbenih skupin. 
Tudi tuka j so bile številne pr i-
reditve, občinskih revij godb 
na pihala, rogistov, ci t rar jev 
in tamburašev, medobčinska 
srečanja, številni nastopi itd. 

Za gledališko dejavnost 
pravijo, da je na jbo l j nestalna, 
ker se n jena aktivnost meri po 
posameznih projektih. Za re-
žiserje so pripravil i dvodnevni 
seminar. Vsekakor pa je bila 
višek te dejavnosti opereta 
Planinska roža, ki jo je pred-
stavilo Gledališče Žarek. 

Ostale dejavnosti so raz-
drobl jene po posameznih d ru -
štvih šolah in vrtcih. Takšna je 
plesna dejavnost. Zelo razno-
liko je delo v šolskih kul turnih 
društvih, omenimo pa n a j še 
likovno sekcijo, ki zelo pr iza-
devno dela na Polzeli. 

Na konferenci so ugotovili, 
da je zveza svojo nalogo pove-
zovalke, usmerjevalke in 
spodbujevalke kul turne dejav-
nosti v občini dobro opravila 
in se t rudila predvsem oživiti 
delo neakt ivnih društev. 

Na konferenci so izvolili no-
vo vodstvo, predsednik zveze 
je Jože Jančič (na sliki), pod-
predsednik pa S tanko Novak. 

Ob tej priložnosti so podelili 
tudi pr iznanja in plakete ZKO 
Žalec. Pr iznanja so prejeli Jel-
ka Kuder, Igor Pungar tn ik in 
Anica Zapušek, bronast i pla-
keti Milena Drča in Jan ja Go-
rišek, srebrne Blaženka Ma-
gajne-Mišinski, Marko Slokar 
in Ivan Toplak ter zlato Ivan 
Mike. Kul turno društvo Vin-
ska Gora pa je dobilo zlato 
plaketo ZKO Žalec. 

Kul turni program so pr ipra-
vili člani šolskega kul turnega 
druš tva Vinska Gora. 

T. TAVČAR 

Z napotnico 
v diabetični dispanzer 

Pravila obveznega zdravstvenega za-
varovanja, ki s topajo v veljavo 1. aprila, 
med drugim zahtevajo za prvi pregled 
v diabet ičnem dispanzer ju napotnico, ki 
jo lahko da samo izbrani osebni zdrav-
nik. Društvo za boj prot i s ladkorni bo-
lezni Celje opozarja vse s ladkorne bolni-
ke, da je najbolje , če prosijo svojega 
zdravnika, n a j j im na eno napotnico za 
leto 1995 napišejo kontrolne in diagno-
stične preglede ter terapijo. Kdor po 1. 
apri lu pr i prvem pregledu v diabet ičnem 
dispanzer ju ne bo imel napotnice, bo mo-
ral pregled plačati . 

Obiskali najstarejše 
v KS Galicija v žalski občini so se odločili in ob mater inskem dnevu pripravil i v Pirešici i 

Galiciji proslave s kul turnim programom, na domu pa so obiskali svoje tri na js tare jše krajanfc 
ki so že dopolnile devetdeset let. Največje pozornosti je bila deležna Marija Jelen iz Zavrha, kil 
18. apri la praznovala svoj 95. rojstni dan. V imenu KS Galicija sta jo obiskala član predsedstt 
KS Galicija Andrej Križan in Katica Petr in ter ji izročila šopek in darilo. Dari lo in šopek s 
prejeli tudi Alojzija Veber iz Podgore in Terezija Pečnik iz Velike Pirešice. Tudi njiju s 
predstavnika krajevne skupnosti obiskala na domu. -p. T A V Č A l 

Tekma za državno prvenstvo 
Kinološko društvo Pluton Polzela je v soboto pripravilo drugo tekmo za državno prvenci 

športnih šolanih psov z vodniki. Nastopili so v sledenju, poslušnosti in obrambi. J 
V skupini A je zmagal vodnik Peter S tudent iz Naklega z nemškim ovčarjem, drugo in trM 

mesto pa sta osvojila člana KD Pluton Polzela Bine Marš in Rudi Hohanc z rotweilefln 
V skupini B je zmagal Janez Student iz Naklega z nemškim ovčarjem, drugi je bil ^ ^ ^ 
Senekovič iz KD Maribor z belgijskim ovčarjem, t re t j i Mar jan Kolarič iz KD Maribor z nemš^ 
ovčarjem, četrt i pa je bil domačin Jur i j Žohar. Nastopilo je 27 tekmovalcev. T. ТА^^П 

^ 



í NASI KRAJI IN LJUDJE 

lihajmo na stežaj 
^ »Dobro se počutlie brez cigaret, alkohola In drugih 
Kfßv za umetno ustwaríanje boljšega počutja^ Je 
Kaien mladostnikom 
'^„(.¡jski, izobraževalni 

center IZIDA iz 
^ je v sodelovanju 

jjí'Íkom za zdravstveno 
Inštituta za v a r o v a n j e 

if pripravil projekt za 
f^o preživljanje proste-
" Zasnovan je na pre-
•^ђ temeljih in da je 

oiožnost krepitve 
^a načina življenja ter 
i?pja vsem oblikam od-
(̂j oziroma zasvojenosti. 

jekt IZIDE je v Celju 
¡¿vila Vojka Zerovnik, ki 
,vedala, da bo delo pote-
jtiri leta, van j pa so preko 
jjjh delavnic vključeni 
jTiošolci in mladostniki , 
slednjih so tudi zloženka, 
nlta in plakat , s kater imi 
^ vrstnikom na svojevr-
način propagira jo zdrav 
J življenja. »Posebnost 
Д projekta je v tem, da 
ta akcija ni zasnovana na 
v̂edi. Podobne akcije 

ptu in pri nas temelji jo na 
libiciji, mi pa smo zavest-
se gradili na pozitivni sti-
¡aji. Zakaj reči »Ne!« ci-
i alkoholu in drogi, če 
o rečemo »Da!« za več gi-
a, zdravo prehrano, 
irjalno preživl janje pro-
ićasa...,« je sporočilnost 

projekta pojasnjevala Zerov-
nikova. 

V teh dneh bodo vsi sloven-
ski sedmošolci dobili zloženko 
s sporočili o zdravem načinu 
življenja svojih vrstnikov, 
v IZIDI pa bodo letos še nada-
ljevali z us tvar jan jem v delav-
nicah na temo življenja brez 
cigarete. Pr ihodnje leto se bo-
do na podoben način lotili al-

kohola, še leto kasneje pa 
drog. V IZIDI bodo v letu 1998 
pripravil i zakl jučno poročilo 
celotnega projekta , v sodelo-
vanju s Slovenskim odborom 
za Unicef pa bodo projekt 
predstavili tudi na srečanju 
Odborov Unicefa za osrednjo 
in vzhodno Evropo. 

I. STAMEJČIČ 

Zrcalce povej... 
Zrečani se še kako zavedajo, 

da jim turist i pr inaša jo velik 
kos pogače in da jim morajo 
svojo občino pokazat i kar 
v najlepši luči, če jih želijo ob-
držati . Zato so ob koncu tedna 
naredil i veliko očiščevalno ak-
cijo, saj je odhaja joča zima tu-
di na račun turistov navrgla 
kar veliko nesnage. Športniki , 
taborniki , ribiči in predvsem 
mladina je tako pr idno zavi-
hala rokave in samo ob cesti 
ter bregu potoka napolnila 
skora j 100 velikih vreč smeti. 
Meščani Zreč pa se ne veselijo 
samo turistov, veliko optimiz-
ma jim vliva novo občinsko 
vodstvo, ki obl jublja , da se bo 
prav kmalu t am pričela grad-
n ja velike večnamenske dvo-
rane. 

EDI MASNEC 

"Sto okolie 
zavedamo pomena čistega okolja, kateremu prispeva tudi pravilno odlaganje 

^ih sk ° ^^ P " nabere precej stvari, ki so neuporabne. Prav zaradi tega po 
í'ahknY'^®®^ postavl jajo na določena mesta zabojnike 

č i šče i jT"^ odložijo tudi večje odpadke. Največ se jih nabere spomladi, ob t.i. spomla-

^^^Ча že teče (na sliki, pr i gasilskem domu v Parižl jah so zabojnik že napolnih) 
^^ ® ^ ^ ^ Polzela bodo zabojnike postavili kar t r idesetkrat , na 

«^Ш po vaseh, tako da bo resnično lahko vsak vanje spravil kar je doma odveč. 
T. TAVČAR 

Celjski vrtnica In metla 
Vrtnica za Zdravstveni dom, metla za Celjski sejem 

Na sinoćnji slovesnosti pred 
letno konferenco Turističnega 
društva Celje so ob zaključku 
akcije Zlata vrtnica 1994 po-
delili pr iznanja za najlepše 
urejena okolja v občini. Komi-
sija za okolje je na predloge 
krajevnih skupnosti podelila 
56 pr iznanj zlate vrtnice za-
sebnikom in večstanovanjskim 
hišam, najvišje pr iznanje , Vrt-
nico 94, pa je prejel Javni za-
vod Zdravstveni dom Celje. 
Metlo, opomin za zanemarjeno 
in neurejeno okolje, si je lani 
prislužilo podje t je Celjski 
sejem. 

Tričlanska komisija je v ute-
meljitev podelitve Vrtnice 94 
zapisala, da leži objekt ob zelo 
prometni cesti, hkra t i pa je 
ena najbol j f rekventnih točk 
Celja. Lepo urejene in vzdrže-

vane zelene površine ob glav-
nem vhodu na Gregorčičevi 
5 ter ocvetličen balkon izsto-
pa jo kot zelena oaza sredi pro-
metnega vrveža. Metlo 94 pa si 
je zaradi »zanemarjenih zele-
nih površin, na kater ih je veli-
ko smeti in drugih odpadkov« 
prislužilo podje t je Celjski se-
jem. Komisija še meni, da je 
okolje novozgrajene Celjanke 
izredno lepo urejeno in čisto, 
zato zanemarjenost preostale 
okolice - zelenice ob parkir iš-
ču, okolica teniških igrišč ter 
drugih dvoran - še toliko bolj 
izstopa. Po sejmih predolgo 
časa pospravl ja jo montažne 
objekte, za njimi pa še kasneje 
os ta ja jo smeti, leseni odpadki 
in podobno. Zato je splošen vi-
dez celotnega kompleksa za-
nemar jen in neurejen. 

Predsednica turist ičnega 

društva Danica Doberšek je še 
poročala o lanskem delu ter 
ocenila, da bo letošnji delovni 
program izpeljan le, če ga bo 
sofinancirala občina Celje. 
Delo turist ičnega društva je 
namreč volontersko, s spreme-
njeno zakonodajo o turistični 
taksi ostaja društvo prakt ično 
brez denar ja , zato bo le stežka 
»vodilo in gonilo vsega, kar se 
dogaja v občinah,« kot je za 
delo turist ičnih društev zahte-
val predstavnik ministrstva za 
gospodarske dejavnosti S tane 
Bizjak. Vseeno pa bi v Celju 
letos radi dokončno uredili 
mestne vizuelne obeležbe, raz-
širili ponudbo »proizvodov 
Celja« ter začeli s ponovnim 
ocenjevanjem gostišč ter ho-
telov. 

I. STAMEJČIČ 

Pomoč za družino Štekovič 
Predstavniki območne orga-

nizacije Rdečega križa Laško, 
Centra za socialno delo in od-
delka za družbene dejavnosti 
pri upravi laške občine so pred 
dnevi na skupnem sestanku 
sklenili, da bodo vsak po svo-
jih močeh skušali kar na jbol j 
pomagati družini Štekovič iz 
Velikih Grahovš v krajevni 
skupnosti Vrh nad Laškim. 

Marijo Štekovič in njene tr i 
mladoletne otroke je lani pr i -
zadela huda nesreča, sa j so 
ostali brez moža in očeta. Brez 
nu jne in takojšnje pomoči pa 

bodo ostali tudi brez strehe 
nad glavo. Živijo v stari podi-
rajoči se hiši, ki je za bivanje 
nevarna in na jve r j e tnek ne bo 
vzdržala še ene zime. Že pred 
leti, ko je bil gospodar še živ, 
so ob s tar i začeli gradit i novo 
hišo, vendar je smrt pret rgala 
velike načr te in upe družine. 
Gradn jo so zaustavili, sa j je 
Marija, ki je nezaposlena, 
k l jub vsem oblikam socialne 
pomoči, ne more sama nada -
ljevati. Zato bodo v občini za-
čeli z akcijo pomoči, ki jo bodo 
vodili v Rdečem križu, na jpre j 

pa bodo poskušali uredit i vso 
pot rebno dokumentaci jo za 
gradnjo hiše. Štekoviči so na -
mreč gradili na črno, zato bo 
t reba na jp re j poskrbet i za lo-
kacijsko dovoljenje in potem 
še za vsa ostala. V Rdečem kri-
žu, Centru za socialno delo in 
na občini upajo, da bodo za 
Marijo in njene tri otroke, od 
kater ih je eden hud srčni bol-
nik in čaka na operacijo, na j -
kasneje do jeseni v novi hiši 
uredili vsaj dva ali tri prostore 
za bivanje. 

Л 

Izbrali so 
družino leta 

V Kozjem so v soboto, na 
materinski dan, izbrali druži-
no leta. To je družina Štukel j 
iz Kota pri Semiču, iz Bele 
Kraj ine , ki se je na sobotni 
prireditvi , med kvizom, na j -
bolj izkazala. Gre za zaključek 
akcije Izbiramo družino leta, 
ki jo je za lansko leto družine 
pripravil Kmečki glas. 

Na sobotni, odlično obiska-
ni prireditvi se je zbralo dva-
na j s t kmečkih dniž in iz različ-
nih slovenskih pokraj in , ki so 
jih v časopisu izbrali za druži-
ne meseca. Družine so se v f i -
nalu pomerile za naslov druži-
ne leta s pomočjo kviza s kme-
tijskega področja, s poznava-
njem Kozjanskega, prepozna-
vanjem starega orodja ter 
z ročnimi spretnostmi, kot sta 
ruženje koruze ter pletenje 
pletenice. Vse družine so na-
gradili s prakt ičnimi nagrada-
mi, družino leta pa je obdarila 
Konfekcija Mont Kozje. 

V kul turnem programu so 
nastopili l judske pevke, moški 
pevsld zbor ter folklorna sku-
pina, vsi iz Kozjega, zabavala 
je humorist ična skupina Mo-
dra kronika iz Trebnjega, za 
ples pa je igral domači ansam-
bel Nasmeh. Na prireditvi so 
se pogovarjal i tudi z ministr i-
co Rino Klinar, sa j je bilo mi-
nistrstvo za delo, družino in 
socialne zadeve glavni pokro-
vitelj akcije. V kra jšem pogo-
voru je bilo govora predvsem 
o družinski problematiki . 

BRANE JERANKO 

Pri najstarejši Slivničanki 
Najstare jša k ra j anka Slivnice je Lucija Mastnak iz Turnega, 

ki os ta ja pr i svojih 97. letih razmeroma čila. Še vedno jo veseli 
b ran je časopisov, pa tudi piše še brez očal. V času praznovanja 
dneva žena oziroma materinskega dne so jo obiskali predstav-
niki kra jevne skupnost i Slivnica ter krajevnega Rdečega križa. 
Obiska se je zelo razveselila, goste pa sprejela prav prisrčno. 

BJ 

Revmatiki v društvu 
Bolniki in invalidi, ki imajo 

težave z različnimi revmatski-
mi obolenji, so se pretekli pe-
tek organizirali v posebnem 
društvu. Ustanovni občni zbor 
so pripravil i v Atomskih To-
plicah, k je r imajo poslej tudi 
sedež. 

V društvu so se organizirali 
bolniki in invalidi širšega celj-
skega območja, njihov cilj pa 
je predvsem osveščanje ter 

seznanjanje s potrebnimi in-
formacijami. Na zboru v pre-
novljeni hotelski dvorani se je 
zbralo približno 150 udeležen-
cev, ki so sprejeli društvena 
pravila ter izvolili društvene 
organe. Predsednik novega 
društva je revmatolog dr. Ra-
disav Komadina, ki je bil tudi 
pobudnik, podpredsednik je 
Jože Delakorda iz Petrovč, t a j -
nica Cvetka Sibinčič iz Laške-
ga, b lagajničarka pa Jožica 
Operčkal iz Višnje vasi. Usta-
novitev Društva bolnikov in 
invalidov z revmatskimi obo-
lenji so popestrili z nastopom 
pihalne godbe iz Nove Cerkve 
pri Vojniku. 

Za sedež društva so si izbra-
li Zdravilišče Atomske Topli-
ce. Tam se namreč posebej po-
svečajo la jšanju revmatskih 
obolenj, članom novega d ru-
štva pa omogočajo (če pokaže-
jo društveno izkaznico) ob če-
t r tk ih popoldan brezplačno 
kopanje v hotelskem bazenu. 

BJ 

Društvo ledvičnih bolnikov v Zrečah 
v prvi polovici marca so pri Centru za dializo in nefrologijo 

v Zrečah ustanoviU Društvo ledvičnih in dializnih bolnikov 
Zreče. Trenutno je v njem 21 članov, šestčlanski odbor pa vodi 
Jože Soršak. Program novega društva bo usmerjen v humani -
tarno pomoč članom, kra tke strokovne pogovore o dializi in 
življenju z njo, o čemer bo govoril vodja centra prim. dr. Mari-
jan Močivnik, izlete in rekreacijo, gobar jenje in tudi kakšen 
piknik. Predvsem pa bodo poskušali slediti razvoju dialize 
v svetu. Društvo v Zrečah bo sodelovalo z društvom v Celju, 
včlanilo pa se bo tudi v Zvezo ledvičnih in dializnih bolnikov 
Slovenije v Ljubl jani . 

TV 



NASI KRAJI IN LJUDJE 

NaibBljši traminec Zlatega griča 
V Slovenskih Konjicah so ocenili 113 vzorcev vin Vlnogratinlško-vlnarskega 
društva 

Na letošnji, že četrti ocenitvi vin Vi-
nogradniško-vinarskega društva Slo-
venske Konjice, ki ga uspešno vodi Jo-
že Tominšek, so predstavili 113 vzor-
cev. Najbolje ocenjeno vino pregledni-
ce letnika 1994 je traminec pozne trga-
tve, ki ga je pridelal Zlati grič, z oceno 
19,15 točke (od 20 možnih). 

Med rdečimi vini so na jv iš je ocenili 
modro f r a n k i n j o Mihaela Šventa 
s 17,18 točke. Med belimi vini so bila 
tr i ocenjena za v rhunska : Milana Ra-
teja (18,20), Ivana Pe tka (18,15) in 
F lor jana Jančiča (18,08). Pri laških ri-

zlingih je najviš jo oceno dobilo vino 
Edi ja Klokočovnika (17,96), za zeleni 
sil vanee je dobil oceno 18,10 Jože 
Crešnar, r izvanec Daniela Černeca je 
bil ocenjen s 17,68, pri belem pinoju je 
dobil najviš jo oceno Ivan Pogačic 
(17,45). Za cha rdonnay je dobil na jv i š -
jo oceno Dani je l Černec (18,25), n a j -
boljši sivi p inot je pr ide la la vinska 
klet Zlat i grič (18,46), za sor to kerner 
je dobil najvi.šjo ocen Edi Klokočovnik 
08,13) . Najž lah tne jš i renski r izl ing je 
pridelal Andre j Založnik (18,33), v r -
hunski muška tn i si lvanec Jože Cug-

mas (18,31), t raminec pridelovalca 
Cvahte-Polenik (18,00). 

Najviš je ocenjena so bila vina pozne 
t rgatve: laški rizling Toneta Topolška 
(18,41), renski rizling Mar j ana Cug-
masa (18,48), cha rdonnay Andie ja Za-
ložnika (18,66) in t raminec Zlatega 
griča (19,15). 

P r i znan ja in letos prvič tudi nag ra -
do pr idelovalcu najviš je ocenjenega 
vina, bodo podelili na t re t jem vino-
gradniškem plesu, ki bo 8. apr i la v zre-
ških Termah. MBP 

Konjičani za Konjičane 
v Osnovni .šoli Ob Dravinji v Slovenskih Konjicah^ 

pretekli četrtek pripravili razstavo ilustracij akade^,* 
ske slikarke Marije Prelog, dela literarnih ustvarjajç^ 
s Konjiškega ter likovne in literarne izdelke, ki so јј|,: 
ustvarili sami. < 

Konj ičanka Mari ja Prelog je na likovni akademij 
d ip lomira la leta 1980 in se na to zaposli la kot satnd! 
s tojna obl ikovalka v Biro-designu v Ljubl jan i . Zdaj ¿ 
vrsto let us tvar ja kot svobodna ku l tu rna delavkg 
V Slovenskih Konj icah se je predstavi la z delom bog^ l 
toga s l ikarsko- i lus t ra torskega opusa. i 

Številni obiskovalci pa so se srečali tud i s pisateljejj' 
in publ ic is tom Frančkom Rudolfom. 

Li te rarn i krožek pod vodstvom mentor ice Milen^ 
Volavšek je uprizori l odlomek iz njegove otroške igrî ^ 
Zajček hop hop. В р| 

Naslovni škof dr. Grmič v Petrovčah 
Kulturno društvo Petrovče, ki je iz leta v leto bolj aktivno, je za materinski dan pripravilo 

proslavo s kulturnim programom, gost pa je bil naslovni škof dr. Vekoslav Grmič. 
V kulturnem programu so sodelovali otroci iz vrtca in OŠ Petrovče, ansambel Dominik iz Žalca 

ter moška pevska zbora Dobrna in Petrovče. Dr. Vekoslav Grmič je govoril o položaju ženske 
v družbi, o ženi kot vzgojiteljici prihodnjega rodu, o vzgoji z ljubeznijo in nenasiljem, o veri 
v družini in drugih vrednotah, ki jih prinaša ta verska vzgoja in vera. 

Dvorana zadružnega doma je bila povsem polna, ob koncu pa se je Ivan Arzenšek, petrovški 
kaplan in predsednik Kulturnega društva Petrovče zahvalil vsem prisotnim ter materam čestital 
za njihov praznik. T. TAVČAR 

Popoldanska šola plavanja 
v pokritem bazenu na Go-

lovcu se že vse od septembra 
vrstijo deseturni dopoldanski 
tečaji plavanja za otroke v ma-
li šoli in tečaji za učence dru-
gega razreda osnovne šole, ki 
jih po navodilih Zavoda za 
šolstvo organizira celjski se-
kretariat za družbene dejav-
nosti. Manjši bazen je tako 
praktično povsem zaseden od 
8. do 15. ure, veliki pa precej 
prazen, čeprav še zdaleč niso 
prišli na vrsto otroci vseh so-
sednjih občin, žalska in šent-
jurska pa verjetno sploh ne bi 
prišli na vrsto, če bi sezona 
trajala res samo do 16. junija, 
kot je zaenkrat dogovorjeno. 

Prav zato je bila z vseh stra-
ni pozdravno sprejela pobuda 

zasebnika Mirka Čarlija Gr-
miča, plavalnega učitelja in 
predsednika Društva reševal-
cev Slovenije, ki je ustanovil 
zasebno podjetje Plavalec, 
sklenil pogodbo o popoldan-
skem najemu bazenov in se lo-
til organiziranja popoldanskih 
tečajev za vse starostne kate-
gorije. 

Tečaji, ki jih vodijo strokov-
no usposobljeni učitelji, vadi-
telji in vodniki plavanja, pote-
kajo dva ali tr ikrat tedensko 
po dogovoru in sicer za mladi-
no od 16. ure do 19.30, za njimi 
pa pridejo na vrsto odrasli, ki 
lahko svoje vodne spretnosti 
razvijajo in izpopolnjujejo do 
21. ure. Ob zaključku vsakega 
tečajnega ciklusa bodo v goste 

povabljeni tudi starši prijav-
ljenih otrok, malčki pa bodo 
v velikem bazenu prikazali 
svoje pravkar pridobljeno pla-
valno znanje. Kol zanimivost 
smo izvedeli, da pripravljajo 
v kratkem tudi šolo vaterpola, 
športa, ki je bil nekoč v Celju 
že zelo priljubljen, nekaj časa 
životaril, danes pa med mladi-
mi zanj spel raste zanimanje. 
Prijave za petnajslurne tečaje, 
ki stanejo 6.000 tolarjev za 
otroke in 10.000 za odrasle, 
sprejemajo v recepciji bazena 
Golovec vsak dan med 14. in 
20. uro, podrobnejše informa-
cije pa vam bodo z veseljem 
povedali, če zavrtite telefon-
sko številko 433-456. 

SHERPA PRESS 

Pomlad pospešila delo celjskih tabornikov 
s pn'imi pomladanskimi 

žarki so oživeli tudi celjski ta-
borniki, njihovo delo pa se bo 
nadaljevalo vse do poletja, ko 
se začne sezona taborjenj. 

V soboto, 18. marca, so se 
taborniki udeležili orientacij-
skega tekmovanja Bračičevi 
dnevi v Slovenskih Konjicah. 
Ekipa popotnic je osvojila 1. 
mesto v svoji kategoriji, dobro 
sta se uvrstili tudi ekipi popot-
nikov in gozdovnikov. Za pičle 

štiri sekunde so Celjane pri ve-
zanju vozlov prehiteli taborni-
ki iz Zagorja, zato se bodo na 
naslednjem tekmovanju še 
bolj potrudili, da bi dobili pre-
hodni pokal v tej panogi. 

Ob dnevu tabornikov, 22. 
aprila, bodo s sodelovanjem 
Zavoda za gozdove izvedli ak-
cijo Moje drevo, ki bo potekala 
hkrati po vsej Sloveniji. Vsak 
vod bo v svojem kraju vsadil 
drevo, mlajši taborniki pa bo-

do poskušali vzgojiti dre\n 
iz semen. Rodov mnogobi 
njihova naslednja akcija, | 
27. in 28. aprila na Gri| 
nanj pa vabijo vse, ki jih 
ma lokostrelstvo, кш-јепје^ 
njev, orientacija v naravi 
postavljanje šotora. Vse ekjj 
ki bodo na tem tekmov^ 
osvojile 75% ali več moži 
točk, se bodo maja pomerile 
območnem mnogoboju in јц 
ja na državnem tekmovanja 

Resene smrti 
Prva akcija prenašanja žab preko ceste 
v Sloveniji 

V spomladanskem obdobju, 
v času razmnoževanja, v bliži-
ni mrestišč konča na cestah na 
stotine žab, v glavnem krastač, 
ki sodijo med najpočasnejše 
dvoživke. Člani žalskega dru-
štva Radoživ, Ekološki forum 
LDS ter več sponzorjev in pro-
stovoljcev pa je minulo soboto 
na krajevni cesti Rakitovec-
Drobinsko omogočilo pr\'o ak-
cijo zavarovanja žab v Slove-
niji. 

Študentka biologijo Nuša 

Kropivšek, pobudnica akcije, 
je lani ob Slivniškem jezeru 
v enem samem jutru naštela 
preko 200 povoženih žab, kar 
je pomenilo tudi precejšnjo 
nevarnost za voznike. V tujini 
so že pred časom zaščitili žabe 
in druge manjše živali z grad-
njo posebnih podhodov in 
ograj ali pa jih preprosto pre-
našajo preko cestišč. Že pred 
časom so ob cesti Rakitovec-
Drobinsko postavili začasno 
ograjo iz plastike v dolžini 500 

metrov, ob njej so se nabil 
kopenske žabe, ki so jih ko 
minulega tedna v vedrih { 
našali z ene na drugo stran 
stišča. Nuša Kropivšek jek 
delovanju tokrat povabila j 
vilne prostovoljce, med fl 
gim tudi študente bioloj 
sponzorji pa so zagotovili 
nar za potreben material,! 
nočišče in hrano. Prostovi 
so minuli vikend pred zl 
šljivo smrtjo rešili nekaj ti 
žab, v prihodnje pa upajo* 
bodo ob rekonstrukciji <* 
zgradili posebne podhodej 
cesto, po katerih bodo Ž 
vamo končale svojo svatlX 
pot. 

Foto; SHE^ 
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Dobra volja ¡e najbolja 
^lca Костап ¡e že sHoraí pol stoleUa zvesta Šentrupertu In našemu časopisu 

naoes imamo za Kosilo le 
. >\>гег mesa in motovileč 
tî V |(uhanimi jajčki,« nas je 

v r a t i h kuhinje pozdravi-
^iocmanova mama. »Petek 

in s® j® treba postiti,« je še 

•'"^gelca Kocman živi v Šen-
'j^rtu nad Laškim že skora j 

p o l e t j a . Prav toliko časa je 
J^tilničarka in prav toliko 
^ je zvesta tudi našemu ča -

»Kako se je časopis ta-
^t imenoval? Ne morem se 
tinniti, pa sa j ni čudno, ko 
l̂ e minilo že toliko let,« p ra -
^ g e l c a v smehu. »Na časo-
1 je bil na jp re j naročen oče 
^nc, po njegovi smrti je dol-
jleta prihajal na moj naslov, 
' l¡aj zadnjih let pa na sinove-

Tednik prebira zvečer, sa j 
î j ni časa, vedno pa na jp re j 
logleda, če je v časopisu napi -
jjiega kaj o Šentruper tu . 
¿e se že ne spominja, kako 
( je Novi tednik imenoval 
^ petimi desetletji , pa se 
jspa Angelca na tanko sporni-
ja dneva, ko se je iz rodnega 
jsredka pri Kalobju primožila 
sem gor« v Šentruper t . »Bilo 
23. februar ja leta 1946. Mo-

aso mi izbrali starši, tako je 
^ bilo takra t . Pri Kocmano-
ih. kjer so že prej imeli gostil-
i),so rabili p r idno nevesto, pa 
) se starši ka r sami dogovorili 
imorala sem iti,« se spominja 
pspa Angelca in dodaja , da 
(življenju, žal, ni imela sreče 
imoškimi. Mož, k i j e b i l m e d 
^svetovno vojno obveščevalec 

•jjptizanih, je dolga leta bo-
llai in leta 1970 umrl. Pol-
lila si je drugega moža, pa je 
iiumrl. Zda j najbt)lj uživa 
îsnovi družbi in prav vesela 

. )t,iia ga je pred kakšnimi 
úsfú leti prepričala, na j se 
i?i)Iine vrne v domači lá'aj. 
Čeprav sem celo življenje t r -
ii delala in bila vajena vsega 
«dega, sama nisem več zmo-
a voditi gostilne,« pravi, 
sinom delata složno in do-
ler ji bo zdravje dopuščalo, 
51 bo pomagala. V kuhinj i se-
fda. 
Angelca Kocmanova pravi, 
iaima veselje do gostinstva in 

vsega, ka r je povezano z nj im, 
na jbrž v krvi. Pri očetu doma 
so imeli gostilno, pa so jo po-
tem, ko je k hiši prišla n jena 
mama, zaprli . Kl jub temu jo je 
vleklo h ke lnar jenju in že kot 
dvanajs t le tna je pomagala te-
ti. Takoj po vojni je v Šen t ju r -
ju naredi la tečaj in dobila do-
voljenje za opravl janje gostin-
ske obrti . Tako kot Šent ru-
pert , ki se je iz nekoč pozabl je-
nega kra ja razvil v pr i je tno 
vas, kamor se je začelo vračat i 
življenje, je iz nekoč ma jhne 
gostilne Kocman pred slabim 
desetlet jem zrasla lepa, nova 
gostilna. Gospa Angelca je še 
vedno na j ra j e za štedilnikom 
in med svojimi lonci. »Včasih 
sem veliko pekla, tudi po deset 
sort peciva sem spekla za 
kakšno ohcet,« pravi. Njena 
kuhin ja tudi danes slovi pred-

vsem kot domača, sa j kuha po 
starih receptih, pa tudi vsa ze-
lenjava in meso sta iz domačih 
logov. Včasih je pekla tudi 
kruh, danes pa ji za to zmanj -
ku je časa. Kl jub temu pa še 
vedno prisega na peč na drva. 
»Naj porečejo l judje, kar koli 
hočejo, vendar sem trdno pre-
pričana, da je tako skuhana in 

pečena hrana veliko bolj zdra-
va,« zatr juje . Ko je bila še 
mlajša, je vneto zbirala recep-
te za najrazl ičnejše jedi, pa jih 
je potem razdaja la okoli. Sicer 
pa receptov sploh ne potrebu-
je, sa j vse ve na pamet, veliko 
reči pa skuha kar po svoje. In 
ni takšna kot mnogi drugi ku-
harj i , ki majhne, a pomembne 
skrivnosti kuharske umetnosti 
l jubosumno čuvajo zase. Bisk-
vitno testo, pravi gospa Angel-
ca, bo zagotovo uspelo, če bo-
ste penasto zmešali tri jajca, 
po deset dekagramov moke in 
s ladkor ja ter malo limonine 
lupinice, nato pa zmes pol ure 
pekli v srednje vroči pečici. 

Angelca Kocman ne mara 
zdravnikov, zato »za svoje 
zdravje večinoma skrbi kar sa-
ma. Poleti nabi ra zdravilne ro-
že in si pozimi kuha čaje, dva-
kra t na leto pa si privošči tudi 
toplice. »Pa še nekaj je po-
membno za dobro zdravje in 
lepo življenje,« pravi. »Človek 
mora biti vesel in v veseli 
družbi. Predvsem pa mora 
znati odpuščat i in nikoli se ne 
sme predolgo >žreti<. Pogovar-
jati se je treba, ne pa kuhat i 
mule ali, bog ne daj , biti na 
nekoga dolgo jezen. Vse to sla-
bo vpliva na zdravje in kra jša 
življenje.« 

JANJA INTIHAR 
Foto: SHERPA 

Dela so se pričela 
v Savinjsko dolino bodo spet prišli sezonski delavci. Nekaj 

jih je že tu in pričeli so z odkopavanjem hmelja. Ročno odkopa-
vajo hmelj prvo in drugo leto, pozneje pa to opravijo strojno. 

Hmel jar j i in delavci si na jbol j želijo, da jim vreme ne bi 
preveč nagajalo. Na sliki: Skupina sezonskih delavcev iz Varaž-
dina pri odkopavanju hmelja v okolici Braslovč. T. TAVČAR 

Levi breg vse bliže 
Nov most v Laškem, ki bo 

pri bencinski črpalki povezo-
val desni breg Savinje z nase-
ljem Jagoče, hitro napreduje. 
Kot zagotavljajo predstavniki 
Gradisa, bo most zgrajen v do-
govorjenem roku, to je do le-
tošnjega oktobra. 

Most so začeli gradi t i de-
cembra lani, te dni pa so grad-
binci, ki so doslej zaradi slabe-
ga vremena dela ustavili le na 
kratko, že postavili upornike. 
Most, ki ga je zasnoval a rh i -
tekt Andrej Kemr, bo obliko-
van tako, da se bo vključeval 
v celostno a rh i tek turno podo-
bo bodočega tur is t ično-rekre-
ativnega centra, ki n a j bi v na -
slednjih letih zrasel na levem 
bregu reke. Namenjen bo vsem 
udeležencem v prometu, pe-
špot pa bo imela celo nads t re-
šek. Gradn ja mostu bo stala 
neka j več kot 192 milijonov to-
larjev, za kolikor je bila skle-
njena pogodba med izvajal-
cem, celjskim Gradisom, in 
bivšim izvršnim svetom laške 
občine. Del sredstev je že pr i -
spevala republika iz proraču-
na, večji delež pa bodo morali 
zagotoviti v občini iz lastnega 
proračuna in s pomočjo doma-
čih podjeti j , zlasti Pivovarne. 

Nov most v Jagoče ne bo po-
memben le za nov turist ični 
kompleks na levem bregu Sa-
vinje, ampak bo končno raz-
bremenil tudi promet skozi 
Laško. »Zadihalo« bo pred-
vsem staro mestno jedro, ki ga 
Laščani želijo vključi t i v svojo 
turist ično ponudbo. JI 

Darujte kri! 
Rdeči križ Slovenije n a m je 

poslal program apri lskih kr -
vodajalskih akcij na širšem 
celjskem območju. Začeli bodo 
v Velenju, k jer bo odvzem krvi 
5., 6. in 7. aprila, 6. tudi 
v Šmar tnem ob Paki, 13. na 
Ravnah nad Šoštanjem, 20. na 
Planini, 21. v Žalcu, 23. apri la 
pa v Lučah. 

Del udeležencev prve Likovne delavnice za najmlajše Starovaščane na temo Pozdrav pomladi. 

Likovna delavnica v Stari vasi 
Dom krajanov v Stari vasi postaja vse bolj zbirališče tudi najmlajših prebivalcev tega 

mestnega predela Velenja. Zanjo je pripravilo vodstvo Doma krajanov \Tsto zanimivih priredi-
tev. Do poletnih počitnic jih bodo pripravili enkrat na mesec, jeseni pa bodo druženja pogostejša. 

Te dni so pripravil i Likovno delavnico za najmlajše, ki jo je vodil Boris Oblišar. Osem 
najmla jš ih Starovaščanov je risalo na temo Pozdrav pomladi, starši, njihovi sovrstniki in drugi 
pa so si lahko ogledali dela v torek 21. in sredo 22. marca. 

Aprila pr ipravl ja jo za najmlajše Starovaščane presenečenje. Maja bodo organizirali izlet 
v neznano, junija pa bo olimpijada na jmla jš ih Starovaščanov na prostoru ob Domu krajanov. 

M. L. 

Ivala za vaše zlate roke 
Ob dnevu žena in materin-
em prazniku so v Domu kra-
kov Stara vas pripravili 
odstavitev ustvarjalnosti 
fsjank tega mestnega predela 
'lenja. Ročna dela, slike, do-
f»'« iz domače kuhinje, izvir-
' spominke in drugo je pred-
"ä̂ ilo kar 30 krajank in 
'"'ajanov. 
Obiskovalci razstave so bili 

"^enečeni nad razstavl jeni-
® izdelki. Zato tudi ni slučaj, 
^ je v knjigo vtisov ena od 
"äjsih obiskovalk razstave 
'pisala »Vsem razstavl jav-

kam hvala za vaše zlate roke. 
Prenesite to na nas mlade.« 

Ob zakl jučku razstave so 
Zofka Gorogranc, Veronika 
Šporin, Vanja Benko in 5-let-
na Alja Zorko pripravile pr i -
ložnostni program. 

Želja organizatorjev pr ika-
za ustvar ja lnost i k ra j ank Sta-
re vasi in sodelujočih na raz-
stavi je, da bi postala predsta-
vitev t radicionalna. Starovaš-
čanke so obljubile, da jih bo 
pr ihodnje leto predstavilo svo-
jo us tvar ja lnost še več kot 
letos. M. L. 

^tarovašcank seje odločilo, da v Domu krajanov prikaže 
"^atc ustvarjalnosti; pridružilo se jim je tudi 5 sokrajanov. 

Najlepši filmi 
Na naslovnici Tednikovega 

TV vodiča je bil tokra t prizor 
iz filma Vesna in z igralko 
Metko Gabrijelčič. V poštev za 
žreb je prispelo 72 kuponov. 

Izžrebali pa smo: Marijo 
Kragolnik iz Košnice 57 a, ki 
na j se čim prej oglasi v našem 
oglasnem oddelku, k jer jo ča-
ka sodček laškega piva; An-
dreja Jazbec iz Vrtne 36, Store 
in Srečko I \ i sa r iz Celja, Pod 
kostanji 4, pa na j se prav tako 
oglasita v oglasni oddelek, 
k je r bosta prejela torbo 
NT&RC. Vljudno prosimo, da 
se vsi izžrebani po nagrade 
oglasite v našem oglasnem od-
delku! 
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Hula-hula, Cele, Cele! 
Celje Pivovarna Laško še četrtič državni prvak v rokometu — FlorlanI pripravili špalir oä dvorane do avtobusa 

Do konca druge finalne tek-
me končnice rokometnega pr-
venstva je ostalo še nekaj se-
kund. V protinapad so zbežali 
trije igralci v rumenih dresih. 
Ivandija je skočil v šestmetrski 
prostor in žogo podal Šerbcu, 
ki je s cepelinom potrdil četrti 
naslov državnih prvakov in re-
kordno sezono: 26 tekem in 26 
zmag! 

»Pet razlike,« je napovedo-
val Tone Tiirnšek, ki je bil vse-
skozi na trnih in si vidno od-
dahnil šele minuto, dve pred 
koncem tekme. Jadran drugi 
polčas sploh ni vodil, 14:14 
(32. minuta) je bilo zadnje ize-
načenje, toda v igri različnih 
obdobij je bil pritisk nenehno 
prisoten. 

»Najtežja tekma v sezoni 
1994/95,« je ocenil trener Miro 
Požun, kapetan Tomaž Jeršič 
pa je bil drugačnega mnenja: 
»Niti enkrat nisem podvomil 
v zmago. Pri začetnem zao-
stanku z 2:6 še ni bilo nič odlo-
čeno. Kolikokrat smo že vodili 
s petimi, šestimi goli razlike in 
izgubili. Bolj kritično je bilo 
na prvenstvenem gostovanju, 
ko smo izgubljali s 13:19, na j -
bolj po Fotexu. Dva tedna smo 
bili povsem out.« 

Vsako obdobje je imelo svo-
jega junaka. Na začetku Šerb-
čeve asistence in dva gola iz 

sedememetrovk. Nato Puc 
s pritajeno igro kobre. Na prvi 
pogled odsoten, vendar je bilo 
nadaljevanje akcije bliskovito. 
Streli z desetih metrov — bum, 
bum, bum. Zöge skoraj ni bilo 
videti, toda mreža se je tresla 
med stičiščem vratnice in 
prečke. 

Pušniku ni šio. Po dobrih 
devetih minutah se je brez 
obrambe umaknil na klop. Ne-
kaj mesecev nazaj se kaj takš-
nega ne bi zgodilo, v Hrpeljah 
je logična menjava vratarjev 
prinesla rezultat. Strašek (12 
obramb) je na začetku drugega 
polčasa držal razliko. Dva ci-
sta nasprotna napada in »zi-
cer« sta bila njegova, vmes se 
pozdrav Florjanom in v Celju 

bo tudi v naslednji sezoni. 
Razigral se je tudi Ivandija, 

na krilu je Jeršič pobiral žoge, 
po manjši krizi je bil Puc spet 
pravi. »Pri podajah je bilo ne-
kaj nesporazumov, Valenčič 
pa me je v čistih položajih ča-
kal pri nizkih metih. V seštev-
ku sem dvoboj z goli z velike 
razdalje vseeno dobil,« pravi 
najboljši strelec celjskega mo-
štva. 

»Bili smo prvi, ki smo v pr-
venstvu in končnici dobili vse 
tekme. Možna je samo ponovi-
tev našega podviga,« je bil je-

drnat Požun. Odločitev o na-
slednji sezoni prelaga na ob-
dobje po svetovnem prven-
stvu, toda v ponedeljek se je 
s Turnškom pogovarjal o mož-
nih okrepitvah za novo sezono. 

V podvig brez primere so 
svoj delež vgradili tudi Florja-
ni. Pred telano so ploskali po 
taktu Jadranove himne, med 

igro niso niti za hip obstali, na 
koncu pripravili špalir od 
izhoda iz dvoran do avtobusa 
in športno vzklikali tudi do-

mačemu matadorju Likavcu in 
trenerju Lazarju. 

»Hula-hula, Cele, Cele,« so 
pred dvorano prepevali Flor-
jani. S pokalom in pivom so 
posebej pričakali vsakega 
igralca, trenerja in druge može 
šampionskega mozaika. 
»Najdlje sem v klubu in neke 
vrste trdovratnost je poplača-
na. Nikoli nisem podvomil 

v rekordno serijo, ki je rezulta 
kvalitetnega dela na vseh po 
dročjih,« si je v urah slavja da 
duška tudi sekretar Vladi 
P*rivšek in v isti sapi že razmi 
šljal o organizacijskih podrob 
nostih sobotnega finala p» 
kala. 

Veselje na parketu se je za-
čelo na sredini igrišča. Igralci 
so se v krogu razigrano vrtd 

in iz njihovih ust je bilo slis®, 
le eno besedo: »Havaji, Ha^^'l 
Havaj i . . .« Na avtobusu so 
peli celo nekaj havajskih 
tov, uradni del slavja v ^ 
skem hotelu pa je bil 
Tone Tumšek je паШ^ 
zdravice Jeršiču izročil P j 
gram junijskega potov^j^ 
v ra j sredi Pacifika - na ̂ ^ 
v a j e . . . 

Jadran-Celie Pivovarna Laško 23:27 (12:13) 
Dvorana v Hrpeljah, gledalcev 1000, sodnika Povalej (Celje) 

in Melanšek (Velenje). 
JADRAN: Valenčič, Blanuš^ B. Uršič, Ražem 2, Trošt, 

Spende 8, Makuc 5, Jovičič 2, Siškovič, Likavec 3, Ipša 3, A. 
Uršič. 

CELJE PIVOVARNA LAŠKO: Pušnik, Šafarič, Begovič, Šer-
bec 7 (2), Načinovič 1, Ivandija 5 (4), Jeršič 2, Pungartnik 3, 
Tomšič 1, Leve, Puc 8 (1), Strašek. 

Gibanje rezultata: 3:1, 6:2, 6:6, 9:6, 12:10, 14:17, 17:20, 21:22, 
21:24. 

Jeršič je za štiri naslove držav-
nih prvakov našel zanimivo 
primerjavo: »Letošnji naslov 
ima posebno veljavo zaradi se-
rije zmag. Drugače pa . . . 
Pravzaprav je točno tako kot 
pri Bunghy jumpingu. Prvič je 
nekaj neverjetnega, drugič že 
vse veš.« 

¡Marrana: 
medcelinski pokal 

Turnir Georges Marrane 
so si francoski organizator-
ji za drugi okrogli jubileji 
z a m i s l i l i k o t medce l insk i 
klubski pokal. Celjani so 
kot branilci naslova že po' 
trdili udeležbo na tumirjUi 
ki bo od 28. avgusta do j 
septembra. V štirih pred-
tekmovalnih skupinah naj 
bi nastopilo kar šestnajs' 
ekip (štiri iz Francije, osetn 
iz Evrope ter pi-vaki Afn' 
ke, Amerike, Avstralije i® 
Azije), ki bodo najpr^ 
igrale v okolici Pariza, ^ 
četrtfinala dalje (iz vsak« 
skupine napredujeta ^ 
dve ekipi) pa v francos» 
prestolnici. 

V zmagah 20:0 
Liga (22:0): Rudar 22:20, 

32:22, Gorenje 23:13, 
23:16, Fructal 34:17, 30:18, 
Litija 29:15, 27:17, Kode-
Ijevo 31:20, 25:19, Drava 
27:17, 40:22, Inles 32:15, 
27:17, Jadran 33:23, 31:26, 
Prevent 34:21, 36:19, Do-
bova 31:21, 29:19, Slovan 
22:20, 31:13 (razUka v go-
lih 649:412). Končnica 
(4:0): Gorenje 28:14, 26:20, 
Jadran 37:20, 27:23 (razli-
ka v golih 118:77; skupaj 
767:489). 

Prvaki (število golov in nastopov): Rolando Pušnik 1/21, Boštjan Strašek -/23, Beno Lapajne -/14, Robi Šafarič 51/26, Rajkt 
Begovič 26/26, Uroš Šerbec 147/25, Alvaro Načinovič 49/25, Silvio Ivandija 87/26, Aleš Franc 1/2, Tomaž Jeršič 69/24, Romu 
Pungartnik 7 4 / 1 7 , Tomaž Tomšič 77/26, Aleš Leve 55/26, Iztok Puc 110/23. Trenerja: Josip Šojat (do 10. kroga) in Miro Požun (od 
11. kroga). Pomočnik: Herman Wirth. 

Boštjan Strašek je v veliki meri odločil drugo finalno iekttn 
končnice in bo tudi v naslednji sezoni igral skupaj z Robijai 
Šafaričem in Urošem Šerbcem (z leve). 

Nenormalen podvig 
Tone Turnšek: »Pred nami Je slovenska liga z zmagami za 
deset In več golov, nad nami Evropa, za katero še nismo 
pripravljeni! 

»Klub ostaja trden. Prežive-
li bomo zgodnji izpad iz poka-
la prvakov in se dvignili iz 
močvirja. Do konca sezone 
smo obsojeni na anonimnost, 
nov vzpon pa bodo spremljale 
suverene zmage v državnem 
prvenstvu,« je konec lanskega 
oktobra govoril Tone Turnšek, 
ki je zadnji teden spet v šam-
pionskem zanosu. 

»Zahteva po naslovu brez 
izgubljene tekme ni bila po-
vsem resna. Ekipo smo želeli 
dvigniti iz šoka, v prednovo-
letnem razpoloženju po zmagi 
na pariškem turnir ju pa smo 
konkretizirali dogovor. Sezo-
na brez poraza ne sme biti im-
perativ, saj je takšen podvig 
nenormalen. Opozarja na ne-
logičnosti v naši ligi, v podvig 
pa sem v glavnem nenehno 
verjel. Fantom zaupam,« je po 
četrti zvezdici razmišljal 
Turnšek. 

Klubska sezona bo v soboto 
končana. Kdo odhaja, kdo pri-
haja? 

Lapajne in Begovič sta pro-
sta. Prvi odhaja ali v Gorenje 
ali k Preventu, drugi ima ne-
ka j kombinacij z Dobovo. Od-
prta sta še Pušnik in Ivandija, 
a pri obeh gre večinoma za po-
drobnosti. Z nekaterimi tujimi 
igralci smo že vzpostavili sti-
ke, vendar je za imena še prez-
godaj, saj še nismo začeli kon-
kretnih pogovorov. 

Nekateri so napovedovali 
odhod. Mar nastaja konku-
renca? 

Zgodaj smo začeli s pogovo-
ri o podaljšanju pogodb in na-
leteli na probleme, ki jih ni-
smo pričakovali. Prevent, Go-

renje m se nekateri klubi so 
štartali na naše igralce, kar je 
razumljivo in po svoje tudi 
pravilno. V Celju si iskreno že-

limo čim več močnih klubov in 
tekem, kot je bila sobotna 
v Hrpeljah. 

Mar to pomeni, da Celje Pi-
vovarna Laško izgublja 
primat? 

Ne, toda klubi so že sposob-
ni preplačati igralce. Smo 
v specifičnem položaju. Za nas 
rokometni trg obstaja samo 
v tujini. Potrebujemo resnične, 
vrhunske okrepitve. Takšnih 
med domačimi igralci ni. 

Tri tujce že imate, bo po-
temtakem prostor še za četr-
tega? 

V domačem prvenstvu sta 
tujca samo Načinovič in Ivan-
dija, v Evropi tudi I\ic. Da, 
tudi možnost četrtega tujca je 
odprta. V tem trenutku je naša 
glavna hiba pomanjkanje 
močnih tekem, zato bomo jese-
ni prisotni na vseh močnejših 
turnirjih. 

Generalna ocena sezone 
1994/95? 

Kot da visimo na lestencu. 
Pod nami je slovenska liga in 
zmage z razliko desetih in več 
golov, nad nami Evropa, za 
katero še nismo dovolj pri-
pravljeni. 

Prihodnje leto bo jubilejno: 
minevalo bo 50 let od ustano-
vitve kluba. Z domačo sezono 
brez poraza ali s še večjim 
uspehom? 

Vsem dosedanjim rodovom 
bi jubilej polepšali z uvrstitvi-
jo v ligo prvakov. Ne v La-
škem, marveč v Golovcu. Ro-
komet ostaja v Celju! Mar ni 
dovolj jasna odločitev, da bo-
mo deloma financirali posta-
vitev parketa? 

Na zdravje zmagi — Miro Požun, trener rokometašev Celja Pivo-
varne Laško. 



if SPORT 

pust i te u p a n j e . . . 
conoto ¥ Golovcu ob 17, url finale pokala, meti Celßem 

^0¥arno Laško In Gorenjem 
• • ^ d sobotno imamo tekmo 

bi bil nad vrati dvora-
P" (jolovec lahko zapisan 
"̂ ntej®̂  verz: »Pustite upa-
^̂  vsi, ki vstopate.« Prvaki so 
ÜSno prepričani, da bo Gore-
• doživelo poraz in bodo lo-

"'rilie državnih tekmovanj še 
а̂ргеј samo v lasti Celja Pivo-

; ¿ e Laško. 

^fie, f inale ne bo formal-
vendar bo bistveno lažja 

"kiiia,« pravi »celjski« Požun 
''red novim dvobojem s sinom. 
!sekaj me moti v Celju. Gle-
dalci le spremljajo igro in ča-
Lo na veliko razliko v golih. 

kritizirajo, kot spodbuja-
jo Florjani so seveda izvzeti.« 
^ Vstopnice po enotni ceni 500 

tolarjev so vse dni v predpro-
daj i na recepciji bazena Golo-
vec, dvorana pa bi pravzaprav 
morala biti polna. Prvenstva 

(in pokala?) še nihče ni osvojil 
brez poraza, brez ene same od-
dane točke in rekorder j i si vsa j 
za slovo zaslužijo spektakel. 
Evropske rane so zaceljene in 
n a j se v Golovec spet naseli 
vzdušje s tekem prot i Borbi, 

Redbergslidsu, Teki, 
W a l l a u . . . 

»Velenjčani imajo deloma 
prav. V eni tekmi je res vse 
mogoče, toda v soboto je ena 
možnost izključena: naš poraz. 
Prevečkrat smo se opekli, zato 
ne bomo igrali z levo roko,« 
odgovarja Aleš Leve, podobno 
pa razmišl jajo tudi dnigi . Za-
to, pozor. Gorenje? Previdnost 

in zaupan je v dobro formo sta 
se na prvi f inalni tekmi konč-
nice spremenila v visoko zma-
go Celjanov. 

Zadnja finala - 1991/92: Celje 
Pivovarna Laško-Bakovci 
32:15 (13:9); 1992/93: Celje Pi-
vovarna Laško-Slovan 15:10 
(6:4); 1993/94: Celje Pivovarna 
Laško-Prevent 25:21 (21:21, 
12:8). Dosedanji zmagovalci: 16 - Ce-

lje Pivovarna Laško, 9 - Slo-
van, 2 - Pi ran, 1 - Par t izan Slo-
venj Gradec. 

Celjani so nestrpni 
iniernl optimizem ¥ taboru Gorenja, a tutìl strab pred 
iatastrofo 
Velenjčani so minuli teden 

jenehno prestavljali ure (ča-
jjvna razlika s Čeljabin-
skom je štiri ure), po torkovi 
tietji tekmi končnice za 3. 
mesto pa so zaradi matu-
r a n t s k i h plesov morali zapu-
stiti Rdečo dvorano in so tre-
jirali v Žalcu ter S loven j 
Gradcu. 

»V Č e l j a b i n s k u s m o igra l i 
kolje k o t n a p rv i t ekmi . N a -
iiîdili s m o m a n j n a p a k 
ugodnejši iz id p a n a m je p r e -

prečil r azpo ložen i v r a t a r , 
ïseskozi so n a s sp r eml j a l e 
feve, n a l e ta l i šč ih s m o ve -
Jko čakali , p a še ča sovna r a -
ika n a s je u t rud i l a ,« se je 

irener B o j a n P o ž u n bežno 
Jotaknil p o v r a t n e t e k m e p o -
^ a E H F s Po lyo tom, k i je 
aaagal z 29:21 (13:10; G e r -
^ n 7, Ča te r , T o m e 3, 
wirk , P l a s k a n , R o z m a n 2, 
%teršek, Oš t i r 1). 

V Golovcu b o d o poskuša l i 
p r e sene t i t i s g loboko o b r a m -
bo, k i že p o t r ad ic i j i Ce l j a -
n o m povz roča n a j v e č težav . 
K las i čno p o s t a v i t e v 3 - 2 - 1 bo 
z a m e n j a l a f o r m a c i j a 3-3, n e -
gotov Qoj p a obe ta t u d i bo l j -
ša t e lesna p r i p r av l j enos t . 
»Poznam Cel jane . K o je ena 
t e k m a , so b o l j n a p e t i in i g r a -
jo da leč p o d svoj imi z m o ž -
nos tmi ,« t r d i P o ž u n z d r u g e 
k lopi . 

S t r e n e r j e m se s t r i n j a t u d i 
Aleš Anžič , k i d o b r o p o z n a 
n e k d a n j e soigralce . »Drži , 

drž i , t o d a le tos so t a k o p r e -
pr ič l j iv i , d a je p r e s e n e č e n j e 
i zk l jučeno . A se pocen i n e 
b o m o dal i , č e p r a v t u d i n a m 
n e bo u s t r eza l a ce l j ska 
o b r a m b a 6-0,« p r a v i Anžič . 
Z a gole b o s t a zado lžena 
R o z m a n in S e m e r d j i j e v , n e -
v a r n o s t p a b o p r e d s t a v l j a l a 
t u d i d o b r a r ea l i zac i j a k r o ž -
nega n a p a d a l c a M a r k a Cve t -
ka . »Veliko je odv i sno od d o -
b r i h p o d a j n a čr to , p r i Ce l ju 
p a t u d i od o b r a m b e . Z m a g a ? 
Ne, to b i b i lo preveč . Rea l -
nos t je p o r a z s p e t i m i goli 
razl ike.« 

M do f inala : Celje Pivovarna 
liko - Fructa l 30:14, 23:22; 
Éan 32:27, 33:27; Prevent 
m , 25:21; Gorenje - Sežana 
218, 20:18; Dobova 19:23, 
|i:19; Šešir 21:20, 18:18. 

Gorenja naj ne bi nihče zapu-
>̂1, z Lapajnetom so si že uda-
"li v roke, v naslednjih dneh 
Рз bo na drugo serijo dogovo-
"•v prišel Ilič, ki je najboljši 
"relee Umaga. 

Se bosta celjska rokometaša v Gorenjevem moštvu Marko 
Cvetko in Aleš Anžič veselila tudi v soboto? 

FW R̂AMA 
Rokomet 

I. liga 
ženske - 19. krog: Žalec-Ve-

lenje 22:11 (10:6); Popovič 6, 
Randl 5, Derčar 4, T. Dolar, 
Brekalo 2, Kline, V. Dolar, 
Hudej 1 za domače, Medar 4, 
Raukovič 3, Stefanovič 2, Ka-
raman. Topic 1 za gostje; Bra-
nik-Mlinotest 20:20, Bur ja -
Kočevje 36:23, Piran-Izola 
21:17, Kranj-Ol impi ja 11:22, 
Krim-Bakovci 28:14. Vrstni 
red: Krim ( - ) 34, Olimpija ( - ) 
32, Burja 30, Branik, Žalec 25, 
Mlinotest 24, Piran, Kočevje 
15, Vegrad 14, Izola 8, Bakovci 
3, Kran j 1. 

Košarka 

A-1 liga 
Moški - 7. krog: Olimpi j a -

Kovinotehna 87:73 (40:40); Ja-
godnik 21, Petranovič 20, Sta-
vrov 13, Cizej 8, Tiller 6, Urba -
nija, Čmer 2, Kobale 1; Roga-
ška-Postojna 81:85 (51:52); 
Mičunovič 31, Novakovič 20, 
Jurkovič 13, Tabak 11, Nikito-
vič 4, Sušin 2; BWC-Satex 
93:92, Triglav-Litostroj 69:87; 
8. krog: Satex-Kovinotehna 
101:96 (46:43); Petranovič 26, 
Tiller 22, Cizej 18, Jagodnik 
12, Stavrov 11, Urbani ja 5, 
Čmer 2; Rogaška-Litostroj 
78:92 (44:47); Novakovič 36, 
Jurkovič 19, Mičunovič, Tabak 
10, Nikitovič 2, Sušin 1; Tri-
glav-BWC 71:86, Olimpija-
Postojna 90:77. Vrstni red: 
Olimpija 41, Kovinotehna 36, 
BWC 34, Satex 33, Litostroj 
32, Rogaška 31, Postojna 29, 
Triglav 28. 

Ženske - 9. krog: Il iri ja-Co-
met 82:61 (37:30); Temnik 31, 
Šporar 11, U. Groleger, Račič 
6, Ribič 3, Brglez, Olup 2; Ježi-
ca-Celje 112:46 (61:21); Polut-
nik 18, Germ 15, Arbeiter 5, 
Jug, Ju rak 4; Odeja-Maribor 
66:81; 10. krog: Celje-Ilirija 
85:80 (43:43); Polutnik 25, 
Obrovnik, Ju rak 16, Ha jd in jak 
9, Germ 7, Vododpivec 6, Jug 
4, Per t inač 2; Comet-Odeja 
59:73 (30:37); Temnik 34, U. 
Groleger, Olup 7, Šporar 6, 
Brglez 4, Ribič 1; Maribor-Je-
žića 90:81. Končni vrstni red: 
Ježica 38, Maribor 35, Odeja 
29, n i r i j a 28, Celje 26, Comet 
24. 

Za uvrstitev v A-1 ligo - 7. 
krog: Id i r ja -P ivovama Laško 
68:57 (25:33); Gole 19, Staro-
vasnik 11, Čop 8, Dumik , 
Govc, Vujovič 5, Blagotinšek 
4; Helios-Liti ja 80:76, Koper-
Interier 64:102, I l ir i ja-K. zidar 
91:71; 8. krog: Helios-Pivo-
v a m a Laško 93:87 (48:29); Vu-
jovič 23, Govc 20, Gole 17, 
Blagotinšek 10, Starovasnik 6, 
Čop 4, Durnik 3, Blatnik, Šo-
štarič 2; Idri ja-Il ir i ja 64:65, K. 
zidar-Inter ier 78:93, Koper-
Lit i ja 59:108. Vrstni red: Liti-
ja, Interier, Helios, K. ziadr 13, 
Ilirija, Idirija, Pivovarna La-
ško 12, Koper 8. 

A-2 liga 
Moški - 7. krog: Loka-Comet 

110:104 (54:35); Šporar 28, 
Plevnik 24, Železnikar 19, Ko-
zar 11, Šafha l te r 9, Temnik 6, 
Šrot 4, Nera t 3; Olimpija ml-
Elektra 85:70 (46:37); Rizman 
37, Bogataj 15, Tomic 7, Lip-
nik 5, Mrzel 4, Tajnik 2; Med-
vode-Ježica 72:81, Slivnica-
Gorica 100:63; 8. krog:01impi-
ja ml-Comet 68:71 (40:41); 
Plevnik 21, Sivka 17, Šporar 
15, Železnikar 7, Kozar 6, Šrot 
5; Ježica-Elektra 74:48 
(33:30); Rizman, Tomic 12, 
Mališevič 9, Bogataj 6, Tajnik 
4, Dumbuya, Lipnik 2, Mrzel 
1; Slivnica-Medvode 101:77, 
Loka-Gorica 78:73. Vrstni 
red: Olimpija ml. Loka 38, Co-
met, Slivnica 36, Ježica 34, 
Elektra 31, Gorica 28, Medvo-
de 23. 

B liga 
15. krog: Celje-Brežice 

82:72, Bistrica-N. mesto 72:83, 
Zagorje-Vrhnika 88:66, S ta r -
še-Radovljica 65:80, Maribor-
Borovnica 85:63. Vrstni red: 
N. mesto 28, Celje 26, Zagoije, 
Radovljica 25, Brežice, Borov-
nica, Maribor 21, Starše 20, 
Bistrica, Vrhnika 19. 

Skupina od 11. do 19. mesta: 
Tolmin-Mik Prebold 92:68, 
Feniks-Kemoplast 90:82, Uni-
ka-Ruše 105:77, Snežnik-Sl. 
Gradec 88:55, Janče proste. 
Vrstni red: Janče 25, Unika, 
Feniks 22, Snežnik, Mik Pre-
bold, Tolmin 21, Ruše 17, SI. 
Gradec 16, Kemoplast 15.. 

Nogomet 

I. liga 
20. krog: Publikum-Belt inci 

2:2 (1:0); Sešlar (26), N T o k o 
(49), po izenačenju pa je Blat -
nik napadel Bajraktareviča; 
Pr imor je -Rudar 1:1 (0:0), po 
vodstvu Dolerja (64) izenače-
n je v zadnj ih minutah; Vevče-
Naklo 1:0, Železničar-Gorica 
1:2, Koper -Jadran 2:0, Koro-
tan-Izola 7:0, Mura-Maribor 
0:0, Kočevje-Olimpija 1:2. 
Vrstni red: Olimpija 33, Mura, 
Maribor 27, Gorica, Publ ikum 
25, Železničar 24, Beltinci 23, 
Korotan, Rudar 22, Primorje, 
Koper 18, Izola 15, Vevče 14, 
Kočevje 13,Naklo 9, J ad ran 3. 

II. liga 
19. krog: Radeče-Zagorje 

1:0 (0:0); vodilno moštvo je 
zrušil Drobne (46); Rudar -Ste-
klar 2:1 (0:0); zaman je bilo 
vodstvo prek Kraševca (49); 
Era Šmartno-Mengeš 0:0, 
Dravin ja-Drava 0:3 (0:2), Že-
lezničar-Slovan 2:0, Tumišče-
Elan 0:0, Domžale-Beltrans 
4:0, P i ran -Naf ta 3:1. Vrstni 
red: Zagorje 28, E ra Šmar tno 
27, Rudar (T) 26, N a f t a 24, Pi-
ran 22, Radeče 20, Domžale, 
Drava 19, Dravinja , Mengeš, 
Tumišče 18, Železničar (Mb) 
17, Slovan 14, Beltrans 12, 
Steklar 11, Elan 8. 

III. liga 
16. krog: Šent jur-Renkovci 

5:0, Pohorje-Pobrežje 4:1, 
Dravograd-Alumini j 1:1, 
S tarše-Kungota 0:0, Bakovci-
Sl. Gradec 3:0, Bistrica in Ko-
vinar prosta. Vrstni red: Šent-
jur, Aluminij (-^^2 2, Bakovci ( - ) , 
Dravograd 20, Kungota 17, 
Pohorje ( - ) 16, Bistrica ( - 2 ) 15, 
Renkovci, Starše 13, Kovinar 
( - ) 12, SI. Gradec 5, Pobrežje 3. 

MNZ Celle 
13. krog: Unsjar -Kovinar 

0:2, Tim Laško-Krško 2:1, Kiv 
Vransko-Unior 0:2. Vrstni red: 
Unior 23, Tim Laško 19, Kovi-
n a r (Š) 15, Krško 8, Usn ja r 7, 
Kiv Vransko 6. 

Kegljanje 

Območna liga 
Končnica: 4. krog - f ina lm 

skupina: Rogaška-Dobmi 
4830:4865, Izletnik-Konjic« 
4731:4795; vrstni red: Konjic« 
8, Dobrna 4, Izletnik, R ^ a š k i 
2; od 5. do 8. mesta: Žična-
Metka 7:1, Kovinar-Kovino-
tehna 7:1; vrstni red: Žična 
Kovinar, Metka, Kovinotehm 
4; od 9. do 12. mesta: Petrol-
Avto Celje 6:2, Ljubno-Obrt-
nik 1:7; vrstni red: Obrtnik 8 
Petrol 4, Ljubno, Avto Celje 2 
od 13. do 16. mesta: Kvit-
Komcel 2:6, Demit-P. Laške 
3:5; vrstni red: Komcel 8, Kvit 
P. Laško 4, Demit 0. 

Moški - končni vrstni red: 1. 
Sivka 1736, 2. Lešnik 1730, 3 
Salobir 1724, 4. Vodeb 1708, 5 
Klinar (vsi Ce) 167i; 6. Fider-
šek (Izl) 1669, 7. Cene 1657, 8 
Brglez (oba Ce) 1653, 9. Fidej 

1646, 10. Hasičič (oba Šoš) 
1636 itd; ženske: 1. Salamon 
(Kom) 818, 2. Podbreznik (Šoš) 
814, 3. Koštomaj (Mir) 778, 4. 
Klokočovnik (Kom) 769, 5. 
Drev (Šoš) 764, 6. Cilenšek 
)Kom) 762, 7. K m e t a (Mir) 
762, 8. Š t ampar (Kom) 759, 9. 
Ratajc 756, 10. Košir (obe Mir) 
751 itd. V zaključni del so se 
uvrstili t r i je kegljači in pet 
kegljavk, neposredno tudi 12 
kegljavk Miroteksa. 

Odbojka 

I. liga 
Moški: za A-1 ligo — 4. krog: 

Kamnik-Topolšica 3:0 (8, 6, 7), 
Bled-Fi Prom 3:0, P ioni r -Lju-
tomer 2:3; 5. krog: Topolšica-
Pionir 3:0 (11, 8, 8), Fi Prom-
Kanmik 0:3, Ljutomer-Bled 
3:1; vrstni red: Ljutomer 10, 
R o n i r , Kamnik, Topolšica 6, 
Bled 2, Fi Prom, Bled 0; za 
obstanek - 4. krog: Šempeter-
Brezovica 0:3, Fuž inar -Grani t 
1:3; 5. krog: Fužinar -Šempe-
ter 3:1, Granit-Brezovica 3:0; 
vrstni red: Fužinar 14, Brezo-
vica 10, Grani t 8, Šempeter 0. 

Ženske: za pr \ 'aka - 4. krog: 
Bled-Celje 3:0 (8, 10, 3), Palo-
ma-N. mesto 3:1; 5. krog: N 
mesto-Celje 3:1 (12, 13, - 1 3 , 
15), Paloma-Bled 3:1; vrstni 
red: Paloma 8, Bled 6, N. me-
sto 3, Celje 2; za A-1 ligo - 4. 
krog: Zg. Savinjska-Gorica 
3:2 ( - 1 1 , - 1 0 , 4, 2, 12), Kr im-
ŠOU 0:3, Kočevje-Cimos 0:3; 
5. krog: SOU-Zg Savinjska 1:3 
( -6 ,12 , -6 , -6 ) ,C imos-Kr im3:0 , 
Gk)rica-Kočevje 3:0; vrstni 
red: Cimos 10, Zg. Savinjska 8, 
Gorica 6, ŠOU 4, Kočevje 2, 
Kr im 0. 

II. liga 
Končni vrstni red — moški: 

Izola, Črnuče 38, Turbina 36, 
Lubnik, kovinar 30, Beltinci 
22, Žužemberk, Salonit II, Mi-
sl inja 16, Maribor 12, Braslov-
če 8, Mežica 2; ženske: L ju to-
mer 42, Sobota 36, Šoš tan j 30, 
Šentvid 28, Rogoza 24, Paloma 
II 22, Fi Prom 20, P tu j 18, Sol-
kan 16, Ruše 14, Mežica 10, 
Črna 4. 

m. liga 
Končni vrstni red — moški: 

Hoče, Domžale 40, Vuzenica 
36, Ceje 24, Šempeter II, To-
polšica II, F^ižinar II 20, Ra-
denci 15, P t u j 14, Lenart , 
Kran jc 12, Pomur je II 2; žen-
ske: EV Braslovče 24, Sp. Sa-
vinjska, Celje 11 22, Branik 20, 
Dravograd 18, Benedikt, 
Kamnik 16, Zg. Savinjska П, 
Ljutomer II 2. 

Smučarski skoki 

Državno prvenstvo 
č l a n i - srednja skakalnica 

(90 m): 1. Gostiša (П), 7. Kopu-
šar (Ljubno), 18. Kaligaro, 20. 
Kolenc, 25. Je rman (Vel); 
ekipno: 1. Ilirija, 8. Velenje 
I (Kolenc, Jerman, Kaligaro, 
Čeh), 14. Velenje II (Hriberšek, 
Živic, Zorko, Ograjenšek); ve-
lika skakalnica (120 m): 1. 
Grosar (Trž), 8. Jerman, 14. 
Kolenc, 25. Kaligaro, 38. Čeh; 
nordi jska kombinaci ja : 5. Čeh; 
mladinci - ekipno: 5. Velenje 
(Živic, Miklavžina, Hriberšek, 
Ograjenšek); dečki - do 9 let: 5. 
Škoflek, 16. Petrov, 21. Čutuk, 
31. Smaga j (vsi Vel). 

Î oiovica oddana 
^ e d več kot sto kuponi je bil v 27. krogu 
^rtne stavnice pravilno izpolnjen samo tisti, 

je poslala Sara Rančigaj s Polzele in tako 
dobitnica prve nagrade v višini 5000 

1ађеу. Preostala polovica nagradnega sklade 
^enaša v naslednji krog. 

[^•ravilna napoved 27. kroga: Jadran-Pivo-
^^^ Laško 2, Satex-Kovinotehna 1, Helios-
?!ovarna Laško 1, Publikum-Belt inci O, Ra-: ̂ -̂Zagorje 1. 

Za sodelovanje v naslednjem krogu (pri ko-
šarkarskih in rokometnem paru t ip O pomeni 
podaljšek, pr i nogometnem pa ru Mar ibor-Pu-
bl ikum napovedujete izdi regularnega dela 
srečanja) bomo upoštevali kupone s poštnim 
žigom sobote, 1. aprila, ali če bodo na jkasne je 
do 12. ure istega dne oddani v nabiralnik pri 
vhodu v našo stavbo. Naslov: Novi tednik, 
Prešernova 19, 63000 Celje, s pripisom Gol-
ding loto. 

Rokomet (m): Pivovarna Laško-Gorenje 1 O 2 
Košarka (m): BWC-Kovinotehna 1 O 2 
Košarka (m): Podčetrtek - Šenčur 1 O 2 
Nogomet: Ru(dar-Mura 1 O 2 
Nogomet: Maribor-Publikum 1 O 2 

'^e in priimek: 
Naslov: 



SPORT U1 

Za finale gol 
Publikum bo v sredo v povratni tekmi polfinala nogometnega 
pokala v Mariboru branil gol preHnostl - Sešlar: Evropa še nI 
Izgubljena 

Simon Sešlar je zadnji prvo-
ligaški igralec celjske nogo-
metne šole, v prvi ekipi pa se je 
ustalil šele pri Borutu Jarcu, 
čeprav ima za sabo že nekaj 
reprezentančnih tekem. Na 
sredini igrišča postaja vse bolj 
pomemben člen moštva 
s Skalne kleti, ki bo v sredo 
v povratni polfinalni tekmi 
pokala v Mariboru branila mi-
nimalno vodstvo. 

»Po zlomu ključnice sem po-
zimi počival t r i tedne in izgu-
bil tudi kompletne pr iprave ob 
morju. Zda j je vse v redu, p r i -
dobil sem na moči in s svojimi 
igrami sem vedno bolj zadovo-
ljen, čeprav bi lahko igral tudi 
boljše« pravi nogometaš, ki bo 
prav na dan druge polf inalne 
tekme dopolnil 21 let. 

Maribor bo močnejši za Ži-
dana. Kotnika in Dabanoviča, 
vi pa brez kaznovanega kape-
tana Blatnika. Prva napoved 
ni najbolj obetavna? 

V pr imerjavi s prvo tekmo 
imajo Mariborčani res več re-
zerv, toda tudi mi še nismo izi-
grali vseh adutov. Od prve do 
zadnje minute moramo igrati 
maksimalno, dodatne možno-
sti pa se n a m odpira jo v na -
sprotnih napadih . Maribor bo 
igral drugače kot v Celju, s hi-
tr imi prenosi igre lahko razbi-
jemo njihovo obrambo, največ 
odločitev pa bo verjetno padlo 
na sredini igrišča. 

Kakšno taktiko bo ukazal 
trener Jarc? 

O gostovanju v Ljudskem 
vr tu se še nismo pogovarjali . 
Bunker bi bil usoden, sa j je 
nenehen pri t isk težko zdržati . 
Najbol j idealen bi bil conski 
presing, toda vse bo odločil 
trener. Ob nasprotnih napadih 
so naša priložnost tudi streli 
z razdalje, s podobno igro kot 
na prvi tekmi pa se bomo za-
nesljivo uvrstil i v finale. 

Bo za finale potreben gol? 
Zanesljivo. Dvomim, da bo 

naša obramba zdržala prit isk, 
z žogo v Mariborovi mreži pa 
bo vse lažje. Treh golov ne bo-

mo dobili, morda bo odločil 
prav gol v gosteh. V nobenem 
pr imeru ne smemo samo bra-
nit i minimalne prednosti , 
marveč z napada lno igro drža-
ti žogo čim dl je od naših vrat . 

Igralski kader je zelo ome-
jen. Na klopi ne bo nobenega 
jokerja? 

Že na prvi tekmi smo imeli 
težave in pri i skanju okrepitev 
so se v k lubu očitno ušteli. Kot 
da so pozabili na novo pravilo, 
da v pokalu ni več možno igra-
n je za dva kluba. Zda j pogo-
steje dobivamo kar tone in 
v prvenstvu bodo ver je tno mo-
rali igrati tudi mladinci. 

Številni odhodi so bili naj-
brž preuranjeni? 

Igralsko nismo bistveno 
slabši, čeprav smo izgubili 
igralce, k i lahko sami odločijo 
tekmo. Vse ima svoje dobre in 
slabe strani. Ekipa je zda j bolj 
enakovredna, mogoče celo 
boljša, toda hi t ro se bodo našli 
novi zvezdniki. 

Vroče je bilo že v soboto 
z Beltinci. Kaj se je dogajalo? 

Dvoboja med Blatnikom in 
Bajraktarevičem nisem videl, 

toda pred reakcijo našega ka-
petana je bilo na jb rž izmenja-
nih neka j hudih besed. V sla-
čilnici je bilo še neka j krega-
nja , toda nepri je tna zadeva je 
že pozabljena in naše misli so 
usmer jene k naslednj im 
tekmam. 

Publikum v Evropi? 
Kaže še kar dobro, toda po-

t rebna bo tudi sreča. Pokal 
UEFA je že odpisan, uvrstitev 
med najbol jšo osmerico pa ne 
bi smela bit i vprašlj iva, čeprav 
neka j previdnosti ne bo odveč. 
Pokal je naša priložnost, z go-
lom v Ljudskem vr tu pa bomo 
šli naprej . In gol bomo tudi 
dosegli. 

V zadnjih sezonah je bilo ve-
liko zamenjav trenerjev. So bi-
le potrebne? 

Pri slabih igrah je zmera j 
kriv trener, toda zamenjav je 
bilo vsaj v mojem pr imeru od-
ločno preveč. Veliko sem izgu-
bil z nenehnim dokazovanjem. 
Tudi mlado reprezentanco, ko 
pri Mendašu sprva sploh ni-
sem bil med šestnajsterico. 

Kdo je boljši igralec: Sešlar 
ali Krstičevič, Grgič, Kršek? 

Sešlar. Nič n imam prot i p r i -
šlekom, toda n a j bodo prave 
okrepitve, vrhimski igralci. 
Domači nogometaši smo v Ce-
l ju neupravičeno zapostavljeni 
in pri tem nikakor ne gre za 
domišljavost. Poglejte ekipo in 
vpraša j te še druge. 

ŽELJKO ZULE 

Zmage Verdnilca, ivačiča in drugih 
Smučarska sezona se počasi 

končuje z državnimi prvenstvi 
(na Golteh bo danes slalomska 
tekma moških), med zelo 
uspešnimi pa so tudi zastop-
stva s celjskega območja. 

Na državnem prvenstvu 
v snowboardu je Bošt jan 
Verdnik (na sliki) iz Griž zma-
gal v veleslalomu in v paralel-
nem slalomu osvojil srebrno 
kolajno, Staša Fijavž (Rogla) 
pa je v obeh disciplinah zased-
la 4. mesto. Na Rogli je v tekmi 
akrobatov za slovenski pokal 
v skokih zmagal Jože Ivačič 
(Celje) pred Andrejem Kra -
mer jem (Mont), na prvenstvu 
smučark v veleslalomu je Bar-
bara Koštomaj (Unior) zasedla 
11. mesto, Miran Rauter pa je 

bil deseti na avstri jskem pr-
venstvu v slalomu. Še boljši so 
bili mlajši: Bernard Vajdič je 
pionirski prvak v slalomu in 
smuku ter drugi v veleslalomu, 
J a n Ratej pa je v svoji s tarost-
ni kategorij i prvak v superve-
leslalomu. 

Foto: EDI MASNEC 

Mladinke 
v Žalcu 

Rokometne mladinke bodo 
v začetku juni ja na Slovaškem 
nastopile v kval i f ikaci jah za 
uvrsti tev na svetovno prven-
stvo, v pr iprave pa sodi tudi 
turn i r za pokal Savinjske doli-
ne, ki bo konec tedna v Žalcu. 
Trener Filipčič je v reprezen-
tanco za tekmi z Avstri jo in 
Madžarsko določil tudi Jele-
novo, Klinčevo, Dolarjevo, 
Hudejevo (vse Žalec) in Grud-
nikovo (Velenje). 

T.T. 

Končnica 
preložena 

Hokejska zveza Sloveni, 
je je v torek zaradi nepo. 
ravnanih dolgov suspendí, 
ralo Olimpijo in Inntej 
(oboji blizu 14.000 mark) in 
tako preložila začetek 
končnice. Prvi polfinalni 
tekmi bi morali biti sinoči, 
vprašlj ivo pa je tudi jutriš.! 
n je gostovanje Jesenic 
v Celju. Inntelov položaj se 
tako ni spremenil niti med 
marčevskim premorom, ko 
so treniral i le nekateri 
igralci. Deloma tudi zaradi 
poman jkan ja palic, obe-
nem pa so dali jasno vedeti, 
da zastonj ne bodo ve¿ 
igrali. Zadn je upan je je bil 
torkov sestanek, ko na j bi 
se srečali morebi tni rešite-
lji, a v zapletenem položaju 
ni prišlo do preobrata . 
T. L 

Sobota, 1. 4, 
Košarka 

Rogaška Slat ina: Rogaška-
Triglav (19), Polzela: Kovino-
tehna-Li tost roj (10. krog A-1 
moške lige, 19. 30); Krško: In-
terier-Pivovarna Laško (10, 
krog lige za A-1); Velenje: 
Elektra-Gorica, Ljubl jana : Je-
žica-Comet (10. krog A-2 mo-
ške lige, vse 20); Prebold: Mik 
Prebold-Feniks (17), Šentjur: 
Kemoplast-Snežnik (18), Vrh-
nika: Vrhnika-Celje (17. krog 
B moške lige, 19. 30); Podčetr-! 
tek: Podčetr tek-Šenčur (14. 
krog D moške lige, 19). 

Nogomet 
Dekani: Jadran-Publikum 

(21. krog I. lige); Kungota: 
Kungota -Šent ju r (17. krog III, 
lige); Štore: Kovinar-Unior, 
Krško: Krško-Kiv Vransko, 
Šoštanj : Usnjar -Tim Laško 
(14. krog MNZ Celje, vse 16. 
30). 

Rokomet 
Celje: Celje Pivovarna La-

ško-Gorenje (finale pokala za 
moške, 17); Žalec: Madžarska-
Avstri ja (11), Slovenija-Mad-
žarska (pokal Savinjske za 
mladinke, 18). 

Vateфolo 
Celje: Neptun-Porotorož 

(10. krog I. lige, 19). 

Nedelja, 2. 4, 
Košarka 

Zreče: Rogla-Vič (13. krog 
C moške lige, 17). 

Nogomet 
Velenje: Rudar-Mura (21' 

krog I. lige); Rogaška Slatina: 
Steklar-Domžale, Veržej: Bel-
t rans -Era Šmartno, Lendava; 
Naf ta -Dravin ja , Mengeš: 
Mengeš-Radeče (21. krog II. Ü' 
ge, vse 16. 30). 

Rokomet 
Žalec: Sloveni j a-Avstrija 

(pokal Savinjska za mladink^i 
11). 

Sreda, 5, 4, 
Košarka 

Rogaška Slat ina: Rogaška-
Satex, Maribor: BWC-KoVi' 
notehna (11. krog A-1 mošk^ 
lige, obe 19); Hrastnik: PivO' 
varna Laško-Lit i ja (11. krož 
lige za A-1, 18); Nova Gorici; 
Gorica-Comet, Ljubljani 
Medvode-Elektra (11. krog ^J 
2 moške lige, obe 20). • 

Nogomet 
Maribor: Maribor-Pubjj^ 

kum (povratna polf inalna te^ 
ma pokala, 17). 

NA KRATKO 
Tokio: na in terkont inental -

nem pokalu v smučarskih sko-
kih je Peter Kolenc (Cel) zase-
del 14., 16., 29., 30. in 45. 
mesto. 

Mislinja: na prvenstvu š ta-
jersko-koroške regije za mla-
dince do 16 let v skokih zmaga 
Kopušar ja pred Murkom (oba 
Ljubno) in Cehom (Vel), do 18 
let zmaga Miklavžine, t re t j i 
Ograjenšek (oba Vel). 

Braslovče: na lokostrelski 
tekmi za alpski pokal jezera je 
bilo na jbol j uspešno slovensko 
zastopstvo, med zmagovalci 
pa je tudi domači mladinec 
Emeršič. 

Trst: v 9. krogu DP v va ter -
polu Koper-Nept im 30:1 (8:0, 
6.1, 7:0, 9:0; Košar), Portorož-
Maribor 8:9, Tr ig lav-Kranj 
18:8. Vrstni red: Triglav 18, 
Koper 14, Maribor 12, Kran j 8, 
Portorož 2, Neptun 0. 

Ljubl jana: v 13. krogu D ko-
šarkarske lige Toplice-Podče-
tr tek 78:85. Vrstni red pred 
zadnj im krogom: Parkl j i ( - ) , 
Šenčur 22, Podčetr tek 21, Ra-
denci ( - ) , Grosupl je 20, Toplice 
18, Pragersko 16, Ješovnik 16. 

Zalaegerszeg: na keglja-
škem tu rn i r ju zmaga ženske 
ekipe Miroteksa 2481 (Šeško 
421, Zupane 392, Tkalčič 377, 
Grobelnik 428, Kard inar 432, 
Petak 431), in 2. mesto moške 
ekipe Petrola 2488 (Romih 
421, Zupane 395, Topič 427, 
Ferk 432, Nareks 437, Polut -
nik 376). Med posameznicami 
zmaga Kardinar jeve pred Pe-
takovo in Grobelnikovo, pri 
moških drugi Nareks, peti 
Ferk. 

Osek: na uvodni dirki DP 
v motokrosu do 125 ccm 1. 
Kragelj 37, 8. Mežnar (oba Ba-
nex) 14, do 250 ccm 2. Kihant 
(Husky) 32, 4. Peršoh 26, 6. 
Pelko (oba Ban) 19, 9. Potoč-
nik (Šaleška) 15 itd. 

Ajdovščina: v f inalu roko-
metnega D P za kadet in je Mli-
notest-Velenje 12:10; za 3. me-
sto: Žalec-Olimpija 17:8. Pol-
finale: Velenje-Olimpija 
13:10, Mlinotest-Žalec 16:13. 

Rogaška Slat ina: nogometa-
ši S teklar ja so še drugič v se-
zoni zamenjal i t rener ja . Zvon-
ka Breber ja (zdaj je trener 
mladincev Maribora) je zame-
nja l dosedanj i t rener mladin-
ske ekipe Tone Korošec. 

Žalec: v f inalni tekmi mla-
dinskega nogometnega pokala 
MNZ je Kovinar premagal 
S teklar ja z 1:0. V četr t f inalu 
zaključnega dela bodo 12. 
apri la gostovali pr i zmagoval-
cu izločilnega dvoboja Tur-
nišče-Drava. 

Slovenske Konjice: v 12. 
krogu občinske lige v malem 
nogometu Blato-Nirvana 4:1, 
Vitanje-D. vas 5:2, Bazar-Mi-
neral 2:6, Ecot ip-Dobrava 8:2, 
Stranice-Zlakova 8:1, Loče-
Oplotnica preloženo. Vrstni 
red: D. vas 18, Vitanje 15, 
Oplotnica ( - ) , Ecotip 14, Blato, 
Nirvana 13 itd. 

Šent jur : v šestčlanski ekipi 
za evropsko prvenstvo v boril-
ni veščini taekwondo je tudi 
Frederik Kolenc, ki bo nasto-
pil v srednji kategorij i . 

Šah v Grižah 
Na šahovskem tu rn i r ju 

za slovensko lestvico je 
v Grižah zmagal Zalokar 
(Trb) z 8 točkami pred 
Vombekom (Griže) 7 in 
Rajkovičem (Vel) 7, med 
ženskami pa Jazbinškova 
(Šent) 4. Višje kategorije so 
dobili Lorger, Virant, 
Cîerm (vsi Griže) in Ven-
gušt (Žal). T u m i r je t ra ja l 
t r i mesece, nastopilo pa je 
več kot 40 šahistov. 

J.G. 

TRGOVSKO IN PROIZVODNO PODJETJE 

AVIOTEHNIKAŒUE d.o.o. 
Bežigrajska o. 13 

objavlja na podlagi statuta in Pravilnika o delovnih 
razmerjih prosto delovno mesto 

VODJA OE 
Kandidat mora poleg splošnih zakonskih pogojev po Zakonu o delov-
nih razmeijih izpolnjevati še naslednje: 
- da ima končano najmanj V. stopnjo strokovne izobrazbe z osnov-
nim poklicem trgovec tehnične stroke, 
- da ima najmanj 5 let delovnih izkušenj, 
- da je državljan R Slovenije. 
Delo se sklene za nedoločen čas s polnim delovnim časom. Kandidati 
naj pošljejo pisne prijave z vsemi dokazili v 8. dneh po objavi na 
naslov: 
TRP AVTOTEHNIKA Celje d.o.o., Bežigrajska c. 13, Splošni sektor. 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v 15. dneh po izteku razpisnega 
roka. 
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Stili in trendi 
^ил Slovenija v enem letu 

^¡¡•"^lO Radia Celje in No-
I tednika ter Poslovne 
vfi" pgti za vinogradništvo in 
^̂ '''Ltvo Slovenije »Z avto-
»i"" na mednarodni vinski 

Ljubljana 1995« je ved-
í'̂ vcf zanimanja. V eni od 
»"..pjjh številk Novega ted-
'ia smo objavili ргл! kupon 

ggradnim vprašanjem in 
' „še uredništvo je do danes 
'"jo ž® dopisnic, 
f'rav ne tudi pravilnih odgo-
'̂'pv. Do spomladanskega 

lirtnéga sejma, ko bomo iz-
• bali potnike za Ljubljano je 
f^ljaj časa, zato se seveda še 
hhko potegujete za mestu 
^ avtobusu. 
poleg tistih, ki si bodo ogle-

di ljubljanski mednarodni 
^ki sejem in se udeležili 
Ukovne degustacije izbra-
^ vin, pa bomo na razstav-
^^ prostoru Poslovne skup-
K̂ ti za vinogradništvo in vi-
Ufstvo Slovenije v času spo-
jladanskega obrtnega sejma 

v okviioi oddaje Stili in trendi 
izžrebali še neka j dobitnikov 
zelo lepih nagrad. Tisti, ki bo-
ste pravilno odgovorili na na-
gradno vprašanje se boste lah-
ko potegovali še za: imenitno 
monograf i jo Slovenski vino-
gradi, Joče Znidaršiča in To-
neta Pavčka, karton dvana j -
stih izvrstnih buteljčnih vin, 
dve videokaseti Vinorodna 
Slovenija, dve knjigi Vodnik 
po slovenskih vinorodnih oko-

liših, dve monografi j i Sloven-
ski vinogradi in vina, 5 termo-

metrov za mei jenje tempera-
ture vina in kartončkov s pre-
glednico primernih ohladitev 
vina in kakovostjo posamez-
nih vinskih letnikov in 5 zem-
ljevidov slovenske vinske po-
kraj ine. 

Nagradno vprašanje na pr-
vem kuponu Novega tednika 
je bilo: kda j bo letos medna-
rodni vinski sejem v Ljubljani . 
Potrebno je bilo napisat i me-
sec, ta pa je juni j oziroma na-
tančno od 5. do 9. junija. V na-
še uredništvo je prispelo 35 
dopisnic, 6 s pravilnim odgo-
vorom. Pri žrebanju smo upo-
števali tudi tiste dopisnice, 

' v katerih ste odgovorili na na-
gradno vprašanje, koliko ra -
zličnih sestavin vsebuje vino: 
pravilen odgovor na to vpraša-
nje je 600 različnih sestavin, 
pravilno pa je odgovorila samo 
ena poslušalka Radia Celje 
oziroma bralka Novega tedni-
ka. Dobitnica zemljevida slo-
venske vinske pokra j ine je Ne-
venka Verovšek, Vojkova 5, 
Celje, ki ga lahko dvigne na 
oglasnem oddelku NT&RC. 

ROBERT GORJANC 

Danes imajo Stili in trendi 
znova terensko oddajo in sicer 
so v Vipavi, kjer predstavlja-
mo vipavski vinorodni okoliš, 
tamkajšnja vina in turistične, 
zgodovinske, kulinarične in 
druge posebnosti tega okolja. 
Vozni red naprej pa je nasled-
nji: 28. april Brežice, 25. maj 
Ormož, 29. junij Koper. 

Prodor Riharda Kotarla 
Na dveh javnih radijskih oddajah, na Kalobju in v Laškem, se je med nastopajočimi pojavil 

tudi visok, mlad fant Rihard Kotar iz Laškega. 
Rihard se rad imenuje kantavtor , njegove pesmi pa so polne življenja, iskrive in nagajive, 

zaradi barve glasu pa tudi pr i je tne za uho. V?e to je dopolnjeno s kitaro, ki zaživi pod 
Rihardovimi prsti. Pr ipravl jeno ima kaseto, ki je pred izidom in prav gotovo bo pomenila pr i je tno 
presenečenje za ljudi dobre glasbe. Tako je bilo tudi na Kalobju ob žrebanju potnic za i?let na 
morje, kot tudi v Laškem na prireditvi Veselko vas zabava. Čeprav je nastopil med samimi 
»narodnjaki« so ga lepo sprejeli, kar je na Riharda dopolnilno ugodno vplivalo. »Tako leptya 
sprejema nisem pričakoval,« je bil po obeh nastopih zadovoljen Rihard Kotar , ki ga vidimo na 
posnetku v družbi naše uspešne voditeljice Jožice Skorje, ki ga je zasHšala v enem izmed uvodov 
v Vrtiljak polk in valčkov. 

TV 

anez Cučak: »Ostanite se naprej 
nami!« 

L a h k o bi ga imenovali naš stari znanec sa j že leta in leta 
ihaja na obisk v naše domove. Največkrat ob 19.30, ko je čas 
¡TV Dnevnik. Janez Cuček pa nas bo to soboto obiskal tudi 
teko radijskih valov. In pogovarjala se ne bova o zunanj i 
(liliki, ampak o glasbi. Pravi, da se sicer nikoli ni aktivno 
parjal z glasbo, je pa l jubi te l j klasike, jazza, ročka, b l u e s a . . . 
Za uspešnico petdeset let ja Janez Cuček predlaga evrovizijsko 
ipevko Dan ljubezni. Naši poslušalci in bralci pa še kar mno-
Bio glasujejo za Poletno noč, ki jo bo težko izriniti na drugo 
(Sto, kjer je tokrat Silvestrski poljub, na t re t jem mestu pa Dan 
hbezni. 

SIMONA H2O 

Še en spiseli 
Tisto, n a k a r se n iso s p o m -

nil i e ldeseovci ali sp loh ob -
č insk i sve tn ik i , je, seveda, 
spe t p o p r a v l j a l Cel jski m a -
gaz in . Ko so n a m r e č r a z m i -
šl ja l i o o rgan izac i j i konce r t a 
Bore Djoi l i jevića a l i D j o r d j e 
Balaš(n ' ica (še d a n e s ne vem, 
koga , p r a v z a p r a v ) v Cel ju , so 
sc o tem namen i l i v p r a š a t i 
k a r k u l t u r n o min i s t r s tvo 
v L j u b l j a n i . Ce l j anov p a č ne. 

Min i s t r s tvo p a kot m i n i -
s t r s tvo , o rgan države , k i je 
n e sk rb i k a j dost i , k a r se do -
g a j a v z h o d n o od Trz ina , k a j 
šele v z h o d n o od Tro jan . O d -

govor , ki je pr ispel , je t a k š n e 
vrste , da iz n j e g a ni mogoče 
r azb ra t i , k a j si na m i n i s t r -
s tvu v resnici mis l i jo (in zelo 
v e r j e t n o je, d a si o konce r t i h 
v Cel ju res n e mis l i jo n iče -
sar). N j ihovo m n e n j e n a z a -
če tku s icer n a v a j a konce r t (à 
la) D j o r d j e Balašević, p o t e m 
p a r azg l ab l j a o nas top ih Bo-
re Djo rd jev ića , k i so sicer že 
p r e d leti povzročal i težave, 
v e n d a r je z d a j p o t r e b n o r a z -
m e r e na novo prever i t i in 
p resod i t i ali je t ak šen k o n -
ce r t p r i m e r e n ali ne, oz i ro-
ma , kol iko bi p r i speva l 

k ug l edu ali neug l edu m e s t a 
— p r i r ed i t e l j a koncer t a . F o r -
m a l n i h ovir za v s t o p n e v i zu -
m e za pevce iz t.i. Z R J p a 
n i . . . i t d . . . i td . S k r a t k a , n e -
k a k o tako le : ime j t e konce r t , 
če se v a m zdi to d o b r o in n e 
ime j t e ga , če se v a m zdi s l a -
bo. Zvi to , zelo zvi to! (In za -
vito). 

K a r se m e n e t iče, m e p r e d -
vsem skrb i , al i n i - če je res 
p o t r e b n o že o t a k š n i h z a d e -
v a h posve tovan j e z m i n i s t r -
s tvom — cen t r a l i zac i j a d r ž a v e 
že m a l c e p r e h u d a . Cel j sk i 
m a g a z i n je z a t o zadevo ne -
kol iko decen t ra l i z i r a l z m n e -
n j i pos luša lcev - to re j Ce-
l j anov . 

In izid p e t k o v e deba te? 

Zelo razno l ik . En i bi n a s t e -
ž a j odpr l i v r a t a k a r v sem po 
vrst i , d r u g i s a m o Lep i Breni , 
t r e t j i p a p r a v n i k o m u r . (Milo 
za d rago : t u d i S lovenci n e 
k o n c e r t i r a j o v Beogradu) . 
E n i bi uved l i celo n e k a k š n e 
sp i ske bo l j in m a n j in n e z a -
želenih g l a sben ikov in u m e t -
n ikov sp loh . H u d i r je le, ke r 
je s sp i sk i kr iž . S sp i sk i n e -
zaže len ih p a še sp loh . (Še zo-
p e r B r e n i n e noge bi se zna l 
ob regn i t i k a k š e n U r a d za 
žensko po l i t iko in spe l j a t i 
n j e n a b e d r e s a v po l i t i čne 
vode.) 

No, p a jo imamo , d e m o -
krac i jo . Tisti , k i si b o k o n -
cer t zamisl i l , t ud i po t a k o ši-
rok i d e b a t i n e m o r e vedet i , 
a l i b i se to Ce l j anom zdelo 
s l abo ali dobro . 

Hočeš nočeš: d a n d a n e s je 
vse po l i t ika . 

N A D A K U M E R 

RAOlOClU 

Odgovorni urednik: Mitja Umnik. 
Pomočnik odgovornega urednika: Roberl Gorjanc. 

Uredništvo: Nataša Gerkeš, Vesna Lejič, Mateja Podjed, Vida 
Tanko, Janez Vedenik in Tone Vrabl. 

Glasbeni urednik: Stane Špegel. 
Vodja tehnike: Bojan Pišek. 

Naslov uredništva: Radio Celje, Prešernova 19, Celje. 
Telefon: 442-500. 

Studio: 441-310, 441-510. 

Za vaše rožnato veselje, 

VRTNARSTVO 
CELJE 

(jelo v nasadih in (drevesnicah 
iščemo več pricJnih 

VRTNARJEV 
^ola vrtnarske smeri je zaželena, ni pa nujna. 
P/sne ponudbe pošljite čimprej ali najkasneje 
^ 8- dneh v kadrovsko službo Vrtnarstva Celje 

Ljubljansko 93. 

K u p o n 
Nagradno vprašanje: 

Nero obletnico je lani praznovala 
' ^ ¡ t n a znamka slovenskih vin? 

in priimek: 

Naslov: 

^ ^ g o v o r e poš l j i te d o 5. a p r i l a n a 
^Qslov: NT & RC, P r e š e r n o v a 19, бЗОСХЗ 
С:5Уе, za o d d a j o Stili In t r end i . 

Da. Pokukali so pod tančico najinih želja 

Edita, vzgojiteljica: 
,,Preden sva se poročila, sva se preselila. 
Predvsenn kuhinjo sva morala napolniti z 
drobnarijami. V Knjigo želja sva zapisala stvari, 
ki sva jih zares potrebovala. Mislim, da je 
bilo tako veliko bolje, kot da bi morala darila, 
ki nama bi jih nekdo poklonil z najboljšimi 
nameni, podariti naprej drugemu." 

Roman, socialni delavec: 
,,Ko se poročiš, nimaš ničesar. Nerodno ti je 
govoriti o željah, veliko lažje si prodajalno 
ogledaš, izbereš kar potrebuješ in želje zapišeš 
v knjigo. Knjiga želja mladoporočencev naj 
predstavlja svatom možnost, da spoznajo 
nj ihove želje. Izbira dar i la pa je nato 
prepuščena darovalcu in njegovi f inančni 
sposobnosti." 



REPORTAŽA 

Življenje sredi odpadlcov 
y Kresnikah nati Štorami zahtevajo sanacijo železarnine deponije - Repuhllška Inšpekcija nima podatkov 

Vas Kresnike nad Štorami 
z devetimi hišami in petnaj-
stimi prebivalci bi bile lahko 
prijeten zaselek sredi zele-
nja. Pa to že dolgo niso več, 
saj stojijo sredi odlagališč. 
Na eni strani se lahko kraja-
ni razgledujejo po obeh 
umetnih jezerih, ki prekriva-
ta Cinkarnini deponiji sadre, 
na drugi strani jih v slabo 
voljo spravljajo pogledi na 
velikanske kupe odpadnih 
materialov, ki jih neprestano 
dovažajo iz bližnje železarne 
v Štorah. 

Prav ta deponija že nekaj 
let razburja krajane Kresnik 
in bližnje vasi Vrhe nad Te-
harjem, še posebej, ker po-
skusi dogovora s predstavni-
ki železarne doslej niso bili 
uspešni. Krajani namreč 
zahtevajo sprotno sanacijo 
odlagališča in meritve nega-

tivnih vplivov na okolje. Bo-
jijo se, da so odpadki tudi 
radioaktivni in da je na de-
poniji končal radioaktivni 
cezij 137, ki ga uporabljajo 
v proizvodnji, kar pa je med-
tem vodstvo železarne odloč-
no zanikalo. 

Železarna je pričela 
v Kresnikah odlagati odpad-
ke pred približno desetimi 
leti in sicer na prostoru nek-
danjega peskokopa, ki ga je 
izkoriščalo podjetje Monta-
na iz Žalca. Krajani trdijo, 
da je Montana, namesto da 
bi peskokop sanirala in po-
novno ozelenila, kar zahteva 
precej denarja, lokacijo po-
nudila Železarni. Ta naj bi 
peskokop zapolnila z odpad-
ki in nato opravila končno 
sanacijo površin. Vendar sa-
nacije zaenkrat ni opaziti, 
deponija je vse bolj polna. 

njeni vplivi na bližnjo okoli-
co pa vse bolj neprijetni in 
verjetno tudi ne brez škodlji-
vih posledic za zdravje ljudi. 

Pred leti, ko je bila večina 
krajanov Kresnik še zaposle-
na v Štorah, so sicer v tovar-

ni večkrat načeli omenjeno 
problematiko, zaradi živ-
ljenjske odvisnosti od po-
djetja pa se v ostrejše kon-
flikte niso spuščali. »Sedaj je 
drugače,« pravi Silvo Ram-
šak, ki je tako kot številni 

drugi ostal brez službe v že-
lezarni. »Čas je, da železarna 
popravi stare grehe in da bo 
življenje za lo-ajane, pred-
vsem pa za devet kresniških 
otrok, prijaznejše.« Z njim se 
strinja tudi najstarejši kra-
jan Kresnik Jože Rezar, ki 
pravi, da so doslej številni 
dogovori z vodilnimi iz žele-
zarne ostali brez rezultatov 
in da so v zadnjem času ure-
dili le odvodnjavanje na ce-
sti, ki vodi proti Sv. Ani. Ob 
dežju so jo namreč povsem 
zalile meteorne vode iz de-
ponije. V sušnih in vetrovnih 
dneh pa se z odlagališča dvi-
ga prah in se širi po okolici, 
z deponije tudi smrdi, zlasti 
kadar tovornjak pripelje še 
goreče ostanke. Vprašljiva je 
tudi kakovost izcednih voda, 
ki se zlivajo v bližnji potok 
in naprej v Voglajno. Rezar 
se sprašuje, kako lahko in-
špekcijske službe vse to do-
volijo. 

Izcedne vode za ribe 
v obsežnem dopisu, ki so ga 

krajani Kresnik že septembra 
naslovili na občinsko sanitar-
no inšpekcijo ugotavljajo, da 
je železarna prišla do deponije 
brez ustreznih dovoljenj in 
brez predhodne vednosti kra-
janov. Po njihovem je vprašlji-

va tudi primernost terena, sal 
gre za propustna tla. Na dep^ij 
niji se kopičijo ogromni кцЈ 
železove žlindre, oksidi 
padnih peskov iz livam, pa tu| 
di posebni odpadki kot so i jJ 
mikalije, kisline, lugi in o ĵj 
padni produkti vseh čistilni^! 
naprav v železarni. Po ocenali 
krajanov polnijo deponijo 
strokovno, brez ustreznega 1ђЈ 
špekcijskega nadzora. Tako sq 
koti strmin prestrmi in mate: 
rial se zato kotali po njih ìq| 
pada na krajevno cesto. Višin: 
ske kote so presežene že za 
5 do 8 metrov in deponija raste 
v neslutene višine. 

Dopis so medtem dobili nj 
republiški sanitarni inšpekci: 
ji, saj so pristojni za kontrolo 
v železarnah. Glavni inšpektoi 
dr. Jože Šamu pravi, da v zad-' 
njih dveh letih na deponiji nj.* 
so opravili nobenega pregleda 
in da zato ne morejo komenti: 
rati pritožb krajanov. Bodo pá 
to storili v kratkem in takrat 
povedali kaj več o razmerah 
na železarnini deponiji. 

V Štorah so presenečeni nad 
trditvami krajanov in pravijo, 
da odlajgajo v zadnjih letih 
v Kresnikah samo še žlindro,' 
ki ostaja po taljenju železa, 
drugih odpadkov pa ne. Seve-' 
da pa je vprašanje, kaj vse so 
na deponiji odložili v prete-
klosti. V Štorah tudi zatrjuje-' 

Jože Rezar iz Kresnik se čudi, da inšpekcija ničesar ne stori. 

Tovornjaki iz železarne vozijo v Kresnike dan za dnem. 

Silvo Ramšak ima tri otroke, ki bi jim rad omogočil zdravo življenje. Sredi deponij je to težko. 

Godčevske norčije s 
Toti naši muzikanti 
so na ohcet pripeklali, 
domov se bojo pa 
S kočijo odpeljali! 

(Pohorska zdravička ob larmi) 

Danes se naročniki ohcetne 
zabave, največkrat je to po-
daljšana večerja, dogovorijo 
s kakšno manjšo glasbeno sku-
pino, ki za določeno plačilo 
igra nekaj prav tako dogovor-
jenih ur. Pogodbo sklenejo, tu 
in tam celo podpišejo, vsebuje 
pa lahko tudi morebitni po-
daljšek, ki ima seveda kar pre-
cej višjo ceno. Mnogi godbeni-
ki nimajo ka j veliko smisla za 
to, da bi goste zabavali še kako 
drugače, kot da jim igrajo za 
ples. 

Nekoč je bilo to precej dru-
gače. Z godci, ki so bili veseli 
že tega, če so jih povabili, niso 
sklenili ničesar drugega razen 
dogovora, koliko časa bo ohcet 
trajala in če bodo šli tudi va-
bit. Nobenega pogajanja o pla-
čilu ni bilo. Godci so si morali 
svoj denar prislužiti na gostiji 
»na akord«. Nekatere navade, 
kot je larma, so bile neizogib-
ne, zato nihče ni šel na sva-
tovščino praznega žepa, lahko 
bi se dal v zobe, da je šel brez 
onega na svatbo. Najbolj so se 
morali s cvenkom založiti sta-
rešine; starešinke, tovarši in 
družice že precej manj. Iti za 
starešino je bila stvar časti, 
veljave, toda tudi velikega 
stroška. Kak drug premožen 
svat, četudi brez posebne vlo-
ge, je bi prav tako oblegan. 
Brez prispevka ob larmi še de-
kla ni ušla, izjema je bila le 
nevesta. 

Posebna španovija je bila 
med godci in kuharicami. Od-
nos med njimi je veljal za pol 
zakona. Kuharice so skrbele, 
da so imeli godci vsake toliko 
časa kaj toplega in močnega za 
pod zob. Zlasti dobre juhe so 
bili potrebni. Ta jim je dala 
največ moči, kajt i godec je mo-

ral biti vzdržljiv kot furman-
ski konj. Družbo so godci dr-
žali pokonci vso noč in če bi 
jim kaj dosti pred svitanjem 
zaspali, bi si tega ne mogli šte-
ti za dobro. Dremali so po 
obrokih, včasih kar mimogre-
de v kakem kotu stoje. Ko so 
svati odhajali k počitku, so bili 
muzikanti najbolj zadovoljni, 
če so jim za »lahko noč« zai-
grali kar »jutrnico«, pred tem 
pa so zagnali celega vraga, ko 
so po skednjih stikali za kurj i -
mi jajci in drvmi, da kuharice 
ne bodo imele ka j in na čem 
skuhati zajtrka. »Jutmico«, 
zelo lepo vižo s spevnim bese-
dilom so neizogibno zaigrali 
po vsaki ohcetni noči, navadno 
so jo svati pred hišo, kjer je 
bila svatba, tudi zapeli, da je 
prijetno vdirala skozi okna tu-
di sosedom na uho. 

Le prikličimo si v spomin, 
ka j vse je sodilo v opravilo 
godcev. Vsaj dva sta morala 
biti, če naj bi ob igranju upri-
zarjala tudi godčevske burke: 

Navadno se je začelo z vab-
ljenjem glavnih svatov in po-
vabljencev, ki se je začelo ne-
kaj dni prej. Godci so šli k hi-
šam, kamor jim je bilo naroče-
no in povsod so priredili prav-
cato predstavo: predstavili so 
oklicani par, opisovali, ka j vse 
si lahko na ohceti obetajo in 
hkrati, tako mimogrede, 
spomnili povabljence, da lah-
ko v nevestino ali ženinovo hi-
šo pošljejo kakšno tolsto ko-
koš, pehar jajc, cekar orehov, 
pletenko vina in da bi jim 
dnarci v »pajtlnu« ne splesne-
li, so jim jih oni, godci, pri-
pravljeni prezračiti. 

Na dan poroke so godci 
spremili ženinovo svatovščino 
na nevestin dom, kjer jih je 

čakalo obleganje hišnih vrat,¡ 
nuđenje pomoči starešinu, da 
so do neveste prišli. In potem 
kar najbolj hrupna spremljava 
svatov v cerkev, od poroke do-
mov in nato še vsa dolga in 
naporna noč. 

Že ko so prinesli juho, so na 
moč igrali, da bi se hitreje hla-
dila. Med vsako glavno jedjo, 
ki so jih vsako uro prinašale 
kuharice na mizo, so godci 
igrali za ples: valček, navadno 
ali polkoračno polko, od vsa-

Tako žlahtnih in vsestranskii>^ 
iz Svetine, skorajda ni vec. ^ * 
Gradišnikom z Javomika. д 
očetom, ki mu je bilo godče^^ 
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0 tudi jezero nad Cinkamino deponijo sadre Za travnikom. 

I f i z d e p o -
jieritvah, 
•mesečno, 
j^ovostne, 
DjÜiribe!? 

Pogačnik, 
ala Ravne, 

Jeklo, 
ш časopi-
(e,dase je 
¡udi radio-
jga upo-
lanem lit-
6 krajani. 

Zanika tudi trditve, da gre za 
divje odlagališče. Zan j imajo 
v S torah lokacijsko dovolje-
nje, Rudarski inšt i tut iz L jub-
l jane pa je izdelal projekt sa-
nacije opuščenega peskokopa. 
Deponijo na j bi vseskozi upo-
rabl ja l i v skladu z zakonodajo 
in s pravi lnikom o ravnan ju 
s posebninü odpadki , t rdi Po-
gačnik. 

Izkušnje kra janov so seveda 
drugačne. Eden od dokazov, 
da je nj ihova okolica preko-
merno onesnažena, je tudi po-

datek, da je bilo v neposredni 
bližini deponi je včasih več 
vodnih za je t i j in zbiralnikov 
pi tne vode, ki so preskrbovali 
Store in Kresnike. Danes je 
voda neuporabna in vsa nase-
l ja so pr ikl jučena na mestni 
vodovod. Zemljišča v bližini 
deponije pa so še vedno obde-
lana in da je jo kruh mars ikate-
remu domačinu. Tudi devetim 
otrokom v Kresnikah. Kako 
dolgo še? 

TATJANA CVIRN 
Foto: EDI MASNEC 

I sol gostije 

Medvsa-
E kakšen 
burko, da 
'so praz-
®izo, po -

je bilo 
JO svatje 
pfe je to 
?remljave. 

I ̂ ^ i n j o , 
IPod zob. 
F hiši, če 
fzvitorepo 
Fbüih. 

Vrhunski nastop, če t ako re-
čemo, so imeli muzikant i okoli 
polnoči ob snemanju nevesti-
nega »kranclja« in z larmo, ko 
so morali k darovanju p r ip ra -
viti vsakega za ohcetnim 
omizjem. V pozni popolnočni 
ur i so priredili larmo tudi za-
se, k je r so nabral i največ. Se-
veda so morali odobrovlji t i 
vsakega svata posebej, da je 
priložil ka r največ. Pri l a rmah 
je bil na videz starešina glavni, 
vendar pa je bilo največ odvis-
no od godcev. 

Pred iztekom noči so godci 
pripravil i še larmo za kuhar i -
ce. Temu so se po dolžnosti in 
iz znanih razlogov posvetili 
enako vneto, kot takra t , ko je 
šlo za n j ih same. Od tega je 
bila navadno odvisna tudi po-
potnica, ki so jo kuhar ice god-
cem pripravi le ob odhodu. Na-
vadno je imela godčeva druži -
na po vsaki taki vrnitvi ka r 
drugo ohcet, le da godec na -

vadno ni bil pri mizi. Ce je 
t ra ja la svatba po šest dni, kar 
ni bilo redko, je godec »udaril 
dolgi spanec«. A še ta navadno 
ni t ra ja l dlje kot dan in noč, 
ker je navadno naslednjo so-
boto šel na novo gostijo. Če je 
dolgi ohceti, ki je t ra ja la od 
sobote do petka, sledila recimo 
št ir idnevna: dva dni pr i neve-
sti, dva pr i ženinu, je bil to za 
godce že pravi »urlaub«. P ra -
viloma so se ohceti njega dni 
začele ali na soboto ali pa na 
ponedeljek. Na petek nikoli, 
tudi čez petek ne. Starejši mu-
zikant je vedo povedati, da so 
po pet ih ali šestih ohcetih od 
novega leta do pus ta pri pol-
nih ohcetnih mizah shujšali 
kot po resni bolezni. Za godce 
je veljalo nepisano pravilo, da 
se nikoli niso smeli napiti . Dr -
žati na ohceti pravo mero, je 
ter ja lo dovolj samopremago-
vanja . Godec, ki se ga je nale-
zel, postal tečen, nadležen in 
celo nesramen, je hi tro končal 
kariero. Če kdo, potem muzi-
kan t ni smeli imeti sovražni-
kov, ni se smel zameriti , ker bi 
tako tudi k a j hi t ro oplel. Mo-
ral je biti dobro seznanjen 
z značaj i in posebnostmi sva-
tov in hiš, k je r se je odvijala 
ohcet. Zato s tar ih muzikantov 
niso slišali grdo prekl inja t i in 
govoriti. Ravno to, da je znal 
skozi rož'ce povedati na jbol j 
nedvoumen namig, je dobrega 
godca ločilo od gostilniškega 
kvantan ja . Lastnosti prisotnih 
(in kdo je brez napake?), dober 
godec ni smel razglašati . Tudi 
telesnih napak katerega nav-
zočih ni kazalo prezreti , p rav 
zato, da bi jih ne omenjali . 

Godec nekoč, zlasti na ohce-
ti, je moral poleg igranja na 
glasbilo obvladati gledališko 
igro, moral je biti po malem 
pesnik, Pavliha, telesno spre-
ten in hi tr ih ter nadzorovanih 
reakci j na vsako ponujeno pr i -
ložnost za šalo in burko. 

Za razliko od večine današ-
nj ih zabavljačev se je znal go-
dec na jp re j ponorčevati iz se-
be, na svoj račun in prav goto-
vo ni vsako minuto pričakoval 
- aplavza. 

I v, ji"" umrli Ivan Vlaga - Vrbovski Anzek 
ko/H? skupaj s harmonikarjem Janezom 

oil star kakšnih 15 let in sicer s svojim 

Kdo bo pomagal 
malemu Borisu? 
Modrica ter otožni pogled razodevata trplßenße šestletnega dečka 
— Starši si prizadevajo od PoncUa do Pilata 

v uredništvo nas je poklical bralec in nas opozoril 
na hudo stisko malega Borisa Bebernika. Gre za šest-
letnega dečka iz Ravnega, vasi v bližini Dobjega pri 
Planini, v osrčju Kozjanskega. Deček ima izrazito mo-
dre ustnice, lica in prstke, diha s težavo, človeka pa 
presune že njegov otožni pogled. Ima težko okvaro 
srca, najbolj ga muči otežen prehod krvi iz srca v plju-
ča, kar se odraža v modrikavosti, nezadostni preki4^av-
Ijenosti telesa in premajhni prehranjenosti možgan 
s kisikom. Zdravniki so postavili diagnozo »trisomija 
2U. 

Ali je o t roku mogoče pomagati , mu življenje in t rp -
l jenje olajšati? Pretekli teden smo obiskali Rebemiko-
ve v Ravnem. Jožica in Ivan Rebemik imata štiri otro-
ke. Najs tare jša je 20-letna Simona, Andrej in Robert se 
šolata v celjskih srednjih šolah, na jmlajš i pa je nesreč-
ni Boris. Mama je kmečka gospodinja, oče, ki je že 
približno t r i leta na čakanju, pa je delal v šent jurskem 
komunalnem podjet ju . Njihova srednjevelika kmeti ja 
je v hribovitem svetu, blizu šeststo metrov visoko. 
Jožica in Ivan Rebemik sta začuti la sinovo stisko, ob 
n je j pa tudi svojo, starševsko nemoč, že kmalu po tem, 
ko se je rodil. Borisu skušata olajšat i t rpl jenje, v Celju 
sta izkoristila vse možnosti, zda j iščeta pomoč pr i 
l jubl janskih in nemških strokovnjakih. »Čudeža ne 
pr ičakujeva, želiva si le, da bi bilo Borisovo življenje 
znosnejše,« sta nam povedala. Zaenkra t la jša jo Boriso-
vo t rp l jen je le s tabletami. 

Starša hodita z otrokom tako rekoč od Poncija do 
Pilata, od Planine, Šen t ju r ja ter Celja do Ljubl jane in 
Nemčije, avtomobila pa nimajo. Družina živi v odmak-
njenem kra ju , daleč od večjih središč - še Dobje ni prav 
blizu - a k je r je volja, t am je tudi pot. Lani so bili 
na jp re j pr i l jubl janskih srčnih s trokovnjakih, oče p ra -
vi, da zdravniki niso bili enotnega mnenja o možnostih 
za operacijo, v izvidu pa piše, da je operaci ja sicer 
mogoča, vendar pa je tveganje pri tem, glede na otro-
kovo splošno zdravstveno stanje, zelo visoko. 

Rešitev v Nemčili? 
Potem so Rebemikovi izvedeli, da so nekega dečka 

iz Dravograda operirali operirali v srčnem centru 
v Miinchnu.. 

Oče Ivan si je izposodil denar in Ićuii decembra 
Borisa odpel jal na Otroško kliniko za bolezni srca in 
ožilja v omenjenem Nemškem srčnem centru. Kar 
osem tisoč mark s ta morala plačat i za bivanje, dečka 
pa so spet pregledali in očetu dal i neka j upan ja . Pove-
zali so se z l jubl jansko univerzitetno kliniko in zapro-
sili za dečkove izvide. V začetku februar ja so Rebemi-
kovi prejeli pismo direktor ja otroške klinike prof.dr. 
K. Bülmeyerja. »Vašemu otroku je z operacijo gotovo 
mogoče pomagati,« j im je sporočil takoj, še istega dne, 
ko je prejel izvid iz Ljubl jane. Zapisal pa je, da je 
na jpre j po t rebna predoperaci ja , sa j izvidi kažejo, da je 
pl jučna ar ter i ja zelo majhna . »S to predoperaci jo je 
z veliko ver je tnost jo mogoče izboljšati pomanjkan je 
kisika, ver je tno pa ga tudi odpravit i . Seveda pa bodo 
šele poznejši potek in kontrolne preiskave pokazali in 
odločili, če bo dokončna operaci ja mogoča, « piše prof. 
dr. K. Bülmeyer in hkra t i sporoča, da so otroka pr i -
pravljeni operirati , navaja pa tudi stroške. Predvidel je 
približno t r i tedensko bivanje (dnevnica znaša 614,44 
DEM), srčni kateter bi stal 3219 DEM, operacija brez 
uporabe srčno-pljučnega apara ta pa je zajeta v dnev-
nici. -

Rebemikovi pa še vedno niso povsem izgubili upa -
nja , da bi Borisa operirali v Ljubl jani . Postopek pred 
zdravniškim konzilijem še t ra ja . 

V slcrainem primeru 
Govorili smo tudi z Andrejo Stopar iz Šent jur ja , 

m a e s t r o veter inarske znanosti , ki ima iz študijskih let 
tudi znanstva na področju hvunane medicine. S topar -
jeva je vršilka dolžnosti načelnice upravne enote za 
področje šent jurske občine, s stisko malega Borisa pa 
se je srečala pred časom, ko je imela v Ravnem službe-
ne opravke. O Borisovem t rp l jenju ji je pripovedoval 
kolega Goran Jurič ravno , takrat , ko so Rebemikovi 
pričakovali pismo iz Nemčije. Odločila se je, da bo 
družini pomagala hi t re je pri t i do odgovora na vpraša-
nje, ali je pot na tu j e zares nu jno potrebna. Prepričala 
se je, da je to t renutno bistvenega pomena. Borisa bi 
v tuj ini operirali zares v skra jnem primeru. 

Vsi, od zdravnikov do staršev, se dobro zavedajo, da 
v današnj ih mejah medicinske znanosti Borisovega 
srca še ni mogoče povsem ozdraviti. Dečku želijo le 
olajšat i t rpl jenje. Zarad i pospešenega s t r jevanja krvi, 
kar je posledica srčne okvare, je lahko operacija tvega-
na, smo slišali neuradno, po drugi plat i pa bi uspešen 
poseg vplival tudi na boljšo imimiteto, saj je zda j 
preobčutl j iv za prehlade. Rebemikovim stoji ob strani, 
moralno ali z dejeinji, vse več ljudi. Ljudi, ki razvimejo 
njihovo starševsko stisko in jim ni vseeno. Med prvimi 
je bil tudi naš bralec Jože Jure iz Škof je vasi, ki je 
predlani-"^poznal družino ter jim je že pomagal pri 
nekater ih opravkih. Navezal je stike z revijami za 
izseljence ter s celjskim Rdečim križem, da bodo pr i -
skočili na pomoč, če bo potrebna operacija v Nemčiji. 
Rdeči križ je obljubil, da bo v tem primeru odprl 
poseben račun, na katerem se bodo zbirala sredstva za 
operacijo. Če bo do tega prišlo, bomo številko seveda 
objavili tudi v našem tedniku. 

BRANE JERANKO 

Kdo bo olajšal dečkovo trpljenje? 

Za Borisove starše ni nič pretežko. 



PISMA BRALCEV 

ODMEVU 
Turizmu pomaga 
lastna glava, 
ostane pa 
glavobol 

Mentorica turističnega pod-
mladka na osnovni šoli Gornji 
Grad gospa Lilijana Bele, je 
naslovila pismo bralcev Turiz-
mu pomaga lastna glava, osta-
ne pa glavobol na Celjsko turi-
stično zvezo, ki pa ni pravi na-
slov. Na pobudo Celjske turi-
stične zveze je Turistična zve-
za Slovenije letos prvič orga-
nizirala regijska tekmovanja 
v 12 območnih zvezah. V os-
novnih šolah so namreč učenci 
skupaj z učitelji vložili veliko 
dela, nekateri tudi po nekaj 
mesecev v priprave na tekmo-
vanje. V preteklih letih so ta 
izbor napravili kar na Turi-
stični zvezi na osnovi naloge. 
S sedanjim regijskimi, lahko 
bi rekel, predtekmovanji pa so 
pokazali širšemu krogu ljudi, 
ka j so delali turistični pod-
mladki. Celjska turistična zve-
za je skupaj s I. osnovno šolo 
Rogaška Slatina in Turistič-
nim društvom Rogaška Slati-
na bila zadolžena za tehnično 
izvedbo tekmovanja, na kate-
rega ni imela nobena šola pri-
pomb. Za vse ostale zadeve pa 
je pristojna Turistična zveza 
Slovenije. 

Letos je bila tema Za boljši 
turistični jutri. Nekateri so 
prikazovali dejansko stanje, ki 
je v posameznem kraju na po-
dročju turizma. Naslov teme 
pa je bil jasen in sicer, kaj bi se 
dalo v kraju spremeniti, iz-
boljšati in dopolniti turistični 
proizvod, da bi turizem šel hi-
treje naprej in da bi postal tu-
di denar. Tudi dober domač 
kruh in jabolčnik pa še ka j 
drugega se da prodati. Projekt 
Turizmu pomaga lastna glava 
na j bi imel tudi praktično 
vrednost. 

Kot sem že povedal je nosi-
lec projekta Turistična zveza 
Slovenije, ki je postavila tudi 
kriterije. Turistični podmla-
dek se je na tekmovanju pred-
stavil z nalogo, ki na j bi imela 
do trideset t ipkanih strani, 
odrske predstavitve, ki na j bi 
trajala deset minut, sodelovalo 
pa na j bi do sedem učencev te 
razstave. Ta pravila že veljajo 
deveto leto, toda prišlo je celo 
do takšnih ekstremov, da je 
neka šola imela odrsko pred-
stavitev kar osemnajst minut, 
nastopalo pa je namesto sedem 
učencev skoraj petdeset. To 
navajam le zato, da povem, da 
marsikdo ni prebral navodil 
TZS in drugih obvestil, ki jih 
je TZS poslala kar nekajkrat 
na osnovne šole. 

Nastopajoče šole je ocenje-
vala strokovna komisija, ki ji 
ni nihče oporekal strokovno-
sti. Ocenjevala je vse tri pred-
stavitvene elemente na osnovi 
sprejetih kriterijev, ki jih je 
postavila Turistična zveza 
Slovenije. Ocenjevalo se je 
z ocenami od ena do pet, ki je 
omogočalo maksimalno število 
točk - 150. Pri vseh ocenjeva-
njih je nekdo prvi, nekdo pa 
tudi zadnji. Se dobro, da ne 
boli glava le starše, ko jim 
otroci prinesejo ocene od ena 
do pet, ampak še kda j tudi ko-
ga drugega. Pa brez zamere. 

SLAVKO SOTLAR, 
predsednik Celjske turistične 

zveze 

Sramota med 
Žalcem in 
Celjem lil. 

Ni daleč od tega, ko je bil 
v časopisu objavljen članek 
Sramota med Žalcem in Ce-
ljem. Res je tako. Huda pro-
metna nesreča, ki se je zgodila 
v Levcu, ni nikogar prisila 
k ukrepanju. Samo čakamo do 
naslednje nesreče. Dva mlada 
sta izgubila življenje, mi pa ni-
česar. Otroci lahko hodijo po 

ja.ških, če gredo domov, ker na 
eni strani imamo pločnik, na 
drugi pa denarja zanj ni. 

Posledic prometno nesreče 
nismo pospravili. Ostalo je ta-
ko, kot je bilo, ko se je zgfxiila 
nesreča. Madež krvi smo sami 
očistili, ker nas je preveč bole-
lo, da bi to gledali. Kako pa 
naprej? Svečo prižgemo ob ce-
sti, ta naj voznike opozarja, da 
bodo vozili bolj počasi. Kje 
ste, dragi gospodje, pridite za 
eno uro pogledat naše življenje 
ob cesti, pa boste videli kako 
živimo. 

Zato dragi šoferji,ne peljite 
se čez Leveč 60 kilometrov na 
uro, ampak peljite sto in še več 
kilometrov na uro, saj ne zmo-
remo v Levcu nič narediti za 
varnost nas samih in otrok. 

Tisti krajani Levca, ki živite 
ob glavni cesti Celje - Žalec, pa 
si v svojih hišah postavile spo-
menike in tudi kakšno svečo si 
prižgite. 

ZDENKA PLATOVSEK, 
Leveč 

PREJELI 
SfylO 

Kdo gospodari 
s Savinjo? 

V letu 1954 je prizadela Ce-
lje katastrofalna poplava. Da 
se poplave v Celju ne bi več 
ponovile, so bila v naslednjih 
letih opravljena obsežna regu-
lacijska dela. Žal pa je zaradi 
slabega gospodarjenja z regu-
liranim koritom Savinje 1. no-
vembra 1990 prišlo ponovno 
do katastrofalne poplave, ki je 
povzročila ogromno škodo. 

Ob regulaciji Savinje je bilo 
rečno korito poglobljeno, raz-
širjeno in dvignjeno z nasipi. 
Po računih strokovnjakov je 
bilo zagotovljeno, da je Celje 
v bodoče obvarovano tudi 
pred najvišjimi vodami, seve-
da ob pogoju, da se zgrajena 
regulacija vzdržuje. Namesto 
tega je büo v regulirano reko 
več posegov, kateri so bili vsaj 
delno tudi razlog za poplavo 
leta 1990. 

Zgrajen je bil kanalizacijski 
kolektor in s tem zmanjšan 
pretok vode. Ob gradnji je iz-
vajalec del navozil v korito 
ogromno gramoza, tako da je 
lahko s kamioni in gradbenimi 
stroji vozil po strugi ob grad-
nji kolektor ja. Po končanem 
delu gramoza iz reke ni očistil 
in je še danes tam, kar je naj-
bolje videti ob nizkem vodo-
staju, ko Savinja teče po oz-
kem kanalu ob desnem bregu, 
kamor je bila prestavljena 
v času gradnje. Zaradi dvig-
njenega rečnega dna z nasutim 
gramozom se je pretok Savinje 
dodatno krepko zmanjšal, kar 
je poleg kolektorja v strugi 
drugi razlog za manjši pretok 
in razlog za poplavo v letu 
1990. • 

S tem v zvezi postavljam 
vprašanja: kdo je bil izvajalec 
del in zakaj ni očistil struge 
Savinje gramoza, ki ga je vanj 
navozil? Kdo je bil nadzorni 
organ? Pojasni naj, zakaj delo 
ni bilo strokovno opravljeno in 
kdo je za to odgovoren. Kdo je 
odobril izvajalcu plačilo za 
dela, ki niso bila opravljena? 

Nadaljnji in največji razlog 
za poplavo v letu 1990 pa je 
zgrajen jez v Savinji ob Gozd-
nem Hramu. Z graditvijo jezu 
je bil učinek regulacije do-
končno izničen, kar je pogoje-
valo nad jezom izliv Savinje 
preko nasipov in poplavo 
v Celju. 

Zaradi prej navedenih dej-
stev grožnja poplav nad Ce-
ljem stalno visi in predlagam, 
da Mestnemu svetu strokovne 
službe podajo ustrezno poroči-
lo in predlagajo v sprejem nuj-
no potrebne ukrepe. 

Ob Kapucinskih stopnicah 
je prav tako zgrajen jez, ki še 
ne služi nikomur. Vloženih je 
bilo več milijonov tolarjev. Na 
tem jezu je nekdo s plohi za-
gradil polovico reke, kar tudi 
zmanjšuje normalen pretok. 

Kdo sploh gospodari s Savi-

njo ПИ območju Mestne obči-
ne? Kdo daje dovoljenja za ta-
ke posege v regulirano korito 
Savinje? Če dovoljenj ni zakaj 
pristojni organ vse to ne pre-
preči? 

Pred leti se je vsul zemeljski 
plaz iz hi iba ob Gozdnem hra-
mu, zasul cesto, ki vodi skozi 
park, dosegel reko Savinjo in 
grozil, da nadaljnje drsenje 
zasuje Savinjo in povzroči ne-
slutene poplave. Za sanacijo 
drsečega zemljišča so bila 
opravljena obsežna dela, kate-
ra so zaradi ogronme količine 
odvoza zemlje trajala več let. 
Pred kratkim pa je nekdo pri-
čel izpodkopavati hrib. Ob iz-
kopu so nastale večje jame, 
v katerih ob dežju zastaja vo-
da, kar vse je potencialna ne-
varnost ponovnega drsenja 
zemlje. 

Predlagam, da pristojna in-
špekcija ugotovi . stanje in 
ustrezno ukrepa. Zelo bom za-
dovoljen, če je sedanji odkop 
namenjen še boljši sanaciji 
plazovitega terena na. tem 
mestu. 

FRANJO ČEVNIK, 
Svetnik Občinskega sveta 

Celje 

Opozorilo 
svetnikom 

Svet in gremij Gospodar-
skega foruma strank slovenske 
pomladi je ob pregledu pred-
loga zaključnega računa Obči-
ne Celje za leto 1994 sklenil, 
da daje opozorilo svetnikom 
občinskega sveta Celje. 

Predlog zaključnega računa 
je nesprejemljiv zaradi veli-
kanske izgube v višini preko 
sedem milijonov nemških 
mark, nepreglednosti porab-
ljenih sredstev, izvenprora-
čunske in nadplanske porabe 
proračunskih sredstev, neiz-
delane delitvene bilance, tako 
dolga kot premoženja prejšnje 
velike občine Celje. 

Navedeno utemeljujemo 
z naslednjimi dejstvi. Iz pred-
loga zaključnega računa je 
razvidno, da se je občina že 
v letu 1993 zadolžila za na j -
manj 234,5 milijona tolarjev, 
v letu 1994 pa še dodatnih 170 
milijonov tolarjev, če k temu 
prištejemo še izgubo iz leta 
1994 v višini okroglo 165 mili-
jonov SIT, potem znaša skupni 
minus 569,5 milijona tolarjev 
ali v priljubljeni varianti 7,1 
milijona nemških mark. 

Pri porabi sredstev niso spe-
cificirani največji porabniki 
(komunalno infrastrukturna 
dejavnost), niso razvidna sred-
stva, ki so bila porabljena za 
investicije kot: v stavbo Ce-
ljanke, drsališča v mestnem 
parku, za velemiting na Go-
lovcu itd. Vse to in še marsikaj 
je ali izven proračunska ali pa 
neplanska poraba, pri čemer 
znašajo nekateri indeksi celo 
915. 

Najpomembnejši nerešeni 
problem pa je občinsko pre-
moženje in njegova delitev. Či-
gavo bo zdravilišče Dobrna, 
gozdovi na Vipoti, lastniški 
deleži v komunalnih podjetjih, 
v Celjskih se jmih . . . 

Vse našteto je več kot tehten 
razlog za zavrnitev tako slabo 
ali namerno slabo pripravlje-
nega zaključnega racima. 

IVO JAKOP, 
ALEKSANDER JEZERNIK, 

JANEZ ČERNEJ, 
člani gremija 

Gospodarskega foruma 

Kdor zna, pa 
zna! 

Po odprtju uspešnega šivilj-
sko krojaškega butika v Go-
sposki ulici v Celju, kjer se po 
najnovejši modi poceni oblači-
jo vse generacije celjskih ma-
turantov zadnjih let, je gospod 
Thaler še enkrat dokazal, da je 
največji poslovnež. V novi po-
slovni zgradbi na Ljubljanski 
cesti je namreč odprl bistro, ga 
opremil z vso potrebno ikono-
grafijo in ga poimenoval kar 
po Stalinu, največjem falotu 
vseh časov, kot da bi bila Mu-
solini in Hitler navadna vajen-

ca in kol da pri nas v tistih 
časih ne bi imeli mojstrov nji-
hove obrti, vrednih spomina. 

Ni kaj, gospod Thaler se je 
odločil za uspešno propagand-
no potezo. Ker se še marsiko-
mu toži po Stalinovih časih, si 
lahko v svojem bistroju še dol-
go obeta dober obisk. 

MIRO GRADIČ, 
Celje 

Pošta skozi 
desetletja 

Dogodki, ki so se mi dogaja-
li s Pošto ali pa so se dogajali 
sami Pošti vse od leta 1945 me 
prepričujejo o tem, da Pošta in 
Telekom še dolgo ne bosta 
sposobna za vstop v Evropo, 
pa čeprav bomo medtem že vsi 
ostali prispeli tja. 

Leta 1948 so mi sorodniki iz 
ZDA poslali paket in sem ob 
prevzemu ugotovil, da v pake-
tu nekaj manjka in da je bil 
odprt. Pismo sorodnikov je po-
jasnilo, da manjkajo knjige. 
Upravnik pošte mi jih je izro-
čil šele po prerekanju in na 
mojo energično zahtevo. 

Potem se je pisalo okoli leta 
1962. V novi službi sem potre-
boval telefon, saj je šlo za da-
ljave, da sem se nujno moral 
povezati z družino, pa mi je 
podjetje izdalo ustrezno pri-
poročilo za namestitev tele-
fonskega aparata. Sele čez ne-
kaj let sem zgrožen ugotovil, 
da plačujem dvojno tarifo 
v privatnem stanovanju, kot 
da bi bil podjetje. Ko sem se 
temu energično uprl, so me za-
čeli obravnavati kot zaseb-
nika. 

V letu 1989 sem na Pošti ho-
tel oddati video kaseto pripo-
ročeno, pa mi je uslužbenka 
pri okencu odgovorila, da pri-
poročena pošiljka ni mogoča, 
ker nima kam prilepiti znak, 
lahko pa gre navadno in ker je 
potem šla, se je pač izgubila. 
Pritožba in dokazovanje kriv-
de Pošti je bilo eno samo mr-
cvarjenje. Popolnoma ista ka-
seta poslana na isti način in 
pri isti uslužbenki je potem 
lahko šla priporočeno. 

Potem smo napeljevali tele-
fon. Tekal sem okoli gradbe-
nih podjetij, dokler po dvajse-
tih dneh nisem dobil dva grad-
bena delavca, da sta mi vse 
uredila. Najlepše pri vsem tem 
pa je, da je treba pred začet-
kom del podpisati oderuško 
pogodbo, pri kateri moraš pla-
čati stroške vnaprej. Pošti pa 
moraš posoditi za dobo pet let 
dva tisoč nemških mark z 2-
odstotno obrestno mero in 
dveletnim moratorijerp na iz-
plačilo in še obvezno s tem, da 
ti ob podpisu pogodbe ne izro-
čijo kuponov, s katerimi si 
lahko povrneš posojilo. Ko 
sem zadevo raziskoval sem 
ugotovil, da obstoja veliko slu-
čajev če niso, kar v pretežni 
večini, ko se posojilodajalcem 
ne izročajo kuponi in tako 
podpisniki enostavno na poso-
jilo pozabijo, veliko jih pa me-
ni, da so s tem posojilom pla-
čali stroške telefona. Meni ste 
kupone izročili šele na mojo 
terjatev. Če računamo, da za 
dva tisoč nemških mark veza-
nih na dve leti z enajst odstot-
nimi obrestmi in še nadaljnja 
tri leta tudi na devet odstotne 
obresti, potem sem vam moral 
pokloniti dva tisoč nemških 
mark, torej bi za njih v vsaki 
naši banki po petih letih dobil 
izplačanih štiri tisoč nemških 
mark. Zato vas pozivam, da 
vsem tistim, ki so z vami skle-
nili pogodbe, pa jim do danes 
niste izročili kupone, to takoj 
storite, brez da vas druga po-
godbena stran za to terja. 

Sprašujem vas, ali dva od-

stotka obresti, ki jih vi dajete, 
niso oderuške za posojiloda-
jalce? Prijavil vas bom Dru-
štvu za zaščito potrošnikov. 
Ministrstvu za promet in zveze 
in Republiški tržni inšpekciji. 

16. februarja letos sem ob 
16.30 uri telefoniral v Avstrijo, 
pa mi je odzivnik odgovoril, da 
je številka spremenjena. Kli-
čem infoiTnacije, pa mi posre-
dujejo isto številko. Ko jim to 
povem, mi je telefonistka od-
govorila, da sem klical napač-
no številko in takoj odložila 
slušalko. Telefonistki povem, 
da ni mogoče, da mi avstrijska 
številka slovensko odgovori in 
da naj zadevo uredi, pa mi od-
govori, da ona ne more nič, pa 
mi svetuje naj kličem neko do-
ločeno številko v Ljubljani. 
Sele ko mi je kri zavrela, je 
odgovorila, da bo zadevo ure-
dila. Gospodje na Pošti, sedaj 
mi pa povejte kako urejate na-
pake, še po štirih dneh se je na 
avstrijsko številko oglašal slo-
venski odzivnik. Upam pa, da 
je na Pošti le nekaj pametnih 
ljudi, ki bodo znali te zadeve 
urediti, drugače z Evropo ne 
bo nič. 

VALTER DVORSEK, 
Celje 

Blokada Zakona 
proti mučenju 
živali 

živimo v deželi, v kateri 
vlada anarhija. Vsakdo lahko 
počne, kar hoče, tudi krade 
lahko, ne da bi za to odgovar-
jal in bil kaznovan. Živimo to-
rej v brezpravni deželi. 

Da je temu tako, lahko raz-
beremo iz vrstic, napisanih iz-
pod peresa Lee Eve Müller, 
svetovalne direktorice v Sve-
tovni zvezi za varstvo živali 
London, o blokadi zakona 
proti mučenju živali, ki je bilo 
objavljeno v sobotni prilogi 
Dela, dne 18. febnjar ja letos. 

Zato vse udeležene v tej 
umazani in zahrbtni igri pozi-
vam, da se spametujejo in raz-
nim strokam (živinorejcem, 
eksperimentatorjem na živa-
lih, veterinarskemu lobiju. . . ) 

prilagojen osnutek zakonaT' 
linčič-Dobrajc, zavržejo t̂ ' 
dajo v obravnavo osnutek ^ 
kona, ki so ga v državni гк 
(DZ) vložila slovenska Dp^jj 
dne 16. septembra lani, kat 
rega upravičenost je utemelji 
dr. Šešerko, ki je dokazal, ¿ 
tematika mučenja živali 
stvar živinorejstva in gozdaj 
stva in da varovanje ¿ivail 
pred mučenjem sega v celo vj 
sto drugih področij. 

Vsi, ki se bojujemo pio|| 
mučenju živali, od poslancev 
ki smo jih izvolili zato, da 
do zastopali interese ljudstva 
upravičeno pričakujemo, dj 
bo pri njihovih odločitvah 
zmagal razum, brez intrig ^ 
strankarskega lobiranja. Zla-
sti naj ne podležejo veterinar, 
skemu lobiju z ljubljanske ve-
terinarske fakultete, ki skuša-
jo onemogočiti nekatere po. 
membne člene novega zakona, 
ki prepoveduje sedanjo znan-
stveno prakso izvajanja po. 
skusov na nemočnih živalih (v 
informacijo na j navedem, da 
v Ameriki in v Evropi prodaja-
jo veliko kozmetičnih prepa-
ratov, na katerih piše, da niša 
bili preizkušeni na živalih. 
Kako pa je to pri nas, vemo! 
Predvsem Krka trdovratno 
vztraja na preživelih metodah 
raziskav). V nasprotnem pri-
meru bomo v Sloveniji name-
sto zakona proti mučenju ži-
vali, imeli zakon o pobijanju, 
kar je v nasprotju z etično mo-
ralnimi vrednotami človeštva, 
Ne smemo namreč dopustiti i 
da bi se ponovila tragedija 
preteklega leta, ko je veteri-i 
narska in.špeklorica iz Kranja, 
Smiljana Verbič, v skladu 
z zakonom hladnokrvno za-
ukazala pomor nedolžnih ne-
močnih psov na Visokem pri 
Kranju, ki so bili last spo.što-
vanja vredne gospe Milene 
Močivnik. 

V poduk v.sem, ki jim je slo 
po krvi v užitek, namenjam 
besede akademika gospoda 
Franceta Susmana, ki je dejal: 
»Dokler bomo imeli krvave ro-
ke, bodo vojne!« 

KRISTINA FERLIC, 
Maribor 

PODJETJE ZA RAČUN ALNtŠT^ 
TRGOVINO IN STORITVE ' 

PE CEUE, Cesta na Dobrovo 9, telefon: 411-927,31-901, fax: 31-901, od 8. do 16.ure 
486SX-33,4MB RAM, 540 CONNER, COLOR ni 108.728 SIT 
486DX2-50, 4MB RAM, 540 CONNER, COLOR ni 120.750 SIT 
486DX2-66,4MB RAM, 540 CONNER, COLOR ni 125.392 SIT 
486DX2-80,4MB RAM, 540 CONNER, COLOR nI 132.022 SIT 
486DX4-100,4MB RAM, 540 CONNER, COLOR ni 139.546 SIT 

Doplačila: VGA VLB 1MB r ìo 
SIT. disk 850 CONNER jjgl' 
SIT, miška Genius s podinl 
1.492 SIT Cene so veljavni 
dan 24. 3. 95! 

Zahtevaj te ponudbo - obročno odplačevanje! 

Slovenska ljudska stranka 

podružnica CELJE 

vabi vse člane in simpatizerje na 

OBČNI ZBOR 
ki bo v nedeljo, 2. aprila, 
ob 10. uri, v prostorih 
Kulturnega doma v Škof ji vasi. 

Občnega zbora se bo udeležil 
tudi predsednik SLS g. MARJAN 
PODOBNIK. 

Spored bodo popestrili pevci Moškega 
komornega zbora Celje. 

Po zaključku uradnega dela vabijo še 
na družabno srečanje. 



i? 
PISMA BRALCEV 

ABITURA 
РоскЧв za 120(>га2«м«ф 

^ 5odelovanju s Srednjo trgovsko šolo Celje 

RAZPISUJE SEMINAR 
za pripravo karxJidatov ria preizkus strokovne 
usposob<JerK>6tl za opravljanje trgovinske 

dejavnosti (Ur. I. ftt.28/93) 

ZA TRGOVCE (50 ur) 
N POSLOVODJE (120 ur) 

^ je čas, da opravite seminar in izpit. 

pričetek seminarja bo 10. aprila 1995 ob 16h 
na Srednji trgovski šoli. 

Prijave: 
Srednja trgovska šola 

Kosovelova ul. 4, Celje. 

tel.: 21930, 443006 

ateram vsega 
Ita 
lislim, da prihaja čas, če-
z veliko zamudo, ko bo 

ladati mnogo več poudar-
materinskemu dnevu in 
a materam celega sveta, 
p bi se morali zavedati 
¡жт nekateri politiki, ki 
•iio razne morije po celem 
t; v obliki vojn. Morali bi 
redati, da so tudi njim 
•kile življenje njihove ma-
¡Ttinihče drug. 
Ä s i lahko dovolijo raz-
igiti s tolikimi življenji 
iisem mladih ljudi? Zave-
sse, kako nam je hudo, ko 
3imo svoje starše, ali se 
(damo, koliko težje je ti-
imateram, ki izgubijo svo-
Bove, pa se na koncu izka-
đa je bil to samo rezultat 
f zgrešene politike. Dobro 
o, da se je v zgodovini člo-
•a zgodilo že nešteto vojn, 
ludi da je bilo večina teh 
Ibrez smisla, samo uniče-
ne materialnih dobrin in na 
№e neprecenljivih člove-
' avljenje. Ali nam da to 
Üti, da svetu vladajo bolni 
i® in da iz takšnega stanja 
Kajo novi bolniki? 

Koliko generacij se mora 
îfi, da sovraštvo in mrž-

izhajajo iz takšne mori-
• ^ e j o iz podzavesti pred-
® tistih, ki so to preživeli 
'kasnejših rodov? Ali ni na 
û že dovolj naravnih kata-

ri in tragedij, ki so neizbež-
Pa takšnega in drugačnega 

Ш kriminala, kar je tu-
^ j i del posledica takega 
^fija in ne na koncu tudi 
^objestnosti, da se moramo 

seboj pobijati? Zave-
se, kako kratko je člo-

o življenje in zakaj mora-
jo tem kratkem življenju 
J^ti toliko slabega. Pre-

del revščine na svetu bi 
lij.® 'Odpravili s preusmeri-
¿ ^ojne industrije v pamet-
^ niaterialne dobrine, dr-
ilĵ  !̂  ljudstvo pa na j čuva 
ij. ']a, saj ima vsaka država 
ij^Ne priznam nikakršne-
^^ovora ali opravičila, da 
^.^••eusmeritvijo vojne indu-
jJ^^gubili toliko in toliko 
ijp'h mest. Zame je lahko 
jji 'zgovor vojno dobičkar-
Ijjĵ '̂ sr pa je podlost in 

mati je tista, ki ti lah-
v ^̂ ^ življenje, zato pozi-

' matere sveta, združite 
^Kažite svojo moč, obsodi-

jo vodijo takšno 
ilç .politiko, predvsem pa 
! ¿I ? So do sedaj odgovorni 
t mladih življenj! To 
' organizacija 

'^zenje v zgodovini člo-

veštva, organizacija z najmoč-
nejšim orožjem, ki sploh ni 
orožje, ampak človeška dobri-
na, mislim pa da tudi edina 
organizacija, ki ji še lahko 
uspe zaustaviti, ali vsaj v večji 
meri omiliti tako nespametno 
ravnanje. 

To vam piše sin matere, ki je 
podarila življenje osmim sino-
vom, sama pa večji del svojega 
življenja preživela v revščini, 
pa vendar skrbela za vso dru-
žino in moža invalida brez 
obeh nog. Ob koncu čestitam 
vsem materam za njihov praz-
nik in jim želim veliko uspe-
hov v novi organizaciji. 

IVAN ZUPANEC, 
Škofja vas 

Izjava SEG 
Na strokovnem posvetu 

vodstva Slovenskega ekolo-
škega gibanje - SEG v Bohinju 
je gibanje sprejelo izhodišča 
programa dela osemindvajse-
tih projektnih skupin, desetih 
območnih jodborov in dopolni-
lo program dela SEG za na-
slednje štiriletno obdobje. 
V okviru posveta in sekcije za 
zakonodajo (ekološko pravo) 
je bila sprejeta naslednja iz-
java: 

Slovensko ekološko gibanje 
ocenjuje, da je današnjemu 
stanju okolja, ki ni prijazno ne 
zdravju ljudi ne življenjskemu 
okolju, med drugim vzrok tudi 
neurejena in neusklajena za-
konodaja. 

Zakon o varstvu okolja 
ostaja programski, ker še ved-
no manjka nekaj desetin iz-
vedbenih p r e p i s o v , da bi {:>o-
stal izvršljiv. Čeprav je od nje-
govega sprejema poteklo sko-
ra j dve leti, nimamo nadome-
stil za vse tiste zakone, ki jih je 
zakon o varstvu okolja razve-
ljavil, na primer o hrupu, zra-
ku. Da je stanje še bolj pereče, 
opozarjamo tudi na to, da niti 
tisti zakoni kot na primer za-
kon o ravnanju z odpadki, ki 
so bili sprejeti pred desetlet-
jem in pol, nimajo do danes 
izvedbenih predpisov. 

Slovensko ekološko gibanje 
meni, da bi se morala zakono-
dajna politika usmeriti na 
sprejemanje področne zakono-
daje le v paketih, sicer se bodo 
zamude s sprejemanjem pred-
pisov dogajale še v prihodnje. 

Uporaba nekdanje jugoslo-
vanske zakonodaje, ki je bila 
na podlagi 4. člena ustavnega 
zakona o temeljni listini o sa-
mostojnosti in neodvisnosti 
Republike Slovenije tolerant-
na do 31.decembra 1993 leta, 
že prava sramota. 

Posebno vprašanje pomeni 
delovanje inšpekcij, ki tudi še 
delujejo po starih predpisih in 

znotraj ministrstev. Vprašanje 
je tudi kdo koga nadzoruje: ali 
inšpekcija izvajanje zakonov 
in ukrepov ministrstev ali mi-
nistrstva svoje inšpekcije? Ne-
odvisnost inšpekcij z uvedbo 
trajnega mandata inšpektor-
jev ne bo v celoti zagotovljena, 
dokler inšpekcijska služba ne 
bo podrejena zgolj vladi, ne 
posameznim ministrstvom, 
kajt i neodvisnost inšpekcij se 
u t r ju je tudi z medresorskim 
inšpekcijskimi povezovanjem 
in koordinacijo dela. 

Drugo v zvezi z delovanjem 
inšpekcij, ki imajo za predmet 
nadzor nad varstvom zdravja 
in okolja je, ali bodo usmerje-
ne v imisijske ali tudi emisij-
ske vrednosti ali oboje. In-
špekcija mora ugotavljati 
vzročno zvezo med vzrokom in 
posledico, med emisijo in imi-
sijo, sicer inšpekcijsko nad-
zorstvo izgubi svoj smisel in 
podlago za sankcioniranje. 

Slovensko ekološko gibanje 
spričo takega stanja meni, da 
gre v primeru tolikšne zamude 
pri pripravi novih in izvedbe-
nih predpisov za strokovno 
odgovornost ministrstev, 
v primeru tranzicije jugoslo-
vanskih in zamude pri nasta-
janju slovenskih predpisov pa 
tudi za politično odgovornost 
vlade, saj ministrstva po zako-
nu o upravi izvajajo politiko 
vlade. 

KAREL LIPIČ, 
tajnik SEG 

Golovec 
rokometašem 

Navijači Florjani smo se od-
ločili, da napišemo par vrstic 
o hali Golovec. 

Kateri Celjan je ne pozna in 
se sprašuje, v kakšen namen je 
bila zgrajena? Zgrajena je bila 
z denarjem iz samoprispevka 
za potrebe celjskega športa. 
Nekaj časa je bilo vse lepo in 
prav, v zadnjem času pa se vse 
večkrat dogaja, da se morajo 
športniki ravnati po potrebah 
drugih in za zadovoljstvo go-
spoda Pangerla prestavljati 
termine svojih tekem, včasih 
pa celo poiskati drugo dvora-
no. Tu mislimo predvsem ro-
kometaše RK Pivovarna La-
ško, ki morajo svoje tekme 
igrati ob nedeljah aH pa celo 
v Rdeči dvorani v Velenju. Mi-
slimo, da to ni prav in da je 
celoten kompleks Golovca do-
volj velik, da bi lahko bile vse 
prireditve v ostalih dvoranah, 
dvorana A pa bi bila za roko-
met, ki na j bi imel prednost 
pred ostalimi (prireditvami) 
stvarmi, kajti rokomet je šport 
številka ena v Celju. Če se bo 
tako nadaljevalo, se lahko 
zgodi, da bo glavni sponzor 
RK Celje Pivovarna Laško po-
tegnila ekipo v novo zgrajeno 
dvorano v Laško in tako v Ce-
lju ne bo več nobenega športa. 
To na j bi bilo za razmišljanje 
celotnemu Celju in prebival-
stvu, tudi gospodu županu 
Zimšku. Kako lahko en človek 
- gospod Pangerl - razpolaga 
s halo Golovec? Upamo, da do 
tega ne bo prišlo in da se bodo 
razmere uredile v prid roko-
meta in ostalega dvoranskega 
športa v Celju. 

FLORJANI 

Glasbeni sejem 
v Celju 

Leto je naokrog, zopet se zu-
na j prebuja pomlad, dnevi po-
stajajo toplejši in daljši in obe-
tajo se nam številne prireditve, 
ki nam bodo lepšale dneve 
skozi vse leto. Ena takih prire-
ditev je tudi Glasbeni sejem 
v Celju. 

Da se povrnemo v preteklo 
leto. Glasbeni sejem v Celju je 
bil eden prvih tovrstnih sej-
mov. Največ kritike je bilo na 
račun prehrupne glasbe, ki je 
motila obiskovalce in name-
sto, da bi jih privabila jih je 
odbila. Najslabša kritika je 
lahko najboljša reklama, ven-
dar si jo lahko privošči vsak 
organizator le enkrat. 

Moda in glasba, tako tesno 
povezana ena z drugo in da 
vendarle je bilo tudi nekaj kar 
je pohvalnega, kar si je bilo 
vredno ogledati je bila modna 
revija Modno estradnega klu-
ba Adrija, ki ga vodi Bojan 
Manenica iz Celja. V trenutku 
nam je sposoben pričarati Pa-
riz v naše Celje. Da je vloženo 
njegovo dvajsetletno delo, ve 
samo on. Da pa nam obisko-
valcem slutiti, da sodi v sam 
vrh modne estrade. Vsakdo iz-
med nas živi z modo in glasbo, 
kaj t i to je del naše kulture. 

Letos se ponovno odpirajo 
vrata Glasbenega sejma v Ce-
lju, torej še en izziv za organi-
zatorja in za vse nastopajoče. 

Naj zaželim vsem, ki bodo 
sodelovali obilo uspeha, na j 
poneso glas celjskega glasbe-
nega sejma daleč naokoli, na j 
si utrdi svojo pot. Celje je me-
sto, ki si to zasluži. 

R.P., 
Celje 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Na razstavi ob 
Jožefovem 
sejmu 

Organizatorji letošnjega Jo-
žefovega sejma v Petrovčah so 
se potrudili in v dvorani za-
družnega doma pripravili raz-
stavo, ki je vredna vse pohva-
le. Del prostora je bil posvečen 
tekmovalnim eksponatom do-
mačih gospodinj, izdelovalcem 
salam in pridelovalcev vin. Za 
vsa tri področja so bili prika-
zani tudi stari predmeti in 
orodja, vse skupaj pa prijetno 
aranžirano. V drugem delu 
dvorane je bilo prikazano pri-
delovanje hmelja od zgodnje 
pomladi do obiranja. Prav ta 
del razstave je postregel s šte-
vilnimi starimi orodji in nek-
danjimi običaji iz hmeljarske 
proizvodnje, ki so starejšim 
obudili spomin na lepe, stare 
čase, mlajšim pa pričarali pre-
teklost, ki je zaradi hitrega 
razvoja tehnologije že skoraj 
pozabljena. Prav zaradi tega je 
postavitev razstave še toliko 
več vredna. Naj povem, da so 
postavljavke razstave z veliko 
mero pripravljenosti povabile 
in sprejele k organiziranemu 
ogledu tudi otroke osnovne šo-
le Petrovče. Prav zaradi njih je 
bila razstava odprta še dva dni 
po zaprtju Jožefovega sejma. 
Po razstavišču je otroke vodila 
gospa inženir Andreja Žolnir. 
Kljub časovni omejenosti jim 
je ob ogledu povedala veliko 
zanimivega in odgovarjala na 
številna radovedna razmišlja-
nja mladih obiskovalcev. Od-
ziv otrok je pokazal, da jim je 
ta, še ne tako davna prete-
klost, več ali manj neznana, 
zato so podobne razstave še 
kako pomembne. 

V imenu otrok in učiteljic se 
organizatorju razstave iskreno 
zahvaljujem. Posebna zahvala 
velja voditeljici Žolnirjevi za 
potrpežljivo vodenje in bogato 
sporočilo. Želim, da bi se njene 
ideje in načrti za prihodnje 
razstave ob Jožefovem sejmu 
uresničile. S takimi razstava-
mi dobi tudi sejem kako točko 
več. 

JOŽE KRULEČ, 
Petrovče 

Dan materinstva 
v Petrovčah 

v mislih se sprehajam po 
dogodkih današnjega večera. 
Ob spominu nan mi na obraz 
prileze smehljaj zadovoljstva. 
25. marec, dan materinstva. 
Dan, ki mi bo ostal še nekaj 
časa v lepem spominu, tudi po 
zaslugi kulturnega društva 
Petrovče, za katerega lahko 
zagotovo trdim, da je nam ma-
teram in ženam priredil lep 
večer. Prijetno presenečena 
sem bila že ob vstopu v dvora-
no Petrovče, ki je bila prijetno 
in domiselno okrašena. Na mi-
zah je bila nevsakdanja deko-

racija, iz breze oblikovane va-
zice, v katerih je bilo zabodeno 
zelenje. In potem je sledil pri-
jeten glas Maje Šumej, ki nas 
je s svojo sproščenostjo in pri-
kupnostjo vodila od točke do 
točke, od nastopajočega do na-
stopajočega. Ob petju ansam-
bla Dominik in Vesne Turičnik 
smo se razvedrili. Uživali smo 
ob petju mešanega pevskega 
zbora Petrovče in mešanega 
pevskega zbora Dobrna, ki so 
z nastopom nedvonmo doka-
zali, da je njihovo petje na vi-
soki ravni. In potem so bili tu 
še naši najmlajši varovanci 
vzgojno varstvenega zavoda 
Petrovče, ki so nam pod vod-
stvom tovarišice Alenke in 
Majde zapeli in zrecitirali ne-
ka j pesmic o mamicah. Bili so 
res srčkani, ni kaj ! In na obra-
zu marsikatere mamice se je 
ob pogledu nanje utrnila solza. 
Pa tudi učenci osnovne šole 
Petrovče so imeli lep nastop, 
zapeli in zrecitirali so nekaj 
pesmi in misli o materah. Vse 
je bilo tako lepo in sproščeno. 
Na obrazih mater je sijalo za-
dovoljstvo. KUD Petrovče in 
vsi nastopajoči so pripravili 
res lep program, ob katerem 
smo se matere sprostile, na-
smejale in vsaj malo pozabile 
na vsakdanje skrbi in težave. 
Da bi bilo le še več takšnih 
večerov. In na koncu smo bile 
vse mamice in žene obdarova-
ne z rdečim nageljčkom in po-
gostene s piškoti. Tako lepega 
večera že dolgo nisem prežive-
la in prepričana sem, da se bo 
z mano strinjalo še mnogo 
v dvorani prisotnih. Zato 
v svojem imenu hvala vsem, ki 
ste poskrbeli, da je bil ta večer 
tako lep ! 

ALENKA TURNŠEK, 
Petrovče 

PRITOŽNA 
KNJIGA 

Zajtrk v Teatru 
- ne, hvala! 

V petek, 10. marca smo imeli 
dijaki srednje trgovske šole 
Celje maturantski ples. Kot 
večina maturantov smo se tudi 
mi odločili, da zaključimo noč 
s prijetnim zajtrkom. Zaradi 

dobre ponudbe jedilnika in 
odpiralnega časa, smo se odlo-
čili za Bistro Teater. Po prijet-
nem vzdušju na maturantskem 
plesu smo jim nekako opravi-
čili 15 minutno zamudo odpi-
ralnega časa, zaradi zgodnje 
jutranje ure. Po prihodu v bi-
stro smo utrujeni in veseli, da 
smo se na plesu imeli skrajno 
lepo, komaj čakali lepo postre-
ženega zajtrka. Zajtrk ni bil 
vnaprej pripravljen, kot je bilo 
dogovorjeno in plesalec naše 
maturantke si je naročil zaj-
trk, ki pa na žalost ni bil pri-
merno pripravljen, jajčka niso 
bila dovolj pečena. Natakar je 
jajčka po pripombah odnesel 
in čez pol ure prinesel dva zaj-
trka, ki nista bila nič bolj ka-
kovostna. Nato smo maturant-
je pristali na marmeladi, ma-
slu in napitku. Na našo nesre-
čo pa tudi marmelade in masla 
nismo mogli zaužiti, ker so jim 
zaloge pošle. Da pa so nam to 
uspeli povedati, so rabili kar 
celo uro. Tako seveda zajtrka 
nismo dobili. 

Poleg nepripravljenega zaj-
trka smo maturant je doživeli 
zelo nevljudno obnašanje. Go-
stinsko osebje nam ni bilo pri-
pravljeno nuditi gostoljubja, 
če so ga sploh kdaj znali!? Mi-
slimo, da kljub temu, da nas ne 
jemljejo za popolnoma odra-
sle, smo deležni gostoljubja in 
dogovorjenih obljub. Povedati 
pa tudi moramo, da nismo ni-
kogar žalili, pa tudi nihče iz-
med nas ni bil pijan. 

Naše nrmenje je, da tudi go-
spod direktor s takimi delov-
nimi navadami in s takšnimi 
reakcijami kot jih je imel, ne 
bo prišel daleč. Kljub temu, da 
nam je na našo zahtevo vmil 
denar za zajtrk, ki smo ga od-
dali naprej (400 tolarjev, koli-
kor naj bi stali dve pečeni jajč-
ki s tanko rezino šunke in ča-
jem), nam ni mogel povrniti 
zaupanja v njihove storitve in 
tudi s tem dejanjem se nam ni 
mogel opravičiti, če je slučajno 
to mislil. 

Dijaki pravimo, da dober 
glas seže v deveto vas, slabši 
pa še dlje. Pregovor pa pravi 
tudi, da si dobro ime težko pri-
dobiš in hitro izgubiš. Znova 
se je pripetil dogodek, ki potr-
juje, da naši slovenski prego-
vori vselej držijo. 

MATURANTJE 4.C, 
STŠ Celje 



KRONIKA 

• v torek, 21. marca po-
poldne je bila potrebna po-
licijska intervencija v Kot-
nikovi ulici. Tam sta se 
spet prepirala in se drug na 
drugega drla soseda Stan-
ko in Srečko, seveda pa sta 
se v prepir občasno vklju-
čevali tudi obe gospe so-
progi. 

• V priljubljenem mladin-
skem lokalu Mladina na j bi 
bil v torek nemir, ki na j bi 
ga stopnjevala grožnja 
z nožem. Javni red in mir je 
v Mladini kršil Dragan K. 
iz Velenja, ki so moral pred 
sodnika za prekrške. 

• V sredo je Matjaž iz oko-
lice Vojnika prijavil, da ga 
sosed Lojze napada in mu 
grozi zaradi spora z mejo. 
Potem je bilo ugotovljeno, 
da je Lojze res grozil in ka-
menjal soseda Matjaža, ker 
pa je bil razgret tudi vpričo 
policistov, so ga dali hladit 
na policijsko postajo. 

• Lojzka je v četrtek spo-
ročila, da je v križišču De-
lavske in Kidričeve ulice 
soseda napadla njene hčer-
ke. Res je bilo tako, da se je 
Brigita K. drla na cesti in 
zmerjala Lojzkine hčere. 
• Darja je v petek zaprosi-
la za intervencijo, ker na j 
bi jo napadel bivši mož. 
S prihodom policistov je 
bila Darja rešena, bivša za-
konca pa sta se pred vrati 
stanovanja sprla in se oz-
merjala zaradi neplačane 
preživnine za skupnega 
otroka. 
• V soboto je Jože prijavil, 
da ga je z nožem ogrozila 
lastna žena. Policisti so na 
kraju dogajanja ugotovili, 
da je šlo za klasičen dru-
žinski prepir, brez resnega 
ogrožanja protagonistov, 
o kakšnem nožu pa tudi ne 
duha ne sluha. 
• Policisti so dobili v ne-
deljo popoldne sporočilo, 
da na železniški postaji 
v Celju nekdo razgraja in 
razbija. Renato K. je res 
s kamnom razbil dve šipi 
na vlaku, steklo na javni 
telefonski govorilnici ter 
stensko uro. Če ne gre za 
bolnika, se bo zadeva na-
daljeval^ na sodišču. 
• V ponedeljek ob enih po-
noči je Kemal prijavil, da 
pred blokom stoji avtomo-
bil, iz njega pa se vije glas-
na muzika, zaradi česar ne 
more spati. Policisti so lah-
ko le ugotovili, da »muzi-
kanta« ni več na kraju, Ke-
mal pa je najbrž tudi med-
tem že zaspal. 

M.A. 

Jo nočni vratar res 
nadlegoifal dijakinje 
M dijaškem domu ob Ljubljanski cesti v Celju vre, vratar že 
suspendiran 

Nočni vratar S.A. v Kaju-
hovem dijaškem domu v Ce-
lju je osumljen kaznivega 
dejanja po čL 184 KZ R Slo-
venije t.j. kršitve spolne ne-
dotakljivosti z zlorabo polo-
žaja. Po tem členu je zagro-
žena zaporna kazen do treh 
let oziroma od šestih mese-
cev do petih let. 

Med di jaki , ki b iva jo v tem 
domu, je zavrelo, ko so izve-
deli, da je S.A. osumljen 
takšnega de jan ja , sa j je med 
mladimi menda zelo p r i l jub -
ljen, t ako med fan t i kot med 
dekleti , pa tud i med zaposle-
nimi, je pa res, da so med 

s lednj imi tud i takšni , ki m u 
niso na jbo l j naklonjeni . 
Zgodbi , ki jo je obelodani la 
in posredovala policiji neka 
mladole tna d i jak in ja , ne 
ver jamejo, kot tudi ne os ta-
l im dvem pr i j avam mlado-
letnic. Večina d i jakov je 
menda pr ip rav l jena stori t i 
vse, da se osumljenemu noč-
nemu čuva ju v m e dobro ime 
in da se razišče, kdo je imel 
interes, da ga grdo o č m i in 
spravi ob delo ter za rešetke. 

V kr iminal is t ični s lužbi 
U N Z Celje so do reakc i j oko-
l ja zadržani in jemljejo p r i -
čevanja (zaenkrat) t reh d o m -

nevno spolno z lorabl jenih 
d i j ak in j resno, sicer pa se 
pre iskava nada l ju je , kazen-
ska ovadba še ni nap i sana . 

De jan je spolnega nadlego-
van ja n a j bi svoji vzgoji tel j i -
ci pr i javi la neka srednješol-
ka (hodi v prvi letnik) že 8. 
marca , o tem je bila obvešče-
na tud i ravnate l j ica , ki je 
menda še isti dan suspendi -
ra la nočnega v r a t a r j a oziro-
ma čuvaja in na njegovo me-
sto postavi la novega ter za -
devo pr i javi la policiji , smo 
izvedeli v ponedel jek. 

M.A. 

Novo kriminalistično vodstvo 
S 27. marcem je dolžnosti načelnika Urada kriminalistii. 

službe pri Upravi za notranje zadeve Celje prevzel dL 
Mohorko, (levo) dosedanji načelnik iste službe pri UNZ v 
ski Soboti. I 

Dušan Mohorko je Mariborčan, v Murski Soboti je 4 leta k 
načelnik vodil kriminalistično službo, sicer pa na tem podrJ 
dela že 11 let, v dosedanjih 18 letih pa je orpavljal najrazličnl 
naloge v organih za notranje zadeve. Preden je postal nače^ 
UKS v Murski Soboti, je pri kriminalistični službi v Maribe 
vodil skupino, ki se ukvarja z mladoletnim prestopništvom, 
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Pozomi na hitrost in alkoiiol 
Minuli petek popoldne so 

prometni policisti iz Celja in 
Maribora izvedli poostreni 
nadzor na sloveniki, ustavljali 
pa so predvsem tiste voznike, 
ki jih je radar »ujel« pri preko-
račeni hitrosti. 

Kljub temu, da so v omenje-
ni akciji kot kršitelji veljali le 
tisti, ki so vozili s hitrostjo čez 
120 kilometrov na uro, so v še-
stih urah, kolikor je trajala ta 
skupna akcija, ugotovili kar 
73 kršiteljev. 58 jih je vozilo do 
130 km/h, 8 voznikov je imelo 

na števcu 140 km/h, 5 vozni-
kov 150 km/h, po en voznik pa 
160 in 170 km/uro. Kršitelji so 
bili, seveda, pr imemo kazno-
vani. 

V noči na nedeljo pa je bila 
na območju UNZ Celje akcija, 
v kateri so ugotavljali psihofi-
zično stanje voznikov. Ustavili 
in kontrolirali so 664 vozni-
kov, z alkotestom so jih preiz-
kusili 179. Pri 50 je alkotest 
pokazal, da imajo v organizmu 
preveč alkohola, 8 jih je preiz-
kus odklonilo, kar pri 96 pa je 

bila zaznana prisotnost alko-
hola, torej do 0,5 promile. V tej 
akciji so policisti ugotovili 
1238 prekrškov, 78 voznikov 
se bo zagovarjalo pri sodniku 
za prekrške, 29 jih je bilo man-
datno kaznovanih in 21 le opo-
zorjenih. Prihodnje leto, ko 
bodo veljale kazenske točke in 
precej višji denarni zneski, bo-
do posledice naših prometnih 
grehov bistveno bolj boleče. 
Do takrat pa bo vse po starem. 
S Slovenci je pač treba zgrda, 
mar ne? 

M. A. 

PROMETNE NfIGODE 
Ranjeni Icoiesar 

Na lokalni cesti v Tmovljah se 
je, v torek, 21. marca popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri je hu-
de telesne poškodbe utrpel voz-
nik kolesa. Gmotna škoda znaša 
okoli 80 tisoč tolarjev. 

Karel B. (84) iz Bukovžlaka je 
vozil kolo v smeri Celja. V Tr-
novljah je zapeljal na prednost-
no ulico v trenutku, ko se je iz 
smeri Začreta pripeljala voznica 
osebnega avtomobila, 51-letna 
Silva B. iz Začreta. V trčenju, ki 
je sledilo, je bil kolesar hudo ra-
njen. 

Zaneslo ga Je 
Na Popovičevi ulici v Celju se 

je, v soboto, 25. marca popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri se je 
hudo telesno poškodoval voznik 
motornega kolesa. 

Božo K. (20) iz Vojnika je vozil 
motorno kolo iz smeri Teharske 
ceste proti Grünovi ulici. Na Po-
povičevi ulici ga je v ostrem le-
vem nepreglednem ovinku zane-
slo na desno bankino, kjer je tr-
čil v drevo. Pri padcu je utrpel 
hude telesne poškodbe. 

Umrl na kraju 
nesreče 

Na regionalni cesti v Lastniču 
se je, minulo soboto popoldne, 
pripetila nesreča, ki je terjala 
človeško življenje. 

Davor M. (38) državljan Hrva-
ške, je vozil tovorno kombinira-
no vozilo iz smeri Imenega proti 
Bistrici ob Sotli. V Lastniču mu 
je z desne strani po neprednostni 
cesti zapeljal v križišče kolesar, 
78-letni Paul M. iz Podčetrtka. 
Kljub zaviranju in umikanju 
v levo, je voznik tovornjaka trčil 
v kolesarja. Ta je utrpel tako hu-
de poškodbe, da je umrl na kraju 
nesreče. 

Smrtna v Topolšicl 
Na lokalni cesti v Topolšici se 

je, v soboto, 25. marca popoldne, 
pripetila smrtna nezgoda. 

Vojko S. (30) iz Topolšice je 
vozil neregistriran osebni avto-
mobil po lokalni cesti v Topolši-
ci. V bližini stanovanjske hiše 
Topolšica 147 je vozilo ustavil in 
izstopil, notri pa je ostal sopot-
nik, 42-letni Miran G. iz Raven 

pri Šoštanju. Takrat se je vozilo 
pričelo samo pomikati po str-
mem klancu, po nekaj metrih je 
zapeljalo s ceste ter se pričelo 
prevračati po pobočju. Obstalo 
je po približno 150 metrih, za-
gozdeno med drevesi. V nesreči 
je sopotnik utrpel tako hude po-
škodbe, da je bil na mestu mrtev. 

V kovinsico ograjo 
Na magistralni cesti Celje-La-

ško se je, v nedeljo, 26. marca 
zjutraj, pripetila nezgoda, v ka-
teri je bila ena oseba hudo ranje-
na, ena pa lažje. Na vozilu je 
škode za okoli 700 tisoč tolarjev. 

Robert B. (21) iz Košnice pri 
Celju je vozil osebni avtomobil iz 
Celja proti Laškem. V kraju Bro-
de ga je pričelo zanašati, zapeljal 
je levo in trčil v robnik in drsno 
kovinsko ograjo, potem pa se je 

vozilo prekotalilo in obstalo na 
kolesih. V nesreči je bil hudo ra-
njen sopotnik, 20-letni Alojz J. iz 
Debra, voznik pa je bil lažje ra-
njen. 

Nazadnje še v lilšo 
Na regionalni cesti v Bistrici 

ob Sotli se je, minulo nedeljo do-
poldne, pripetila nezgoda, v ka-
teri je bila ena oseba težko ra-
njena, gmotna škoda pa znaša 
približno 4 milijone tolarjev. 

Aleš I. (47) iz Celja je vozil 
osebni avtomobil iz smeri Bizelj-
skega proti Bistrici ob Sotli. Ko 
je pripeljal po klancu navzdol in 
zapeljal v ostri desni nepregled-
ni ovinek, je na sredini vozišča 
sunkovito zavil v desno, zaradi 
česar je izgubil oblast nad vozi-
lom. Zapeljal je na travnato bre-
žino in spet na vozišče, tam pa je 
trčil v zaščitno ograjo na na-
sprotnem voznem pasu. Vozilo se 
je prevrnilo na levi bok, nekaj 
časa drselo in na koncu trčilo 
v stanovanjsko hišo. V nesreči je 
bila hudo poškodovana sopotni-
ca, 47-letna Tatjana I. iz Celja. 

Umrla v bolnišnici 
V celjski bolnišnici je 27. 

marca, za posledicami pro-
metne nezgode, ki se je pri-
petila 19. marca v Mozirju, 
umrla 71-letna Terezija N. iz 
Mozirja, ki je bila v nesreči 
udeležena kot kolesarka. 

M.A. 

Zganite se, življenje si Je vzel 
prestopnik! 

Vse, ki živijo pod streho prevzgojnega doma v Radečah, 
je minuli petek presunilo dejstvo, da je eden izmed tam-
kajšnjih gojencev storil samomor. To je prvi takšen primei 
v zgodovini tega zavoda in zato tolikanj bolj zaskrbljujoč 
in boleč. 

V prostoru, kjer je 18-letni Mirko, doma iz Zagorja ob 
Savi, prestajal izrečeni disciplinski ukrep zaradi pogostih 
begov iz doma, so ga našli mrtvega. Nič ni več pomagalo, 
fant se je za pot v smrt odločil sam. Toda zakaj? Mm 
v težkih trenutkih pred usodno in končno odločitvijo ш 
imel nikogar ob sebi, ki bi se mu lahko zaupal? Je svojo 
mamo in svoje dekle prejšnji dan po telefonu poklicsli 
zato, da bi se od njiju poslovil? Kdo ve. Je pa marsikàv 
vedel, da je Mirko bolan, da je teden dni prej prisá 
z zdravljenja v Ljubljani, s forenzičnega oddelka Centra 
za mentalno zdravje. So tam prezgodaj ocenili, da je fant 
sposoben za življenje v prevzgojnem domu? Je kdo sploh 
vedel, da Mirko nosi na duši tako težko breme, ki ga je 
pognalo v smrt? Tisti, s katerimi je v Radečah komunici-
ral, tega niso opazili. Je svoje stiske tako dobro skrival ah 
pa jih ni znal nihče opaziti? Morda pa je odločitev nasto-
pila v enem samem trenutku. Tudi to je mogoče. Sicer pa 
je vprašajev veliko preveč ob dejstvu, da je ugasnilo živ-
ljenje mladega človeka, ki naj bi sčasoma postal držav-
ljan, kot ga ta družba tolerira, hoče in tudi potrebuje. 
Najtežja je misel na možnost, da so fantje in dekleta, ki so 
zašli na stranpoti, drugorazredni državljani, ki jim je 
odmerjen manjši kos družbene pozornosti takrat, ko zbo-
lijo. 

MARJELA AGREŽ 

Odredba 
o omejitvi 
prometa že 
velja 

S 25. marcem je pričela 
veljati nova Odredva 
o omejitvi prometa na ce-
stah v Republiki Sloveniji. 

Omejitev prometa za to-
vorna vozila, težja od 7,5 
tone, traktorje, delovne 
stroje in vozila avtošol ve-
lja vse leto vgako nedeljo, 
državni praznik ali dela 
prost dan, in sicer od 6. do 
22. ure. Od 15. junija do 5. 
septembra pa velja omeji-
tev prometa tudi ob sobo-
tah od 6. do 23. ure in v pe-
tek pred velikonočnimi 
prazniki od 14. do 22. ure. 



KRONIKA 

iflodba, ki ji bo težko verjeti 
mater In neuradnega očima le preiskovalni sodnik že zaslišal 

^""^še ne petletni fantek, begun-
Velenja, ki je 19. februarja letos 

K bolnišnici umrl za posledica-
fh dih poškodb po vsem telesu, je 
i 'liodu v bolnišnico (nekaj ur pred 
tPf'v težko dihal, s labo reagiral na 

i fo, čez dobro uro pa mu je odpo-
'flo srce, odpovedala so pljuča, Icd-

dečkova muskulatura je bila vsa 
Ciena s krvjo. 
ïd ic inska o b d u k c i j a je p o k a z a l a , 
% imel f a n t e k h u d e p o š k o d b e n a 
¿anih, pa p r e t r g a n i n o d e s n e ledv i -
"^av i tev v p l juč ih , v t r e b u š n i v o t -

дrnes je bi l ves v m o d r i c a h in 
tól po vsem te lesu , i z j e m n a je b i la 

p o t p l u t b a v p r e d e l u spolovi la , n a u h -
l ju, po n o t r a n j i s t r a n i leve noge od 
v r h a do g ležn ja , p o t p l u d b e so b i le po 
t r e b u h u , h r b t u , r o k a h , v idne so bi le 
ozke t r a k a s t e , že s k o r a j zace l j ene 
o d r g n i n e n a g ležn j ih nog in v z a p e s t j u 
rok i td . 

P re i skova ln i sodn ik ce l j skega 
ok rožnega sodišča je 22. m a r c a zas l i ša l 
I f e to F., A m e s o v o m a t e r in Mi l ana O., 
n e u r a d n e g a oč ima, ki n a j bi, k o t j ima 
oč i ta po l ic i j ska k a z e n s k a o v a d b a , 
o t r o k a t a k o dolgo z a n e m a r j a l a in ga 
p r e t e p a l a , d a je, d v e u r i za t em, ko s t a 
ga p r i p e l j a l a v bolnišnico , p o š k o d b a m 
podlegel . 

Ko t je bi lo p r i čakova t i , n a j b i o s u m -
l jenca v p o s t o p k u p r e i s k a v e n a sodišču 
vsa d o m n e v n o s t o r j e n a k r u t a d e j a n j a 
z a n i k a l a in za t r j eva l a , d a so A m e s o v e 
p o š k o d b e n a s t a l e p r i p a d c u po s t o p n i -
cah . V p o s t o p k u so j en j a bos ta s t a k š n o 
zgodbo t ežko koga p r ep r i ča l a , z las t i 
ne t is te , k i so se bor i l i za f a n t k o v o 
ž ivl jenje , in one, k i h r a n i j o f o t o g r a f i j e 
s p o s n e t k i r a z n i h delov o t rokovega t e -
lesa, n a r e j e n e t a k o j po smr t i . Z d a j b o -
do n e m a r a pr iča l i t u d i vsi t ist i , k i so 
p r edo lgo molčal i . 

M A R J E L A A G R E Ž 

Kradeni avtomobili 
ri nas in na tujem 

f minulem letu so bili 
Sloveniji in na območju 
1(2 Celje v porastu vlomi 
gsebna vozila in kraje vo-
pri čemer so pri krajah 

jboij na udaru vozila iz 
¡jih cenovnih razredov, ki 
jviloma redkokdaj pridejo 
et nazaj v lastnikove roke. 
Večina j ih g re p r e k o d r -
rae meje, v p r o d a j o n a t u -
ji. Sicer p a so t a t v i n e a v t o -
obilov v S loveni j i z a d n j i h 
ikaj l e t let h i t r o na rašča l e , 
dobno p a je t u d i v d r u g i h 
liavah Evrope , z las t i v I t a -
i, Nemčiji , F r a n c i j i in 
I « h o d n i h d r ž a v a h , z las t i 
»ji. R e k o r d n o š tevi lo 
|А1б ta tv in av tomob i lov je 
áv Sloveni j i l e ta 1993, t r i 

l e t a p r e d t e m p a je v S love-
n i j i izgini lo »samo« 151 a v -
tomobi lov , n a j v e č golfov. 
L a n i n a j b i se š tevi lo u k r a -
d e n i h vozi l v na š i državi , 
v p r i m e r j a v i s p r e d h o d n i m i 
let i , z m a n j š a l o ; zabelež i l i so 
okol i 400 p r i m e r o v t a t v i n 
av tomobi lov . 

L e t a 1991 je b i lo v I ta l i j i 
324.384 t a t v i n av tomobi lov , 
v F r a n c i j i 312.000, v N e m č i j i 
131.329, v Rus i j i 123.283 te r 
n a M a d ž a r s k e m 15.796. I s te -
ga le ta je b i lo v S loveni j i 449 
t a t v i n av tomobi lov , n a s l e d -
n j e le to p a že r e k o r d n i h 
1316, d a b i se p o t e m v n a -
s l edn j ih le t ih s t a n j e neko l i -
k a n j umi r j a lo . 

M. A. ,Sled 

J/iminal v ZDA 
Pri n a s s icer še n i t a k o h u d o , vse p a kaže , d a se 

s precejšnjo nag l ico b l i ž a m o o b l i k a m in s t a n j u , k o t ga 
bež i jo v Z d r u ž e n i h d r ž a v a h Amer ike . T a m se v p o -
prečju: 
-vsaki 2 s e k u n d i zgodi k a k š n o k a z n i v o de j an j e , 
-vsake 3 s e k u n d e se zgodi k a k š n o k a z n i v o d e j a n j e 
zoper p r e m o ž e n j e : v s a k i h 11 s e k u n d se zgodi vlom, 
vsake 4 s e k u n d e t a t v i n a , v s a k i h 20 s e k u n d je u k r a d e n o 
vozilo, 
-vsakih 22 s e k u n d se zgodi k a k š n o nas i l no k a z n i v o 
dejanje zope r č loveka: v s a k i h 22 m i n u t p r i d e d o 
1Ш1ога, v s a k i h 5 m i n u t se zgodi pügilstvo, v s a k i h 47 
sekund p r i d e do r o p a . . . 

Il] d f i * I d 
m stroj 
^ petek, 24. marca popold-
' le nastal požar na delov-
®stroju-rovokopaču znam-
' vamer, gorelo pa je v pre-
"" motorja. Strojnik Vojko 

poskušal požar pogasiti, 
to ni uspelo, zato so na 

^oč prihiteli gasilci iz Luč. 
'delovnem stroju, ki je last 
^J t̂ja za u re jan je hudourni -

iz Ljubljane, je škode za 
200 tisoč tolarjev. 

n̂ik v plamenih 
r.Petek, 24. marca popold-

v Gomilskem izbruhnil 
na gospodarskem po-
lesenem seniku, last 

L K. V požaru, ki ga je 
^i'očila otroška igra z vži-

^mi in svečo, je zgorelo 
^ poslopje, skupa j 

koruzne stelje, 50 
Ç ^mi zaboji zluščene koru-

j ^ o l i 5 kubičnih metrov 
in smrekovih desk. 

¡(¡J'ia gmotna škoda znaša 
s* бОо tisoč tolarjev. 

S Icozolca na hišo 
v petek prot i večeru je gorel 

t u d i kozolec v k ra ju Zgornje 
Pobrežje na Mozirskem. Ogenj 
se je s kozolca razširil še na 
manjšo s tanovanjsko hišo tik 
ob njem. S k u p a j s kozolcem je 
zgorelo 6 kubičnih metrov bu-
kovih drv, 50 kvadra tn ih me-
trov ladijskega poda, večja ko-
ličina steklene volne ter avto-
mobilska prikolica. Na s tano-
vanjski hiši je poškodovano 
ostrešje ter podstrešni prostori 
z opremo. Lastnica Vida I. iz 
Mengša je oškodovana za okoli 
2 mil i jona tolarjev, vzrok po-
žara pa preiskovalci še ugo-
tavl jajo. 

Konji v plamenih 
Minuli petek dopoldne je na 

izstopni postaj i avtoceste 
v Tepanju prišlo do požara na 
osebnem avtomobilu znamke 
opel. Ugotovljeno je bilo, da je 
do požara prišlo zaradi do t ra -
jane cevke za dovod goriva 
v vpl injač motorja . Na jekle-
nem konj ičku Janeza G. je 
škode za okoli 60 tisoč to-
larjev. 

M A 

mini KRIMIĆI 
Poseli v gozdu 

v času od 10. do 15. marca 
je, za zda j še neznani storilec, 
na območju Bohorja posekal 
in odpeljal 10 dreves javorja, 
6 smrek in 1 bukev v skupni 
izmeri 16 kubičnih metrov. 
Z nenačr tno sečnjo in ta tvino 
je Gozdno gospodarstvo iz 
Brežic oškodoval za okoli 335 
tisoč tolarjev. 

Rop Zlatnine 
v torek, 21. marca zgodaj 

z jut ra j , je druščina mlajš ih 
Celjanov še vedno veseljačila 
v diskoteki Casablanca v Ce-
lju, ko so se vsega naveličali, 
pa je okoli 3. ure Simon M. (23) 
predlagal, da obiščejo neko 
njegovo prijateljico, kar so tu -
di storili. V Simonovi družbi 
sta bila še Mitja J. (23) in Dar -
ko K.(39). Tik preden so se 
razšli, pa je Simon grobo na -
padel Darka , mu grozil ter mu 
s silo iztrgal zlato verižico, 
zlato zapestnico in ročno uro 
ter ga oropal še neka j denar ja . 
Simon in Mitja sta se potem 
podvizala in verižico v popol-
danskem času proda ja l po-
d je t ju Imex trade, poslovalnici 
Zlatarstvo v Žalcu. Darko K. 
je bil oropan za okoli 150 tisoč 
tolarjev. 

Vlom v šolo 
v noči na 22. marec je nez-

nani storilec vlomil v prostore 
"osnovne šole v Šmar tnem pr i 
Velenju. Vlomilec je na jp re j 
vse prostore dodobra prečesal 
in pregledal, na koncu pa se je 
odločil za radi jski sprejemnik 
s kasetofonom, vreden okoli 20 
tisoč tolarjev. 

Znanca 
Simona M. in Mitjo J. iz Ce-

lja smo v tem tednu enkrat že 
srečali, zda j pa se pojavl ja ta 
kot vlomilca v leseno Ingrado-
vo barako v Štorah. Vlom sta 
izvršila v sredo malo pred pol-
nočjo, še preden pa sta uspela 
kar koli ukrast i , so ju zalotili 
varnostniki podje t ja Vazi. 
Z vlamljanjem sta povzročila 
za okoli 10 tisočakov gmotne 
škode. 

Častilec rdečega 
v času od 19. do 23. marca je 

neznani storilec v Homcu vlo-
mil v kletne prostore vikend 
hiše Vere S. iz Višnje vasi. 
Ukradel je 200-litrski sod iz 
nerjaveče pločevine in 100 li-
trov rdečega vina. Lastnico je 
oškodoval za okoli 40 tisoč to-
larjev. 

V istem času je nekdo vlomil 
tudi v klet sosednjega vikenda, 
ki je last Vlada S. iz Radizla. Iz 
soda je iztočil in si natočil 
okoli 50 litrov vinca rdečega. 

Kratka vožnja 
v noči na 24. marec so tr i je 

mladoletniki na Tomšičevi uli-
ci v Velenju ukradl i osebni av-
tomobil zastava 750 in se 
z n j im popeljali po mestnih 

ulicah. Pa je bila vožnja sila 
kra tka , sa j so jih že po nekaj 
ovinkih prijeli možje postave 
in jih izprašali glede ostalih 
tatvin, ki na j bi j ih imeli na 
vesti in glede morebitnega vlo-
ma v osebni avtomobil joigo, 
ki je bil pa rk i ran na Kersniko-
vi ulici. 

Kradel v kleti 
Minulo soboto ponoči je 

neznani storilec vlomil v dve 
»kleti v s tanovanjskem bloku 
na Zidanškovi ulici 4 v Vele-
nju. Iz kleti je odnesel elek-
trični vrtalni stroj, ročni vrtal-
ni stroj in železni primež 
v skupni vrednosti okoli 30 ti-
soč tolarjev, za koUkor sta 
oškodovana Branko R. in Dra -
go V. 

Ukradel R Clio 
v noči na 25. marec je nez-

nani storilec ukradel osebno 
vozilo Renault Clio 1,2 RL, ko-
vinsko sive barve, z reg. tabl i -
co CE 38-77E. Avtomobil je bil 
pa rk i ran na parkir išču na Ki-
dričevi ulici v Žalcu, vreden je 
poldrugi milijon tolarjev, last-
nica in oškodovanka pa je 
Blanka J. iz Žalca. 

Udarec v glavo 
v noči na nedeljo sta se 

v nočnem klubu Venera v Slo-
venskih Konjicah zabavala in 
se okoli štirih z ju t ra j sprla dva 
mladeniča, 19-letm Jože H. in 
leto dni mlajši Bošt jan S. Pre-
pir se je s topnjeval in že je 
kazalo na pretep, ki pa so ga 
zadnj i h ip preprečili redarj i . 
Očitno pa se Bošt jan s takšnim 
izidom ni mogel sprijazniti . 
Ko je Jože odhaja l domov, je 
za n j im stopil Boštjan, spor pa 
se je ponovno vnel do te mere, 
da je Bošt jan Jožeta dvakra t 
z roko udari l v predel glave in 
mu prizadejal hudo telesno 
poškodbo, zaradi česar bo brž-
čas moral na sodišče. 

Ukradel motorko 
v nedeljo popoldne je nekdo 

vstopil v odklenjeno stano-
vanjsko hišo v Zbelovski Gori 
in iz n je odnesel Tomosovo 
motorno žago. Lastnik Bojan 
R. je oškodovan za 69 tisoč to-
larjev. 

Zlahka do denarja 
v času od 23. do 25. marca je 

neznani storilec kradel v s ta-
novanjski hiši Franca Z. 
v Drešinji vasi. V hišo je z lah-
ka vstopil, sa j so bila vhodna 
vra ta odklenjena, iz sobe pa je 
odnesel devize in tolar je 
v skupni vrednost i 145 tisoč 
tolarjev. 

Odvlekel telička 
Neznani ta t se je v ponede-

ljek, 27. marca zvečer, kra tek 
čas mudil v hlevu kmeti je Iva-
na H. v Panečah pri Rimskih 
Toplicah. Odšel je s sedem dni 
s tar im sivim teličkom, vred-
nim okoli 30 tisoč tolarjev. 
M.A. 

"Bter izruval drevo 
to^ v noči na 28. marec je močan veter podrl večji 

ki je stal ob stanovanjski hiši Justine M. v Košnici 
•^""Celju. 
Q^^^yo je padlo na hišo, k je r je poškodovalo streho in 
jç Oni avtomobil, ki je bil park i ran na dvorišču. Škoda, ki 

^ tem nastala, znaša okoli 100 tisoč tolarjev. 

Hmezad Golding 
gostinstvo turizem p.o. Žalec 
Šlandrov trg 34 
objavlja delovno mesto: 

vodenje kuhinje v enoti restavracija 
Gaberje 
Pogoji: 
- srednješolska izobrazba gostinske usmeritve, smer kuhar 

in 3 leta delovnih izkušenj ali KV kuhar s 6-letnimi delovni-
mi izkušnjami 
Rok prijave 8 dni od dneva objave v časopisu na naslov: 
Hmezad Golding, gostinstvo turizem, šlandrov trg 34, 
Žalec. 
Informacije na telefon 33-961 ali 714-245. 

INGRAD KONCERN d.o.o. 
Celje, Lava 7 

Razpisuje 
informativno zbiranje ponudb investitorjev 
za gradnjo poslovno-stanovanjskih-obrtnih 
objektov na pripravljenih zemljiščih: 

1. V središču Žalca ob Šlandrovem trgu, na zemljišču površi-
ne 2744 m^, nameravamo graditi stanovanjsko-obrtni ob-
jekt. Dohod do objekta je možen s Šlandrovega trga in iz 
nasprotne strani. 

2. V Šentjurju pri Celju v obrtni coni v Podgorju, na zemljišču 
površine okoli 2331 m^, pripravljamo gradnjo objekta za 
obrtno dejavnost. 

3. V Šentjurju pri Celju v stan. naselju ob Pešnici, ob cesti 
šentjur-Dramlje, pripravljeno zemljišče v izmeri 220 m^ za 
zgraditev 10 garaž. 

4. V Ratanski vasi pri Rogaški Slatini na zemljišču med 
Ingradom in objektom Gozdnega gospodarstva ob Prvo-
majsl<i cesti, površine okoli 14.000 m^, pripravljamo grad-
njo objektov za obrtno dejavnost. 

5. Iščemo investitorja za dograditev in odkup objekta 
v Šmarju pri Jelšah, ki je zgrajen do prve plošče. V objektu 
bo možno izvajati obrtno dejavnost oziroma po dogovoru. 
Objekt se je pričel graditi z namenom, da bo v njem 
poslovni center. 

Vsi zainteresirani lahko dobijo informacije na telefonski štev. 
451-353. Informacije in ponudbe zbiramo v roku 15 dni po 
objavi. 

Okrožno sodišče v Celju 
razpisuje v stečajnem postopku nad dolžnikom 

IKOM p. o. Šmarje pri Jelšah 
v stečaju št. 28/94 

JAVNO DRAŽBO 
za prodajo nepremičnin 

Poslovna stavba (proizvodna hala), velikost 
1.189 m ,̂ stoječa na parceli 44/23 k. o. Šmarje, vlož-
na št. 624, s pripadajočim funkcionalnim zemljiš-
čem, pare. št. 44/34, cesta 521 m^ 44/52, dvorišče 
465 m^ 44/53, dvorišče 733 m ,̂ po izklicni ceni skup-
no 987.022 DEM v tolarski protivrednosti po sred-
njem tečaju Banke Slovenije na dan plačila. 
Proizvodni objekt je mogoče koristiti po ločenih delih 
uporabnosti (proizvodna hala A velikosti 370 m^, proiz-
vodna hala B s skladiščem v velikosti 173m^, proizvod-
na hala C v velikosti 317 m^ in steklarska delavnica 
66 m^, pisarna in sanitarni prostori z garderobami, 
107m2 

Za ogled premoženja se lahko dogovorite in dobite podrob-
nejše informacije pri stečajnem upravitelju na telefonski šte-
vilki (0608) 82-247, med 18. in 20 uro. 
Del nepremičnine je v najemu in najemniki imajo predkupno 
pravico. Pri prodaji lahko sodelujejo vse pravne osebe s se-
dežem na območju RS in fizične osebe, ki so državljani RS. 
Pooblaščenci pravnih oseb morajo predložiti pooblastilo, vsi 
interesenti pa morajo plačati varščino v višini 10% izklicne 
cene kot garancijo za resnost ponudt}e na ŽR Agencije 
Šmarje: 50730-690-838 s pripisom za »javno dražbo«. 
Javna dražba po potekala v prostorih Okrožnega sodišča 
v Celju, soba št. 106/1, dne 12. 4. 1995 ob 9. uri. 
Uspešni ponudnik oziroma kupec nepremičnine mora skleniti 
pogodbo o nakupu v osmih dneh po opravljeni dažbi in 
v celoti plačati kupnino v 30. dneh po podpisu pogodbe. 
če kupec ne bo plačal kupnine v določenem roku, se bo 
prodaja razveljavila, varščina pa se tx) obdržala. 
Prometni davek in druge morebitne stroške v zvezi s preno-
som lastništva plača kupec, PD ni prištet k izklicni ceni. 
Prednost pri nakupu ima tisti ponudnik, ki kupuje premoženje 
kot cekrto oziroma tisti, ki bo ponudil višjo ceno oziroma 
boljše plačilne pogoje. 



GLASBA 

Globoko resnična ljubezen 
Nova kompaktna plošča skupine Demolition Group 

Ena izmed najstarejših in 
najboljših še delujočih sloven-
skih zasedb Demolition group 
je pred dobrimi štirinajstimi 
dnevi, ob premieri gledališke 
predstave »Butterendfly« Slo-
venskega mladinskega gleda-
lišča in gledališča Glej, pr\'ič 
uradno promovirala svoj naj-
novejši glasbeni izdelek, CD 
ploščo »Deep True Love«. 

Gré za zbirko, ki združuje 
glasbo iz dveh gledaliških 
predstav. Poleg že omenjene 
»Butterenfly«, je na njej še 
glasba iz lanske gledališke 
predstave »Roberto Zueco«, 
obe pa je režiral Matjaž Po-
grajc. 

Demolition group 
včeraj 

Pred dobrimi dvanajstimi 
leti se nekaj »vaških« posebne-
žev iz dolenjskih Cerkelj pri 
Krki skrije za imenom Gas' t ' r-
bajters, namesto bobnarja do 
konca privijejo ritem mašino 
in že na prvem špilu šokirajo 
starorokersko publiko z rit-
mično plesno muziko. Pol leta 
po nastanku pri založbi Doku-
mentarna izdajo prvo malo 
ploščo, nato še dva albuma in 
po treh letih se po nastopih na 
Novem rocku. Drugi godbi in 
na mladinskem festivalu 
v Barceloni iz Gas' t ' rbajterjev 
»izrodi« skuDina Demolition 

Group. Jedro te nove skupine 
še vedno ostaja isto: poskočni 
pevec in frontman Goran Sa-
lamon, odličen bas kitarist Ni-
kola Sekulovič, saksofonist 
Jože Pegam in kitarist Bojan 
Fifnja. Po dobri plošči »Mize-
rika« fant je podpišejo pogod-
bo z italijansko založbo Hiara 
in za njo posnamejo precejšnje 
število kaset, malih plošč in 
CD. 

Ob Pink Floy dih, Georgeu 
Harrisonu in še nekaterih dru-
gih velikanih popularne glas-
be, sodelujejo na razvpitem fe-
stivalu San Remo, na Berlin 
Indépendance Days, veliko 

igrajo po nekdanjih jugo rock 
centrih in Italiji. Ob desetlet-
nici delovanja, leta 1993, 
Cerkljani posnamejo kar dve 
kompaktni plošči, »Bad Gag« 
in »Demolition Group igrajo 
Gastrbajtrs«. Lani se s prired-
bo Kraftwerkove »Model« 
uvrstijo na kompilacijo »Trans 
Slovenia Express«, video za to 
skladbo pa je mogoče kar ne-
kajkrat videti tudi na MTV. 
Skupini se pridruži bobnar 
Uroš Srpčič (ex-Polska mal-
ea), ki skupaj z Nikolo ta tre-
nutek najbrž predstavlja na j -
boljšo slovensko rock ritem 
sekcijo. 

Demoiition Group 
danes 

Demolition Group se je po-
leg rockovskega delovanja 
uveljavil tudi na drugih po-
dročjih, predvsem gledali-
škem. Za v uvodu omenjeni 
gledali.ški predstavi so napisa-
li glasbo, ki pa ni tipična glas-
ba za gledališke predstave. 
Režiser Matjaž Pograjc si je 
v obeh predstavah zaželel 
»normalno« glasbo skupine 
Demolition Group in jo tudi 
dobil. 14 skladb, od tega jih je 
11 iz gledaliških predstav, dve 
sta starejši, »Amerika« pa je 
čisto nova in naj bi nakazovala 
apetite skupine v prihodnje. 
Vse komade so napisali, aran-
žirali, odigrali in producirali 
Cerkljani sami, le pri nekate-
rih skladbah je kot back-vo-
kalistka pomagala mlada 
ameriška pevka Evening. De-
molition Group v zadnjih me-
secih skoraj nič ne koncertira-
jo, saj trenutno še z nekaterimi 
dolenjskimi zanesenjaki usta-
navljajo Forum Ustvarjalcev 
Kulture v Brežicah. Priprav-
ljajo pa tudi nov material za 
CD, ki na j bi izšel jeseni, ta-
krat pa na j bi sledila tudi ne-
koliko obsežnejša koncertna 
promocija obeh njihovih letoš-
njih glasbenih dosežkov. 

STANE ŠPEGEL 

Kot V sanjah Sanja Doiežai 
Sanjo Doležal večina pozna 

kot pevko skupine Novi fosili, 
pa tudi kot voditeljico oddaj 
Jel me netko tražio in Sedma 
noč na hrvaški televiziji. 

Ze kar nekaj časa pa si Sa-
nja utira samostojno pot. Pred 
dvema mesecema sta izšla CD 
in kaseta z naslovom »Kao 
u snu«. Izšla sta tudi pri ZKP 
RTV Slovenija - torej zadosten 
razlog za pogovor s priljublje-
no pevko. 

Sanja, spregovoriva najprej 
o vaših začetkih. 

Poklicno sem začela nasto-
pati z Novimi fosili, ko sem 
bila stara 19 let. Prvič sem 
z njimi nastopila 18. oktobra 
1983 v Mariboru, v Sloveniji 
torej. Pred tem sem pela pri 
zagrebški skupini Prva ljubav 
in z njimi posnela dve plošči. 
Nekako od 15. leta naprej se 
ukvarjam z glasbo. Pred tem 
sem obiskovala glasbeno šolo, 
starši pa pravijo, da sem zače-
la svojo kariero že v plenicah. 

Kako so starši vplivali na 
vašo kariero? 

Z vsemi močmi so se borili 
proti temu, da postanem pev-
ka, niso pa pritiskali name. 
Glasba je bila vedno sestavni 
del našega življenja. Oče je 
med drugim tudi glasbenik, 
tekstopisec in skladatelj, in 
nekako je bilo logično, da se 
tudi jaz začnem ukvarjat i 
z glasbo. 

Kako se spominjate časov 
z Novimi fosili? 

To so bili zelo lepi časi, veli-
ko sem se naučila, nastopali 
smo na več kot 300 koncertih 
letno, posneli smo več kot de-
set velikih plošč. Delati s sku-
pino ima svoj čar, delati samo-
stojno pa je popolnoma druga-
čen, a prav tako lep čar. Po-
skusiti je potrebno oboje. 
S skupino Novi fosili smo na-
stopili tudi na Evroviziji leta 
1987 in osvojili četrto mesto. 
Na tisti čas me vežejo najlepši 
spomini. 

Kako se počutite v Slove-
niji? 

Tukaj se počutim odlično, 
kot doma. Veliko sem nastopa-
la povsod po Sloveniji že z No-
vimi fosili, odkar sem začela 
samostojno kariero, pa sem tu-
di velikokrat tukaj . Sem pri-

hajam tako poslovno kot za-
sebno. 

Kaj menite o slovenski pu-
bliki? 

Vsi so vedno govorili, da je 
hladna, da se ne veseli kot 
»južna« publika. Ne bi rekla, 
da so Slovenci po tempera-
mentu hladni, moraš pa jih 
znati ogreti. 

Katera pesem vam je najbolj 
pri srcu? 

Veliko jih je. Z novega CD in 
kasete je to vsekakor pesem 

Rođendan. Tudi pesem, ki je 
posvečena najmlajšim. Tupi 
glupi, mi je zelo pri srcu. Gre 
za priredbo velikega hita iz 60 
let. Od starejših pa mi je naj-
ljubša pesem Djeca ljubavi, ki 
sem jo pela z Novimi fosili. 

Večina vaših skladb so hiti. 
Kakšen je recept, da skladba 
postane uspešnica? 

Ne vem. Predvsem mora biti 
pesem dobra, da hitro pride do 
poslušalcev, da si jo zapomni-
jo, da jim je všeč. Verjamem, 
da mora imeti vsaka takšna 
pesem nekaj dobrega v sebi. 
Ne samo dobre melodije, imeti 
mora neke vibracije, ki se do-
taknejo ljudi, da se ob skladbi 
dobro počutijo, pa naj bo to 

vesela, hitra pesem, ali pa ba-
lada, ki lahko potolaži nekate-
re ljudi. Toda izzvati mora ne-
ke občutke. 

Kdo vam piše besedila? 
Za pesmi na zadnjem CD so 

besedila napisali Gibonni, pa 
Jasenko Houra, Alka Vujica, 
Rajko Dujmič in Stevo Cvikič, 
ki je scenarist oddaje Jel me 
netko tražio? Mislim, da sem 
zbrala posebno ekipo, ki je 
v tem trenutku na Hrvaškem 
med najboljšimi. 

Kaj pa televizija? 
Trenutno nimam časa za te-

levizijo, dogovarjamo pa se za 
šov, ki na j bi se začel jeseni. 
A na j zaenkrat ostane še skriv-
nost. 

Prosti čas?! 
Največji problem je, ker ga 

imam zelo malo. Odkar sem 
postala mama, ga je še manj, 
vsega porabim s svojim sinč-
kom Luko in s svojo družino, 
sicer pa ob prostem času rada 
berem, se sprehajam, rada ho-
dim v kino, čeprav že zelo dol-
go nisem bila. 

Na odru potrebujete zelo ve-
liko energije. Se ukvarjate 
s kakšnim športom? 

Celo življenje sem bila 

športni tip, veliko sem se uk-
varjala s športom. Igrala sem 
tenis, rokomet, v zadnjem času 
pa igram tudi nogomft za hr-
vaško žensko glasbeno ekipo. 
Na odru potrebujemo glasbe-
niki zelo veliko energije, ker ni 
enostavno hkrat i peti in plesa-
ti, tako da vsakodnevna gim-
nastika vsekakor pomaga. 

Kaj pa hrana? 
Rada imam vse. Zato imam 

težave, celo življenje sem na 
dieti. Toda zelo rada imam ita-
lijansko kuhinjo, testenine, 
pogosto pripravim kakšno 
specialiteto iz kitajske kuhi-
nje, rada imam veliko solate, 
ribe, prav tako pa tudi dobre 
domače klobase. 

Kateri dogodek ste si naj-
bolj vtisnili v spomin? 

Najlepši dogodek, ki se 
sploh lahko zgodi ženski, je 
rojstvo otroka. V karieri pa se 
najbolj spominjam Evrovizije 
in potovanj. S Fosili smo obšli 
skoraj cel svet, vse kontinente. 
Bilo je veliko lepih trenutkov. 

Kaj pa neprijetnosti? Tudi 
brez njih verjetno ne gre? 

Na velikih koncertih se mi je 
večkrat zgodilo, da mi je čevelj 
odletel med občinstvo. V Sara-
jevu, na zimski olimpijadi, 
sem padla pred približno 15 
tisoč ljudmi. Eden od zelo ne-
prijetnih trenutkov je bil tudi 
pretres možganov. Med ple-
som v zagreški diskoteki sem 
zbila reklamo, težko 250 kilo-
gramov, in končala v bolniš-
nici. 

Verjamete v horoskope, 
v napovedovanje prihodnosti? 

Ne pretirano. Horoskop be-
rem izključno iz zabave in ne 
živim po njem. To mi je razve-
drilo, bolj pa verjamem 
v boga. 

Veliko ste že dosegli, marsi-
kaj pa je še pred vami. Kakšni 
so vaši načrti? 

Naj nam da bog zdravja in 
mir, potem bo vse lahko. Se-
daj, ko sem začela ponovno 
delati, mi je najbolj pomemb-
no promovirati novo kaseto in 
CD, se pokazati občinstvu, 
ustanovila pa sem tudi novo 
skupino in po veliki noči se 
bomo videli na koncertih, kot 
v dobrih starih časih. Torej 
v živo, s skupino. 

SIMONA BRGLEZ 

Po skoraj triletnem premoru 
se na svetovno glasbeno sceno 
spet vračajo SKID ROW. 
V znamenitem studiu Electric 
Ladyland so pod vodstvom 
znanega producenta Boba 
Ročka (Metallica, Bon Jovi, 
Motley Crue) posneli album 
»Subhuman Race«. Po bese-
dah pevca in frontmana Saba-
stiana Bacha (na sliki) je glas-
ba na tej plošči še ostrejša od 
tiste z njihovega izredno 
uspešnega prvenca »Slave To 
The Grind«. Besedila so 
v glavnem naperjena proti uži-
valcem in preprodajalcem tr-
dih drog, precej kritičnih be-
sed pa je pred kratkim ozdrav-
ljeni alkoholik Sabastijan na-
menil tudi konzumentom raz-
noraznih žganic in »žlahtnih« 
kapljic. 

Z novim albumom »Face It« 
pa svoj come-back najavljajo 
tudi nizozemski rokerji GOL-
DEN EARING, ki se jih spo-
minjamo predvsem po njiho-
vem mega-hitu »Radar Love« 
iz začetka sedemdestih. 

Seattle ni znan samo po 
grungeu. Tam se je pred 53 leti 
rodil tudi še vedno napreko-
sljivi kitarist JIMI HENDRIX. 
Seattleški muzej, ki je bil ne-
kaj let posvečen samo njemu, 
je pred kratkim dobil v roke 
milijonar Jody Patton in vanj 

vložil kar 50 mio dolar;' 
S pomočjo omenjenega dejí 
ja tako nastaja kompui 
stavb, imenovan Experig? 
Music History, kjer naj bi bi 
poleg koncertne dvorane inj 
mi Hendrix Museuma, tudi y 
lika zbirka nekaterih kljn^ 
stvari iz zgodovine rock'n't, 
glasbe. ; 

O come-backu A d W 
ANTA smo že pisali. Nje«' 
single »Wonderful« se še 
no dobro drži na nemških; 
skandinavskih lestvicah. pw 
kratkim je ta pop zvez(b 
z začetka osemdesetih nastotj 
skupaj z ameriškimi razbijal 
NINE INCH NAILS, ki so ¡J 
redbo Adamove pesemi »jj 
u're So Phisycal« u\'rstil¡ tî  
na EP »Bröken«. 

Zadnji album ostarelih ц« 
talcev VAN HALEN »Baiai 
ce« so zaradi ovitka, na kat« 
rem sta naslikana siamsi 
dvojčka, prepovedali na Ji 
ponskem. Založba Warn» 
Bros že tiska nove naslovnie 
na katerih bo za občutljivo jj 
ponsko tržišče prikazan 1 
eden izmed dvojčkov. 

Zaključna prireditev izb« 
naj slovenskih glasbenikovi 
leto 1994 bo 25. maja v Feii 
valni dvorani na Bledu. Noa 
nirance za Zlato noto bol 
agenciji Nota in Ovum pni 
stavljali na osmih javnih ц 
reditvah, prva izmed njiii p 
bo že jutri v novogoriški 
skoteki Odeon. Poleg strel» 
ne žirije bodo najboljše sId 
venske glasbenike izbirali ta 
bralci šestih tiskanih medije 
(Slovenske novice. Kaj, Anh 
na, 7 D, Delo in NedeljsI 
dnevnik), ki bodo, če bodo« 
veda izžrebani, z zmagovali 
Zlate note potovali na konce 
skupine Bon Jovi. 

Glasbena agencija Nota i 
Maribora pa je te dni objavil 
tudi natečaj za 3. festival »Sl( 
venija rock 95«, ki naj bi i 
zgodil konec junija v MursI 
Soboti. Natečaja se lahko udt 
ležijo vsi ustvarjalci rock glai 
be iz Slovenije s skladbami,' 
se niso bile izdane na nosilci 
zvoka. Skladbe je treba posla 
na kaseti kot demo ali studi; 
ski posnetek, s priloženim b* 
sedilom v dveh izvodih, do 2 
maja na naslov: Glasbej 
agencija Nota, PE Maribd 
Gregorčičeva 27. 

V torek, točno opoldnej 
bila v Vinoteki na Gospo^ 
skem razstavišču v Ljublp 
uvodna »veselica« pred tvOm 
jo ANDREJA ŠIFRERJA » 
ske noči nad Slovenijo«.^ 
drejevi spremljevalci, iï* 
skupina »Stockton's Wing* ! 
ob tej priložnosti v »unpM 
ged« maniri zaigrala neka)' 
skih. Na elektriko priključj 
Irce in Andreja pa lahko И 
slušate že danes v velenjsH 
Kulturnem domu, v sredoj 
aprila, pa v celjskem NaH 
nem domu. 

V ponedeljek in torek bodo v ljubljanskem klubu K4 naSi 
britanski folk rokerji WHISKEY PRIEST. Brata MiU^^^ 
s tremi pomagači lani že nastopila v Barflyju in takrat z nV̂  
nico folka in punka navdušila prisotne. STANE SPE 
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sp let slovenskega jazza 
^Stoletja aelovanßa Big Banda RTV Slovenija 

, julija 1945, dober me-
no osvoboditvi, se je ob 

^ ovfii otvoritvi slovenske-
^Vaškega bisera Postojn-
I jame rodil in prvič zai-
I orkester, ki ga danes 

Camo kot Big Band RTV 
^venija- Jeseni istega leta 
:Lta skupina glasbenih za-
^ctijakov, pod vodstvom 
"̂ jjtra Bojana Adamiča, 
stala del takratnega Radia 

¡jybljana in se sčasoma izo-
jjliovala v klasično zasedbo 
Lj zelo popularnih big 
^pdov. Kmalu so postali 

ĵni kot Plesni orkester ra-
ja Ljubljane PORL. 
Umetniški vodja, us tano-

fitelj in gonilna sila PORLA 
f njegovem prvem in na j t e -
iavnejšem delu, je bil nestor 
¡lovenske zabavne glasbe, 
¡Ijladatelj in dirigent Bojan 
jjamič. Kmalu po končani 
ĵni mu je, seveda s pomoč-

1) glasbenikov (Mario Rijá-
is, Aleksander Skale, Ur -
Ijjn Koder, Ati Soss, Lev Po-
jikvar, da našte jemo le na j -
bolj znane) uspelo izobliko-
fati orkester v avantgardno 
u priljubljeno glasbeno sku-
5ЈП0. Tudi pomembno slo-
vensko kul turno vrednoto, in 
10 kljub temu, da je t ak ra t 
lazz veljal pr i nekater ih vi-
sokih p o l i t i k i h z a d e k a d e n t -
ni izdelek zahodnih, kap i ta -
lističnih držav. Brez PORLA 

zagotovo ne bi bilo slovenske 
zabavne glasbe, kot jo poz-
namo danes, saj je prav ta 
orkester omogočil snemanje 
celi vrsti danes že legendar-
nih slovenskih popevkarjev 
in popevkaric Marjani Der-
žaj. Jelki Ćvetežar, S tanetu 
Manciniju, Ninu Robiču, 
Majdi Sepe . . . 

Skupni koncert i PORLA 
in omenjenih pevcev so bili 
v t ist ih časih javni in medij-

ski dogodki pa r exellence. Iz 
PORLA pa je vzporedno za-
čelo delovati tudi precej 
manjš ih in odličnih zasedb: 
Ljubl janski jazz ansambel. 
Kvintet Mojmir ja Šepeta, 
ansambel Jožeta K a m p i č a . . . 

Leta 1961 je umetniško 
vodstvo PORLA prevzel Jože 
Privšek, Bojan Adamič pa se 
je posvetil drugim glasbenim 
projektom, predvsem pisa-
n ju f i lmske glasbe. Privšek 
je z visoko zastavljenimi cilji 
in jasnim konceptom PORL 
spravil v sam vrh tovrstne 
evropske glasbene ponudbe 
leta 1978 so v Nemčiji prejeli 
tudi nagrado Deutche Phono 
Akademie za ins t rumentalno 
ploščo leta. Pred tremi leti je 
ob Privškovi upokoji tvi vo-

denje orkestra prevzel Lojze 
Kranjčan, ki spodobno na-
dal ju je poslanstvo in vizijo 
Adamiča in Privška. 

V Big Bandu RTV Sloveni-
je je še vedno zbrana smeta-
na slovenskih studijskih 
glasbenikov, ki bo svojo ne-
sporno kvaliteto dokazala 
tudi na slavnostnem koncer-
tu ob 50. obletnici v sredo, 5. 
aprila, v veliki dvorani Can-
karjevega doma. Tam bo po-
leg gostov Ota Pestnerja , Mie 
Žnidarič, Alenke Godec, 
Dar je Švajger, New Swing 
Quarteta, Tootsa Thieleman-
sa, tudi mojster Bojan Ada-
mič, ki bo koncert odprl 
z novo pr i redbo svoje uspeš-
nice «Ko boš prišla na Bled«. 

STANE ŠPEGEL 

Brat ni plagiat 
že je kazalo, da se stvari 

premikajo precej vsaksebi in 
je povezanost le še na simbolni 
ravni, ko je poročilo iz kopr-
skega štaba priromalo v naš že 
precej načeti nabiralnik. V ve-
liko veselje in pomoč mi je, da 
lahko povzamem nekaj najbolj 
svežih in zanimivih zabeležk 
izpod našiljenih peres Marka 
in Belouške, ki redno in vzpo-
redno poročata, obveščata in 
osveščata vse, ki jih še kaj 
sploh zanima. Tako je v tretji 
številki letošnjega Fanzina go-
vora o prvi kaseti skupine Ma-
mojebac iz Njivic na Krku, ki 
nosi v naslovu vprašalnico 
»Ko je ovdje kome guzica?« in 
je izšla v založništvu Zveze 
plemenskih skupnosti in vra-
čev, razpečevanje pa je zaupa-
no firmi Nika distribucija. Po 
predsezonski ceni je moč naro-
čiti omenjeni prvenec na na-
slovih ZPSV, Gregorčičeva 4, 
Koper ali pa pri Alenu Kara-
bajiču, Nikole Lončariča 10, 
51512 Njivice, Krk, Hrvaška. 
Skupina Gorri ussi Winetou, 
ki jo pooseblja zadnji istrski 
Indijanec Franci Blaškovič za-
čenja svojo letošnjo Osteriado 
1. aprila opoldne v Rovinju, 
15. aprila pa ga bo moč videti 
v koprskem MKC. ZPSV orga-
nizira v začetku aprila turnejo 
nizozemskih starih znancev 
Dull Shicksall, ki bodo našim 
krajem najb l iže nastopili 
v mariborskem Stuku 4. ome-
njenega meseca (sobota!). 

Spoštovani čitatelji izvolite, 
muzika je prevei-jeno sveža in 
okusna, kar na žalost ne velja 
za dvorano Štuk. Iz najav kon-
certnih dogodkov preteklega 
tedna je mogoče videti, da si 
primorski klubi kot so Ilirsko-
bistriški MKNŽ privoščijo tu-
di po dva ameriška benda 
v dveh večerih. Tokrat so na-
povedovali v petek God Bulli-
es iz Michigana in v soboto 
Mule, prav tako s severa ZDA, 
v Šempetru pri Gorici pa so 
v CRMK gostovali Beaver iz 
Amsterdama. Uvozna sezona 
je takorekoč v polnem zama-
hu, socialne podpore, ki jih 

doma dobivajo uvoženci pa se 
zelo verjetno ne morejo pri-
merjati z našimi, zato dumpin-
ška politika uvoza v očeh do-
mačih izvajalcev zaribanih 
v potne stroške, njihovo dejav-
nost vrednoti kot nekakšno 
hobyranje, če ne še kaj bolj 
demokratičnega, kar pa roko 
na srce največkrat tudi je. 

Tisti večer smo strmeli 
v zvezdno nebo in poslušali 
pasji lajež v okolici. Šahovske 
figure so se raztrosle po Čehi-
nji, ko je zagrizla navkreber 
v tretji, drugi in nas mehko 
odložila na planoti, kjer smo 
praktično že doma. Bratovska 
pomoč sosedovih Kočišev je 
bila odrešilna in naredili smo 
ogromno, še več bomo. Do ta-
krat pa adijo in ne delajte ra-
čunov brez krčmarice. Še en 
popravek : v prejšnji ropotar-
nici je nekaj zapacalo tisti sta-
vek . . . zato je lansirano teslo 
o punkovi smeti špricnilo.. . 
Sranje! Stavek, ki sem ga na-
pisal gre namreč takole: Sku-
pina The Exploited je z njo 
(ploščo Punk's not Dead na-
mreč) odgovorila na takratno 
cmeravo brbotanje ob smrti 
Sida Viciousa iz Pistolsov, ko 
je industrija že imela v žepu 
svoj klon in je bilo iz Sex Pi-
stols treba potegniti tisti 
ogromni profit, vse ostalo pa je 
bilo samo še šit, zato je lansi-
rano geslo o punkovi smrti 
špricnilo kot gasilni aparat po 
razžarjenem rock'n'rollu. 
Blljjjakkkss! Čao i meni je 
žao! 

Piše: Aleš Jošt 

Pop loto 
/iavilen vrstni red skladb je napovedala Marta Dolenc, 
15. prekomorske brigade 9, Celje, in si s tem prislužila 
çrado vredno 3000 SIT. Za skladbe, ki jih je izbrala naša 
igrajenka lahko glasujete v sredo, 6. aprila ob 18. uri. 
Ijgrada za pravi lno napoved, ki jo podar ja sponzor oddaje 
l)p loto, trgovina ORIS-MASH, je vredna 3000 SIT. 
iupone na dopisnicah pošlj i te na naslov: Radio Celje, Pre-
tmova 19, Celje. 



ZA AVTOMOBILISTE 

Delta s tremi vrati. Delta edizione finale. 

Športna lancia delta 
Italijanska Lancia, tovarna, 

ki sestavlja triperesno detelji-
co Fiatovega avtomobilskega 
koncema (če so v mislih zgolj 
velike tovarne), se na trgu po-
javlja z dvema avtomobiloma, 
pri čemer je njuna usoda ra-
zlična. 

Trivratna izvedenka lancie 
delte sicer ni zamenjava za 
lancio delto integrale HF, ven-
dar ponuja nekaj več športne-

ga duha. Avtomobil poganjata 
dva različna motorja: prvi 
zmore 139 KM, drugi 168 KM, 
pri čemer je slednjemu v po-
moč turbinski polnilnik. Pro-
daja tega avtomobila, ki je se-
rijsko opremljen z zračno var-
nostno blazino za voznika ter 
protiblokirnim zavornim si-
stemom ABS, bo stekla konec 
aprila. Ob tem je tovarna pri-
pravila še posebno serijo lan-

cie delte integrale z oznako 
edizione finale (kar bo oznaka, 
ki na j bi imela posebno vred-
nost na Japonskem), kar po-
meni, da gre za zadnje izve-
denke tega slovitega avtomo-
bila. Izdelali so ali bodo vsega 
177 avtomobilov, od katerih 
jih bo 143 naprodaj v Italiji, 
druge pa naj bi prodali na tu-
jih trgih. Na sliki: lancia delta 
s tremi vrati in lancia delta 
edizione finale. 

Skupno vozilo 
VW in Forda 
s Portugalske 

Volkswagen in Ford sta na 
lanskem pariškem avtomobil-
skem salonu postavila na 
ogled vsak svojo izvedenko ta-
ko imenovanega limuzinskega 
kombija. Avtomobil pa bo na-
stajal v portugalski tovarni, 
pri čemer bo investicija vred-
na skoraj 2,5 milijarde ameri-
ških dolarjev. 

V tovarni (AutoEuropa) naj 
bi v letu dni izdelali skoraj 80 
tisoč avtomobilov, nekako 47 
odstotkov sestavnih delov za 
obe izvedenki bodo izdelali na 
Portugalskem, motorji in me-
njalniki bodo prihajali iz 
Nemčije, nekaj drugih sestav-
nih delov pa iz Španije. V tej 
veliki tovarni (gre za največji 
industrijski projekt v novejši 
zgodovini Portugalske) bo de-
lalo skoraj osem tisoč delav-
cev, Ford in Volkswagen pa 
bosta vozilo prodajala pod 
imenom galaxy oziroma 
sharan. 

Daewoo nexia za slovenski trg 
Južnokore jsk i Daewoo se 

dovol j uspešno uvel javl ja tu -
di na slovenskem t rgu , sa j je 
bil lani po obsegu p rodan ih 
vozil na drugem mestu med 
južnokore jskimi avtomobi l -
skimi hišami ( takoj za Hyun-
dai jem). 

Seda j se slovenskega t rga 
loteva z nexio, ki bo n a p r o -
d a j v t reh karoser i j skih izve-
denkah (kot l imuzina s š t i r i -
mi vra t i in kot kombi l imuzi-
na s t r emi ali pe t imi vrati), 
t remi pake t i razl ične opreme 
(GL, p a GLE in GLX) ter 
dvema 1,5-l i trskima benc in-
skima motor jema. Š ibkejša 
izvedenka tega motor j a zmo-
re na jveč 55 kW, močnejša 
pa 66 kW, p r i čemer s lednj i 
do večje zmogljivosti p o m a -
ga t ud i š t i r iventi lska t ehn i -
ka. Po sedanj ih napovedih 
u r adnega zas topnika D a -
ewooja pr i nas, l j ub l j anske -
ga pod je t j a Come 2 Us, bo 
na jcene jša razl ičica nexie 

n a p r o d a j za 19.900 mark , 
med tem ko bo t r eba za n a j -
bol je opreml jeno različico 
z oznako G L X odštet i p r i -
bl ižno 26.900 mark . Na sliki: 
daewoo nexia. 

Uspešno poslovanje koncema 
BMW-Rover 

Seda j se po jav l ja jo tud i 
u r a d n i poda tk i o poslovanju 
avtomobi lskih hiš v letu 
1994. Nemški BMW je bil 
eden redkih ali celo edini , ki 
je v letu 1993 posloval pozi-
t ivno, s a j je imel t eda j 516 
mil i jonov m a r k dobička , k a r 
je bil , upoš teva je veliko 
evropsko avtomobi lsko rece-
sijo, skora j iz jemen dosežek. 
Lan i je BMW posta l 80-od-
stotni las tnik b r i t anskega 
Rover ja , ka r je velika večina 
proglasi la za iz jemno po-
slovno potezo, hk ra t i pa je 
spodrini l velikega tekmeca 
Mercedes Benza pr i Rolls 
Royceu (zanj bo dobavl ja l 
šest in osemval jne bencinske 
motorje) . 

Lani je k o n c e m BMW-Ro-
ver izdelal s k u p a j 932 tisoč 
avtomobilov, ka r pomeni , da 

se bo šesterica velikih evrop-
skih avtomobilskih hiš razši-
r i la še za sedmo ime. V letu 
1994 je nemško-br i t ansk i 
k o n c e m tako ustvar i l za 697 
mil i jonov mark dobička ozi-
roma za 35 odstotkov več kot 
leto prej , skupna vrednost 
p rometa pa je dosegla 42,1 
mi l i ja rde mark . Ob tem tako 
Rover kot tud i BMW pred -
s tav l ja ta nove avtomobile. 
Pr i bavarski tovarn i so pred 
nedavn im tud i u r a d n o po-
stavili n a ogled dolgo napo -
vedani in p r ičakovani to-
ur ing seri je 3. Po napovedih 
u radnega zas topnika BMW 
pr i nas, l jub l janskega Teh-
nouniona Avto, n a j bi p r o d a -
ja tega na jnovejšega beem-
veja pr i nas s tekla sredi m a -
ja. Na sliki: BMW tour ing 
serije 3. 

BORZA CEN 
RABLJENIH AVTOMOBILOV 

V zadnjih nekaj tednih so se ponudba, prodaja in obisk na sejrtiJ 
rabljenih avtomobilov pred dvorano Golovec v Celju ustalili. Tokrat i! 
bilo na prodaj 720 vozil, od katerih jih je 16 zamenjalo lastnika p« 
uradni poti. Organizatorji so tudi izdali 100 kompletov kupoprodajnih 
pogodb. 
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NASVETI 

V MODNEM 
VRTINCU 

Pripravlja: 

VLASTA CAH - ŽEROVNIK 

Јда radijska oddaja 
^^em vrtincu je za marsi-

poslušalca Radia Ce-
%evala v pričakovalnem 
•Јц saj se je tokrat spet 
1 »bobenček« sreče, ki je 

srečnežem p r i v r t e l n a -
^ j^agrade za sodelovanje 

Ldnem vprašanju mese-
f-rca bodo prejeli: Jelka 

nrej, Ponikva 60, Žalec 
pleteno unikatno obla-

ßreda Bašič, Marija Gra-
48 - ročno poslikan svilen 
i ¡J1 Andreja Karnovšek, 
' neter 67 - vrednostni bon 
Jfjsoč tolarjev, ki ga podar-
(fgovina Papillon iz Celja. 
^ pravilen odgovor v so-

botni radijski oddaji, v kateri 
je sodelovala gospa Maja Polj-
šak, urednica Modne Jane, pa 
bo en izvod te revije prejela 
Helena Navršnik, Hrenova 22, 
Nova Cerkev. Nagrajenki me-
seca februarja lahko nagradi, 
ročno pleteno tuniko in ročno 
poslikan svilen šal, dvigneta 
v tajništvu NT&RC na Prešer-
novi ulici 19 v Celju. 

In tu je že novo anketno na-
gradno vprašanje meseca in 
nov modni nasvet naše sveto-
valke Vlaste Cah-Žerovnik, 
tokrat posvečen moškim, ki se 
radi modno in sodobno obla-
čijo. 

Uredništvo 

oški svet v »hot colours« 
lidi letošnja pomladno-po-
•moška moda sporoča no-
li da je že izmučena od ne-
innskega zatiranja 
I ani nebarvnih barv, dol-
ói i eleganc, strogo pred-
ah de ta j lov . . . Prihajajo 
(BARVE! 
ioče, žive barve so torej na 
sdu, in sveži, grobi materi-
z njimi pa še lahkotna 
ščenost oblačenja. To pa 
¿or še ne pomeni, da bo 
Bji modno napravljen mo-
IkxüI po svetu kot neonski 
is ali rumeno-zelen ka-
Éek. 
ieprav imajo vodilno vlogo 
t »hot colours« barve z rde-
nuneno in oranžno na čelu, 
umreč ti odtenki pri obla-
Џ dopolnjujejo in preple-
' v spontanem prilagajanju 
njim oblačilom. V celoti 
•iano so te nianse mehke in 
"iostne, saj so njihova os-
^ pastelne, klasične barve, 
•^rečeno je druženje grobo 
¡"sga lanenega platna in 

iz katerih so sešite sraj-

ce z vtkanimi geometričnimi 
motivi in klasične obleke, po-
sejane le z redkimi vzorci. 

Srajca je lahko po novem 
razpeta t ja daleč na prsi, ne-
koliko ožje hlače drži na svo-
jem mestu znova bolj opazen 
usnjen pas s kovinsko sponko 
(nekoč strah vzbujajoč vsem 
porednim kratkohlačnikom). 
Ja, ramena pa ne bodo nič več 
»supermansko« široka po za-
slugi všitih blazinic pod suk-
njiči, pravi najnovejša moda. 
Bomo videli, če bodo moški 
upoštevali njeno željo. Pod 
suknjičem je tokrat obvezen 
podsuknjič, zapet visoko pod 
vrat in posejan z majhnimi, 
a številninrii gimibi. 

Pravzaprav se slog oblače-
nja izpred tridesetih let vidno 
odraža na letošnji moški modi. 
Dodan mu je le pridih devet-
desetih z zanimivim mixom 
klasičnega stila in alternativ-
nih barvnih tonov, ki nas čisto 
zavestno zapeljejo v misel na 
daljni Or ien t . . . 

VLASTA 

•Padno anketno vprašanje meseca aprila: 
JJO BI SE PO VAŠEM MORALE OBLAČITI ZNANE SLO-
MŠKE OSEBNOSTI, KI SE POGOSTO POJAVLJAJO NA 
^Шт? 
^š t eva jo na j modne trende, saj tudi televizija vpliva na 

osveščenost ljudi; 
J'Pomembno, da je obleka modna, mora jim le pristajati; 

Se oblačijo po svojem okusu, tudi oni imajo to pravico; 

ZDRAVNIŠKI NASVET 

Laser za revolucijo 
v zdravstvu 

Laserska svetloba, ki doseže 
več tisoč stopinj in je našim 
očem nevidna, je v pomoč pri 
številnih boleznih. Pri opera-
cijah skoraj ni krvavitev, rane 
se hitreje celijo, kirurgi lahko 
z njim operirajo do milimetra 
natančno. Bolniki imajo po 
operacijah manj bolečin, manj 
je komplikacij, infekcij, telo je 
manj obremenjeno. 

Laser v rokah očesnih, žen-
skih in kožnih zdravnikov ter 
zobozdravnikov je orožje, ki je 
bolniku v veliko korist. 

Z laserjem lahko zdravimo 
arteriosklerozo. Z njegovo po-
močjo kirurg odlepi obloge na 
notranji steni žil in tako iz-
boljša prekrvavitev ter pre-
preči kap, srčni infarkt ali am-
putacijo okončin. Tudi boleči-
ne pri artrozi minejo po red-
nem obsevanju z infrardečim 
laserjem. 

Posebno uspešna je uporaba 
laserja pri očesnih boleznih; 
pri povišanem notranjem 
očesnem pritisku, zeleni in sivi 
mreni ter odstopu mrežnice. 
V rokah izkušenega očesnega 
specialista omeji kratkovid-

nost in krvavitve v očesu ter 
krvavitve pri sladkorni bo-
lezni. 

Pri povišanem krvnem priti-
sku infrardeči laser omeji krče 
ožilja, ožilje se razširi, pretok 
krvi pa je boljši. 

S pomočjo laserja lahko 
specialisti odstranijo možgan-
ske tumorje, ne da bi okvarili 
možganovino okrog njih. Od-
stranjujejo tudi polipe in 
manjše miome maternice ter 
bradavice in herpes na ustju 
maternice. 

Zamašeni jajcevodi posta-
nejo po obdelavi z laserjem 
spet prehodni. Low power la-
ser v petih primerih pozdravi 
Tinnitus auris, neprijetno zve-
nenje v ušesih. Odstrani lahko 
tumor kože, materina in og-
njena znamenja, tetoviranja 
ter drobne žilice, ki kazijo vi-
dez obraza ali telesa. Zdravni-
ki večinoma menijo, da je za-
radi natančnejše diagnoze bo-
lje materina znamenja in kož-
nega raka izrezati. 

Na kliniki za obolenja srca 
Daly City v Kaliforniji name-
sto by-pass operacij, premo-

stitvenih operacij ožilja, z la-
serjem vrinejo dodatne kanale 
za pretok kn^i v srcu in tako 
preprečijo srčni infarkt. 

Z njim odstranimo začetna 
stanja raka na koži, v ustih, 
v maternici. Z uspehom od-
stranimo tumorje želodca, 
prostate, jeter, vranice, sečil. 

Pri raku v grlu so morali po-
prej odstraniti celotno grlo, 
sedaj lahko samo prizadeto 
mesto, tako da ohranijo glas in 
govor. Z laserjem pa ne od-
stranijo samo tumorja, zaprejo 
se namreč tudi mezgovnice in 
tako se prepreči širjenje raka 
po telesu. 

Laser zveže tudi živčne kon-
čiče, lahko pa jih tudi stopi in 
s tem prepreči prenos bolečin 
ter omogoči odstranitev novo-
tvorb v hrbteničnem mozgu. 

Z njim zdravniki drobijo 
ledvične kanme in kamne 
v sečnem mehurju, manj uspe-
ha pa imajo pri kamnih v žolč-
niku. 

Zdravniki ušes, nosu in grla 
izparijo pri kroničnem nahodu 
nadštevilne, prekomerno izlo-
čujoče nosne žleze. 

Ženam lahko v nekaj sekun-
dah zaprejo jajcevode in jih 
tako sterilizirajo, z mikroki-

rurško obnovo pa lahko steril-
nost spet odpravijo. 

Tudi paradontozo, bolezni 
dlesni in zobovja, ter karies, 
zobno gnilobo, zobozdravnik 
pozdravi z laserjem. 

Spremembe ožilja s holeste-
rolnimi in kalcijevimi obloga-
mi zatrdijo ožilje srca, srce 
s krvjo ne dobi dovolj kisika, 
kar občutimo zlasti pri hitrejši 
hoji, telesnem naporu ter te-
lesnih in duševnih stresih 
- včasih je že nakupovalna 
vrečka preveč, kot posledica 
pa lahko nastopi popolna pre-
kinitev krvnega obtoka, srčni 
infarkt. Na kardiološki kliniki 
Univerze Düsseldorf z laser-
jem preko katetra izparijo za-
mašeno mesto. Izparjene snovi 
so tako drobne, da jih brez 
škode odplakne krvni obtok. 
Po posegu je srce takoj dobro 
prekrvavljeno, le v 15% se 
obloge znova pojavijo. Pri by-
pass operacijah se obloge res 
ponovijo le v 6%, a operacija 
pomeni večjo obremenitev za 
bolnika. Pri širjenju ožilja 
z balonom se zapore ponovijo 
v 40%, zopet je potrebna raz-
širitev ali pa operacija. 

dr. BLANKA RATAJ 

Šifra: Novo 
življenje - 95 

Zanima me predvsem, ka j 
mi kaže na čustvenem področ-
ju v letošnjem letu in tudi za 
naprej. Globoko v sebi čutim, 
da se je dosedanji način življe-
nja s partnerjem in tudi nas-
ploh - končal. Ker imam osebni 
natalni horoskop že izdelan, 
me bolj zanima, kaj mi lahko 
poveste iz indijske astrološke 
analize. Hvala za vaš odgovor. 

Ivana: Vaša intuicija je po-
vsem točna. Iz vaše astroanali-
ze je razvidno, da se neko — dol-
go obdobje vašega življenja 
resnično končuje. Ta konec 
nekega obdobja se da poime-
novati z več dejavniki. Tako 
kot okrog tretjega se tudi 
okrog šestega desetletja člove-
kovega življenja znova zgodi 
Satumov povratek na natalno 
pozicijo v horoskopu. In če ta 
pri tridesetih prinese vstop na 
prag zrelosti, potem se pri va-
ših letih zaokrožajo spoznanja 
o življenju. To ne pomeni nuj -
no manj aktivnega obdobja, 
ampak bolj poduhovljeno. Vse 
stare filozofije priporočajo 
mladost posvetiti učenju, zrelo 
obdobje delu in skrbi za druži-
no, starost pa duhovnosti in 
filozofiji. Taka je pot človeka 
skozi življenje. In prav zato je 
dobro, da v letošnjem in na-
slednjih letih bolj poskrbite 
zase. Bolj morate paziti nase 
v zimskem obdobju, še posebej 
od novembra do februarja. Po-
skusite si urediti, da bi te me-
sece preživeli v toplejši klimi, 
kot je tukajšnja. Vaš partner 
bo imel nekoliko drugačne 
vplive kot vi. Ker niste poslali 
ure njegovega rojstva, je težje 
določiti njegovo dogajanje, 
vendar pa je glede na vajine 
aspekte zelo mogoče, da bosta 
nekaj časa preživela narazen. 
Vsaka zveza potrebuje za pre-
živetje tudi samoto. Predolgo 
skupno bivanje privede v ruti-
no, ta pa v apatijo. In če obema 
v teh letih zdravje dopušča gi-
banje in aktivnosti, potem si 
tega privoščite, kolikor le mo-
rete! Tistega, kar sta skupaj 
zgradila, ne more nič porušiti, 
oba pa imata vso pravico, da 

spet najdeta vsak sebe m si 
posvetita več časa. V indijski 
astrologiji sta vaši zvezdni 
konstelaciji: ASWINI, ki vlada 
ASC, in SRAVANA, ki vlada 
Mesecu. Obe konstelaciji ali 
naksatri, kot ju imenujejo in-
dijski astrologi, sta zelo dobro 
postavljeni, samostojno in 
vsaka zase, nahaja ta se v pre-
delu božanskih energij. To pa 
kaže na zaščito in lepoto v živ-
ljenju ter na duhovno izpopol-
njenost. Po indijskem horo-
skopu ste kombinacija kozoro-
ginje v Mesecu ter ovna v ASC. 
Naslednje leto se vam zamenja 
življenjsko obdobje ali daša, 
kot temu rečemo v indijski 
astrologiji. Od 4. maja 96 boste 
v obdobju Merkurja, ki bo tra-
jalo približno 14 let. Značilno-
sti tega obdobja so večja bud-
nost in pestrost v življenju 
— idealno za potovanja, nove 
interese ter za stike z ljudmi. 
Po 19 let dolgem, resnem in 
napornem obdobju, ki ga zdaj 
zapuščate, bo to več kot le 
osvežitev in izboljšava — prav-
zaprav bi bil dober izraz - re-
volucija v življenju. Vzemite jo 
kot nagrado! 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Divja 
macella 

Divja mačeha (Viola tricolor 
L.) spada v družino vijoličnic. 
Njeni predstavniki rastejo po 
vsem svetu, poznamo skoraj 
400 vrst. 

Divja mačeha ali sirotica je 
eno- ali dveletna rastlina. 
V zemlji ima koželjasto kore-
nino, iz nje poganja več roba-
tih, golih stebel, ki se takoj ob 
tleh močno razvejajo. Listi so 
pecljati, jajčasti in na robu na-
rezani. Vsak list je podprt 
z dvema velikima pernato de-
ljenima prilistoma. V listnih 
pazduhah imajo venčne liste 
različno obarvane, so rumeni 
ali delno vijolični, vijolično 
modri in vijolično beli. Po 
oprašitvi nastane mnogo 
semen. 

Divja mačeha raste po trav-
nikih, kamnitih pobočjih, ob 
poteh, po nasipih, prodovju in 
na obdelanih tleh. Cveti od 
maja do avgusta. Ob lepem in 
suhem vremenu nabiramo celo 
rastlino s cvetovi in listi, na-
brano moramo hitro posušiti 
v senci na prepifiu ali v sušil-
niku. Posušeni cvetovi morajo 
ohraniti svojo lepo naravno 
barvo. 

Rastlina vsebuje nekaj sali-
cilne kisline in njene derivate, 
violutozid, fenolkarbonske ki-
sline, 10 odstotkov sluzi, se-
stavljene iz glukoze, galaktoze 
in arabinoze, čreslovine, fla-
vonoide in glikozide, karoti-

noide, saponine in askorbin-
sko kislino. 

Vse te snovi delujejo kom-
pleksno tako zunanje kot no-
tranje. Iz divje mačehe pri-
pravljamo poparek ali prevre-
tek in sirup. Za prevretek vza-
memo eno veliko žlico droge, 
prelijemo jo s pol litra mrzle 
vode in segrejemo do vretja. 
Nato odstavimo in pokrito pu-
stimo stati 10 minut, da se ne-
koliko ohladi. Tako priprav-
ljen čaj žene na vodo, pospešu-
je znojenje, čisti kri, pomirja 
in krepi. Spodbuja presnovo in 
se pije in uporablja za obklad-
ke pri različnih kožnih obole-
njih, kot so ekcemi, mozolja-
vost, srbeča koža. Skodelico 
čaja popijemo trikrat na dan 
pol ure pred jedjo, uživati pa 
ga moramo kar nekaj tednov. 
Caj tudi čisti ledvice. S toplimi 
obkladki pa mehčamo trdo-
vratne mozolje in lajšamo bo-
lečine pri revntii in putiki. 

Ljudsko zdravilstvo pa pri-
poroča čaj iz divje mačehe kot 
zdravilo pri prehladnih obole-
njih, bronhitisu, angini. Sluz, 
ki se izloča iz mačehinih li-
stov, pomirja vnetja v želodcu 
in črevesju. 

Boris Jagodic 

Lososovi zrezki v poprovi omaki 
Za 4 osebe potrebujemo: 800 

g svežega lososa, zeleni poper, 
4 del sladke smetane, 1 del be-
lega vina, sok V2 limone, sol, 
sesekljan peteršilj. 

Priloga: kroketi z man-
deljni. 

Lososove zrezke posolimo, 
pokapamo z limonovim sokom 

in opečemo. Ko so zrezki peče-
ni, jih zalijemo s sladko smeta-
no, dodamo zeleni poper, belo 
vino in dušimo še 5 do 10 mi-
nut. Na koncu dodamo še žlič-

ko kisle smetane in sesekljan 
peteršilj. 

K jedi priporočamo renski 
rizling, Ljutomersko-ormo-
škega okoliša. 

Cena 1600 SIT. 

S priloženim kuponom boste 
lahko do 6. ^ r i l a v gostišču 
Marjola v Znalcu uveljavili 
25% popusta pri naročilu lo-
sosovih zrezkov v poprovi 
omaki. 



VRTILJAK 

V R T I L J A C E K 
Zivjo, 

Lingo splica solo in je na smucali j i , danes pa sem z vami 
spet jaz. K a k o se imate? Meni se še malo vr t i od nedel jskega 
obiska L u n a pa rka , mami pa od cene vožnje na avtomobi lč-
kih in od govori lnih ur , na ka te r ih je bila v torek. Za to sem 
se pre j le dve uri učil ma tema t iko ! 

A ni to živl jenje glozno? In mi, ubogi otroci, moramo t rpe t i 
vse s t raho te tega sveta. Zarad i enke, ki sem jo dobil, ker sem 
celo kon t ro lko por isa l s srčki in Nin ja želvami, names to da 
b i računal , s ta mi ukini la žepnino ! Ba rabe ! 

Upam, da bo do p r ihodn jega tedna bolje, d a se bo zgodilo 
k a j lepega in da bom iz šole spet prinesel kakšno petko. Le 
ta še lahko v mojo sobo spet pr inese mir (in računaln iške 
igrice). Lepo se imej te! 

Božični icaiftus 
pripoveduje 

Na omar i sedi božični 
kak tus . N e k a m žalosten je 
videti . Žejen je, revež. Pa sa j 
je danes torek, dan za za l iva-
nje . Že se slišijo korak i go-
spodinje , ki nese kangl ico 
z vodo. N a j p r e j poskusi , ko-
l iko je zemlja še mokra . 
Ubogi kak tus , kako je suh. 
Kangl ica se nagne in voda 
steče. Ha, ha , ha, k a k o me 
žgečkajo vodne kapl j ice , se 
smeje kak tus . Uh, kako sem 
se odžejal . Z d a j bom lahko 
naredi l cvetove, ne pa prej , 
ko sem bil čisto suh. In če me 
bo gospodinja p r idno zal iva-
la, bom lahko dolgo cvetel. 

NIKA VEZENŠEK, 2.c 
OŠ Ob Dravinj i , 

Slov. Konj ice 

Pogovor med 
trobentico in 
vijoiico 

Na t r avn iku s ta se srečali 
t robent ica in vijolica. Tro-
bent ica vpraša vijolico: »Za-
k a j t ako lepo dišiš?« Vijolica 
odgovori: »Ne vem.» Po tem 
vijolica vpraša t robent ico: 
»Ali l ahko otroci p iska j o n a -
te?« Trobent ica odgovori: 
»Seveda.« Tak ra t p r ide jo na 
t r avn ik otroci in pohodi jo 
obe roži. 

GREGOR JEROVŠEK, 2.c 

Pogovor 
s cilciamo 

Predvčera j šn j im popoldan 
nisem vedel, k a j bi počel. 
Zagledal sem se skozi okno 
in n a e n k r a t n a okenski pol i-
ci opazil c iklamo. Sklonil 
sem se k n j e j in jo pobožal . 

Ona pa mi je rekla , da ima 
r ada l judi , ki lepo skrbi jo za -
n jo in za vse d ruge rožice. 
Ciklama mi je bila zelo všeč, 
a tud i jaz sem bil n je j , za to 
mi je dovolila, da jo p o d u -
ham. Lepo je dišala, tudi 
barva in obl ika n jen ih listov 
sta bili čudovit i . Po te j dogo-
divščini redno zal ivam rože. 

ROŽLE HABJAN, 2.c 

Moj najljubši 
icotičeic v naravi 

Siv, meglen dan me je v s r -
cu žalostil . Rosne kapl j ice so 
pada le nevidno iz sivih ob la -
kov. Zdelo se mi je, da ne bo 
sonce n i k d a r več posijalo. 
Bil sem neskončno otožen. 
Šel sem spat . 

Z j u t r a j me je p rebudi l 
sončen d a n z jasnim nebom. 
Pogled se mi je ustavi l n a 
zahodni s t r an i gozda. Kakš -
na lepota! Sonce je u je lo 
svoje ža rke v l is t je dreves. 
Žarelo je ko t samo zlato. 
Rdeča ba rva se je prel ivala 
v z la torumeno. Smreke p a so 
bile v obi l ju te ba rve kot ze-
lene oaze. K o m a j sem čakal 
popoldneva. 

N e k a j me je vleklo v gozd. 
Po ozki pot i sem stopal kot 
po pisani p r e p r o g . Čudno 
lepo mi je bilo pr i srcu. Na 
obronku sem zagledal veli-
čas tno drevo. Večkrat sem ga 
že videl, toda zda j je bilo to 
neko d rugo drevo. Žare lo je 
v zlat i barvi . Stopi l sem pod 
njegovo krošnjo, ki je bila 
kot dežnik n a d menoj . Poču-
til sem se t ako varnega. Pod 
n j im je bilo n a debelo p isa-
nega l is t ja . Z nogo sem ga 
odrini l ter zagledal votel 
divj i kos tan j . Čudil sem se, 
od kod je. Ja , seveda, veveri-
ca je bila na delu. Med l is t -
jem sem našel m a j h n o gnilo 

gobico. Ubožica, zasmili la se 
mi je. Sedel sem in užival 
v tišini jesenskega gozda. 
V srcu sem začuti l , da je ta 
k r a j moj na j l jubš i kotiček. 
K a d a r dežuje , se spomnim 
na mogočno drevo in dnevi 
se mi ne zdi jo t ako pust i . 

DAVID PODPEČAN, 7.b 

Moja soba 
Ob p r ihodu na hodnik se 

pr ikaže jo št ir i v ra ta . E n a vo-
di jo v kopalnico, d ruga v k u -
hinjo, t r e t j a v dnevno sobo in 
če t r ta na levo v mojo sobo. 

V sobi je velika lesena 
omara , n a d ka te ro se mami 
pr i tožuje , da se v ra t a ne pe-
l jejo dobro. V n j e j je moja 
garderoba , s ka t e ro včasih 
u p r i z a r j a m pravo modno re-
vijo, p reden se k a m o d p r a -
vim. Pros tor zavzema tud i 
postel ja , ki je včasih po-
spravl jena , k a d a r se mi m u -
di, pa jo pus t im k a r r a zme ta -
no in na n j e j lenar im. Ob n je j 
je nočna omar ica , n a ka te r i 
sameva luč, ki jo pr ižgem le 
t ak ra t , k a d a r me je t ako 
s t rah, da še nog ne spus t im 
na tla. P r a h lovi še ena o m a -
ra, na ka ter i imam na lep l je -
ne pos te r je košarkar jev ; m a -
mi me k a r n a p r e j sprašuje , 
k d a j jih bom snela. Ob zid je 
pr i s lonjen tud i velik, siv n a -
s lanjač , ki mi je kot pr i ja te l j . 
S k u p a j deliva solze in smeh. 
Zraven n jega stoj i lesena p i -
salna miza, k i ima t r i p r e d a -
le z izbokl inami, da jih sploh 
l ahko odprem. Vsak preda l 
je po svoje skr ivnosten. 
V n j ih se n a j d e j o kakšn i tu j i 
s lovarj i , beležke, šolske po-
trebščine, knj iž ica , v ka te ro 
zap isu jem p r e b r a n e knjige, 
in počečkani t e r zmečkani 
papi rčki . Na mizi samevajo 
s tojalo za zvezke, gl inast i 
kozarec z razHčnimi pisali , 
zavoj m a j h n i h bel ih lističev, 
šilček v obl iki p t ička , za k a -
terega se mi zdi, da bo z d a j 
zda j poletel . Soba bi bila 
p repuš ta , če m a m i v a n j o ne 
bi postavi la rož, n a ka te re se 
p r idno nab i r a p rah , ki ga 
vsa j d v a k r a t n a mesec spe-
rem. Tudi za l ivam jih reciño, 
sa j da je jo t emu pros to ru ne-
ko popolnost in lep videz. 

Ta del naše hiše imam n a j -
ra je , s a j m u l ahko zaupam 
skora j več kot p r i j a t e l ju in 
ga ne b i da la za n ič na svetu. 

POLONA BORNŠEK, 7.b 

Razmišijanje 
o icuituri 

Srečal sem pr i ja te l j a , ki je 
šel iz t rgovine. Pogovar ja la 

sva se, kako je bilo v šoli. 
Naenk ra t pa sem svojega 
pr i ja te l ja malo čudno pogle-
dal, ka j t i na tla je vrgel p a -
pirček od žvečilnega gumija . 
To me je zelo motilo, ka j t i 
blizu je bil koš za smeti. Se-
veda mi to ni bilo všeč, ka j t i 
mimo so hodil i l j ud je in na ju 
čudno gledali. Tudi meni ni 
bilo vseeno, kakšnega p r i j a -
te l ja imam. Ko sva šla prot i 
domu, sva se začela pogovar-
jat i , k a j je ku l tu ra . Moj pr i -
ja te l j mi je pravi lno povedal , 
da je ku l tu ra tud i to, da ne 
mečemo papi rčkov na tla. 
S a m pr i sebi sem pričel r az -
mišl jat i , če on sploh ve, k a j 
govori, ko pa počenja t akšne 
oslarije. Po tem pa se vsi 
sprašujemo, kako to, da je 
naša Sloveni ja t ako onesna-
žena. S a j ni čudno, ko pa vi-
diš, da neka te r i o d p a d k e ra je 
vržejo n a tla kot v koš za 
smeti . 

ALJOŠA MARČIČ 
OŠ V pa rku . Slov. Konj ice 

VRTI LJAČEK: »Tako. Ze-
lo ste bili pridni, še najbolj 
pohvaljeni pa so (ponovno) 
mladi literati (in učiteljice) 
iz Slovenskih Konjic! Piši-
te še in še, povabilo k poši-
ljanju vaših prispevkov, 
šolskih glasil in vsega osta-
lega, kar ustvarite, pa velja 
tudi za celjske in ostale os-
novnošolce! Čao! 

Moje življenje 
ob Jaku 

Ž i ^ o ! Sem Nina. S t a r a 
sem š t i r ina j s t dni. P re j sem 
živela v trgovini , po tem pa je 
prišel t j a J a k a in me kupil . 
Dal me je v veliko to rbo in 
šla sva domov. Po mestu je 
bilo lepo hodit i . Videla sem 
veliko lepih hiš, l judi in t r -
govin. Doma me je Jakova 
m a m a ovila v lep barvas t p a -
pir. r*rilepila mi je na lepko 
in napisa la nan jo : J a k a F lor -
jane, 5.C, zvezek za slovenski 

jezik. Nas lednj i dan sva 
z J a k o m v šolo. Tam jp. 
veliko drugih zvezkov 
knjig. Kar naenk ra t so jp 
šal glas: »Kako ti je j J 
Ozrla sem se in zagl(^ 
zvezek. Rekla sem mu: 
sem.« Ko sva se spopriigi 
Ijila, je zazvonilo. Jaka 
h i t ro vrgel v to rbo in o ^ 
sva domov. Bila sem ^ 
užal jena, za to sem јој̂ дЛЈ 
Doma me je spet t r ^ 
v desni kot. Pad la sem v ^ 
no, se odbila in p r i s t a l a ^ 
posteljo. Ker sem imela 
in noge, sem se mu skrila »J 
omaro, t ako da me nasledi 
j u t ro ni našel . Hitro se • 
oblekel in me začel isk^í 
a m p a k za kazen me ni па^ 
nikoli več. 

NINA LENAift 
OŠ Vere Slan(¿ 

Р о Ц 

Izpoved nekega 
zvezka 

Sem lep, v z o m o urej* 
zvezek, m a j h e n in pisan. ^ 
vim v trgovini. Zelo se dei 
gočasim. Ker še nimam ц̂  
vih pr i ja te l jev, bi rada, dalj 
me kupi la kakšna deklica. 

Nekega d n e p r ide v trgov» 
no lepa dekl ica (princesi^ 
Ko me je zagledala, me j 
t ako j kupi la . Bila sem zel( 
draga , a pr inceska je imdi 
dovolj d e n a r j a zame. Proda 
ja lka me je spravi la v vrečko 
Ko sva prišli domov, mej 
pr inceska ovila v lepo ovi 
tek, nalepi la name nalepfa 
in me spravi la v pisalno mi 
zo. Nas lednj i dan me je dai 
v to rbo in obe sva odšli v šo 
lo. Tam me je princes^ 
vsem pokazala . Nesrami 
Miha me je iztrgal iz prinai 
skinih rok in me da l v sv(š 
torbo. Pr inceska je začela ¡¡J 
kat i . Sošolci so povedal i u^ 
teljici, k a j se je zgodilo. Мћ 
bi me mora l da t i naza j , v® 
d a r me ni dal . Hi t ro je vze 
to rbo in jo pop iha l z mew 
domov. V njegovi sobi je b3 
vse zelo umazano . Dal me j 
pod posteljo, da me ne i 
n jegova mama vzela in m 
vrni la princeski . Ponoči 9 
mi je sanja lo , da sem se vmi 
la, kamor sodim. 

Nas lednje ju t ro me je da 
spet v torbo. Ko sva prispet 
do šole, sem zagledala pri» 
cesko, ki je jokala. Tudi Mi 
h a jo je videl. P remagal sej 
in me vrnil . Pr inceska je bili 
srečna, ker me je spet dobili 
Ves čas je lepo ravna la z me 
no j in tudi , ko sem bila ž 
čisto popisana, me je shraffi 
la v pisa lno mizo. 

TANJA MEKLAV, 5J 
OŠ POLZEU 

Pa pričarajmo pesmico 
Ko se časopis odpre, 
mavrica iz njega gre. 
Mavrica je vsa rumena, 
mačka od strahu zelena. 

Časopisa nisem brala, 
ker na njem je mačka spala. 
Strah me je bilo kot psička, 
zelena sem postala v lička. 

Tam gori za gozdom stal je hrib, 
na njem drevesa in veter šopih. 
Snežinke so skakale sem ter tja, 
zvezdice bele z belega neba. 

Ko poletje se prične, 
sonce spet na nebu je. 
Na obali pa ljudje, 
v morju prijazne ladjice. 

V časopisu, joj, novica, 
mačka je postala kuharica, 
mrzlično recepte je iskala, 
od nervoze vse je pomešala. 

LILI, 5.a 

Deževen dan 
Danes je deževen dan, 
ves je mračen in zaspan. 
Ko ozrem se v nebo, 
dež mi pada na glavo. 
Ven ne morem, ven ne smem, 
gledam televizijo in jem. 
Mama kuha in sitnari, 
da ji vreme vse pokvari. 
Jutri pa bo lepši dan, 
ves bo veder, nasmejan. 

EVGENIJA, 5.C 
(Iz Odmevov, glasila OŠ Štore) 



FELJTON - ROMAN 

rešilni skok s padalom 
¿grškem zaslonu letal-

oporišča Griff i th v drža-
L York se je pojavil 1. 
• 1954 opoldne nenavaden 
i*. Takoj so poslali reak-

letalo F-94, ki ga je 
l^jla kontrola na tleh. 
^ki tehnik v letalu je 

NLP hkrat i pred se-
f̂ pa radarskem zaslonu, 
i minuti po vzletu je opa-
^gt reaktivca visoko nad 
Splošči podoben, svetlika-
' predmet. Spremenil je 

in poletel proti njemu, 
jeni zgodilo, dokler ni ra-
^ opazovalec po radiu 

NLP. '^зј da spoznavna 
лепја. Neznani predmet je 

trenutka do t renutka 
¡viden, razdalja med re-
j-fem in nj im se je zmanj-
ka, ker se ni premaknil, 
(cadoma je reaktivcu od-
jjal motor, pilotska kabi-
(je v t renutku segrela, če-
linstrumenti niso nakazo-
požara. Pilot je hotel ob-
iti oporišče, a ni več uteg-
Sadarskemu opazovalcu je 
Jjl, naj skoči. Nekaj se-
ti potem, ko je opazovalec 
apustil letalo, je pilot ču-
pek. Hlastal je za zrakom, 
Btoči je imel, ko je prit is-
aa raketne vzmeti in ga je 
fciem vred vrglo iz letala, 
¡(drsel proti zemlji, se je še 
ijič ozrl po velikem, okro-
I predmetu. Oba letalca 
¡padali pristala blizu me-
îalesville v državi New 
lEeaktivec F-94 je strmo-
ina dve hiši in na avto. 

Pri tem so bili št ir je mrtvi, 
med njimi dva otroka. 

Radarska centrala za zračni 
nadzor v angleškem mestu La-
kenheath je 13. avgusta 1956 
prejela obvestilo 40 kilome-
trov oddaljene, z radar jem 
opremljene površinske nad-
zorne postaje, da se »nekaj« 
premika s hitrostjo okoli 7.000 
kilometrov na uro. K signalu 
pripadajoči leteči predmet je 
bil kakih 2.000 metrov visoko. 

Obe postaji sta kmalu imeli 
neznani predmet na svojih za-
slonih. Potem sta vzpostavili 
zvezo z raznimi radarskimi 
enotami, da bi te lahko med 
seboj primerjale podatke. 

Nato je vzletel nočni lovec 
tipa de havilland venom, ki so 
ga po radar ju usmerili proti 
neznanemu letečemu predme-
tu. Pilot je najpre j po radiu 
sporočil, da ima NLP na ra-
darskem zaslonu in hkrat i 
pred seboj, takoj potem pa se 
je neznani predmet premaknil 
za lovčev hrbet in tam vztrajal 
kl jub pilotovim manevrom. 
Kontrolna postaja na tleh je 
imela deset minut hkrat i na 
zaslonu NLP in nočnega lovca, 
potem pa je pilotu začelo 
zmanjkovati goriva, in je mo-
ral pristati . 

Poslali so drugega nočnega 
lovca, ki pa se je kmalu vmul , 
ker se mu je pokvaril motor. 
Nazadnje jo je NLP ubral pro-
ti severu in je izginil z radar -
skih zaslonov. 

Letališko osebje je NLP 
opazovalo s prostimi očmi. 

Cîovorili so o okrogli, svetlo le-
sketajoči se plošči. Radarski 
opazovalci so ga ocenili kot 
konkreten predmet, ki so ga 
tudi sprenüjali na zaslonih. 
Nočni lovec ga je videl na ra-
dar ju in hkrat i pred seboj. 

Spreminjajoča se 
barva in velilcost 

z vojaškega oporišča Ota so 
4. septembra 1957 ob 19.21 
vzleteli št ir je portugalski lovci 
na nočni polet. Leteli na j bi 
v višini 8.000 metrov do Gra-
nade v Španiji in naza j k por-
tugalskima krajema Portale-
gre in Coniche. Rutinski nočni 
polet je vodil kapetan Jose 
Ferreira. Noč je bila jasna in 
polna zvezd. Prvi del poleta je 
potekel po načrtu, nad Grana-
do so se lovci obrnili proti Por-
talegru. Takrat pa je kapetan 
opazil na obzorju na levi nena-
vadno močno svetlobo. Nekaj 
minut jo je gledal, potem pa je 
po radiu obvestil druge tri pi-
lote. Pilot na levem krilu jo je 
opazil že prej. 

Jedro nenavadnega predme-
ta je nenehno spreminjalo bar -
vo od modre do rumene in rde-
če. Nenadoma se je predmet 
povečal petkra t ali šestkrat, 
nato pa se je spet skrčil v ko-
maj vidno rumeno piko, še 
preden so se piloti zavedeli, da 
se spet spreminja. To se je po-
novilo nekajkrat , vendar NLP 
ves čas ni spremenil svojega 
položaja glede na nočne lovce, 
še vedno je bil pod kotom ka-

kih 40 stopinj levo od njih. Ka-
petan Ferreira ni mogel ugoto-
viti, ali se je neznani predmet 
med tem večanjem in manjša-
njem tudi sicer premikal. Po 
šestih ali sedmih minutah je 
izginil nad obzorjem pod pra-
vim kotom glede na smer 
lovcev. 

Malo pred Portalegrom je 
kapetan ob 22.38 obmil proti 
Coruchu. Zaviti je bilo treba 
za 50 stopinj na levo. Takrat so 
neznani predmet spet opazili 
pod kotom 90 stopinj glede na 
svojo smer. Zdaj je bil kapetan 
Ferreira dokončno prepričan, 
da ne more biti stoječ predmet, 
čeprav je bil v mnogo manjši 
višini kot vojaška letala. 

Ko so piloti že nekaj minut 
leteli v novi smeri, so opazili, 
da se je od večjega NLP ločil 
manjši. Preden so si opomogli 
od presenečenja, so se pokaza-
li še tr i je podobni predmeti na 
desni strani velikega NLP, ki 

se je s svojimi malimi sprem-
ljevalci premikal z nenehno 
spreminjajočo se hitrostjo. 

Ko so se letala približala 
Coruchu, je veliki NLP v div-
jem padcu šinil v loku navz-
dol, nato pa se je z enako hi-
trostjo vmil navzgor proti 
nočnim lovcem. 

Piloti so bili iz sebe, malo je 
manjkalo, pa bi se formacija 
razbila, ker so p)oskušali od 
strani leteli nad NLP. Ko pa so 
prečkali smer vzp)ona NLP, se 
je ta s svojimi manjšimi 
spremljevalci umaknil. 

Pripet l jaj je t ra ja l kakih 40 
minut. Vsi štirje piloti so bili 
mnenja, da si tega ni mogoče 
razlagati s kakim naravnim 
pojavom. ~ 

Vse te dogodke je letalstvo 
ohranilo v tajnosti . V javnost 
so prišli več let kasneje, po-
tem, ko so opustili projekt Mo-
dra knjiga. 

CIA se je že leta 1953 odloči-

la za drastično akcijo, da bi 
preprečila prodor resnice 
o NLP v javnost. K akciji je 
prispeval tudi nevsakdanji 
pripetl jaj , v katerega je bil za-
pleten med drugimi tudi dr-
žavni sekretar v mornariškem 
ministrstvu. Dan Kimball. 

Aprila 1952 je Kimball 
z vsem štabom letel na Havaje. 
V drugem letalu je sledil kon-
traadmiral Arthur Radford. 
Nenadoma sta se рк) j avila dva 
ploščata predmeta, ki sta zdr-
vela proti letalu s Kimballom 
in ga nekajkra t obkrožila, na-
to pa sta švignila proti druge-
mu mornariškemu letalu, ki je 
sledilo v oddaljenosti 80 kilo-
metrov. Neznana predmeta sta 
večkrat obkrožila tudi letalo 
z Radfordom, potem pa sta se 
»nepredstavljivo naglo« odda-
ljila, kakor so rekli mornariški 
piloti, ki so ocenili n juno hi-
trost na kakih 3.000 kilome-
trov. 

№ar, saj se že dolgo niste videli, ja^ pa rad poslušam 
feo pričkanje,« je bil ves vljuden Valentin in naglas 
kal: »Dajte še enkrat pijačo za Janezove prijatelje! 
®aprinesite kaj žganega, saj sem slišal, da imate tukaj 
^slivovko.« »Takoj bo, takoj gospod!« je hitel gostilni-
ves vesel, da bo danes že dopoldne zaslužil več, kot 

PJcrai ves dan. 
'^entin seveda ne bi dajal za pijačo kar tako, le nekaj 
®ega je moral spiti, da se bo umiril, po tem kar je prej 

Tedaj vstopi v gostilno še en mlad mož. »Glej ga, 
Brat, si tudi ti prišel danes v gostilno? Daj, prisedi 

•^a.'« se je novega prišleka iskreno razveselil Janez. 
?sem iz trgovine in pomislil, da je birt danes zastonj, ko 
^pred poldnem takšna gneča ob šanku!« 
^e me je pripeljal iz mesta, fantje, ki so mislili, da že 
4avto >zalivam,< so mi hoteli pri tem pomagati!« se je 
^ponorčeval iz moške radovednosti. 

ki so se ga špricerji že malo prijeli, je zopet gnal 
Dvakrat zaporedoma sem videl isti avto in mislim, da 

^ vedeti, kdo se vozi v njem in kam hodi!« 
ostro je tole povedal Peter, saj on ni bil tisti, ki bi se 

^i^ga kdo upal briti norce. Valentin se je hitro oglasil, 
p.bi mački na rep stopil,« kot se pravi v pregovoru. 

veliko takšnih avtomobilov vozi po cestah. Tukaj 
№ nianj kot v mestu. Marsikdo iz mesta se takole 

rad zapelje na deželo, na sveži zrak, v gobe, ali kar 
"" »Seveda, zato sem jaz takrat prav takšnega videl, 
^^ mi ni treba posmehovati!« se je naredil Peter važ-
^ Nikomur ni bilo do prepira, zato ni hotel nihče ugo-

Petru. 
^entin je vstal s stola in pri šanku hitro poravnal svoj 
P'H. »Zdaj moram hitro nazaj, da bom do kosila doma, 

žena huda!« je dejal Janezu. »Tako ne bo šlo, 
^ Valentin!« se je oglasil Rudi. »Pripeljali ste skoraj 
Išr^^Sa mojega brata, zdaj ne boste menda kar tako 
ij Oba vabim k nam na južino.« »To je zelo prijazno 

samo kuharice so rade sitne, če pripelje mož domov 
¡ obijene goste!« seje, bolj zaradi lepega, branil Valen-

že prej upal, da ga bo povabil domov Janez. Zelo 
. ^eie] videti Miro, saj ga je danes pravzaprav prav le 
J'nje vleklo sem dol. 

bi kuharice sitnarile,« je odgovoril Rudi, »saj mora 
^^tih vedno ostati, da pravimo - dovolj je bilo južine. 

Le z mano stopita oba z Janezom. Tebe že tudi ni bilo dolgo 
doma. Tudi mati bi te radi videli in se kaj pogovorili 
s tabo,« je zdaj Rudi oba čisto zares povabil. »Kos poti se 
lahko še peljemo, potem smo po pešpoti kar hitro pri naši 
hiši,« je še prigovarjal. »Jaz bi moral prej domov, k ženi, saj 
ji je že menda kaj dolgčas, ko me ni bilo tako dolgo domov,« 
je bil neodločen Janez. »Bom poslal otroka ponjo, da bomo 
imeli imenitno družinsko kosilo!« se Rudi ni dal pregovo-
riti. 

»Če tako zares vabite, bi bilo nevljudno zavrniti povabilo, 
Janez! Kar sedimo vsi trije v avto, da bomo prej doma!« je 
zdaj pričel priganjati sam Valentin. Hitro so sedli v avto in 
se potem odp^jali, da se je za njimi dvigal oblak prahu po 
cesti. 

Drugim možem se ni nič več mudilo iz gostilne. Govorili 
so seveda o avtomobilih in prav zabavno je poslušati ljudi, 
ko govore o stvareh, ki jih slabo, ah sploh nič ne poznajo. 
Peter, sedaj že močno okajen, je prisegal, da se je za onim 
avtom, tistega jutra dvigal prav takšen oblak prahu, kot 
danes za Valentinovim. 

»Samo močno se ti je moralo zakaditi v oči, da ne vidiš 
tega, kar je drugim jasno kot beli dan!« mu je prav od blizu 
v obraz zabrusil sivobradi Gorjancev Miha, kije vedno znal 
pravilno zasukati pogovor. Možje so se pijano zakrohotali, 
da se je Peter nehote obrisal preko oči in ob spoznanju, kaj 
pravzaprav pomeni Mihova opazka, rekel: »Sem bil res-
nično dovolj zaprašen!« Potem je hitro, malo užaljen zapu-
stil družbo. 

XX. 
Prav do Rudijeve domačije se z avtom ni dalo pripeljati, 

saj seje tistikrat, ko se je godila naša povest, proti hiši vil le 
globoko zarezan kolovoz. 

Zvedavo sta gledali Olga in stara Jera, kdo neki so trije 
moški, ki z naglim korakom pospešujejo proti hiši. »Rudi 
prihaja iz trgovine, le koga pelje s sabo?« se je vprašala 
Olga, ki je že po hoji spoznala moža. »Najbrž zopet kakšni 
vandrovci, bog se jih usmili, nosijo kakšno reč na prodajo!« 
se je oglasila, bolj sama zase mati Jera. 

TRGOVSKO PODJETJE 
d.o.o. NA DEBELO IN DROBNO 

IZ SP. ŠKOFIJ 

ZDAJ TUDI V CELJU NA MARIBORSKI 44 (bivši ŠIPAD) 

Tel./fax: 063/481 460 
Obiščite nas in si oglejte našo ponudbo: 

* K E R A M I Č N I H IN G R A N I T O G R E S PLOŠČIC, 
* S A N I T A R N E KERAMIKE , 
* V O D O V O D N I H PIP, 
* K O P A L N I Š K I H D O D A T K O V IN 

K O P A L N I Š K E G A POHIŠTVA. 

Delovni čas: od 9—12. ure, od 15.-19. ure 
ob sobotah: od 9. -12 ure. 

Ш IZ UVOZA, VISOKE KAKOVOSTI, PO OBODNIH CENAH! 

Mestna občina Celje 
Služba za komunalno 
gospodarstvo 
Prešernova 27, 63000 Celje 
Na podlagi Odredbe o postopku za izvajanje javnega 
razpisa za oddajo javnih naročil (Uradni list RS, 
št. 28/93) 
objavlja 

JAVNI RAZPIS 
za oddajo javnega 
letnega kopališča v Celju 
V upravljanje 

1. Predmet oddaje je ograjeni kompleks javnega letnega 
kopališča v Celju ob Ljubljanski cesti (razen posebej ograje-
nega košarkaškega igrišča) za izvajanje: 
- osnovne dejavnosti 
- drugih dejavnosti 
2. Čas oddaje je od 1. 5. 1995 do 31. 12. 1995. 
3. Najemnik kopališča mora: 
- zagotoviti nemoteno in prioritetno izvajanje osnovne kopa-

liške dejavnosti 
- urediti odnose s Plavalnim klubom Neptun Celje zaradi 

športne vadtje oziroma športnih programov 
- zagotoviti primerno gostinsko ponudbo 
- najpozneje do 20. 5. 1995 mora zagotoviti remont stojnice 

in opraviti vsa druga vzdrževalna dela za normalno obrato-
vanje ter izvesti tlakovanje ISOm^ novega tlaka na severni 
strani bazena enake kakovosti, kot je bilo tlakovano lani 

- do 30. 7. 1995 mora ponudbodajalcu nakazati 2.000.000 
SIT, za plačilo tega mora dati primerno zagotovilo 

4. Najemodajalec si pridržuje pravico določanja cen vstopnic 
za kopanje v višini realne vrednosti iz leta 1994 ter kontrolo 
nad kakovostjo storitev. 

5. Merila za izbiro najugodnejšega ponudnika so predvsem: 
- reference 
- bonitete 
- konkurenčnost ponujene najemnine 
- optimalnost trženja iz osnovnega in dodatnega programa, 

kakovost in pestrost izrabe prostora in časa v smislu 
popestritve prireditev in dogajanja na bazenskem kom-
pleksu. 

6. Pisne vloge z oznako »letno kopališče« je potrebno oddati 
v roku deset dni po objavi tega razpisa na Mestno ot)čino 
Celje, Služba za komunalno gospodarstvo, Prešemova 27, 
Celje. 

7. O izbiri najustreznejšega ponudnika bomo ponudnike pis-
no obvestili v roku osem dni od odpiranja ponudb. 



NASVETI 

Lov voluharja v sadovnjakih in vrtovih 
Med podzemske škodljivce, 

ki sadjarjem in lastnikom ze-
lenjavnih vrtov napravijo naj-
več preglavic, uvrščamo volu-
harja. Prenekatero mlado sad-
no drevo, ki je že zarodilo, le-
pega dne uveni in ko ga sadjar 
prime, potegne iz zemlje steblo 
brez vseh korenin. Običajno je 
ošiljeno kot svinčnik, vselej pa 
na mestu, kjer se pričenjajo 
korenine, kaže »odtise« gle-
dalčevih zob. 

Takemu drevesu ni več po-
moči. Moramo ga odstranit i , 
posaditi novo in ponovno ča-
kati , da doseže rodnost. Ves ta 
čas pa nas .spremlja s t rah, da 
bo tudi novo drevo postalo 
plen tega požrešnega glodalca. 
Tudi če voluhar ne uniči vseh 
korenin in drevo le »preživi«, 
je potrebno veliko časa, da si 
opomore. 

Čeprav med povr tn inami 
voluhar praviloma uničuje le 
enoletne rastline, lahko nas ta -
ne zelo občutna škoda. Upra -
vičeno zato voluhar ja že dolgo 
štejemo med škodljivce, ki jih 
je t reba zaradi razmeroma ve-
like škode, ki jo povzroča, za-
tirati . Ta naloga ni enostavna 
in lahka. Voluharjevega na-
ravnega sovražnika - podlasico 
- smo pri nas skora j iztrebili. 
Z zastrupi tvi jo p rehrambene 
verige, pa tudi z neodgovor-
nim pobi janjem (streljanjem) 
smo to žival tako zdesetkali, 
da jo komaj še k je vidimo. Je 
pa edina mala roparica, ki vo-
luhar ja zasleduje v njegovih 
rovih in zlasti v času, ko ima 
mladiče, pospravi ka r lepo šte-
vilo teh glodalcev. Toda posta-
la je tako redka, da na razm-
noževanje voluhar ja ne vpliva 
več. Z voluhai-jem se hrani jo 
tudi nekatere kače - predvsem 
gož, a je prav tako že zelo re-
dek, ima pa zelo omejene po-
t rebe po hrani . Požrtega volu-
h a r j a prebavl ja ka r neka j dni 
in v tem času ga dodatni plen 
ne zanima. 

Razmnoževanje voluhar ja 
tako ni več pod vplivom na-
ravnega ravnotežja in če hoče-
mo prepreči t i prekomerno 
škodo v sadovnjakih in vrto-
vih, moramo ukrepat i sami. 
Kemična sredstva pri vseh ti-
stih, ki imajo kol ičkaj občutka 
za (tudi lastno) varnost okolja, 
ne pr idejo v poštev. Sredstva, 
ki so zares učinkovita (En-
drin), so namreč izredno s t ru-
pena, zato je nj ihova uporaba 
prepovedana. Kot popolnoma 
neuspešne so se pokazale raz-
ne plašilne naprave, ki odda-
ja jo tone določenih frekvenc. 
Voluhar ja sicer začasno preže-
nejo, nan j e pa se zelo hi t ro na -
vadi in se ponovno naseli. 
»Čudežni recepti« - ostanki 
razbi t ih steklenic, kovinski 
ostružki in podobni ostri pred-
meti, ki jih nekater i zakopava-
jo okrog korenin, vo luhar ja pri 

njegovih prehranjevalnih pod-
vigih ne motijo. 

Ostanejo nam le še pasti. 
Veliko vrst jih je in če jih p ra -
vilno uporabimo, lahko z vsa-
ko od nj ih voluhar ja tudi u j a -
memo. Predstavl jamo vam 
past, ki je po izvedbi na jeno-
stavnejša, zato je tudi zelo po-
ceni. Zelo enostavno se jo da 
uporabi t i , za l judi in druge ži-
vali pa ni nevarna. 

Ker to past že dolgo uporab-
l ja jo v Švici, je znana pod ime-
nom švicarska past , n jena 
učinkovitost pa temelji na de j -
stvu, da voluhar ne prenese 
odprt ih rovov. To je njegova 
»ahilova peta«. V past i ni no-
bene vabe, voluhar ja privabi 
odpr t rov, sa j ga želi na vsak 
način zapreti . 

Priložena skica kaže shemo 
voluharjevih rovov. Središče 
predstavl ja gnezdo (G), v n je-
govi neposredni bližini pa se 
naha j a jo shrambe (S). Gnezdo 
in shrambe so praviloma 50-70 
cm pod površino. V shrambah 
si voluhar pr ipravi zalogo hra-
ne: koreninic in drugih ras t -
linskih delov, ki jih nareže na 
dolžino vžigalic in splete v ne-
kakšne kepe. Od tega središča 
vodijo v vse smeri glavni rovi 
(GR), od teh pa se kot veje ce-
pijo s t ranski ali prehranjeval -
ni rovi (PR). Glavni in p rehra -
njevalni rovi so le 5-10 cm pod 
površino. Poseben pomen ima 
tako imenovani varnostni rov 
(VR). To je del glavnega rova, 
ki ga je voluhar zaril in s tem 
del svojega »omrežja« izključil 
iz uporabe. To očitno počne 
zato, da se zavaru je pred ne-
varnost jo, ki bi mu s te s t rani 
»omrežja« grozila. 

Glavne in prehranjevalne 
rove odkri jemo običajno že 
s hojo po sadovnjaku ali vrtu. 
Rovi so tako blizu površine, da 
se nam pod čevljem zemlja 
sumljivo ugrezne. Rov, ki je na 
površini odpr t (ima luknjo), je 
rov poljske miši, voluhar nima 
na svojih rovih nikoli odprt in. 
Rova tudi ne zapušča, če to ni 
zares nujno. To stori le, če je 
preganjan ali v kakih drugih 
izrednih razmerah. Zato ga tu -
di mačka tako težko ujame, sa j 
ne more ponj v rov. S pr imer-
nim orodjem (malo motiko) 
t ak rov odkopljemo in na jp re j 
ugotovimo, če je zares volu-
har jev. Rov, ki ga naredi volu-
har , ima premer manjšega 
kur jega jajca, je rahlo ovalen 
in brez vseh koreninic na 

»stropu«. Če od stropa visijo 
koreninice, gre za rov kr ta , ki 
je mesojed in se za rastl insko 
hrano ne zmeni. Včasih volu-
ha r in kr t uporab l ja ta skupne 
rove. Ker si pr i h ran i ne kon-
kur i ra ta , nista sovražnika. 
Prebivalce rova zato naj laže 
določimo po naslednjem pra -
vilu: če so na s tropu rova kore-
ninice, domuje v n jem krt . Če 
koreninic ni, je v rovu voluhar, 
lahko pa ga uporabl ja tudi krt . 
Krt je kot mesojed izredno ko-
risten in ga je zelo nesmiselno 
pokončevati . Res povzroči ne-
ka j težav pri košnji, saj kr t ine 
ovirajo tako ročno kot tudi 
s trojno košnjo, a s »posprav-
ljanjem« ličink nam to obilno 
poplača. Dokaz krtove nav-
zočnosti so tudi krtine, volu-
har jih namreč ne dela, ampak 
zemljo le privzdigne in napra -
vi komaj opazne »izbokline«. 

Ko ugotovimo, da gre res za 
voluharjev rov, se moramo 
prepričati , na kater i s t rani - in 
če sploh - v n jem domuje volu-
har . Pri odprtini , iz katere vo-
di ta rova desno in levo, oba 
vhoda na jp re j nekoliko očisti-
mo. To lahko opravimo z goli-
mi rokami, dokazano je na -
mreč, da vonj, ki ostane, volu-
ha r j a ne moti. S približno 25 
cm dolgo paličico nato posku-
simo, ali v obeh smereh rova 
vodita naravnost . Če smo rov 
slučajno odprl i ravno pri od-
cepu in se zato en krak konča 
pred »križiščem«, ki ima obli-
ko črke T, to moti nada l jn j i 
postopek. Kada r s palico ne 
moremo vsaj 25 cm globoko 
v rov, moramo v te j smeri od-
kopati do »križišča« in ponov-
no ugotoviti premočrtnost ro-
vov. V tem pr imeru imamo 
skupa j 3 odprt ine. Na mestu, 
k jer smo rov odprli , zabijemo 
količek, da ga lahko ponovno 
najdemo. To je zlasti pomemb-
no v večjem sadovnjaku ali ka-
dar na jdemo in odpremo več 
rovov. Prostor moramo nato 
zapustit i , oddalj i t i se moramo 
vsaj petdeset 50 metrov. Volu-
ha r ima namreč izredno dober 

sluh in dokler hodimo okrog 
odprt ine, se zanesljivo ne bo 
lotil zapi ranja . 

Po približno eni ur i si odpr-
t ine ogledamo. Če voluhar 
prebiva v rovu, ki smo ga od-
prli, bo odprt ino zaril in tako 
pokazal , na kater i s t rani odpr-
t ine domuje. Zarit i rov ponov-
no odkopljemo, ga očistimo in 
van j porinemo past . Napnemo 
jo tako, kot kaže slika. Obro-
ček, s ka ter im past napnemo, 
mora biti privezan s tanko vr-
vico, da ga ne izgubimo, dolži-
na vrvice je razvidna s slike. 
Ne sme biti p rekra tka , da ne bi 
ovirala sprožitve. Past z navz-
gor obrnjenimi čeljustmi pori-
nemo v rov tako, da iz njega 
gleda le krožni zaključek. 
Skozenj porinemo količek. 

s čimer preprečimo, da bi vo-
luhar past odrinil ali jo povle-
kel s seboj globlje v rov. Pri 
napen jan ju vstavimo prožilni 
obroček tako, da sta dve t re t j i -
ni obročka nad stranicami 
klešč, ena t re t j ina pa pod n j i -
mi. Na sliki je razvidna tudi 
razdal ja med napenja ln im 
obročkom in čeljustmi. Tako 
napeta past zgrabi voluhar ja 
za vrat in ga v t renu tku po-
konča. Če je obroček bolj za-
daj , ga past zgrabi za prsi ali 
trebiih in povzroči nepotrebno 
mučenje. Zlasti sad ja r j i zane-
sljivo nimajo veliko razlogov 
za posebno obzirnost do tega 
škodljivca, a nepotrebno mu-
čenje bi bilo nevredno civilizi-
ranega človeka. Pravilno na -
peta in postavljena past zago-
tavlja uspeh. Ko jo vložimo 
v rov, se ponovno oddalj imo in 
počakamo približno eno uro. 

Po tem času praviloma že 
na jdemo v past i ujetega volu-
har ja . Včasih je t reba počakat i 
tudi nekoliko dlje, na jkasneje 
v dveh do treh urah pa se volu-
ha r vedno odpravi na zapira-
n je rova. Če se zgodi, da volu-
h a r odnese celo kožo, ker se je 
past sprožila, predno je vta-
knil glavo vanjo, ali pa kakšen 
kamenček med zemljo prepre-
či, da bi ga klešče pravilno 
stisnile, to ni nesreča. Voluhar 
ni posebno pametna žival in 
past, ki je škrtnila pred njego-
vim gobcem, паш ne zapust i 
posebnega vtisa. Če je past za-
rita, v n je j pa ni voliiharja, rov 
ponovno odkopljemo, ga oči-
stimo in vstavimo past . V svo-
jem sadovnjaku sem ulovil 
preko 100 voluharjev, v posa-
meznih pr imerih pa sem moral 
tudi do 10-krat ponovno odko-
pat i rov in nastavi t i past. 
Vztrajnost je bila vedno po-
plačana z ulovom. Ko ugotovi-
mo, da v rovu prebiva voluhar, 
je praviloma naš — le nekoliko 
vztrajnost i moramo imeti, če 
se prvič ne posreči. Največkra t 
pa nam uspe že prvič, zlasti, 
ko smo pridobil i nekoliko iz-
kušenj . 

Ujetega voluhar ja lahko vr-
žemo domači mački, z vese-
l jem ga bo pospravila. Past 
moramo na to pokropat i ali 
obžgati n jene čeljusti nad go-
rečim časopisnim p a p i r e m . 
Kaže, da voluhar ob smrt i pu-
sti nek vonj, s ka ter im preo-
stale voluhar je opozarja na 
nevarnost . Rov, v katerem smo 
voluhar ja ujeli, označimo s ko-
ličkom in naslednji dan pogle-
damo, če je morda ponovno 
zarit . To pomeni, da je v n jem 
vsaj še ena žival. Zlasti poleti, 
ko se voluhar razmnožuje, je 
to pogost pojav. V tem pr imeru 
postopek ponovimo. Tako lah-
ko polovimo vse prebivalce 
enega gnezda. Kada r ostane 
rov več kot en dan odprt , 
v n jem ni več voluharjev. Ta-
kra t napoči čas, da poiščemo 
bivališče naslednjega voluhar-
ja, ki je praviloma 20 do 30 
metrov oddaljeno. Z vz t ra j -
nost jo lahko voluhar je zelo 
zdesetkamo, popolnoma iztre-
bit i pa jih je težko. Lov nan je 
je zato neke vrste »trajna za-
bava«. Res je tudi, da so tam, 
k je r so zelo redki, tudi mnogo 
m a n j nevarni kot v sadovnja-
kih ali vrtovih, k je r se nam 
povsod, kamor stopimo, 
»vdre«. 

Zelo smiselno je, da k odlo-
vu voluharja nagovorimo tudi 
sosede. Voluhar namreč ne 
pozna katas t rskih načrtov in 
se zato tudi za meje ne zmeni. 
Če na našem vrtu voluhar ja iz-
trebimo, na sosedovem pa na j -
de pravo zatočišče, se bo po 
principu izravnave »demo-
grafskega prit iska« nenehno 
na novo naseljeval tudi pr i 
nas. 

Švicarska past, ki smo jo 
predstavili , seveda ni edina, 
s katero je mogoče voluhar ja 
ujeti . Njena enostavna izved-
ba, preprosta uporaba in cene-
nost pa zanesljivo upravičuje-
jo trditev, da je najboljš i pr i -

pomoček za lov na 
Spada med naprave, i^p 
nevarne, česar zlasti za st ''' 
pasti ne moremo trditi, 
jo je mogoče v večjih žei^ 
narskih trgovinah pri 
v Avstriji. Paziti pa гђц̂ ^ 
da dobimo past v taki î v^ 
kot je predstavljena na ^ 
vse druge so namreč b^ij 
pletene in tudi dražje, p^j' 
izdeluje švicarske pasti iJ 
Žagar v Lučah (telefoiT 
- 844-079), naročnikom ji), 
šlje tudi po pošti. Ko ifJ 
past, ne pozabite takoj pj^ 
ti napenja lnega obročka^ 
vico. Brez njega je past neJ 
rabna. Če obroček izĝ î  
lahko dobite nadomestu 
pri izdelovalcu. 

Voluharja lahko lovimoi 
leto, tudi pozimi, če zemljj 
pregloboko zmrznjena. } 
bolj pomembno pa je polo 
čim več teh škodljivcev zgo 
spomladi, zlasti v marcu, p 
den se pričnejo razmnože* 
Ob ugodnih prehrambenih) 
gojih koti voluharjeva s ^ 
2-3 kra t letno in ima vsaid 
6 mladičev. To nam pove,| 
»dragocena« je t ista samicj 
smo jo spomladi ulovili.] 
res vzame neka j časa, se 
zelo izplača, sa j s tem pre| 
čimo ogromno škodo. Za q 
ran je rovov in vstavljanje 
sti pot rebujemo zanemari 
malo časa, med tem, ko à 
mo, da voluhar zarije rov, 
se lahko lotimo še kakega ^ 
gega koristnega opravila, 
veda na ustrezno oddaljei 
mestu, da voluhar ja ne bi »i 
tili« pri zapi ran ju rova. Ko 
st(i) nastavimo, se lahko oj 
posvetimo drugemu delu, v 
ko uro ali dve pa jih pregli 
mo. Le voluhar, ki je k(| 
v pasti , našemu sadovnjak« 
vr tu ni več nevaren. Kadar 
preženemo s pl inom ali r 
kom (tudi visokofrekvenči 
namreč k a j kmalu poni 
pr ide na »obisk«. 1 

IVO JAI 

VOLUHARJEM ROVI 
Oznake: G gnezdo, S shramba, 
GR glavni rov, PR prehranje-
valni rov, VR varnostni rov, ki 
ga po potrebi zarije. 

Sejte, presajajte, sadiff' 
zalivajte, negujte rasfli'^1 
rahljajte in prezračujte 
pobirajte in predelujte 
pridelke v času, ki /e j 
najugodnejši za posait 
tipe rastlin in ki je 
razviden iz koledarja^ 

Izšla je knjiga Milka Mikole Sodni procesi na Celjskem 1944-
1951. V njej so poleg sodnih procesov predstavljeni tudi sodni 
procesi pred vojaškimi sodišči na Celjskem v letih 1944-1945 ter 
problematika medvojnih in povojnih izvensodnih usmrtitev 
(likvidacij) na širšem celjskem območju. Knjigo lahko kupite ali 
naročite v knjigarnah in v Zgodovinskem arhivu v Celju. Če 
boste knjigo kupili v Zgodovinskem arhivu, boste zanjo odšteli 
2500 SIT. Izpolnjeno naročilnico pošljite na naslov: Zgodovin-
ski arhiv v Celju, Trg Celjskih knezov 10, 63000 Celje. Knjigo 
boste prejeli po povzetju. 
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RUMENA STRAN 

Ena Iz poslančevega rokava 
Jurij Malovrh iz Šentjurja je tudi velik šaljivec. Kako tudi 

ne, saj si nabira bogate izkušnje v državnem parlamentu. 
Oni dan je med prvimi čestital Matkam, ki so dobile organi-
zacijo kongresa šaljivcev in je ob tem predstavnike vprašal, 
če vedo zakaj so Savinjčani tako »fejst« ljudje. 

»Ne...« 
»Zato, ker so jih delali Šentjurčani, ki so včasih hodili 

hmelj v Savinjsko obirat. 
»Že, že, ampak >štange< pa so največ privzdigovali savinj-

ski mački,« se je znašel eden od »prizadetih.« 

M i W í i m m M Z S J i R . 

Svetniški živci 
v Italiji imajo večno me-

sto, v šentjurskem občin-
skem svetu pa večno, podžu-
pansko temo. Med borbo za 
podžupansko funkcijo pa se 
kljub vsemu sveto držijo po-
litične kulture, zato so v po-
nedeljek ozmerjali le tuje, 
ljubljanske purgerje. Kje so 
vendar tisti časi, ko so se 
šentjurski fantje, pa tudi po-
litični funkcionarji, na hitro 
zmenili kar z auñtiksanjem? 
Tudi italijanski in tajvanski 
parlamentarni zgledi v Šent-
jurju očitno ne vlečejo. 

Vrtnica ali metla 
Zdravstveni dom Celje je 

dobitnik najvišjega prizna-
nja Turističnega društva Ce-
lje za lepo urejeno okolje 
v letu 1994. Pa bi jim veliko 
bolj kot vrtnica prišla prav 
metla, ki jo sicer dobiva naj-
bolj zanemarjeno okolje 
kompleksa Celjskega sejma. 
Se sprašujete, zakaj? Zato 
vendar, ker v zdravstvenem 
domu za lepo, čisto in ureje-
no okolje skrbijo povsem sa-
mi, glede na površine, ki jih 
morajo vzdrževati pa bi bila 
vsaka dodatna metla še kako 
dobrodošla. 

Dve karieri 
Direktor Celjskih sejmov 

magister Franc Pangerl je na 
sejmu Eko vzneseno ugoto-
vil, da je njegova kariera po-
vsem podobna vzponu mini-
stra za okolje in prostor dr. 
Pavleta Gantarja. Oba sta 
začela kot kvalificirana de-
lavca in se z dodatnim izo-

Aforizmi 
Ne potrebujemo države, 

ki nas bo božala po krule-
čem trebuhu. 

Oblast preganja goljufe to-
liko časa, dokler ti ne po-
stanejo njeni donatorji. 
Ure smo premaknili na-
prej. Pamet pa pustili pri 
miru. 

FRANCI ČEČ 

braževanjem prebila do vi-
sokih nazivov. Ob tem pa ni 
izdal, če tudi sam cilja na 
katerega od ministrskih 
stolčkov. 

Čas nI zlato 
Za večino je resnica ena 

sama, v politiki pa sta vsaj 
dve. To se kaže tudi med po-

sameznimi šentjurskJ 
svetniki, ki so se v ролеЗ 
Ijek spet zgrizli za po(]¿g 
pansko funkcijo. Angleži voj 
zijo po levi, mi pa po desa 
vendar je oboje pravilno 
rekli med tragikomedijo. 2¡ 
to so spet sedeli pozno v n¿j 
tudi ob uri ko pošteni áeJ 
jurčani ležijo. Znova več ü 
osem ur! 

Nagrajenci — sodelavci stranke šaljivcev, 
vsak mesec smo jih po pet izžrebali in obja-
vili v Petici , so že prejeli vabila za dvodnev-
ni izlet z Veselo ka varano v Portorož, 22. in 
23. aprila. Nedvomno se bodo imeli zelo 
lepo, saj se bodo priključili edinstveni kara-
vani, v kateri bo poleg šaljivcev NT&RC še 
pet avtobusov veseljakov agencije Dober 
dan, kar za avtobus pa bo nastopajočih 
v večernem programu. To bo tudi priprava 
za 3. kongres stranke šaljivcev in muzikan-
tov, ki bo ob koncu junija v Matkah. 

N a g r a j e n c i za ša lo t e d n a p a p r e j m e j o 
vsak t e d e n t o r b o N T & R C in čes t i tko n a R a -
d iu Celje. T o k r a t je to spe t u spe lo Alojzu 
Oblaku iz Š e n t j u r j a , m e d k u p o n i p a je e n a -
ko n a g r a d o dobi l Milan Vršnak, Z g a j p r i 
Ponikvi . 

Ko t v id i te se sp lača sode lova t i n a na š i 
s t ran i , ne le z a r a d i n a g r a d , t emveč t u d i z a -
r a d i r azvedr i l a , k i ga s k u p n o ob l i ku j e jo 
b ra l c i in sode lavc i Novega t e d n i k a . 

Šala tedna 
Vinska bratca 

Po nekajurnem postopa-
nju od gostilne do gostilne se 
možakarja odpravita domov. 
Ko sta prišla domov k prve-
mu, mož takoj ukaže ženi, 
naj jima pripravi nekaj za 
pod zob, spila bi pa tudi še 
kakšen špricer. Žena sploh 
ne reagira na njegov ukaz. 

Nato pravi drugi: »Pojdi pa ti k meni.« 
Ko stopita pri drugemu v hišo, je takoj na 

mizi narezek, že skoči tašča po kruh, žena 
po klobase, pa špricer, tašča po vodo in žena 
po vino. Pa se kolega začudi: »Kako ti je vse 
to upelo?« 

»Ja, veš, nekega dne sem prišel domov, pa 
sem našel ležati psa na kavču. Sem mu po-
kazal rumeni kahon, on pa nič, pa rdeči, on 
zopet nič. Potem pa sem vzel pištolo in ga 
ustrelil.« 

Takrat pa se prvi razjezi in ga vpraša: »Ja, 
kakšno zvezo pa imata tašča in žena 
s psom?« 

»Ja, veš, obe že imata rdeči karton.« 

Sadna solata 
Zet prvič prespi v hiši svoje neveste. Za-

skrbljena mati daje hčeri nasvete: »Če te bo 
hotel poljubiti, glasno zakliči: >Češnja<. Če 
bo hotel do tvojih prsi, zakliči >jabolka<, če 
pa bo hotel še nižje ali še kaj več, pa glasno 
zakliči >brcskev<!« 

Sredi noči se mati zbudi in sliši glasno 
vpitje: »Sadna kupa!!! Sadna kupa!!!« 

Orožje 
Nekega dne piše sin, ki je bil pri vojakih, 

materi. Pismo se je glasilo: »Draga mama! 
Na njivi je zakopana puška. Izkoplji jo!« 

Ker je sin pisal bolj grdo, je mati nesla 
pismo k sosedi. Sosed pa seveda kar na 
policijo. Policisti so prišli in prekopali celo 
njivo, vendar puške niso našli. 

Mati je pogledala pismo kasneje še en-
krat, obrnila list in na njem je pisalo: »P.S. 
Ko bodo policaji zorah njivo pa posadi 
krompir.« 

Starost 
Pred nebeška vrata pride vodovodni in-

štalater, star komaj 36 let. 
»Zakaj si pustil, da sem umrl tako mlad?« 

očita svetemu Petru. Peter začne listati po 
debeli knjigi in reče: »Mije prav žal, ampak 
po urah, ki si jih zaračunal svojim strankam 
si že star 97 let.« 

Hitra vožnla 
Nek dobrovoljček, ki se ga je pošteno na-

lezel, je pomignil taksistu. Avto se je ustavil 
in možakar se je zvalil vanj in telebnil pri 
drugih vratih na tla. Počasi se je pobral in 
dejal: »No to je šlo pa hitro. Koliko sem vam 
dolžan gospod taksist?« 

Pri vo/aklh 
Pri vojakih je bila stroga disciplina. Fant 

je pisal svoji punci: »Prišel bom na dopust, 
če bom lahko.« Punca mu je odpisala: »Pri-
di, saj boš lahko.« 

Vedeževalka 
Janezu je vedeževalka prerokovala, če bo 

trikrat zapored kihnil bo po njem. To si je 
dobro zapomnil. 

Ko je nekega dne nesel moko iz mlina je 
pod hrastom odložil vrečo z moko in se 
zleknil v senco. Takrat pa je kihnil, enkrat, 
dvakrat, trikrat. Obležal je, misleč, da je po 
njem. 

Pa je mimo prikorakala divja svinja in 
začela tr^ti vrečo moke. Janez pa ves ne-
srečen: »Ce ne bi bil mrtev, bi te že nagnal!« 

Šale so prispevali: M i r a ^ I L E C z Dimaja , Ire-
na POUH iz Pristave, Vinko ARISTOVNIK iz 
Ceha, Majda VREČKO iz Griž, Slavica TRO-
BIS-AVŽNER in Mari ja ter Nevenka ŠKOR-
JANC iz Laškega. 

»Slave, kaj pa ti s tem seznamom?« 
»E, kaj? Potnice za izlet zbiram, ki pa morajo biti vse p 

noseče...« 
»Ja, potem pa jaz odpadem 
»Ne, ne, saj je izlet šele konec aprila.. 

NAJ MUZIKANTI POVEDO 
Dober muzikant 

v okolici Nove Cerkve je 
tako in tako v vsaki hiši fraj-
tonarica doma in pravo čud-
no bi bilo, da se ne bi prijela 
tudi Sandija Majcna, katere-
ga predvsem stari oče, pa 
strici, so bili daleč naokoli 
znani muzikanti . 

N a t u r s to r i j e - p r o d a j a m i -
ze sva tom, č i ščen je čevljev, 
i g r a n j e s t a r e š ine n a WC- ju , 
i s k a n j e d e n a r j a p o d reves ih 
in sv in j skem kor i tu , so m u 
t a k o že v ro sn ih le t ih v c e p -
l j ene in p r a v n e r o d n o bi bilo, 
da t a k r a t n e b i imel svojega 
ohcet t r i a . D a je S a n d i t u d i 
dobe r m u z i k a n t , p r i č a dogo-
dek, ko je šel n a ohce t in 
m o r a l o b k o n c u še n e k a j p r i -
m a k n i t i , d a je sp loh l a h k o 
pr i še l domov. 

»V S a v i n j s k i je bilo, r a j š i 
nap i š i n a Goren j sk i , k e r je 
>sama< S a v i n j č a n k a , k e r sem 
igra l n a ohce t i r a z i g r a n i 
d ružb i , k i se je k a j k m a l u 
s tep la , d a sem k o m a j odnese l 
celo kožo. V nagl ic i so m e 
us tav i l i po l ica j i , k a t e r i m 
sem odš te l z a d n j e p r i h r a n k e . 
Pr i M a r k u v S t a r i Cerkv i p a 
so m o j >okrancan< av to u s t a -
vili še p r i j a t e l j i , češ d a g r e m 
s ig i imo s po ln imi žepi iz o h -

cet i in d a l a h k o d a m za r u n -
do. N i sem j ih moge l p r e p r i -
čat i , t a k o d a smo p o t e m pi l i 
n a >kredo.« 

Tis t ih , k i b i bi l i p r i p r a v -
l j en i al i zna l i »na tur« š tor i je , 
r a z e n seveda k las i čne ohcet i , 
še n a p r e j goj i t i , p a je vse 
m a n j , z a to S a n d i j a ne n a j d e -
m o več p o ohce t ih . I zb ra l si 
je donosne j šo in m a n j n e v a r -
n o po t vese l j aka z i g r a n j e m 
v a n s a m b l u V a g a b u n d i . 

EDI M A S N E C 

Ena Iz SandlJevegB 
rokava 

v kupeju sedi menih. ^^ 
čina je neznosna. Nasp^" 
sedeči mlad fant sleče sH^ 
njič in pravi smeje: »P^^. 
na žalost vi tega ne moi"^, 
storiti.« . 

Menih zapusti kupe 
čez nekaj časa vrne s hl^^ 
mi preko roke, rekoč: »У^^ 
moj sin, tega pa vi ne 
storiti!!!« 

KUPON 
Najbolj sem se nasmejal šali: 

MoJ naslov:. 


















